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The Economist godišnja konferencija pod nazivom "Svet u 2022" ove godine će se održati u hibridnom
formatu  u  Narodnoj  skupštini  Republike  Srbije,  14.  decembra,  s  početkom u  9  časova.  Učesnici
konferencije će se okupiti u
 The Economist godišnja konferencija pod nazivom "Svet u 2022" ove godine će se održati u hibridnom
formatu u Narodnoj skupštini Republike Srbije, 14. decembra, s početkom u 9 časova.
Učesnici konferencije će se okupiti u maloj sali Narodne skupštine a publika će i ove godine konferenciju
moći da prati putem prenosa uživo na YouTube kanalu.
"Svet u 2022" konferencija je jedna od najstarijih konferencijakoju organizuje kompanijaColor Media
Communications i već je postala prepoznatljiva kao događaj koji zatvara tekuću godinu zaključcima o
politčkom, poslovnom, i društvenom ambijentu Srbije i otvara pitanja od značaja u narednoj godini.
Program možete pronaći na linku: www.communications.rs/svetu2022 Kao i svake godine na skupu će se
okupiti čelni ljudi Vlade Srbije, predstavnici diplomatskog kora i poslovnih udruženja, vodeći privrednici iz
Srbije, kao i ličnosti iz javnog i kulturnog miljea.
Konferenciju otvaraju: Ivica Dačić, predsednik Narodne skupštine R. Srbije; Aleksandar Vučić, predsednik
R. Srbije; Zorana Mihajlović, potpredsednica Vlade i ministarka za rudarstvo i energetiku; Maja Gojković,
potpredsednica Vlade i ministarka kulture i informisanja; Darija Kisić Tepavčević, ministrarka za rad,
zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja; Zoran Radojičić, gradonačelnik Beograda; Fransoaz Žakob,
stalna koordinatorka Ujedinjenih nacija (UN); Dejana Kostadinova, direktorka UNICEF-a; Frančeska
Boneli,  direktorka UNHCR-a i  Alessandro Bragonzi,  šef regionalnog predstavništva EIB za Zapadni
Balkan.
Ovim povodom, naša sagovornica bila je Dejana Kostadinova, direktorka UNICEF-a u Srbiji  koja je
istakla: UNICEF sa zadovoljstvom sarađuje sa Vladom Republike Srbije te zahvaljuje poslovnoj zajednici,
civilnom društvu i medijima na kreiranju pravednije budućnosti za decu. Danas, kao i nakon Drugog
svetskog rata, moramo ponovo da zamislimo kakav bi svet hteli da stvorimo za našu decu. A da bismo to
uradili  treba da odgovorimo na pitanje u kakvom svetu želimo da naša deca žive? Mi, u UNICEF-u,
verujemo da taj svet mora da bude svet bez zlostavljanja ili rodno zasnovanog nasilja, u kojem svako
dete ima pristup zdravstvenim uslugama, ide u školu i uči. To je svet u kojem mladi ljudi poseduju
potrebne veštine kako bi izašli na tržište rada u 21. veku, svet koji štiti mentalno zdravlje dece i mladih i
rešava probleme vezane za degradaciju životne sredine i klimatske promene. Ovo je ambiciozan plan i
veliki izazov, ali, ujedno, i velika prilika.
Mnogobrojne inicijative UNICEF-a od početka pandemije su naišle na veliku podršku među kompanijama
i generisale mnogobrojne donacije. Koliko je važan duh zajedništva pogotovo u kriznim situacijama? -
Poslovni sektor je oduvek bio deo UNICEF-ove istorije. I dalje sam impresionirana odgovorom privatnog
sektora na pandemiju koronavirusa u Srbiji. Uprkos usporavanju privrede, privatni sektor, a posebno
poslovna zajednica, pokazali su visok nivo solidarnosti i blagovremeno reagovali na apele UNICEF-a u
vezi sa uticajem pandemije na decu i porodice u Srbiji. Važna podrška stigla je prošle godine, na početku
pandemije,  kada  je  poslovni  sektor  obezbedio  dragocena  sredstva  za  nabavku  opreme  za  hitnu

Color Press group kliping centar Srbije
www.ninamedia.rs

http://www.nshronika.rs/intervju-dana/konferencija-svet-u-2022-dejana-kostadinova-trebalo-bi-da-omogucimo-inkluzivni-oporavak-od-koronavirusa-za-sve/
http://www.ninamedia.rs


2/2

Medij:
Vreme:

Link:

12.12.2021 12:30

http://www.nshronika.rs/intervju-dana/konferencija-svet-u-2022-dejana-kostadinova-trebalo-bi-da-
Autori:
Teme:

nshronika.rs

@nshronikars
Color media communications

Naslov: Konferencija "Svet u 2022.": Dejana Kostadinova - Trebalo bi da omogućimo
inkluzivni oporavak od koronavirusa za sve

medicinsku pomoć koja je bila potrebna zdravstvenom sistemu. Nastavili  smo naše partnerstvo na
ublažavanju  uticaja  koronavirusa  na  decu  i  porodice  kroz  obezbeđivanje  medicinske  opreme  za
neonatalne jedinice u Beogradu, Novom Sadu, Kragujevcu i Nišu. Sada pružamo humanitarnu finansijsku
podršku najugroženijim porodicama sa decom u Srbiji. Članovi našeg poslovnog savetodavnog odbora
imali su vodeću ulogu u ovome i pokazali posvećenost radu za dobrobit dece. Nije samo poslovni sektor
pokazao solidarnost, već i privatnici koji daju dragocene mesečne donacije našem radu i učestvuju sa
nama u stvaranju boljih mogućnosti za svako dete u Srbiji.
S obzirom na to da sarađujete sa privatnim sektorom, kako ocenjujete svest kompanija o njihovom
uticaju na decu?
- Jedan od ključnih načina na koji UNICEF globalno angažuje kompanije je vezano za pitanja prava
deteta  u  poslovnom ekosistemu i  rad  sa  kompanijama i  zainteresovanim stranama na  stvaranju
okruženja koje omogućava da kompanije poštuju i podržavaju prava deteta kroz svoje politike, kodekse
ponašanja, prava radnika, marketinške prakse, u lancima nabavke itd.
Poslovni subjekti imaju sve više razumevanja za svoje direktne i indirektne uticaje na životnu sredinu,
društvo i upravljanje. Rezultati poslednje UNICEF-ove ankete među kompanijama u Srbiji pokazali su da
većina anketiranih kompanija veruje da utiču na decu, ali da ih ne mapiraju kao osobe od interesovanja.
Rezultati ankete, takođe, pokazuju da mladi imaju velika očekivanja od poslovnog sektora, da ih podrži
na njihovom budućem putu razvoja (47%), pružajući im prilike za stažiranje, mentorstvo i volontiranje.
Nažalost, skoro 50% mladih ispitanika smatra da kompanije u Srbiji ne vode (dovoljno) brigu o deci i
mladima. Kada je reč o specifičnim oblastima u kojima kompanije prvenstveno treba da podrže prava
dece i mladih, 49% mladih ispitanika istaklo je pristojne uslove za rad roditelja.
U Srbiji  imamo plodnu saradnju sa Privrednom komorom Srbije i  drugim privrednim udruženjima i
verujemo da ćemo zajedničkim radom stvoriti poslovni ekosistem koji štiti i promoviše prava dece.
UNICEF je obeležio 75 godina rada ove godine. Koje su najvažnije poruke u godini jubileja, u kojoj
pandemijska kriza i dalje traje? - UNICEF je već 75 godina nezaustavljiva sila koja se bori za prava
deteta širom sveta. Godine 1947. bivša Jugoslavija je bila prva zemlja na svetu koja je primila UNICEF-
ove  hitne  pošiljke  namenjene  deci.  Od  tada,  UNICEF  pomaže  na  različite  načine  -  od  pružanja
humanitarne pomoći do sistemske podrške vladi, radeći sa partnerima ka istim ciljevima. Od kratkoročne
pomoći do dugoročnog razvojnog programiranja, pomogli smo u izgradnji novih zdravstvenih i socijalnih
sistema širom sveta. Pobedili smo bolesti, pružili osnovne usluge, obrazovanje i veštine i svuda kreirali
zdravije i sigurnije okruženje za decu i njihove porodice. U prvom panelu Nj.E. Tomas Šib, ambasador
Nemačke, Nj.E. Šan Maklaud, ambasadorka Velike Britanije, Nj.E. Džajlz Norman, ambasador Kanade,
Nj.E. Pjer Košar, ambasador Francuske i Nj.E. Amr Aljowaily, ambasador Egipta u Srbiji, te Nebojša
Košutić, v. d. pomoćnika ministra spoljnih poslova i šef Sektora za EU pričaće o tome kako će izgledati
svet u narednoj godini. Kroz diskusiju će ih voditi Žikica Milošević, gl. i odg. urednik The Ecoomista.
Predstavnici bilateralnih komora i poslovnih asocijacija, Zoran Petrović, predsednik AmChama, Dr David
Landsman, predsednik Britansko-srpske privredne komore, Dragan Stokić, predsednik Francusko-srpske
privredne komore, Giorgio A. Marchegiani, predsednik Komore italijansko-srpskih privrednika, Oliver
Lepori, izvršni direktor Japanske poslovne alijanse u Srbiji i Simon Savsek, ekonomista iz EIB-a probaće
da  daju  odgovore  na  pitanja  o  kretanjima  srpske  privrede  u  narednoj  godini,  Marku  Andrejiću,
odgovornom uredniku Biznis.rs
U trećem panelu će Dragana Korica,  izvršna direktorka,  Saveta zelene gradnje Srbije  zajedno sa
učesnicima razgovarati na temu zelene ekonomije i održivog razvoja, a njeni sagovornici su: Stylianos
Tsoktouridis MSc, Managing Director of Alumil YU Industry A.D., Dušica Gaković, Project Lead, Deka
inženjering doo, Jovana Cvetković, direktorka za razvoj, tehničke operacije I inovacije, MPC Properties,
Tijana Koprivica, direktorka održivog poslovanja, Delta Holding i Aleksandar Ranđelović, ekspert za lizing,
GEFF Srbija lizing.
Na konferenciji će se kroz studiju slučaja predstaviti i Telekom Srbija. Natali Delić, direktor direkcije za
strategiju i digital će pričati na temu - Digitalni ekosistemi kroz inovacije i partnerstva. Iz kompanije
Egzakta Nenad Pešić će prilati na temu "Lokalizacija srpske privrede".
Ukoliko želite da pratite konferenciju putem prenosa uživo na YouTube kanalu, molimo vas da se za
praćenje putem lajvstrima registrujete na linku: https://bit.ly/3ycfR4r
Konferenciju su podržali Evropska Investiciona Banka, Srbijagas, Telekom Srbija, Egzakta, Alumil i Coca-
Cola.
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The Economist godišnja konferencija pod nazivom "Svet u 2022" ove godine će se održati u hibridnom
formatu  u  Narodnoj  skupštini  Republike  Srbije,  14.  decembra,  s  početkom u  9  časova.  Učesnici
konferencije će se okupiti u maloj sali Narodne skupštine a publika će i ove godine konferenciju moći da
prati putem prenosa uživo na YouTube kanalu. …
The Economist godišnja konferencija pod nazivom "Svet u 2022" ove godine će se održati u hibridnom
formatu  u  Narodnoj  skupštini  Republike  Srbije,  14.  decembra,  s  početkom u  9  časova.  Učesnici
konferencije će se okupiti u maloj sali Narodne skupštine a publika će i ove godine konferenciju moći da
prati  putem prenosa uživo na YouTube kanalu.  "Svet u 2022" konferencija je jedna od najstarijih
konferencijakoju organizuje kompanijaColor Media Communications i već je postala prepoznatljiva kao
događaj koji zatvara tekuću godinu zaključcima o politčkom, poslovnom, i društvenom ambijentu Srbije i
o tvara  p i tanja  od  značaja  u  narednoj  god in i .  Program  možete  pronać i  na  l inku:
www.communications.rs/svetu2022 Kao i svake godine na skupu će se okupiti čelni ljudi Vlade Srbije,
predstavnici diplomatskog kora i poslovnih udruženja, vodeći privrednici iz Srbije, kao i ličnosti iz javnog i
kulturnog miljea. Konferenciju otvaraju: Ivica Dačić, predsednik Narodne skupštine R. Srbije; Aleksandar
Vučić,  predsednik  R.  Srbije;  Zorana Mihajlović,  potpredsednica  Vlade  i  ministarka  za  rudarstvo  i
energetiku;  Maja  Gojković,  potpredsednica  Vlade i  ministarka kulture  i  informisanja;  Darija  Kisić
Tepavčević, ministrarka za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja; Zoran Radojičić, gradonačelnik
Beograda;  Fransoaz  Žakob,  stalna  koordinatorka  Ujedinjenih  nacija  (UN);  Dejana  Kostadinova,
direktorka UNICEF-a; Frančeska Boneli, direktorka UNHCR-a i Alessandro Bragonzi, šef regionalnog
predstavništva EIB za Zapadni Balkan. Ovim povodom, naša sagovornica bila je Dejana Kostadinova,
direktorka UNICEF-a u Srbiji koja je istakla: UNICEF sa zadovoljstvom sarađuje sa Vladom Republike
Srbije te zahvaljuje poslovnoj zajednici, civilnom društvu i medijima na kreiranju pravednije budućnosti
za decu. Danas, kao i nakon Drugog svetskog rata, moramo ponovo da zamislimo kakav bi svet hteli da
stvorimo za našu decu. A da bismo to uradili treba da odgovorimo na pitanje u kakvom svetu želimo da
naša deca žive? Mi, u UNICEF-u, verujemo da taj svet mora da bude svet bez zlostavljanja ili rodno
zasnovanog nasilja, u kojem svako dete ima pristup zdravstvenim uslugama, ide u školu i uči. To je svet
u kojem mladi ljudi poseduju potrebne veštine kako bi izašli na tržište rada u 21. veku, svet koji štiti
mentalno zdravlje dece i mladih i rešava probleme vezane za degradaciju životne sredine i klimatske
promene. Ovo je ambiciozan plan i veliki izazov, ali, ujedno, i velika prilika. Mnogobrojne inicijative
UNICEF-a  od  početka  pandemije  su  naišle  na  veliku  podršku  među  kompanijama  i  generisale
mnogobrojne donacije. Koliko je važan duh zajedništva pogotovo u kriznim situacijama? - Poslovni sektor
je oduvek bio deo UNICEF-ove istorije. I dalje sam impresionirana odgovorom privatnog sektora na
pandemiju koronavirusa u Srbiji. Uprkos usporavanju privrede, privatni sektor, a posebno poslovna
zajednica, pokazali su visok nivo solidarnosti i blagovremeno reagovali na apele UNICEF-a u vezi sa
uticajem pandemije na decu i porodice u Srbiji.  Važna podrška stigla je prošle godine, na početku
pandemije,  kada  je  poslovni  sektor  obezbedio  dragocena  sredstva  za  nabavku  opreme  za  hitnu
medicinsku pomoć koja je bila potrebna zdravstvenom sistemu. Nastavili  smo naše partnerstvo na
ublažavanju  uticaja  koronavirusa  na  decu  i  porodice  kroz  obezbeđivanje  medicinske  opreme  za

Color Press group kliping centar Srbije
www.ninamedia.rs

https://nadlanu.com/651511/konferencija-svet-u-2022-dejana-kostadinova-trebalo-bi-da-omogucimo-inkluzivni-oporavak-od-koronavirusa-za-sve/
http://www.ninamedia.rs


2/2

Medij:
Vreme:

Link:

12.12.2021 12:28

https://nadlanu.com/651511/konferencija-svet-u-2022-dejana-kostadinova-trebalo-bi-da-omogucimo-
Autori:
Teme:

nadlanu.com

@nadlanu
Color media communications

Naslov: Konferencija "Svet u 2022.": Dejana Kostadinova - Trebalo bi da omogućimo
inkluzivni oporavak od koronavirusa za sve

neonatalne jedinice u Beogradu, Novom Sadu, Kragujevcu i Nišu. Sada pružamo humanitarnu finansijsku
podršku najugroženijim porodicama sa decom u Srbiji. Članovi našeg poslovnog savetodavnog odbora
imali su vodeću ulogu u ovome i pokazali posvećenost radu za dobrobit dece. Nije samo poslovni sektor
pokazao solidarnost, već i privatnici koji daju dragocene mesečne donacije našem radu i učestvuju sa
nama u stvaranju boljih mogućnosti za svako dete u Srbiji. S obzirom na to da sarađujete sa privatnim
sektorom, kako ocenjujete svest kompanija o njihovom uticaju na decu? - Jedan od ključnih načina na
koji UNICEF globalno angažuje kompanije je vezano za pitanja prava deteta u poslovnom ekosistemu i
rad sa kompanijama i zainteresovanim stranama na stvaranju okruženja koje omogućava da kompanije
poštuju i podržavaju prava deteta kroz svoje politike, kodekse ponašanja, prava radnika, marketinške
prakse,  u  lancima nabavke itd.  Poslovni  subjekti  imaju sve više  razumevanja  za  svoje  direktne i
indirektne uticaje na životnu sredinu, društvo i upravljanje. Rezultati poslednje UNICEF-ove ankete među
kompanijama u Srbiji pokazali su da većina anketiranih kompanija veruje da utiču na decu, ali da ih ne
mapiraju  kao  osobe  od  interesovanja.  Rezultati  ankete,  takođe,  pokazuju  da  mladi  imaju  velika
očekivanja od poslovnog sektora, da ih podrži na njihovom budućem putu razvoja (47%), pružajući im
prilike za stažiranje,  mentorstvo i  volontiranje.  Nažalost,  skoro 50% mladih ispitanika smatra da
kompanije u Srbiji ne vode (dovoljno) brigu o deci i mladima. Kada je reč o specifičnim oblastima u
kojima kompanije prvenstveno treba da podrže prava dece i mladih, 49% mladih ispitanika istaklo je
pristojne uslove za rad roditelja. U Srbiji imamo plodnu saradnju sa Privrednom komorom Srbije i drugim
privrednim udruženjima i verujemo da ćemo zajedničkim radom stvoriti poslovni ekosistem koji štiti i
promoviše prava dece. UNICEF je obeležio 75 godina rada ove godine. Koje su najvažnije poruke u godini
jubileja, u kojoj pandemijska kriza i dalje traje? - UNICEF je već 75 godina nezaustavljiva sila koja se
bori za prava deteta širom sveta. Godine 1947. bivša Jugoslavija je bila prva zemlja na svetu koja je
primila UNICEF-ove hitne pošiljke namenjene deci. Od tada, UNICEF pomaže na različite načine - od
pružanja humanitarne pomoći do sistemske podrške vladi, radeći sa partnerima ka istim ciljevima. Od
kratkoročne pomoći do dugoročnog razvojnog programiranja, pomogli smo u izgradnji novih zdravstvenih
i socijalnih sistema širom sveta. Pobedili smo bolesti, pružili osnovne usluge, obrazovanje i veštine i
svuda kreirali zdravije i sigurnije okruženje za decu i njihove porodice. U prvom panelu Nj.E. Tomas Šib,
ambasador Nemačke, Nj.E. Šan Maklaud, ambasadorka Velike Britanije, Nj.E. Džajlz Norman, ambasador
Kanade, Nj.E. Pjer Košar, ambasador Francuske i Nj.E. Amr Aljowaily, ambasador Egipta u Srbiji, te
Nebojša Košutić, v. d. pomoćnika ministra spoljnih poslova i šef Sektora za EU pričaće o tome kako će
izgledati svet u narednoj godini. Kroz diskusiju će ih voditi  Žikica Milošević, gl. i  odg. urednik The
Ecoomista.  Predstavnici  bilateralnih  komora  i  poslovnih  asocijacija,  Zoran  Petrović,  predsednik
AmChama,  Dr  David  Landsman,  predsednik  Britansko-srpske  privredne  komore,  Dragan  Stokić,
predsednik Francusko-srpske privredne komore, Giorgio A. Marchegiani, predsednik Komore italijansko-
srpskih privrednika, Oliver Lepori, izvršni direktor Japanske poslovne alijanse u Srbiji i Simon Savsek,
ekonomista iz EIB-a probaće da daju odgovore na pitanja o kretanjima srpske privrede u narednoj
godini, Marku Andrejiću, odgovornom uredniku Biznis.rs U trećem panelu će Dragana Korica, izvršna
direktorka, Saveta zelene gradnje Srbije zajedno sa učesnicima razgovarati na temu zelene ekonomije i
održivog razvoja, a njeni sagovornici su: Stylianos Tsoktouridis MSc, Managing Director of Alumil YU
Industry A.D., Dušica Gaković, Project Lead, Deka inženjering doo, Jovana Cvetković, direktorka za
razvoj, tehničke operacije I inovacije, MPC Properties, Tijana Koprivica, direktorka održivog poslovanja,
Delta Holding i Aleksandar Ranđelović, ekspert za lizing, GEFF Srbija lizing. Na konferenciji će se kroz
studiju slučaja predstaviti i Telekom Srbija. Natali Delić, direktor direkcije za strategiju i digital će pričati
na temu - Digitalni ekosistemi kroz inovacije i partnerstva. Iz kompanije Egzakta Nenad Pešić će prilati
na temu "Lokalizacija srpske privrede". Ukoliko želite da pratite konferenciju putem prenosa uživo na
YouTube  kanalu,  molimo  vas  da  se  za  praćenje  putem  lajvstrima  registrujete  na  linku:
https://bit.ly/3ycfR4r Konferenciju su podržali Evropska Investiciona Banka, Srbijagas, Telekom Srbija,
Egzakta, Alumil i Coca-Cola.
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The Economist godišnja konferencija pod nazivom "Svet u 2022" ove godine će se održati u hibridnom
formatu  u  Narodnoj  skupštini  Republike  Srbije,  14.  decembra,  s  početkom u  9  časova.  Učesnici
konferencije će se okupiti u maloj sali Narodne skupštine a publika će i ove godine konferenciju moći da
prati putem prenosa uživo na YouTube kanalu. …
 The Economist godišnja konferencija pod nazivom "Svet u 2022" ove godine će se održati u hibridnom
formatu u Narodnoj skupštini Republike Srbije, 14. decembra, s početkom u 9 časova.
Učesnici konferencije će se okupiti u maloj sali Narodne skupštine a publika će i ove godine konferenciju
moći da prati putem prenosa uživo na YouTube kanalu.
"Svet u 2022" konferencija je jedna od najstarijih konferencijakoju organizuje kompanijaColor Media
Communications i već je postala prepoznatljiva kao događaj koji zatvara tekuću godinu zaključcima o
politčkom, poslovnom, i društvenom ambijentu Srbije i otvara pitanja od značaja u narednoj godini.
Program možete pronaći na linku: www.communications.rs/svetu2022 Kao i svake godine na skupu će se
okupiti čelni ljudi Vlade Srbije, predstavnici diplomatskog kora i poslovnih udruženja, vodeći privrednici iz
Srbije, kao i ličnosti iz javnog i kulturnog miljea.
Konferenciju otvaraju: Ivica Dačić, predsednik Narodne skupštine R. Srbije; Aleksandar Vučić, predsednik
R. Srbije; Zorana Mihajlović, potpredsednica Vlade i ministarka za rudarstvo i energetiku; Maja Gojković,
potpredsednica Vlade i ministarka kulture i informisanja; Darija Kisić Tepavčević, ministrarka za rad,
zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja; Zoran Radojičić, gradonačelnik Beograda; Fransoaz Žakob,
stalna koordinatorka Ujedinjenih nacija (UN); Dejana Kostadinova, direktorka UNICEF-a; Frančeska
Boneli,  direktorka UNHCR-a i  Alessandro Bragonzi,  šef regionalnog predstavništva EIB za Zapadni
Balkan.
Ovim povodom, naš sagovornik bio je Nj.E. Tomas Šib, ambasador Nemačke, učesnik prvog panela
konferencije, koji je istakao: Obim trgovine je kontinuirano rastao i u uslovima pandemije. Nemačke
kompanije  su  od  2000.  godine  ukupno  investirale  više  od  3,5  milijardi  evra  u  Srbiji.Konstantno
ohrabrujemo Srbiju da radi još angažovanije na reformama. To posebno važi za oblasti vladavine prava,
borbe protiv korupcije i organizovanog kriminala, kao i za poboljšanje u oblasti slobode medija. Ove
reforme su za nas od centralnog značaja zato što predstavljaju temelj evropskih vrednosti i zato što
neposredno pozitivno utiču na život građana.
Koji su najveći izazovi sa kojima su se Evropa i svet susreli u 2021?
- Nažalost, najveći izazov je i ove godine bila pandemija izazvana korona virusom čije posledice i dalje
utiču na sve oblasti. Međutim, uveren sam da ćemo sledeće godine pobediti ovaj virus ukoliko delujemo
složno i masovnom vakcinacijom!
Ipak, ne bi trebalo da zaboravimo da smo 2021. mnogo izazova i prevazišli. Vezano za našu ambasadu,
mislim na selidbu u našu novu zgradu na staroj adresi u Ulici kneza Miloša. Otkad smo se preselili,
možemo primati i obrađivati daleko veći broj zahteva za izdavanje vize, čime se vreme čekanja drastično
smanjilo, pre svega u oblasti spajanja porodice.
Evropska  unija  je  uvođenjem  Konferencije  o  budućnosti  Evrope  stvorila  prostor  za  zajedničko
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prekogranično oblikovanje buduće Evrope. Najviše nas zanimaju klimatske promene i pitanja životne
sredine - teme koje su sve više u fokusu i u Srbiji. Veoma mi je drago što će Nemačka sledeće godine
podržati Srbiju iznosom od preko 300 miliona evra na putu ka klimatski neutralnoj budućnosti.
Kakva je situacija u vašoj zemlji  po pitanju borbe protiv Covid 19 pandemije i  stanja ekonomije i
društvenih zbivanja?
- I za Nemačku je kovid-19 doneo posebne izazove. Sada je važno razbiti tzv. četvrti talas. Pridržavanje
mera zaštite  poput držanja odstojanja i  održavanja higijene su i  nadalje  od izvanrednog značaja.
Vakcinacija je ključna, jer samo na taj način se možemo uspešno suprotstaviti  virusu. Što se tiče
ekonomije, Nemačka je srećom uspela da prođe bez većih posledica i privreda nastavlja da raste. Mislim
da će tek sledeće godine, kada uska grla u snabdevanju industrije polako budu prevaziđena, doći do
značajnog ubrzanja ekonomskog oporavka.
Kakve će biti posledice krize za nemačku ekonomiju?
- Jesenja prognoza Saveznog ministarstva privrede pokazuje da je Nemačka na putu ka ekonomskom
rastu. Obiman paket pomoći savezne vlade stabilizovao je ekonomiju i tržište rada za vreme krize.
Međutim, uska grla u snabdevanju širom sveta i aktuelne visoke cene energenata negativno utiču na
ekonomske perspektive.
Ukupna ekonomska situacija u Nemačkoj trenutno je podeljena: s jedne strane, zbog sve većeg broja
vakcinisanih se proteklih meseci znatno poboljšalo raspoloženje u oblasti uslužnih delatnosti. Privatna
potrošnja je u ovom trenutku pokretač ekonomskog oporavka. S druge strane, prerađivačka industrija
trpi  negativne  posledice  zbog istorijski  nezapamćene nestašice  dobara  potrebnih  za  proizvodnju.
Pozitivan razvoj u industrijskoj proizvodnji  se na taj način usporava, iako je zapravo potražnja za
nemačkim proizvodima na svetskim tržištima i dalje velika. Stojimo, dakle, na pragu 2022. godine koja
će,  nadamo  se,  biti  uspešna  u  ekonomskom pogledu,  a  u  kojoj  ćemo  na  najbolji  mogući  način
kontrolisati, a po mogućnosti i savladati pandemiju.
Kako ocenjujete sveukupnu saradnju sa Srbijom i šta će biti izazovi za Srbiju u narednoj godini na
njenom evropskom putu?
- Odnosi između Nemačke i Srbije su veoma dobri i obuhvataju mnogo oblasti. Mnogobrojne političke
posete visokog ranga u poslednje vreme to dokazuju, npr. poseta savezne kancelarke u septembru i
zamenice predsednika Bundestaga Klaudije Rot u oktobru. Ove godine ćemo u Beogradu i u Berlinu
proslaviti 70. godišnjicu uspostavljanja bilateralnih i diplomatskih odnosa.
Razmena između Srba i Nemaca na ličnom nivou je, takođe, intenzivna, iako pandemija izazvana korona
virusom i nadalje otežava održavanje ličnih kontakata.
Ukupan broj radnih mesta otvorenih u nemačkim kompanijama danas iznosi više od 70.000. To pokazuje
koliko je Srbija atraktivna destinacija za nemačke kompanije. Nemačke kompanije nude sve više radnih
mesta za visokokvalifikovanu radnu snagu. Mi smo, osim toga, i najveći bilateralni partner u oblasti
razvojne saradnje. Od početka naše saradnje 2000. godine uložili  smo preko dve milijarde evra u
projekte.
U okviru našeg bilateralnog angažovanja podržavamo Srbiju na njenom putu ka EU. Naravno, Srbija
mora da ispuni uslove za članstvo i sama određuje brzinu na putu ka EU. U prvom panelu Nj.E. Tomas
Šib, ambasador Nemačke, Nj.E. Šan Maklaud, ambasadorka Velike Britanije,  Nj.E. Džajlz Norman,
ambasador Kanade, Nj.E. Pjer Košar, ambasador Francuske i Nj.E. Amr Aljowaily, ambasador Egipta u
Srbiji, te Nebojša Košutić, v. d. pomoćnika ministra spoljnih poslova i šef Sektora za EU pričaće o tome
kako će izgledati svet u narednoj godini. Kroz diskusiju će ih voditi Žikica Milošević, gl. i odg. urednik The
Ecoomista.
Predstavnici bilateralnih komora i poslovnih asocijacija, Zoran Petrović, predsednik AmChama, Dr David
Landsman, predsednik Britansko-srpske privredne komore, Dragan Stokić, predsednik Francusko-srpske
privredne komore, Giorgio A. Marchegiani, predsednik Komore italijansko-srpskih privrednika, Oliver
Lepori, izvršni direktor Japanske poslovne alijanse u Srbiji i Simon Savsek, ekonomista iz EIB-a probaće
da  daju  odgovore  na  pitanja  o  kretanjima  srpske  privrede  u  narednoj  godini,  Marku  Andrejiću,
odgovornom uredniku Biznis.rs
U trećem panelu će Dragana Korica,  izvršna direktorka,  Saveta zelene gradnje Srbije  zajedno sa
učesnicima razgovarati na temu zelene ekonomije i održivog razvoja, a njeni sagovornici su: Stylianos
Tsoktouridis MSc, Managing Director of Alumil YU Industry A.D., Dušica Gaković, Project Lead, Deka
inženjering doo, Jovana Cvetković, direktorka za razvoj, tehničke operacije I inovacije, MPC Properties,
Tijana Koprivica, direktorka održivog poslovanja, Delta Holding i Aleksandar Ranđelović, ekspert za lizing,
GEFF Srbija lizing.
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Na konferenciji će se kroz studiju slučaja predstaviti i Telekom Srbija. Natali Delić, direktor direkcije za
strategiju i digital će pričati na temu - Digitalni ekosistemi kroz inovacije i partnerstva. Iz kompanije
Egzakta Nenad Pešić će prilati na temu "Lokalizacija srpske privrede".
Ukoliko želite da pratite konferenciju putem prenosa uživo na YouTube kanalu, molimo vas da se za
praćenje putem lajvstrima registrujete na linku: https://bit.ly/3ycfR4r
Konferenciju su podržali Evropska Investiciona Banka, Srbijagas, Telekom Srbija, Egzakta, Alumil i Coca-
Cola.
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The Economist godišnja konferencija pod nazivom "Svet u 2022" ove godine će se održati u hibridnom
formatu  u  Narodnoj  skupštini  Republike  Srbije,  14.  decembra,  s  početkom u  9  časova.  Učesnici
konferencije će se okupiti u maloj sali Narodne skupštine a publika će i ove godine konferenciju moći da
prati putem prenosa uživo na YouTube kanalu. …
The Economist godišnja konferencija pod nazivom "Svet u 2022" ove godine će se održati u hibridnom
formatu  u  Narodnoj  skupštini  Republike  Srbije,  14.  decembra,  s  početkom u  9  časova.  Učesnici
konferencije će se okupiti u maloj sali Narodne skupštine a publika će i ove godine konferenciju moći da
prati  putem prenosa uživo na YouTube kanalu.  "Svet u 2022" konferencija je jedna od najstarijih
konferencijakoju organizuje kompanijaColor Media Communications i već je postala prepoznatljiva kao
događaj koji zatvara tekuću godinu zaključcima o politčkom, poslovnom, i društvenom ambijentu Srbije i
o tvara  p i tanja  od  značaja  u  narednoj  god in i .  Program  možete  pronać i  na  l inku:
www.communications.rs/svetu2022 Kao i svake godine na skupu će se okupiti čelni ljudi Vlade Srbije,
predstavnici diplomatskog kora i poslovnih udruženja, vodeći privrednici iz Srbije, kao i ličnosti iz javnog i
kulturnog miljea. Konferenciju otvaraju: Ivica Dačić, predsednik Narodne skupštine R. Srbije; Aleksandar
Vučić,  predsednik  R.  Srbije;  Zorana Mihajlović,  potpredsednica  Vlade  i  ministarka  za  rudarstvo  i
energetiku;  Maja  Gojković,  potpredsednica  Vlade i  ministarka kulture  i  informisanja;  Darija  Kisić
Tepavčević, ministrarka za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja; Zoran Radojičić, gradonačelnik
Beograda;  Fransoaz  Žakob,  stalna  koordinatorka  Ujedinjenih  nacija  (UN);  Dejana  Kostadinova,
direktorka UNICEF-a; Frančeska Boneli, direktorka UNHCR-a i Alessandro Bragonzi, šef regionalnog
predstavništva  EIB  za  Zapadni  Balkan.  Ovim  povodom,  naš  sagovornik  bio  je  Nj.E.  Tomas  Šib,
ambasador Nemačke, učesnik prvog panela konferencije, koji je istakao: Obim trgovine je kontinuirano
rastao i u uslovima pandemije. Nemačke kompanije su od 2000. godine ukupno investirale više od 3,5
milijardi  evra u Srbiji.Konstantno ohrabrujemo Srbiju da radi  još angažovanije na reformama. To
posebno važi za oblasti vladavine prava, borbe protiv korupcije i organizovanog kriminala, kao i za
poboljšanje u oblasti slobode medija. Ove reforme su za nas od centralnog značaja zato što predstavljaju
temelj evropskih vrednosti i zato što neposredno pozitivno utiču na život građana. Koji su najveći izazovi
sa kojima su se Evropa i svet susreli u 2021.? - Nažalost, najveći izazov je i ove godine bila pandemija
izazvana koronavirusom čije posledice i dalje utiču na sve oblasti. Međutim, uveren sam da ćemo sledeće
godine pobediti ovaj virus ukoliko delujemo složno i masovnom vakcinacijom! Ipak, ne bi trebalo da
zaboravimo da smo 2021. mnogo izazova i prevazišli. Vezano za našu ambasadu, mislim na selidbu u
našu novu zgradu na staroj adresi  u Ulici  kneza Miloša. Otkad smo se preselili,  možemo primati  i
obrađivati daleko veći broj zahteva za izdavanje vize, čime se vreme čekanja drastično smanjilo, pre
svega u oblasti  spajanja porodice. Evropska unija je uvođenjem Konferencije o budućnosti  Evrope
stvorila prostor za zajedničko prekogranično oblikovanje buduće Evrope. Najviše nas zanimaju klimatske
promene i pitanja životne sredine - teme koje su sve više u fokusu i u Srbiji. Veoma mi je drago što će
Nemačka sledeće godine podržati  Srbiju iznosom od preko 300 miliona evra na putu ka klimatski
neutralnoj budućnosti. Kakva je situacija u vašoj zemlji po pitanju borbe protiv Covid-19 pandemije i
stanja ekonomije i društvenih zbivanja? - I za Nemačku je kovid-19 doneo posebne izazove. Sada je
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važno razbiti tzv. četvrti talas. Pridržavanje mera zaštite poput držanja odstojanja i održavanja higijene
su i nadalje od izvanrednog značaja. Vakcinacija je ključna, jer samo na taj način se možemo uspešno
suprotstaviti virusu. Što se tiče ekonomije, Nemačka je srećom uspela da prođe bez većih posledica i
privreda nastavlja da raste. Mislim da će tek sledeće godine, kada uska grla u snabdevanju industrije
polako budu prevaziđena, doći do značajnog ubrzanja ekonomskog oporavka. Kakve će biti posledice
krize za nemačku ekonomiju? -  Jesenja prognoza Saveznog ministarstva privrede pokazuje da je
Nemačka na putu ka ekonomskom rastu. Obiman paket pomoći savezne vlade stabilizovao je ekonomiju i
tržište rada za vreme krize. Međutim, uska grla u snabdevanju širom sveta i aktuelne visoke cene
energenata negativno utiču na ekonomske perspektive.  Ukupna ekonomska situacija  u Nemačkoj
trenutno je podeljena: s jedne strane, zbog sve većeg broja vakcinisanih se proteklih meseci znatno
poboljšalo raspoloženje u oblasti uslužnih delatnosti. Privatna potrošnja je u ovom trenutku pokretač
ekonomskog oporavka. S druge strane, prerađivačka industrija trpi negativne posledice zbog istorijski
nezapamćene nestašice dobara potrebnih za proizvodnju. Pozitivan razvoj u industrijskoj proizvodnji se
na taj način usporava, iako je zapravo potražnja za nemačkim proizvodima na svetskim tržištima i dalje
velika. Stojimo, dakle, na pragu 2022. godine koja će, nadamo se, biti uspešna u ekonomskom pogledu,
a u kojoj ćemo na najbolji  mogući način kontrolisati, a po mogućnosti i  savladati pandemiju. Kako
ocenjujete sveukupnu saradnju sa Srbijom i šta će biti izazovi za Srbiju u narednoj godini na njenom
evropskom putu? -  Odnosi  između Nemačke i  Srbije  su veoma dobri  i  obuhvataju mnogo oblasti.
Mnogobrojne političke posete visokog ranga u poslednje vreme to dokazuju,  npr.  poseta savezne
kancelarke u septembru i zamenice predsednika Bundestaga Klaudije Rot u oktobru. Ove godine ćemo u
Beogradu i u Berlinu proslaviti 70. godišnjicu uspostavljanja bilateralnih i diplomatskih odnosa. Razmena
između Srba i Nemaca na ličnom nivou je, takođe, intenzivna, iako pandemija izazvana korona virusom i
nadalje  otežava  održavanje  ličnih  kontakata.  Ukupan  broj  radnih  mesta  otvorenih  u  nemačkim
kompanijama danas iznosi  više  od 70.000.  To pokazuje  koliko  je  Srbija  atraktivna destinacija  za
nemačke kompanije. Nemačke kompanije nude sve više radnih mesta za visokokvalifikovanu radnu
snagu. Mi smo, osim toga, i najveći bilateralni partner u oblasti razvojne saradnje. Od početka naše
saradnje 2000. godine uložili smo preko dve milijarde evra u projekte. U okviru našeg bilateralnog
angažovanja podržavamo Srbiju na njenom putu ka EU. Naravno, Srbija mora da ispuni uslove za
članstvo i sama određuje brzinu na putu ka EU. U prvom panelu Nj.E. Tomas Šib, ambasador Nemačke,
Nj.E. Šan Maklaud, ambasadorka Velike Britanije, Nj.E. Džajlz Norman, ambasador Kanade, Nj.E. Pjer
Košar, ambasador Francuske i Nj.E. Amr Aljowaily, ambasador Egipta u Srbiji, te Nebojša Košutić, v. d.
pomoćnika ministra spoljnih poslova i šef Sektora za EU pričaće o tome kako će izgledati svet u narednoj
godini.  Kroz diskusiju će ih voditi  Žikica Milošević,  gl.  i  odg.  urednik The Ecoomista.  Predstavnici
bilateralnih komora i poslovnih asocijacija, Zoran Petrović, predsednik AmChama, Dr David Landsman,
predsednik Britansko-srpske privredne komore, Dragan Stokić, predsednik Francusko-srpske privredne
komore, Giorgio A. Marchegiani, predsednik Komore italijansko-srpskih privrednika, Oliver Lepori, izvršni
direktor Japanske poslovne alijanse u Srbiji  i  Simon Savsek, ekonomista iz EIB-a probaće da daju
odgovore na pitanja o kretanjima srpske privrede u narednoj godini, Marku Andrejiću, odgovornom
uredniku Biznis.rs U trećem panelu će Dragana Korica, izvršna direktorka, Saveta zelene gradnje Srbije
zajedno sa učesnicima razgovarati na temu zelene ekonomije i održivog razvoja, a njeni sagovornici su:
Stylianos Tsoktouridis MSc, Managing Director of Alumil YU Industry A.D., Dušica Gaković, Project Lead,
Deka inženjering doo, Jovana Cvetković,  direktorka za razvoj,  tehničke operacije I  inovacije, MPC
Properties, Tijana Koprivica, direktorka održivog poslovanja, Delta Holding i Aleksandar Ranđelović,
ekspert za lizing, GEFF Srbija lizing. Na konferenciji će se kroz studiju slučaja predstaviti i Telekom
Srbija. Natali Delić, direktor direkcije za strategiju i digital će pričati na temu - Digitalni ekosistemi kroz
inovacije  i  partnerstva.  Iz  kompanije  Egzakta Nenad Pešić  će prilati  na temu "Lokalizacija  srpske
privrede". Ukoliko želite da pratite konferenciju putem prenosa uživo na YouTube kanalu, molimo vas da
se za praćenje putem lajvstrima registrujete na linku: https://bit.ly/3ycfR4r Konferenciju su podržali
Evropska Investiciona Banka, Srbijagas, Telekom Srbija, Egzakta, Alumil i Coca-Cola.
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BEOGRAD - Kako će izgledati svetski poredak u 2022. , izazovi u novoj godini, razvoj privrede posle
pandemija, teme su predstojeće konferencije "The
BEOGRAD - Kako će izgledati svetski poredak u 2022. , izazovi u novoj godini, razvoj privrede posle
pandemija, teme su predstojeće konferencije "The Economist: Svet u 2022" koja će biti održana sutra u
Domu Narodne skupštine, saopštio je organizator konferencije "Color Media Communications".
Konferenciju bi, prema najavama organizatora, trebalo da otvore predsednik Srbije Aleksandar Vučić i
predsednik parlamenta Ivica Dačić.
Na konferenciji će biti sumirani zaključci o politčkom, poslovnom, i društvenom ambijentu Srbije u
tekućoj godini i otvaraju pitanja od značaja za narednu godinu.
Kao i prethodnih godina, očekuje se učešće predstavnika Vlade Srbije, diplomatskog kora i poslovnih
udruženja, vodećih privrednika iz Srbije, kao i  ličnosti  iz javnog i  kulturnog miljea, navedeno je u
saopštenju.
Takođe,  na otvaranju  konferencije  govoriće  potpredsednica  vlade i  ministarka energetike  Zorana
Mihajlović, potpredsednica vlade i ministarka kulture Maja Gojković, ministarka trgovine Tatjana Matić,
ministarka za rad Darija Kisić Tepavčević, gradonačelnik Beograda Zoran Radojičić, stalna koordinatorka
Ujedinjenih nacija Fransoaz Žakob, direktorka UNICEF-a Dejana Kostadinova, direktorka UNHCR-a
Frančeska Boneli i šef regionalnog predstavništva EIB za Zapadni Balkan Alesandro Bragonzi.
Tema prvog panela je "Brave New World: Kako će svetski poredak izgledati u 2022?" na kome će govoriti
ambasador Nemačke Tomas Šib, ambasadorka Velike Britanije Šan Maklaud, ambasador Kanade Džajlz
Norman, ambasador Francuske Pjer Košar i ambasador Egipta Amr Aljowaily, kao i pomoćnik ministra
spoljnih poslova i šef Sektora za EU Nebojša Košutić.
Na drugom panelu "Privreda pre i posle pandemije: izazovi u 2022" učestvuju predstavnici bilateralnih
komora  i  poslovnih  asocijacija,  predsednik  AmĆam Zoran  Petrović,  David  Landsman  predsednik
Britansko-srpske privredne komore, Dragan Stokić predsednik Francusko-srpske privredne komore,
Đorđo Markeđani (Giorgio Marćegiani) predsednik Komore italijansko-srpskih privrednika, Oliver Lepori
izvršni direktor Japanske poslovne alijanse u Srbiji i Simon Savsek ekonomista iz EIB-a, koji će pokušati
da daju odgovore na pitanja o kretanjima srpske privrede u narednoj godini.
Zatim će biti  predstavljena studija slučaja "Digitalni ekosistemi kroz inovacije i  partnerstva" i  tom
prilikom govoriće direktorka Direkcije za strategiju i digital Telekoma Srbija Natali Delić, kao i studija
slučaja "Lokalizacija srpske privrede".
Na trećem panelu "Šta posle 2021: Globalni izazovi i lokalna iskustva" govoriće sa ostalim učesnicima
izvršna direktorka Saveta zelene gradnje Srbije Dragana Korica, a predviđeno je obraćanje i drugih
ekonomista.
Konferenciju su podržali Evropska investiciona banka, Srbijagas, Telekom Srbija.
(Tanjug)
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Srbiju je ove godine posetilo 2,5 miliona turista koji su ostvarili 10 miliona noćenja, a devizni priliv od
turizma je 1,15 miijardi evra zaključno sa septembrom, izjavila je danas ministarka trgovine, turizma i
telekomunikacija Tatjana Matić.
Ona je, uoči konferencije Svet u 2022. u organizaciji  Color Media Communications, istakla da se u
narednoj godini očekuje "zdravstvena stabilizacija" u celom svetu što će "doneti nove izazove". "Zato je
dobro da se Srbija pozicionirala na turističkom tržištu - o čemu govori izbor Mokre Gore među nekoliko
najlepših sela na svetu od strane Svetske turističke organizacije ili  ulazak beogradskih restorana u
Mišlenov vodič", rekla je Matić ističui da Srbiju "prepoznaju kao svetsku turističku destinaciju". Matić je,
govoreći o sektoru trgovine, ocenila da su na delu poremećaji u energetskom sektoru, a da su Vlada i
resorno ministarstvo uspeli da pravovremenom reakcijom spreče dalje poremećaje i snabdevanju tržišta
osnovnim namirnicama. "Pokazali  smo da razmišljamo o socijalnom najugroženijima i  da nećemo
dozvoliti da na snabdevenost i cene na našem tržištu utiču poremećaji na svetskom tržištu, za koje
verujemo da će se u sledećoj godini stabilizovati", rekla je Matić. Ime * Komentar
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Predsednik Skupštine Srbije Ivica Dačić rekao je da su prethodna i ova godina bile izuzetno teške zbog
pandemije, ali da je Srbija uspela da ostvari značajne rezultate i da sa puno optimizma ulazi u 2022.
godinu, uz svest da će i naredna godina biti puna izazova.
"Naredna godina će biti puna izazova na planu geopolitke i zbog mnogih rizika koje nosi pandemija, kao i
energetska kriza i klimatske promene", rekao je Dačić uoči konferencije "The Economist: Svet u 2022".
Istakao je da Srbija ima interes sa sačuva političku stabilnost, da bude sačuvan regionalni mir kako bi se
stvorili  uslovi  za  ubrzani  ekonomski  razvoj.  Na  konferenciji  koju  je  organizovao  "Color  Media
Communications", biće sumirana postignuća u politčkom, ekonomskom i društvenom ambijentu Srbije u
tekućoj godini i razmatrani izazovi u narednoj godini. Video izjavom obratiće se i predsednik Srbije
Aleksandar Vučić. Na otvaranju konferencije govoriće, kako je najavljeno, ministarke Zorana Mihajlović,
Maja Gojković, Tatjana Matić, Darija Kisić Tepavčević, gradonačelnik Beograda Zoran Radojičić, stalna
koordinatorka Ujedinjenih nacija Fransoaz Žakob, direktorka UNICEF-a Dejana Kostadinova, direktorka
UNHCR-a Frančeska Boneli i šef regionalnog predstavništva EIB za Zapadni Balkan Alesandro Bragonzi.
Tema prvog panela je "Brave New World: Kako će svetski poredak izgledati u 2022" na kome će govoriti
ambasador Nemačke u Srbiji Tomas Šib, ambasadorka Velike Britanije Šan Maklaud, ambasador Kanade
Džajlz Norman, ambasador Francuske Pjer Košar i ambasador Egipta Amr Aljowaily, i pomoćnik ministra
spoljnih poslova i šef Sektora za EU Nebojša Košutić. Na drugom panelu "Privreda pre i posle pandemije:
izazovi u 2022" učestvuju predstavnici bilateralnih komora i poslovnih asocijacija - AmCham, Britansko-
srpske privredne komore, Francusko-srpske privredne komore, Komore italijansko-srpskih privrednika,
Japanske poslovne alijanse u Srbiji.  Biće predstavljena i  studija slučaja "Digitalni  ekosistemi kroz
inovacije i partnerstva", kao i studija slučaja "Lokalizacija srpske privrede". Na trećem panelu "Šta posle
2021: Globalni izazovi i lokalna iskustva" predviđeno je obraćanje ekonomista. Ime * Komentar
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Konferencija "The Economist: Svet u 2022" sutra u Beogradu

BEOGRAD, 13. decembra (Tanjug) - Kako će izgledati svetski poredak u 2022. , izazovi u novoj godini,
razvoj privrede posle pandemija, teme su predstojeće konferencije "The Economist: Svet u 2022" koja će
biti  održana sutra  u  Domu Narodne skupštine,  saopštio  je  organizator  konferencije  "Color  Media
Communications".

Konferenciju bi, prema najavama organizatora, trebalo da otvore predsednik Srbije Aleksandar Vučić i
predsednik parlamenta Ivica Dačić.

Na konferenciji će biti sumirani zaključci o politčkom, poslovnom, i društvenom ambijentu Srbije u
tekućoj godini i otvaraju pitanja od značaja za narednu godinu.

Kao i prethodnih godina, očekuje se učešće predstavnika Vlade Srbije, diplomatskog kora i poslovnih
udruženja, vodećih privrednika iz Srbije, kao i  ličnosti  iz javnog i  kulturnog miljea, navedeno je u
saopštenju.

Takođe,  na otvaranju  konferencije  govoriće  potpredsednica  vlade i  ministarka energetike  Zorana
Mihajlović, potpredsednica vlade i ministarka kulture Maja Gojković, ministarka trgovine Tatjana Matić,
ministarka za rad Darija Kisić Tepavčević, gradonačelnik Beograda Zoran Radojičić, stalna koordinatorka
Ujedinjenih nacija Fransoaz Žakob, direktorka UNICEF-a Dejana Kostadinova, direktorka UNHCR-a
Frančeska Boneli i šef regionalnog predstavništva EIB za Zapadni Balkan Alesandro Bragonzi.

Tema prvog panela je "Brave New World: Kako će svetski poredak izgledati u 2022?" na kome će govoriti
ambasador Nemačke Tomas Šib, ambasadorka Velike Britanije Šan Maklaud, ambasador Kanade Džajlz
Norman, ambasador Francuske Pjer Košar i ambasador Egipta Amr Aljowaily, kao i pomoćnik ministra
spoljnih poslova i šef Sektora za EU Nebojša Košutić.

Na drugom panelu "Privreda pre i posle pandemije: izazovi u 2022" učestvuju predstavnici bilateralnih
komora i  poslovnih  asocijacija,  predsednik  AmCham Zoran Petrović,  David  Landsman predsednik
Britansko-srpske privredne komore, Dragan Stokić predsednik Francusko-srpske privredne komore,
?orđo Markeđani (Giorgio Marćegiani) predsednik Komore italijansko-srpskih privrednika, Oliver Lepori
izvršni direktor Japanske poslovne alijanse u Srbiji i Simon Savsek ekonomista iz EIB-a, koji će pokušati
da daju odgovore na pitanja o kretanjima srpske privrede u narednoj godini.

Zatim će biti  predstavljena studija slučaja "Digitalni ekosistemi kroz inovacije i  partnerstva" i  tom
prilikom govoriće direktorka Direkcije za strategiju i digital Telekoma Srbija Natali Delić, kao i studija
slučaja "Lokalizacija srpske privrede".

Na trećem panelu "Šta posle 2021: Globalni izazovi i lokalna iskustva" govoriće sa ostalim učesnicima
izvršna direktorka Saveta zelene gradnje Srbije Dragana Korica, a predviđeno je obraćanje i drugih
ekonomista.

Konferenciju su podržali Evropska investiciona banka, Srbijagas, Telekom Srbija.

(Kraj) aut/tnj/
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Spikerka:
Srbija je spremna za izazove u 2022. godini i u nju će ući okružena relativno povoljnim globalnim makro
ekonomskim uslovima, stabilnom valutom, niskim stopama zaduživanja i visokim prilivom investicija,
istakao je predsednik Vučić u video obraćanju na otvaranju konferencije ''The Economist – Svet u 2022.''
u domu Narodne skupštine. Poručio je da će u narednim godinama novac biti potrošen na finansiranje
energetske tranzicije koja je važna u borbi sa klimatskim promenama, ali će to, kako je rekao, biti
urađeno tako da budu sačuvane javne finansije.
Aleksandar Vučić, predsednik Srbije:
Trendovi  koji  su obeležili  2021. godinu mogu se prikazati  u nekoliko reči  – vakcinacija,  otvaranje
ekonomija,  opsežan fiskalni  stimulans i  pojava novih sojeva virusa.  Srbija  u 2022.  ono što je  od
izuzetnog značaja ulazi sa zdravim javnim finansijama okružena relativno povoljnim globalnim makro
ekonomskim uslovima. Niske stope zaduživanja, stabilna valuta i visok priliv investicija omogućuju nam
nov fiskalni prostor i kontrolu rizika i neizvesnosti. Svakako godina koja je pred nama zahtevaće mnogo
prilagođavanja, kako u ličnom tako i u kolektivnom smislu. Globalni trendovi koji pogađaju ceo svet
odraziće se i na naše lične živote i zato jačanjem sopstvenih resursa, a naročito onih ljudskih, bićemo
spremni da se hvatamo u koštac sa onim što nam budućnost tek donosi.
Ivica Dačić, predsednik Narodne skupštine:
Mi  možemo da kažemo da smo ovu krizu prevazišli  kao zemlja i  kao sistem u samom svetskom i
evropskom vrhu po svojoj spremnosti i organizovanosti. Malo je država koje mogu da se pohvale time da
su svom stanovništvu od prvog trenutka, kada je to bilo moguće, obezbedili dovoljne količine besplatnih
vakcina svih velikih svetskih proizvođača. Malo je država u svetu bilo sposobno da u najvišem jeku
pandemije širi svoje zdravstvene kapacitete i gradi nove bolnice za smeštaj i negu pacijenata.
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Srbija je  spremna za izazove u 2022. godini  i  nju će ući  okružena relativno povoljnim, globalnim
makroekonomskim uslovima,  stabilnom valutom,  niskim stopama zaduživanja  i  visokim prelivom
investicija, istakao je predsednik Republike u video obraćanju, na otvaranju konferencije "Ekonomist -
svet u 2022." u domu Narodne skupštine.  Poručio je i  da će u narednim godinama novac biti  je i
potrošena finansiranje energetske tranzicije koja je važna u borbi sa klimatskim promenama, ali će to,
kako je rekao, biti uređeno tako da budu sačuvane javne finansije.
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Srbija ulazi u 2022. okružena relativno povoljnim globalnim makroekonomskim uslovima, stabilnom
valutom, niskim stopama zaduživanja i visokim prilivom investiicja, što omogućava novi fisklani prostor i
kontrolu rizika i neizvesnosti - istakao je predsednik Srbije.

Predsednik Srbije Aleksandar Vučić poručio je danas, na otvaranju konferencije "The Economist: Svet u
2022" u Beogradu, da Srbija u 2022. godinu ulazi sa zdravim javnim finansijama i da će biti spremna da
se uhvati u koštac sa svim izazovima i onim što nam budućnost donosi.

Srbija,  kaže,  ulazi  u  2022.  okružena  relativno  povoljnim globalnim makroekonomskim uslovima,
stabilnom valutom, niskim stopama zaduživanja i visokim prilivom investiicja, što omogućava novi
fisklani prostor i kontrolu rizika i neizvesnosti.

- Svakako godina pred nama zahtevaće nova prilgađavanja, kako u ličnom, tako i u kolektivnom smislu.
Globalni trendovi koji pogađaju ceo svet odraziće se i na naše lične živote i zato jačanjem sopstvenih
resursa, naročito onih ljudskih, bićemo spremni da se hvatamo u koštac sa onim što nam budućnost tek
donosi - naglasio je Vučić.
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Spiker:
Uz učešće predstavnika Vlade Srbije, diplomatskog kora i poslovnih udruženja, kao i vodećih privrednika
iz Srbije, u domu Narodne skupštine predstavljeno kako će izgledati svetski poredak u 2022.godini i koji
će biti izazovi za razvoj privrede nakon pandemije.
Novinar:
Predsednik Skupštine Srbije Ivica Dačić, rekao je da su predhodna i ova godina bile izuzetno teške zbog
pandemije, ali Srbija je uspela da ostvari značajne rezultate i sa puno optimizma ulazi u narednu uz vest
da će biti puna izazova.
Ivica Dačić, predsednik Skupštine Srbije:
Mislim da smo uspeli da na svim poljima ostvarimo značajne rezultate i da sa puno optimizma uđemo u
sledeću godinu koja će naravno biti sa svojim rizicima i na spoljnopolitičkom planu, na planu geopolitike,
ali i sa mnogobrojnim rizicima koji se tiču i pandemije i energetske krize i klimatskih promena i svega
onoga što je aktuelno u ovim godinama.
Novinar:
Sa predsednikom Skupštine saglasile su se ministarke i gradonačelnik Beograda ističući jasne ciljeve za
narednu godinu. Prisutnim se putem video linka obratio i predsednik Srbije Aleksandar Vučić.
Aleksandar Vučić, predsednik Srbije:
Srbij u 22.godinu ono što je od izuzetno značaja ulazi sa zdravim javnim finansijama okružena relativno
povoljnim globalnim makroekonomskim uslovima. Niske stope zaduživanja, stabilna valuta i visok priliv
investicija omogućije nam fiskalni prostor i kontrolu rizika i neizvesnosti. Svakako, godina koja je pred
nama zahtevaće novo prilagođavanje kako u ličnom tako i u kolektivnom smislu. Globalni trendovi koje
pogađaju ceo svet, odraziće se i na naše lične živote. I zato, jačanjem sopstvenih resursa, a naročito
onih ljudskih bićemo spremni da se hvatamo u koštac sa onim što nam budućnost tek donosi.
Novinar:
Na konferenciji su sumirani zaključci o političkom, poslovnom i društvenom ambijentu Srbije za sledeću
godinu. Otvorena su značajna pitanja među kojima su i digitalni eko sistemi kroz inovacije i partnerstva
kao i lokalizacija srpske privrede.
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Srbija  u  2022.godinu  ulazi  okružena  relativno  povoljnim globalnim makroekonomskim uslovima,
stabilnom valutom, niskim stopama zaduživanja i visokim prilivom investicija što omogućava novi fiskalni
prostor i kontrolu rizika i neizvesnosti, ističe predsednik Aleksandar Vučić.
Aleksandar Vučić, predsednik Srbije:
Svakako godina koja je pred nama zahtevaće nova prilagođavanja, kako u ličnom tako i u kolektivnom
smislu. Globalni trendovi koji pogađaju ceo svet, odraziće se i na naše lične živote. I zato, jačanjem
sopstvenih resursa, a naročito onih ljudskih, bićemo spremni da se hvatamo u koštac sa onim što nam
budućnost tek donosi. Dozvolite mi da još jednom istaknem našu jasnu posvećenost u rešavanju svih
izazova. Od ovih aktuelnih, do onih sa kojim će se čovečanstvo tek susresti, bilo da je u pitanju neka
nova pandemija ili nestašica energenata, hrane i pijaće vode.
Novinar:
Interes Srbije je da sačuva političku stabilnost i regionalni mir, kako bi se time stvorili uslovi za ubrzan
ekonomski razvoj, poručuje predsednik Parlamenta Ivica Dačić.
Ivica Dačić, predsednik Parlamenta:
Mislim da smo uspeli da na svim poljima ostvarimo značajne rezultate i da sa puno optimizma uđemo u
sledeću godinu koja će naravno biti sa svojim rizicima i na spoljnopolitičkom planu i na planu geopolitike
ali i sa mnogobrojnim rizicima koji se tiču i pandemije i energetske krize i klimatskih promena.
Novinar:
Ministarka trgovine, turizma i telekomunikacija Tatjana Matić, ocenjuje da su uprkos poremećajima u
energetskom sektoru, Vlada i resorno Ministarstvo uspeli da pravovremenom reakcijom spreče dalje
poremećaje i snabdevanje tržišta osnovnim namirnicama. Turizam se ove godine oporavio, a brojke
pokazuju da naredne godine možemo očekivati još bolje rezultate, smatra Matićeva.
Tatjana Matić, ministarka trgovine i turizma:
Ono što je sigurno spasilo domaći turizam jesu domaći turisti, kao i činjenica da je Republika Srbija u
poslednjih sedam godina jako puno ulagala,  pre svega u turističku infrastrukturu,  ali  takođe i  na
izgradnju putničke, saobraćajne infrastrukture.
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Srbija u 2022. godinu ulazi sa zdravim javnim finansijama i biće spremna da se uhvati u koštac sa svim
onim  što  nam budućnost  tek  donosi,  rekao  je  predsednik  Vučić  na  otvaranju  konferencije  „The
Economist: Svet u 2022“. Srbija, kaže Vučić, u 2022. ulazi okružena relativno povoljnim globalnim
makroekonomskim uslovima,  stabilnom valutom,  niskim stopama zaduživanja  i  visokim prilivom
investiicja, što omogućava novi fisklani prostor i kontrolu rizika i neizvesnosti.
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Srbija u 2022. godinu ulazi sa zdravim javnim finansijama i biće spremna da se uhvati u koštac sa svim
onim  što  nam budućnost  tek  donosi,  rekao  je  predsednik  Vučić  na  otvaranju  konferencije  „The
Economist: Svet u 2022“. Srbija, kaže Vučić, u 2022. ulazi okružena relativno povoljnim globalnim
makroekonomskim uslovima,  stabilnom valutom,  niskim stopama zaduživanja  i  visokim prilivom
investiicja, što omogućava novi fisklani prostor i kontrolu rizika i neizvesnosti. „Svakako godina pred
nama zahtevaće nova prilgađavanja, kako u ličnom, tako i u kolektivnom smislu. Globalni trendovi koji
pogađaju ceo svet odraziće se i na naše lične živote i zato jačanjem sopstvenih resursa, naročito onih
ljudskih, bićemo spremni da se hvatamo u koštac sa onim što nam budućnost tek donosi“, naglasio je
predsednik Srbije Aleksandar Vučić.
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Spikerka:
Pandemija virusa korona, njen uticaj na ekonomiju, sukobi na svim kontinentima samo su neke od tema
koje su u Domu skupštine analizirali najviši zvaničnici Srbije i gosti iz inostranstva. Učesnici konferencije
The ekonomist "Svet u 2022" zaključili su da će pred svim zemljama i sledeće godine biti isti izazovi.
Reporterka:
Vakcina, reč koja po mišljenju američkog rečnika obeležila 2021.godinu biće čini se simbol i sledeće.
Rame uz rame sa njom stajaće i pandemija, ekonomska kriza, energetska nestašica, neizvenost.
Aleksandar Vučić, predsednik Republike Srbije:
Srbija u 2022.godinu, ono što je od izuzetnog značaja ulazi sa zdravim javnim finansijama, okružena
relativno povoljnim globalnim makro ekonomskim uslovima. Niske stope zaduživanja, stabilna valuta i
visok priliv investicija omogućuju nam nov fiskalni prostor i kontrolu rizika i neizvesnosti. Svakako,
godina koja je pred nama zahtevaće nova prilagođavanja kako u ličnom, tako i u kolektivnom smislu.
Globalni trendovi koji pogađaju ceo svet odraziće se i na naše lične živote. I zato jačanjem sopstvenih
resursa, a naročito onih ljudskih bićemo spremni da se hvatamo u koštac sa onim što nam budućnost tek
donosi.
Reporterka:
U susret tome Srbija će, kaže predsednik Narodne skupštine imati jasne ciljeve, da sačuva političku
stabilnost, regionalni mir i radi na stvaranju uslova za ubrzani privredni razvoj.
Ivica Dačić, predsednik Narodne skupštine:
Očekujem da ćemo narednu 2022.godinu početi ne samo sa otvorenim novim pregovaračkim Klasterom
sa Evropskom unijom već i sa promenama Ustava koji su godinama bili jedan od najvažnijih kriterijuma
za napredak Srbije ka punopravnom članstvu u Evropskoj uniji. Očekuju nas naravno i izbori na nekoliko
nivoa, već u aprilu. Oni će biti sprovedeni kao i do sada po standardima koji važe u svim demokratskim
državama,  a  uz  to  na  njima ćemo primeniti  i  sve  dogovore  koje  smo postigli  proteklih  meseci  u
međustranačkom dijalogu.
Reporterka:
U dijalogu o aktuelnim izazovima ali i mogućim rešenjima učestvovali su i amasadori više zemalja.
Tomas Šib, ambasador Nemačke u Srbiji:
Klimatska zaštita jedan je od prioriteta za Nemačku u narednim godinama. Želja Nemačke je da 78 odsto
njihove potrošnje enrgije do 2030 godine dođe iz obnovljivih izvora energije. To je krupan cilj, ali istakao
bih da tome treba da teže i druge zemlje.
Pjer Košar, ambasador Francuske u Srbiji:
Za Francusku će sledeće godine biti ključno predsedavanje Savetu Evrope. U tom smislu Francuska je
spremna da ponudi jednu budućnost Evrope i da pomogne viziju Evropske unije o tome šta bi trebalo da
bude multilateralizam narednih godina.
Šan Makleod, ambasadorka Velike Britanije u Srbiji:
Covid pandemija je još na vrhu prioriteta s obzirom na posledice na ljude, pritisak na zdravstvo, uticaj na
ekonomiju, obrazovanje. Pojava novih sojeva znači da moramo da prilagodimo naše mere, a to će i dalje
biti izazov.
Reporterka:
Na izmaku druge godine pogođene Covid krizom učesnici konferencije sabrali su i do sada učinjeno.
Poruka jednoglasna, mora se više, globalni problemi traže zajednički odgovor.
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Spiker:
Pandemija, energetska kriza i klimatske promene su globalni izazovi sa kojima će se svet suočavati i u
narednoj godini,  ocenjeno je na godišnjoj konferenciji  Ekonomist,  koji  u Domu Narodne skupštine
organizovao Kolor media komunikejšn. O tome Vladimir Radojković.
Novinar Vladimir Radojković:
U godini na izmaku, najviše problema širom planete zadaju cene energenata koja beleže stalan rast. U
pooštrenim uslovima na svetskom tržištu predsednik Srbije Aleksandar Vučić energetiku vidi kao novo
ratno polje, kao velike i regionalne sile, a energente kao moćno oružje.
Aleksandar Vučić, predsednik Srbije:
Moraćemo kao zemlja da donosimo neke odluke sami, baš kao i u predhodnom periodu kada smo se
sami borili za maske, respiratore, neophodne lekove, gradili kovid bolnice, kako bismo obuzdali pošast
koja nas je zadesila. Slično je i u borbi da obezbedimo prihvatljive cene energenata, svi se bore za sebe,
mi za sebe i plašim se da će takav scenario postati nešto dugoročno. Ono što ohrabrujemo je da možemo
da zakucamo na brojna vrata, opet verujem u sopstvenu snagu i posvećenost da možemo više i bolje.
Novinar:
Još jači oslonac srpskoj energetici u budućnosti treba da pruže čisti izvori energije. Četiri nova zakona
trasiraju put energetskoj tranziciji ka dostizanju najpre 40% energije iz obnovljivih izvora 2040. godine.
Zorana Mihajlović, ministarka rudarstva i energetike.
Zorana Mihajlović, ministarka rudarstva i energetike:
Srbija hoće da bude dekarbonizovana 2050. godine. Ona to realno ne može da postigne ranije, ali u
odnosu na decenije koje su ispred nas Srbija mora da uradi određene korake kako bi došla do toga da
ima dovoljno kapaciteta, dovoljno energije a da ta energija bude čista.
Novinar:
Sledeći korak ka promeni Ustava Srbiju čeka 16.januara, kada će se građani izjašnjavati o ustavnom
promenama u oblasti pravosuđa. Uspeh referenduma, predsednik Parlamenta Ivica Dačić ocenjuje kao
važan za približavanje Evropskoj uniji.
Ivica Dačić, predsednik Skupštine Srbije:
Očekujem dakle da ćemo narednu, 2022.godinu početi ne samo sa otvorenim novim pregovaračkim
klasterom sa EU već i sa promenama Ustava koji su godinama bili jedan od najvažnijih kriterijuma za
napredak Srbije ka punopravnom članstvu u EU.
Novinar:
Napredak u oporavku od posledica pandemije beleži i  domaći sektor turizma, koji je do septembra
ostvario milijardu i 150 miliona evra deviznog priliva sa dva i po miliona turista i preko 10 miliona
noćenja. Ministarka Tatjana Matić ističe da je takav bilans postignut zahvaljujući brzoj vakcinaciji i
podsticajima turističkom sektoru.
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Predsednik Srbije Aleksandar Vučić je na otvaranju konferencije "The Economist: Svet u 2022" poručio
da Srbija u 2022. godinu ulazi sa zdravim javnim finansijama i da će biti spremna da se uhvati ukoštac
sa svim onim što nam budućnost tek donosi.

Aleksandar Vučić kaže da Srbija u 2022. ulazi okružena relativno povoljnim globalnim makroekonomskim
uslovima, stabilnom valutom, niskim stopama zaduživanja i visokim prilivom investicija, što omogućava
novi fisklani prostor i kontrolu rizika i neizvesnosti.
"Svakako godina pred nama zahtevaće nova prilgađavanja, kako u ličnom, tako i u kolektivnom smislu.
Globalni trendovi koji pogađaju ceo svet odraziće se i na naše lične živote i zato jačanjem sopstvenih
resursa, naročito onih ljudskih, bićemo spremni da se hvatamo ukoštac sa onim što nam budućnost tek
donosi", naglasio je Vučić.

Istakao je da je Srbija jasno posvećena za rešavanje svih izazova, od aktuelnih do onih sa kojima će se
čovečanstvo tek susresti, bilo da je u pitanju neka nova pandemija ili nestašića energenata, hrane i
pijaće vode.

Predsednik je podsetio da je 2. septembra 1843. Džejms Vilson, čovek velikog talenta i burne biografije,
štampao prvi broj svog dnevnog lista, jasnog i preciznog imena "The Economist".

"Objašnjavajući o kakvom se dnevniku radi, sam Vilson ga je opisao kao 'dnevni list za politiku, privredu,
agrikulturu i slobodnu trgovinu'. Već 1846. Ekonomist ispod svog logotipa donosi informaciju da se radi o
dnevnom listu za ''politiku, književnost i opšte teme'. Ovo danas ne govorim kako bih ilustrovao promenu
kursa Ekonomista, jer je on od osnivanja do danas u kontinuitetu posvećen promovisanju liberalne
ekonomije, baš onako kako je to i osnivač gospodin Vilson propagirao", kazao je predsednik.

Vučić kaže da je hteo tim podsećanjem da dočara kako je u doba prve industrijske revolucije fokus na
teme od interesa, menjao svoja težišta.

"Danas, mi kao svedoci četvrte industrijske revolucije ne smemo zauzimati rigidne i rezolutne stavove
povodom budućnosti, jer ona u našem vremenu nema praktično ni pravila ni konstante. Paradigme, a
one su po definiciji vezane za politiku dugog delovanja, danas nemaju svoj izvorni smisao budući da iz
identičnih premisa koje smo imali pre samo dve godine, mi ne možemo izvući iste zaključke ove godine".

Predsednik ističe da brzina kojom se razvija tehnologija, kao i fantastičan pristup informacijama, menjaju
našu budućnost na način koji je pre samo jedne decenije bio nezamisliv.

Kaže da treba da se setimo Stiva Džobsa, vizionara modernih tehnologija, koji je umro a da nije čuo za
"internet stvari", iako je umro pre samo 10 godina.

Naglasio je da se život svakog pojedinca na Zemlji promenio u protekle dve godine, kao i da se ne slaže
sa onima koji govore o "velikom resetovanju čovečanstva", pošto "reset" znači povratak na fabrička
podešavanja.

"Bez obzira na činjenicu što veoma cenim naše domaćine, moram da kažem da se sistem liberalne
ekonomije, onakav kakvog ga poznajemo u proteklom periodu pokazao kao manjkav. Ne tvrdim da
postoje politički i ekonomski sistemi koji su mnogo efikasniji, humaniji i bolji, ali tvrdim da je pandemija
virusa korona empirijski dokazala da je bez državnog intervencionizma nemoguće prebroditi humanitarne
i privredne katastrofe".
O posledicama pandemije

Kaže da je koronavirus ugrozio osnovne slobode - kretanja, protoka roba, kapitala i usluga, ali da je
odneo i ljudske živote i radna mesta.

Nažalost, čovečanstvo je izgubilo poverenje u političku solidarnost i multilateralizam, dodao je Vučić.
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Kako je rekao, bitka za pristup vakcinama postala je političko pitanje par ekselans, a borba za nabavku
respiratora imala je i obaveštajni i kontraobaveštajni karakter.

"Osvrtom na prošlu i ovu godinu možemo konstatovati da je i u uslovima velike neizvesnosti usled
zdravstvene i ekonomske krize uzrokovane pandemijom, Vlada Srbije pokazala veliku odgovornost i sa
sveobuhvatnim setom mera vrednim osam milijardi evra odnosno 17,4 odsto BDP-a pružila podršku kako
privredi, tako i direktno građanima", naveo je Vučić.

Naglasio je da su sačuvana postojeća radna mesta i otvorena nova, kao i da su očuvani proizvodni
kapaciteti,  čime je Srbija poslala jasan signal svetu da je politički i  sistemski stabilna država koja
sprovodi odgovornu ekonomsku politiku.

Dodao je da je Srbija, prema relevantnim agencijama, na korak od najvišeg investicionog rejtinga.

Vučić je ocenio da korona i dalje izaziva nove ekonomske potrese koji će se nastaviti i u godini pred
nama, što će imati za posledicu nastavak poremećaja u proizvodnji i lancima snabdevanja, stvarajući
inflatorne pritiske.

"Iako su prognoze da će cenovni pritisci oslabiti u 2022. godini, u jednom broju rastućih ekonomija se
očekuje da će se oni i dalje zadržati usled poskupljenja hrane i energenata i slabljenja vrednosti domaćih
valuta, što je podiglo cene roba iz uvoza".
"Energetika novo ratno polje"

Predsednik je ocenio da je energetika postala novo "ratno polje" za velike i regionalne sile, jer energetni
nisu više dobro koje uživaju svi po prihvatljivim cenama, već postaju moćno oružje "sa najmoćnijom
municijom" koja sve probija.

"Pojačana tražnja za energentima uticaće na zadržavanje njihovih visokih cena bar u poređenju sa onim
u godinama koje prethodile pandemiji. To se posebno odnosi na članice Opeka koje će nastojati da
maksimizuju svoje prihode od nafte u narednim godinama kako bi mogle da finansiraju svoju ekonomsku
diversifikaciju i planove energetske tranzicije", kaže Vučić.

Kada je reč o finansiranju neophodne energetske tranzicije i ulaganja u obnovljive izvore energije,
poručio je da bi voleo da bar u Evropi postoji jedinstven stav po pitanju važnih tema: da li zatvaramo
nuklearne elektrane ili ih i dalje gradimo, kako bi pojedinačne zemlje mogle da prave sopstvene scenarije
preraspodele izvora snabdevanja energentima.

"Slično je i u borbi da obezbedimo prihvatljive cene energenata, konkretno gasa kako ne bi delili sudbinu
drugih zemalja i moguć scenario paralize cele privrede. Ono što ohrabruje je da možemo da zakucamo
na brojna vrata, a opet verujemo u sopstvenu snagu", rekao je Vučić i dodao da će Srbija povećati udeo
obnovljivih izvora energije.

Poručio je  da je  Srbija  potpuno posvećena svojoj  Zelenoj  agendi,  koja treba da pruži  energetsku
sigurnost i ekonomsku stabilnost, uz oslanjanje na obnovljive izvore.

Takođe, rekao je da će Srbija nastaviti da prati razvoj novih alternativnih vidova goriva, kao što je zeleni
vodonik čija proizvodnja je i dalje skupa, ali da su zemlje poput Kine ili EU već najavile ulaganja u cilju
snižavanja cene dobijanja ovog goriva budućnosti.

Naš ekonomski razvoj beleži konstantan rast sa pozitivnim projekcijama za godine koje su pred nama,
naglasio je predsednik.

Poručio je da će Srbija biti pouzdan partner svih merodavnih međunarodnih institucija čije delovanje ide
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u smeru stvaranja harmoničnih odnosa među narodima.

"Tu pre svega mislim na promociju političkog i ekonomskog multilateralizma definisanu kroz aktuelne
agende UN", zaključio je Vučić.

Color Press group kliping centar Srbije
www.ninamedia.rs

http://www.ninamedia.rs


1/1

Medij:
Datum:

Emisija:

Početak Trajanje
Emisija

Prilog

14.12.2021

Informer 1715
14.12.2021 18:15:00 60:00
14.12.2021 18:20:00 8:48

Autori:
Teme:

Kopernikus

Redakcija
Color media communications; The Economist Svet u 2021

Naslov: Zdrave javne finansija u 2022.

1089

Srbija je  spremna za izazove u 2022. godini  i  nju će ući  okružena relativno povoljnim, globalnim
makroekonomskim uslovima,  stabilnom valutom,  niskim stopama zaduživanja  i  visokim prelivom
investicija, istaknuto je na otvaranju konferencije "Ekonomist - svet u 2022." u domu Narodne skupštine.
Rečeno je da u narednim godinama novac biti trošečn na finansiranje energetske tranzicije koja je važna
u borbi sa klimatskim promenama, ali će to, kako je rekao, biti uređeno tako da budu sačuvane javne
finansije.
Na konferenciji koju je organizovala kompanija Color Media Communications, postignuća u ekonomskom,
političkom i društvenom ambijentu u Srbiji sumirali su, pored ostalih, i: predsednik Narodne skupštine,
Ivica Dačić, ministarka za rad, Darija Kisić Tepavčević, potpredsednica Vlade, Zorana Mihajlović, kao i
ministarka turizma, Tatjana Matić, stalna koordinatorka UN-a, Fransoa Žakob, ministarka kulture, Maja
Gojković, gradonačelnik Beograda, direktorka UNICEF-a, direktorka Kancelarije za izbeglice u Srbiji i šef
regionalnog predstavništva Evropske investicione banke za Balkan
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Ministarka trgovine, turizma i telekomunikacija Tatjana Matić ocenila je da će sledeća godina, kada se
govori o sektoru turizma, biti značajnije bolja i dodala da se u tom smislu i 2022. završava bolje od
očekivanog.Matić je na konferenciji "The Economist: Svet u 2022" kazala da je ove godine u Srbiju došlo
više od 2,5 miliona turista, da je zabeleženo 10 miliona noćenja, a da devizni priliv od turizma u Srbiji
zaključno sa septembrom iznosi milijardu i 150 miliona evra.
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Spiker:
Dvanaest časova 17 minuta, počinje treći sat današnjeg izdanja Magazina na prvom. U Skupštini Srbije u
toku je velika konferencija ekonomist svet u 2022.godini kojoj prisustvuju i visoki državni funkcioneri, a
ceo skup prati vaša Jovana Obrenić. Jovana, šta izdvajaš od onog što je do sada rečeno?
Reporter:
Da podsetimo da je to jedna godišnja konferencija na kojoj se inače sumiraju postignuti rezultati u godini
za nama, a posle toga navode i planovi za 2022.godinu. Prvi se obratio predsednik Srbije Aleksandar
Vučić, koji je poručio na samom otvaranju konferencije da Srbija u 2022.godinu ulazi sa zdravim javnim
finansijama i da će biti spremna da se uhvati u koštac sa svim izazovima i onim što nam budućnost
donosi. Predsednik je rekao da Srbija ulazi i u narednu godinu okružena relativno povoljnim globalnim
makroekonomskim uslovima,  stabilnom valutom,  niskim stopama zaduživanja  i  visokim prilivom
investicija. To će, kaže, omogućiti i novi fiskalni prostor i kontrolu rizika i neizvesnosti. Obratio se i
predsednik Narodne skupštine Ivica Dačić.  Ocenio je da je godina za nama bila teža u odnosu na
prethodne, pre svega, naravno zbog pandemije virusa korona, ali i da je Srbija uspela da na svim poljima
ostvari značajne rezultate. Dačić je na samom početku konferencije rekao da se u sledeću godinu može
ući sa optimizmom ali i da će se suočavanje sa izazovima, sa kojima smo se i sada suočavali, nastaviti.
Prema njegovim rečima rizici  se odnose na pandemiju korona virusa, energetsku krizu i  klimatske
promene. Dačić kaže da Srbija ima interes da sačuva političku stabilnost, da sačuva regionalni mir i da se
time stvore uslovi  za dalji  ekonomski razvoj.  Potpredsednica Vlade Srbije i  ministarka rudarstva i
energetike Zorana Mihajlović izjavila je da je naša zemlja ove godine ušla u način rada koji podrazumeva
zajednički rad na energetici sa jedne strane i zaštiti životne sredine sa druge. Istakla je da energetska
kriza u svetu traje mesecima i da se oseća i kod nas i navela da je poslednja dva-tri dana cena električne
energije na evropskom tržištu porasla za 70 evra po megavat satu što, kako je rekla, govori da zaista
postoje problemi sa proizvodnjom i prenosom struje. No, prema njenim rečima, očekuje se da iz krize
izađemo do  kraja  grejne  sezone  i  da  će  u  narednom periodu  tražnja  za  energijom rasti  brže  od
proizvodnje.  Na  konferenciji  „Svet  u  2022.godini“  obratila  se  i  ministarka  trgovine,  turizma  i
telekomunikacija Tatjana Matić. Ocenila je da su na delu poremećaji u energetskom sektoru ali i da su
Vlada i resorno ministarstvo uspeli da pravovremenom rekacijom spreče talje poremećaje i snabdevanje
tržišta osnovnim namernicama. Darija Kisić Tepavčević, ministarka za rad, zapošljavanje, boračka i
socijalna  pitanja  ocenjuje  da  ćemo i  sledeće  godine,  kao  jedan  od  glavnih  izazova  sa  kojima se
suočavamo biti, dakle, virus korona. Rekla je da se virus promenio i da je za sada za kolektivni nivo
potrebno i više od 80% vakcinisanih i ona je i ovaj put iskoristila priliku da apeluje na sve građane da se
vakcinišu jer, iako se negde kroz sve govore, taj virus korona naravno vrlo prirodno prožima i svuda se
ocenjuje će sledeća godina u tom smislu biti lakša, profesorka Kisić Tepavčević ipak napominje taj
kolektivni imunitet i drugačiju prirodu virusa, te opreznost je i dalje na delu i pre svega vakcinacija.
Toliko.
Spiker:
Najlepše hvala. Sve što je do sada rečeno na konferenciji „Ekonomist Srbija 2022“, sažela je naša Jovana
Obrenić.
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Spiker:
Jedanaest časova i dvanaest minuta na talasima Prvog programa Radio Beograda. Slušate Magazin na
prvom.  Ministarka  rudarstva  i  energetike  Zorana  Mihajlović  izjavila  je  da  se  situacija  u
elektroenergetskom sistemu malo popravila u odnosu na jučerašnji dan, ali da je i dalje veoma ozbiljna.
Zorana Mihajlović je istakla da je dobra vest da Obrenovac dobije grejanje i da se stanje popravlja, ali je
i dalje veoma ozbiljno. Time se bavimo sve vreme. Jedan uzrok krize jesu elementarne nepogode koje su
naročito uticale na distributivni sistem. Od jutros je oko 30.000 korisnika bez napajanja električnom
energijom, a 800 trafo stanica ne funkcioniše. Pre dva dana bilo je više od 136.000 korisnika i preko
2.000 trafo stanica van sistema, rekla je Zorana Mihajlović na početku Ekonoms godišnje konferencije
„Svet u 2022“ koja se održava u Domu narodne skupštine.
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Spiker:
Srbija u 2022.godinu ulazi sa zdravim javnim finansijama i spremna da se uhvati u koštac sa svim onim
što nam budućnost donosi, poručio je predsednik Aleksandar Vučić, danas na otvaranju konferencije
Ekonomist u svetu u 2022.
Novinar:
Srbija  u  2022.ulazi  sa  zdravim  javnim  finansijama,  okružena  relativno  povoljnim  globalnim
makroekonomskim uslovima,  stabilnom valutom,  niskim stopama zaduživanja  i  visokim prilivom
investicija, kaže predsednik i dodaje da će takva biti spremna da se uhvati u koštac sa svim novim
izazovima.
Aleksandar Vučić, predsednik Srbije:
Ovrtom na  prošlu  i  ovu  godinu  možemo  konstatovati  da  je  i  uslovima  velike  neizvesnosti  usled
zdravstvene i  ekonomske krize  uzrokovane pandemijom,  Vlada  Srbije  pokazala  odgovornost  i  sa
sveobuhvatnim setom mera vrednim osam milijardi  evra,  odnosno 17,4% ukupnog BDP-a pružila
podršku privredi tako i direktno građanima. Sačuvana su postojeća radna mesta kreirana nova, očuvani
proizvodni kapaciteti, poslat jasan signal svetu da je Srbija politički i sistemski stabilna država koja
sprovodi odgovor na ekonomsku i istovremeno na monetarnu politiku.
Novinar:
Još nije završena kriza izazvana korona virusom, a svet već trese nova energetska kriza.
Aleksandar Vučić, predsednik Srbije:
Ono što je veliki problem to jeste činjenica da je energetika postala novo ratno polje, kako za velike sile
tako i za regionalne sile. Energenti više nisu dobro koje uživaju svi po jeftinim ili prihvatljivim u najgorem
slučaju cenama. Danas energenti postaju moćno oružje i to sa najmoćnijom municijom koja probija
oklope debljine i više santimetara, ne samo milimetara. Kompanije u gotovo svim sektorima suočavaju
se sa dilemom gde proizvoditi i kako distribuirati proizvode po svetu što iziskuje donošenje odluka o
tome koliko  proizvodite  lokalno  a  koliko  u  inostranstvu  kako  bi  se  smanjili  rizici  od  poremećaja
proizvodnje u lancima snabdevanja. Jedna stvar ostaje jasna, trenutni i budući poremećaj u lancima
snabdevanja mogu ozbiljno ugroziti svetsku privredu smanjenom ponudom koja dovodi do eskalacije
cena roba.
Novinar:
Ako smo u pandemijskim godinama speli da uvećamo stopu privrednog rasta i podstaknemo strane
investicije i ulaganja u infrastrukturu onda je za predsednika Skupštine očigledno kako će izgledati
naredna godina.
Ivica Dačić, predsednik Narodne skupštine:
Srbija ima interes da sačuva političku stabilnost, da se takođe sačuva regionalni mir i da se time stvore
uslovi za ubrzani ekonomski razvoj pre svega.
Darija Kisić Tepavčević, minisarka za rad:
Kada gledamo ukupan broj zaposlenih, odnosno smanjenje stope nezaposlenosti ona je praktično gotovo
svakog meseca bila niža u odnosu na predhodnu, a kako gledamo od početka januara, zaključno sa
novembrom ove godine ***** hiljada ljudi je sa evidencije nezaposlenih zaposleno u ovom vremenskom
periodu.
Novinar:
Saglasni su da su to rezultati politike tima koji predvodi predsednik Aleksandar Vučić i koji je interes
zemlje i građana stavio na prvo mesto. Dijana Stojanović, TV Pink.
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Predsednik Srbije Aleksandar Vučić je danas na otvaranju konferencije "The Economist: Svet u 2022" i
poručio da Srbija u 2022. godinu ulazi sa zdravim javnim finansijama i da će biti spremna da se uhvati u
koštac sa svim onim što nam budućnost tek donosi.

Srbija, kaže Vučić, u 2022. ulazi okružena relativno povoljnim globalnim makroekonomskim uslovima,
stabilnom valutom, niskim stopama zaduživanja i visokim prilivom investicija, što omogućava novi
fiskalni prostor i kontrolu rizika i neizvesnosti.
"Svakako godina pred nama zahtevaće nova prilagođavanja, kako u ličnom, tako i u kolektivnom smislu.
Globalni trendovi koji pogađaju ceo svet odraziće se i na naše lične živote i zato jačanjem sopstvenih
resursa, naročito onih ljudskih, bićemo spremni da se hvatamo u koštac sa onim što nam budućnost tek
donosi", naglasio je Vučić.

Istakao je da je Srbija jasno posvećena za rešavanje svih izazova, od aktuelnih do onih sa kojima će se
čovečanstvo tek susresti, bilo da je u pitanju neka nova pandemija ili nestašica energenata, hrane i
pijaće vode.

Predsednik je podsetio da je 2. septembra 1843. Džejms Vilson, čovek velikog talenta i burne biografije,
štampao prvi broj svog dnevnog lista, jasnog i preciznog imena The Economist".

"Objašnjavajući o kakvom se dnevniku radi, sam Vilson ga je opisao kao 'dnevni list za politiku, privredu,
agrikulturu i slobodnu trgovinu'. Već 1846. Ekonomist ispod svog logotipa donosi informaciju da se radi o
dnevnom listu za ''politiku, književnost i opšte teme'. Ovo danas ne govorim kako bih ilustrovao promenu
kursa Ekonomista, jer je on od osnivanja do danas u kontinuitetu posvećen promovisanju liberalne
ekonomije, baš onako kako je to i osnivač gospodin Vilson propagirao", kazao je predsednik.

Vučić kaže da je hteo tim podsećanjem da dočara kako je u doba prve industrijske revolucije fokus na
teme od interesa, menjao svoja težišta.

"Danas, mi kao svedoci četvrte industrijske revolucije ne smemo zauzimati rigidne i rezolutne stavove
povodom budućnosti, jer ona u našem vremenu nema praktično ni pravila ni konstante. Paradigme, a
one su po definiciji vezane za politiku dugog delovanja, danas nemaju svoj izvorni smisao budući da iz
identičnih premisa koje smo imali pre samo dve godine, mi ne možemo izvući iste zaključke ove godine".

Predsednik ističe da brzina kojom se razvija tehnologija, kao i fantastičan pristup informacijama, menjaju
našu budućnost na način koji je pre samo jedne decenije bio nezamisliv.

Kaže da treba da se setimo Stiva Džobsa, vizionara modernih tehnologija, koji je umro a da nije čuo za
''internet stvari", iako je umro pre samo 10 godina.

Naglasio je da se život svakog pojedinca na Zemlji promenio u protekle dve godine, kao i da se ne slaže
sa onima koji govore o "velikom resetovanju čovečanstva", pošto "reset" znači povratak na fabrička
podešavanja.

"Bez obzira na činjenicu što veoma cenim naše domaćine, moram da kažem da se sistem liberalne
ekonomije, onakav kakvog ga poznajemo u proteklom periodu pokazao kao manjkav.

Ne tvrdim da postoje politički i ekonomski sistemi koji su mnogo efikasniji, humaniji i bolji, ali tvrdim da
je  pandemija  virusa  korona  empirijski  dokazala  da  je  bez  državnog  intervencionizma  nemoguće
prebroditi humanitarne i privredne katastrofe".

Kaže da je korona virus ugrozio osnovne slobode - kretanja, protoka roba, kapitala i usluga, ali da je
odneo i ljudske živote i radna mesta.

Nažalost, čovečanstvo je izgubilo poverenje u političku solidarnost i multilateralizam, dodao je Vučić.
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Kako je rekao, bitka za pristup vakcinama postala je političko pitanje par ekselans, a borba za nabavku
respiratora imala je i obaveštajni i kontraobaveštajni karakter.

"Osvrtom na prošlu i ovu godinu možemo konstatovati da je i u uslovima velike neizvesnosti usled
zdravstvene i ekonomske krize uzrokovane pandemijom, Vlada Srbije pokazala veliku odgovornost i sa
sveobuhvatnim setom mera vrednim osam milijardi evra odnosno 17,4 odsto BDP-a pružila podršku kako
privredi, tako i direktno građanima", naveo je Vučić.

Naglasio je da su sačuvana postojeća radna mesta i otvorena nova, kao i da su očuvani proizvodni
kapaciteti,  čime je Srbija poslala jasan signal svetu da je politički i  sistemski stabilna država koja
sprovodi odgovornu ekonomsku politiku.Dodao je da je Srbija, prema relevantnim agencijama, na korak
od najvišeg investicionog rejtinga.

Vučić je ocenio da korona i dalje izaziva nove ekonomske potrese koji će se nastaviti i u godini pred
nama, što će imati za posledicu nastavak poremećaja u proizvodnji i lancima snabdevanja, stvarajući
inflatorne pritiske.

"Iako su prognoze da će cenovni pritisci oslabiti u 2022. godini, u jednom broju rastućih ekonomija se
očekuje da će se oni i dalje zadržati usled poskupljenja hrane i energenata i slabljenja vrednosti domaćih
valuta, što je podiglo cene roba iz uvoza".

Predsednik je ocenio da je energetika postala novo "ratno polje" za velike i regionalne sile, jer energetni
nisu više dobro koje uživaju svi po prihvatljivim cenama, već postaju moćno oružje "sa najmoćnijom
municijom" koja sve probija.

"Pojačana tražnja za energentima uticaće na zadržavanje njihovih visokih cena bar u poređenju sa onim
u godinama koje prethodile pandemiji. To se posebno odnosi na članice Opeka koje će nastojati da
maksimizuju svoje prihode od nafte u narednim godinama kako bi mogle da finansiraju svoju ekonomsku
diversifikaciju i planove energetske tranzicije", kaže Vučić.

Kada je reč o finansiranju neophodne energetske tranzicije i ulaganja u obnovljive izvore energije,
poručio je da bi voleo da bar u Evropi postoji jedinstven stav po pitanju važnih tema: da li zatvaramo
nuklearne elektrane ili ih i dalje gradimo, kako bi pojedinačne zemlje mogle da prave sopstvene scenarije
preraspodele izvora snabdevanja energentima.

"Slično je i u borbi da obezbedimo prihvatljive cene energenata, konkretno gasa kako ne bi delili sudbinu
drugih zemalja i moguć scenario paralize cele privrede. Ono što ohrabruje je da možemo da zakucamo
na brojna vrata, a opet verujemo u sopstvenu snagu", rekao je on i dodao da će Srbija povećati udeo
obnovljivih izvora energije.

Poručio je  da je  Srbija  potpuno posvećena svojoj  Zelenoj  agendi,  koja treba da pruži  energetsku
sigurnost i ekonomsku stabilnost, uz oslanjanje na obnovljive izvore.

Takođe, rekao je da će Srbija nastaviti da prati razvoj novih alternativnih vidova goriva, kao što je zeleni
vodonik čija proizvodnja je i dalje skupa, ali da su zemlje poput Kine ili EU već najavile ulaganja u cilju
snižavanja cene dobijanja ovog goriva budućnosti.

Naš ekonomski razvoj beleži konstantan rast sa pozitivnim projekcijama za godine koje su pred nama,
naglasio je predsednik.

Poručio je da će Srbija biti pouzdan partner svih merodavnih međunarodnih institucija čije delovanje ide
u smeru stvaranja harmoničnih odnosa među narodima.
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"Tu pre svega mislim na promociju političkog i ekonomskog multilateralizma definisanu kroz aktuelne
agende UN", zaključio je Vučić.

Kako će izgledati svetski poredak u 2022. izazovi u novoj godini, razvoj privrede posle pandemije, teme
su konferencije "The Economist: Svet u 2022", koja se održava danas u Domu Narodne skupštine, u
organizaciji "Color Media Communications".

Na konferenciji će biti sumirani zaključci o političkom, poslovnom, i društvenom ambijentu Srbije u
tekućoj godini i otvaraju pitanja od značaja za narednu godinu.

Učestvuju predstavnici Vlade Srbije, diplomatskog kora i poslovnih udruženja, vodećih privrednika iz
Srbije, kao i ličnosti iz javnog i kulturnog miljea.

Dačić: U teškoj godini Srbija uspela da ostvari značajne rezultate

Predsednik Narodne skupštine Ivica Dačić ocenio je danas da je godina za nama bila teža u odnosu na
prethodne, pre svega zbog pandemije virusa korona, ali da je Srbija uspela da na svim poljima ostvari
značajne rezultate.

Dačić je, pred početak konferencije „The Economist: Svet u 2022“, kazao da se u sledeću godinu može
ući sa optimizmom, ali i da će se suočavanja sa izazovima sa kojima smo se i do sada suočavali nastaviti.
Prema njegovim rečima, rizici  se odnose na pandemiju virusa korona, energetsku krizu, klimatske
promene...

„Srbija ima interes da sačuva političku stabilnost, imamo interes da se sačuva regionalni mir i da se time
stvore uslovi za ubrzani ekonomski razvoj“, kazao je Dačić i poželeo dobrodošlicu na konferenciju svima
u ime Narodne skupštine Srbije.

Za kontinuitet politike rasta standarda i investicija

Ako smo u pandemijskim godinama uspeli da uvećamo stopu privrednog rasta i podstaknemo strane
investicije i ulaganja u infrastrukturu, onda je očigledno kako će izgledati naredna godina, u kojoj će,
verujem biti na izdisaju, poručio je Dačić.

"Srbija je i tada imala, i sada ima, snažan i najbolji mogući odgovor na krizu kovida 19 i kada je reč o
zdravstvenoj zaštiti stanovništva, a naročito u pogledu zaštite ekonomije. Ove godine je još je ubedljivija
u tom domenu, a pre svega po investicijama", rekao je Dačić otvarajući konferenciju "Svet u 2022" u
organizaciji londonskog časopisa "Ekonomist".

On  je  naveo  da  će  budžet,  koji  je  parlament  usvojio,  obezbediti  naredne  godine  rast  standarda
stanovništva, ali i nastavak velikih investicija u infrastrukturu.

"To su rezultati politike tima koji predvodi predsednik Aleksandar Vučić i koji je interes zemlje i građana
stavio na prvo mesto", rekao je Dačić.

Izrazio je očekivanje da će referendum o promeni Ustava biti uspešan i uz veliku izlaznost građana, što
će obezbediti unapređenje pravosudnog sistema Srbije.

Dodao je da je podrška za promene Ustava dobijena od stručne domaće javnosti i Venecijanske komisije.

"Očekuju nas izbori na nekoliko nivoa, uz primenu demokratskih standarda i svih dogovora postignutih
tokom međustranačkog dijaloga. Od buduće vlade očekujem kontinuitet politike rasta životnog standarda
i ulaganja, a na inostranom planu zaštitu interesa Srbije, pre svega u vezi sa KiM“, rekao je Dačić.
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Mihajlović: Tražnja za energijom će rasti brže od proizvodnje

Potpredsednica Vlade Srbije i ministrarka rudarstva i energetike izjavila je danas da je Srbija ove godine
ušla u način rada koji podrazumeva zajednički rad na energetici i zaštiti životne sredine.
Ona je na godišnjoj konferenciji časopisa "Ekonomist" pod nazivom "Svet u 2022", istakla da enregetska
kriza u svetu traje mesecima i da se oseća i kod nas i navela de ja poslednja dva tri dana cena električne
energije na evropskom tržištu porasla za 70 evra po megavat satu što, kako je rekla govori da postoje
problemi sa proizvodnjom i prenosom struje.

Prema njenim rečima za očekivati je da iz krize izađemo do kraja grejne sezone i da će u narednom
periodu tražnja za energijiom rasti brže od proizvodnje.

"Svaka država mora da ima svoju energetsku poliitku koja mora da bude dugoročna, da zna koji su joj
ciljevi  za  20,  30 godina.  Mi  da bismo ostvairli  cilj  da do 2050.  budemo dekarbonizovani  moramo
neophodne korake da preduzimamo na vreme", navela je Mihajlović.

Istakla je da je Srbija ove godine donela važne zakone u ovoj oblasti, jer je osim zakona o energetici i
rudarstvu, prvi put donela i zakon o obnovljivim izvorima energije, zatim o energetskoj efikasnosti i
racionalnoj upotrebi električne energije.

"Cilj  nam je da 2040. Godine 40 odsto električne energije proizvodimo iz obnovljivih izvora. To je
dostižno i veoma važno, a koliko pokazuje i sadašnja situacija kada nas iz problema vade Hidroelektrane
i elektrane na vetar a ne termoelektrane", naglasila je Zorana Mihailović.

Najavila je da će se uskoro na raspravi naći i Nacionalni plan za energetiku, da su Srbiji potrebni novi
kapaciteti za proizvodnju struje, koji zahtevaju velike investicije, ali da su one baza za razvoj.

Matić: Za turizam sledeća godina značajnije bolja

Ministarka trgovine, turizma i telekomunikacija Tatjana Matić ocenila je da će sledeća godina, kada se
govori o sektoru turizma, biti značajnije bolja i dodala da se u tom smislu i 2022. završava bolje od
očekivanog.
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Spikerka:
Srbija je  spremna za izazove u 2022. godini  i  nju će ući  okružena relativno povoljnim, globalnim
makroekonomskim uslovima,  stabilnom valutom,  niskim stopama zaduživanja  i  visokim prelivom
investicija, istakao je predsednik Republike u video obraćanju, na otvaranju konferencije "Ekonomist -
svet u 2022." u domu Narodne skupštine.  Poručio je i  da će u narednim godinama novac biti  je i
potrošena finansiranje energetske tranzicije koja je važna u borbi sa klimatskim promenama, ali će to,
kako je rekao, biti uređeno tako da budu sačuvane javne finansije.
Aleksandar Vučić, predsednik Srbije:
Trendovi  koji  su obeležili  2021. godinu mogu se prikazati  u nekoliko reči  -  vakcinacija,  otvaranje
ekonomija, opsežni finansijski  stimulus i  pojava novih sojeva virusa. Srbija u 2022. ono što je od
izuzetnog značaja, ulazi sa zdravim javnim finansijama okružena relativno povoljnim makroekonomskim
uslovima. Niske stope zaduživanja, stabilna valuta i visok priliv investicija omogućuje nam nov fiskalni
prostor  i  kontrolu  rizika  i  neizvesnosti.  Svakako  godina  koja  je  pred  nama  zahtevaće  mnogo
prilagođavanja, kako u ličnom tako i u kolektivnom smislu. Globalni trendovi koji pogađaju ceo svet
odraziće se i na naše lične živote. I zato jačanjem sopstvenih resursa, a naročito onih ljudskih, bićemo
spremni da se hvatamo koštac sa onim što na budućnos tek donosi.
Ivica Dačić, predsednik Skupštine Srbije:
Mi  možemo da kažemo da smo ovu krizu prevazišli  kao zemlja i  kao sistem u samom svetskom i
evropskom vrhu po svojoj spremnosti i organizovanosti. Malo je država koje mogu da se pohvale time da
su svom stanovništvu od prvog trenutka kada je to bilo moguće obezbedili dovoljne količine besplatnih
vakcina svih velikih svetskih proizvođača. Malo je država u svetu bilo sposobno da u najvišem jeku
pandemije širi svoje zdravstvene kapacitete i gradi nove bolnice za smeštaj i negu pacijenata.
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MATIĆ: 2,5 MILIONA TURISTA
Mesto:BEOGRAD
Datum:14.12.2021
Izvor:FoNet
Srbiju je ove godine posetilo 2,5 miliona turista koji su ostvarili 10 miliona noćenja, a devizni priliv od
turizma je 1,15 miijardi evra zaključno sa septembrom, izjavila je danas ministarka trgovine, turizma i
telekomunikacija Tatjana Matić.
Ona je, uoči konferencije Svet u 2022. u organizaciji  Color Media Communications, istakla da se u
narednoj godini očekuje "zdravstvena stabilizacija" u celom svetu što će "doneti nove izazove".

"Zato je dobro da se Srbija pozicionirala na turističkom tržištu - o čemu govori izbor Mokre Gore među
nekoliko najlepših sela na svetu od strane Svetske turističke organizacije ili ulazak beogradskih restorana
u Mišlenov vodič", rekla je Matić ističui da Srbiju "prepoznaju kao svetsku turističku destinaciju".

Matić je, govoreći o sektoru trgovine, ocenila da su na delu poremećaji u energetskom sektoru, a da su
Vlada i resorno ministarstvo uspeli da pravovremenom reakcijom spreče dalje poremećaje i snabdevanju
tržišta osnovnim namirnicama.

"Pokazali smo da razmišljamo o socijalnom najugroženijima i da nećemo dozvoliti da na snabdevenost i
cene na našem tržištu utiču poremećaji na svetskom tržištu, za koje verujemo da će se u sledećoj godini
stabilizovati", rekla je Matić. (kraj) vip/mr
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IZAZOVI U 2022. GODINI
Mesto:BEOGRAD
Datum:14.12.2021
Izvor:FoNet
U ovoj godini uspeli smo da na svim poljima ostvarimo značajne rezultate i da sa puno optimizma uđemo
u sledeću godinu, koja nosi svoje izazove i na spoljnopolitičkom i geopolitičkom planu, kao i planu
pandemije, energetske krize i klimatskih promena, izjavio je danas predsednik Skupštine Srbije Ivica
Dačić.
On je, uoči konferencije Svet u 2022, naglasio da je interes Srbije da sačuva političku stabilnost i da se
sačuva regionalni mir, kako bi se time stvorili uslovi za ubrzan ekonomski razvoj.

Dačić je poželeo dobrodošlicu u Skupštini Srbije učesnicima konferencije The Economist: Svet u 2022. u
organizacije Color Media Communications.

Uoči konferencije medijima su se obratile ministarke rudarstva i energetike Zorana Mihajlović, trgovine,
turizma i telekomunikacija Tatjana Matić i za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja Darija Kisić
Tepavčević, kao i gradonačelnik Beograda Zoran Radojičić.

Na konferenciji učestvuju predstavnici Vlade Srbije, diplomatskog kora i poslovnih udruženja, kao i
vodeći privrednici iz Srbije i ličnosti iz javnog i kulturnog miljea, a najavljeno je da će se video porukom
obratiti i predsednik Srbije Aleksandar Vučić. (kraj) vip/mr
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Vučić: Srbija u 2022. ulazi sa zdravim finansijama, spremna za sve izazove
 Podeli Tvituj Pošalji
BEOGRAD - Predsednik Srbije Aleksandar Vučić je danas na otvaranju konferencije "The Economist: Svet
u 2022" i poručio da Srbija u 2022. godinu ulazi sa zdravim javnim finansijama i da će biti spremna da se
uhvati u koštac sa svim onim što nam budućnost tek donosi.
Srbija, kaže Vučić, u 2022. ulazi okružena relativno povoljnim globalnim makroekonomskim uslovima,
stabilnom valutom, niskim stopama zaduživanja i visokim prilivom investicija, što omogućava novi
fiskalni prostor i kontrolu rizika i neizvesnosti.

vucic433
Izvor: Tanjug (Zoran Žestić)

"Svakako godina pred nama zahtevaće nova prilagođavanja, kako u ličnom, tako i u kolektivnom smislu.
Globalni trendovi koji pogađaju ceo svet odraziće se i na naše lične živote i zato jačanjem sopstvenih
resursa, naročito onih ljudskih, bićemo spremni da se hvatamo u koštac sa onim što nam budućnost tek
donosi", naglasio je Vučić.

Istakao je da je Srbija jasno posvećena za rešavanje svih izazova, od aktuelnih do onih sa kojima će se
čovečanstvo tek susresti, bilo da je u pitanju neka nova pandemija ili nestašica energenata, hrane i
pijaće vode.

Predsednik je podsetio da je 2. septembra 1843. Džejms Vilson, čovek velikog talenta i burne biografije,
štampao prvi broj svog dnevnog lista, jasnog i preciznog imena The Economist".

"Objašnjavajući o kakvom se dnevniku radi, sam Vilson ga je opisao kao 'dnevni list za politiku, privredu,
agrikulturu i slobodnu trgovinu'. Već 1846. Ekonomist ispod svog logotipa donosi informaciju da se radi o
dnevnom listu za ''politiku, književnost i opšte teme'. Ovo danas ne govorim kako bih ilustrovao promenu
kursa Ekonomista, jer je on od osnivanja do danas u kontinuitetu posvećen promovisanju liberalne
ekonomije, baš onako kako je to i osnivač gospodin Vilson propagirao", kazao je predsednik.

Vučić kaže da je hteo tim podsećanjem da dočara kako je u doba prve industrijske revolucije fokus na
teme od interesa, menjao svoja težišta.

"Danas, mi kao svedoci četvrte industrijske revolucije ne smemo zauzimati rigidne i rezolutne stavove
povodom budućnosti, jer ona u našem vremenu nema praktično ni pravila ni konstante. Paradigme, a
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one su po definiciji vezane za politiku dugog delovanja, danas nemaju svoj izvorni smisao budući da iz
identičnih premisa koje smo imali pre samo dve godine, mi ne možemo izvući iste zaključke ove godine".

Predsednik ističe da brzina kojom se razvija tehnologija, kao i fantastičan pristup informacijama, menjaju
našu budućnost na način koji je pre samo jedne decenije bio nezamisliv.

Kaže da treba da se setimo Stiva Džobsa, vizionara modernih tehnologija, koji je umro a da nije čuo za
''internet stvari", iako je umro pre samo 10 godina.

Naglasio je da se život svakog pojedinca na Zemlji promenio u protekle dve godine, kao i da se ne slaže
sa onima koji govore o "velikom resetovanju čovečanstva", pošto "reset" znači povratak na fabrička
podešavanja.

"Bez obzira na činjenicu što veoma cenim naše domaćine, moram da kažem da se sistem liberalne
ekonomije, onakav kakvog ga poznajemo u proteklom periodu pokazao kao manjkav.

Ne tvrdim da postoje politički i ekonomski sistemi koji su mnogo efikasniji, humaniji i bolji, ali tvrdim da
je  pandemija  virusa  korona  empirijski  dokazala  da  je  bez  državnog  intervencionizma  nemoguće
prebroditi humanitarne i privredne katastrofe".

Kaže da je korona virus ugrozio osnovne slobode - kretanja, protoka roba, kapitala i usluga, ali da je
odneo i ljudske živote i radna mesta.

Nažalost, čovečanstvo je izgubilo poverenje u političku solidarnost i multilateralizam, dodao je Vučić.

Kako je rekao, bitka za pristup vakcinama postala je političko pitanje par ekselans, a borba za nabavku
respiratora imala je i obaveštajni i kontraobaveštajni karakter.

"Osvrtom na prošlu i ovu godinu možemo konstatovati da je i u uslovima velike neizvesnosti usled
zdravstvene i ekonomske krize uzrokovane pandemijom, Vlada Srbije pokazala veliku odgovornost i sa
sveobuhvatnim setom mera vrednim osam milijardi evra odnosno 17,4 odsto BDP-a pružila podršku kako
privredi, tako i direktno građanima", naveo je Vučić.

Naglasio je da su sačuvana postojeća radna mesta i otvorena nova, kao i da su očuvani proizvodni
kapaciteti,  čime je Srbija poslala jasan signal svetu da je politički i  sistemski stabilna država koja
sprovodi odgovornu ekonomsku politiku.

skupstina4
Izvor: Tanjug (Zoran Žestić)

Dodao je da je Srbija, prema relevantnim agencijama, na korak od najvišeg investicionog rejtinga.

Vučić je ocenio da korona i dalje izaziva nove ekonomske potrese koji će se nastaviti i u godini pred
nama, što će imati za posledicu nastavak poremećaja u proizvodnji i lancima snabdevanja, stvarajući
inflatorne pritiske.

"Iako su prognoze da će cenovni pritisci oslabiti u 2022. godini, u jednom broju rastućih ekonomija se
očekuje da će se oni i dalje zadržati usled poskupljenja hrane i energenata i slabljenja vrednosti domaćih
valuta, što je podiglo cene roba iz uvoza".

Predsednik je ocenio da je energetika postala novo "ratno polje" za velike i regionalne sile, jer energetni
nisu više dobro koje uživaju svi po prihvatljivim cenama, već postaju moćno oružje "sa najmoćnijom
municijom" koja sve probija.
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"Pojačana tražnja za energentima uticaće na zadržavanje njihovih visokih cena bar u poređenju sa onim
u godinama koje prethodile pandemiji. To se posebno odnosi na članice Opeka koje će nastojati da
maksimizuju svoje prihode od nafte u narednim godinama kako bi mogle da finansiraju svoju ekonomsku
diversifikaciju i planove energetske tranzicije", kaže Vučić.

Kada je reč o finansiranju neophodne energetske tranzicije i ulaganja u obnovljive izvore energije,
poručio je da bi voleo da bar u Evropi postoji jedinstven stav po pitanju važnih tema: da li zatvaramo
nuklearne elektrane ili ih i dalje gradimo, kako bi pojedinačne zemlje mogle da prave sopstvene scenarije
preraspodele izvora snabdevanja energentima.

"Slično je i u borbi da obezbedimo prihvatljive cene energenata, konkretno gasa kako ne bi delili sudbinu
drugih zemalja i moguć scenario paralize cele privrede. Ono što ohrabruje je da možemo da zakucamo
na brojna vrata, a opet verujemo u sopstvenu snagu", rekao je on i dodao da će Srbija povećati udeo
obnovljivih izvora energije.

Poručio je  da je  Srbija  potpuno posvećena svojoj  Zelenoj  agendi,  koja treba da pruži  energetsku
sigurnost i ekonomsku stabilnost, uz oslanjanje na obnovljive izvore.

Takođe, rekao je da će Srbija nastaviti da prati razvoj novih alternativnih vidova goriva, kao što je zeleni
vodonik čija proizvodnja je i dalje skupa, ali da su zemlje poput Kine ili EU već najavile ulaganja u cilju
snižavanja cene dobijanja ovog goriva budućnosti.

Naš ekonomski razvoj beleži konstantan rast sa pozitivnim projekcijama za godine koje su pred nama,
naglasio je predsednik.

Poručio je da će Srbija biti pouzdan partner svih merodavnih međunarodnih institucija čije delovanje ide
u smeru stvaranja harmoničnih odnosa među narodima.

"Tu pre svega mislim na promociju političkog i ekonomskog multilateralizma definisanu kroz aktuelne
agende UN", zaključio je Vučić.

Kako će izgledati svetski poredak u 2022. izazovi u novoj godini, razvoj privrede posle pandemije, teme
su konferencije "The Economist: Svet u 2022", koja se održava danas u Domu Narodne skupštine, u
organizaciji "Color Media Communications".

Na konferenciji će biti sumirani zaključci o političkom, poslovnom, i društvenom ambijentu Srbije u
tekućoj godini i otvaraju pitanja od značaja za narednu godinu.

Učestvuju predstavnici Vlade Srbije, diplomatskog kora i poslovnih udruženja, vodećih privrednika iz
Srbije, kao i ličnosti iz javnog i kulturnog miljea.

Dačić: U teškoj godini Srbija uspela da ostvari značajne rezultate

Predsednik Narodne skupštine Ivica Dačić ocenio je danas da je godina za nama bila teža u odnosu na
prethodne, pre svega zbog pandemije virusa korona, ali da je Srbija uspela da na svim poljima ostvari
značajne rezultate.

Dačić je, pred početak konferencije „The Economist: Svet u 2022“, kazao da se u sledeću godinu može
ući sa optimizmom, ali i da će se suočavanja sa izazovima sa kojima smo se i do sada suočavali nastaviti.

dacic54433
Izvor: Tanjug (Sava Radovanović)
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Prema njegovim rečima, rizici  se odnose na pandemiju virusa korona, energetsku krizu, klimatske
promene...

„Srbija ima interes da sačuva političku stabilnost, imamo interes da se sačuva regionalni mir i da se time
stvore uslovi za ubrzani ekonomski razvoj“, kazao je Dačić i poželeo dobrodošlicu na konferenciju svima
u ime Narodne skupštine Srbije.

Za kontinuitet politike rasta standarda i investicija

Ako smo u pandemijskim godinama uspeli da uvećamo stopu privrednog rasta i podstaknemo strane
investicije i ulaganja u infrastrukturu, onda je očigledno kako će izgledati naredna godina, u kojoj će,
verujem biti na izdisaju, poručio je Dačić.

"Srbija je i tada imala, i sada ima, snažan i najbolji mogući odgovor na krizu kovida 19 i kada je reč o
zdravstvenoj zaštiti stanovništva, a naročito u pogledu zaštite ekonomije. Ove godine je još je ubedljivija
u tom domenu, a pre svega po investicijama", rekao je Dačić otvarajući konferenciju "Svet u 2022" u
organizaciji londonskog časopisa "Ekonomist".

On  je  naveo  da  će  budžet,  koji  je  parlament  usvojio,  obezbediti  naredne  godine  rast  standarda
stanovništva, ali i nastavak velikih investicija u infrastrukturu.

"To su rezultati politike tima koji predvodi predsednik Aleksandar Vučić i koji je interes zemlje i građana
stavio na prvo mesto", rekao je Dačić.

Izrazio je očekivanje da će referendum o promeni Ustava biti uspešan i uz veliku izlaznost građana, što
će obezbediti unapređenje pravosudnog sistema Srbije.

Dodao je da je podrška za promene Ustava dobijena od stručne domaće javnosti i Venecijanske komisije.

"Očekuju nas izbori na nekoliko nivoa, uz primenu demokratskih standarda i svih dogovora postignutih
tokom međustranačkog dijaloga. Od buduće vlade očekujem kontinuitet politike rasta životnog standarda
i ulaganja, a na inostranom planu zaštitu interesa Srbije, pre svega u vezi sa KiM“, rekao je Dačić.

Mihajlović: Tražnja za energijom će rasti brže od proizvodnje

Potpredsednica Vlade Srbije i ministrarka rudarstva i energetike izjavila je danas da je Srbija ove godine
ušla u način rada koji podrazumeva zajednički rad na energetici i zaštiti životne sredine.

mihajlovic544
Izvor: Tanjug (Sava Radovanović)

Ona je na godišnjoj konferenciji časopisa "Ekonomist" pod nazivom "Svet u 2022", istakla da enregetska
kriza u svetu traje mesecima i da se oseća i kod nas i navela de ja poslednja dva tri dana cena električne
energije na evropskom tržištu porasla za 70 evra po megavat satu što, kako je rekla govori da postoje
problemi sa proizvodnjom i prenosom struje.

Prema njenim rečima za očekivati je da iz krize izađemo do kraja grejne sezone i da će u narednom
periodu tražnja za energijiom rasti brže od proizvodnje.

"Svaka država mora da ima svoju energetsku poliitku koja mora da bude dugoročna, da zna koji su joj
ciljevi  za  20,  30 godina.  Mi  da bismo ostvairli  cilj  da do 2050.  budemo dekarbonizovani  moramo
neophodne korake da preduzimamo na vreme", navela je Mihajlović.
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Istakla je da je Srbija ove godine donela važne zakone u ovoj oblasti, jer je osim zakona o energetici i
rudarstvu, prvi put donela i zakon o obnovljivim izvorima energije, zatim o energetskoj efikasnosti i
racionalnoj upotrebi električne energije.

"Cilj  nam je da 2040. Godine 40 odsto električne energije proizvodimo iz obnovljivih izvora. To je
dostižno i veoma važno, a koliko pokazuje i sadašnja situacija kada nas iz problema vade Hidroelektrane
i elektrane na vetar a ne termoelektrane", naglasila je Zorana Mihailović.

Najavila je da će se uskoro na raspravi naći i Nacionalni plan za energetiku, da su Srbiji potrebni novi
kapaciteti za proizvodnju struje, koji zahtevaju velike investicije, ali da su one baza za razvoj.

Matić: Za turizam sledeća godina značajnije bolja

Ministarka trgovine, turizma i telekomunikacija Tatjana Matić ocenila je da će sledeća godina, kada se
govori o sektoru turizma, biti značajnije bolja i dodala da se u tom smislu i 2022. završava bolje od
očekivanog.

Matić je kazala da je ove godine u Srbiju došlo više od 2,5 miliona turista, da je zabeleženo 10 miliona
noćenja, a da devizni priliv od turizma u Srbiji zaključno sa septembrom iznosi milijardu i 150 miliona
evra.

matic9
Izvor: Tanjug (Sava Radovanović)

"To su podaci koji nas ohrabruju, posebno imajući u vidu da se sledeće godine očekuje izlazak iz kovida,
pre svega u smislu stabilizacije u čitavom svetu. To će doneti nove izazove i zato je važno što se Srbija
pozicionirala ove godine i što je uspela i na međunarodnom tržištu da bude priznata", kazala je Matić.

Dodaje da u prilog tome govori i činjenica da je naše selo Mokra gora svrstano među nekoliko najlepših
sela u svetu od strane Svetske turističke organizacije.

"Činjenica da su beogradski restorani ušli u Mišelinov vodič je još jedna potvrda pre svega nivoa usluge i
činjenice da kada govorimo o sektoru turizma, svet nas sve više prepoznaje kao jednu destinaciju koju
treba obići", kazala je.

Matić navodi da je sektor trgovine ove godine imao određene krize izazvane poremećajima na tržištu
energentina, ali da su Vlada i resorno ministarstvo uspeli da spreče dalje poremećaje na tržištu, pre
svega kada se govori o snabdevanju osnovnim prehrambenim namirnicama.

Kisić: I sledeće godine kovid-19 jedan od glavnih izazova

Ministarka za rad, zapošljavanje, socijalna i ekonomska pitanja Darija Kisić Tepavčević ukazala je na to
da će i sledeće godine jedan od glavnih izazova sa kojima ćemo se suočavati biti virus korona i u tom
smislu navela da se virus promenio te je sada potrebno za kolektivni imunitet više od 80 odsto.

Kisić Tepavčević je pre konferencije "The Economist: Svet u 2022" pozvala građane da se vakcinišu
navodeći da je Srbija među prvima nabavila vakcinu 24. decembra, ali da još nismo dostigli ni 60 odsto
vakcinisanih građana.

"Još uvek nije dovoljan broj naših građana vakcinisan da bismo zaustavili širenje ovog virusa, nismo
dostigli 60 odsto, a sada se virus toliko promenio da su procene da je potrebno da više od 80 odsto nas
bude vakcinisano", ukazala je Kisić Tepavčević.
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Kada su u pitanju pokazatelji na tržištu rada, prema rečima Kisić Tepavčević, oni su značajno poboljšani
u toku pandemijske godine.

Nezaposlenost je gotovo svakog meseca bila niža nego prethodnog meseca tako da je u novembru 1.000
ljudi više zaposleno u odnosu na oktobar, kazala je ministarka i dodala da, ako gledamo od januara
zaključno sa novembrom, 207.000 ljudi sa evidencije nezaposlenih je zaposleno, što je 7,2 odsto više
nego što je bilo prethodne godine.

"Ponosni smo i na program Moja prva plata", kazala je i dodala da je otvoren i drugi ciklus tog programa
te da će još više od 10.000 mladih imati priliku da dobije svoju prvu platu.

konferencija, dacic, skupstina
Izvor: Tanjug (Zoran Žestić)

Ministarstvo za rad, zapošljavanje, socijalna i boračka pitanja radi i na jačanju zakonskog okvira i kada je
u pitanju polje  socijalne zaštite,  polje  rada,  bezbednosti  na radu,  kaže ministarka i  dodaje da je
početkom godine u februaru usvojen zakon o socijalnoj karti, koji će sledeće godine profunkcionisati.

"Zajedno gradimo i Srbiju bez barijera. Kada je reč o osobama sa invaliditetom, imali smo stotinu
zajedničkih aktivnosti  koje su doprinele da polako rušimo jednu po jednu barijeru i  to je jedan od
sigurnih pokazatelja da naša zemlja sigurno korača putem napretka i boljeg života svih naših građana",
navela je Kisić Tepavčević.

Gojković: Naredne godine još veća ulaganja u kulturu

Uprkos teškoj godini, ostvarili smo značajne rezultata u oblasti kulture i bili jedna od pet zemalja koja
nije potpuno zaključala ustanove kulture i stavila umetnike na prioritetnu listu za vakcinanciju, ali smo ih
materijalno pomogli, izjavila je ministarka kulture i informisanja Maja Gojković.

"Budžet Ministarstva za 2022. uvećan je za dve milijarde dinara, odnosno za 16 odsto u odnosu na ovu
godinu, čime smo prešli konačno jedan odsto ukupnog budžeta Srbije, jer je to jedan od evropskih
kiriterijuma koji nikako nismo do sada mogli da pređemo i to u teškoj godini kada se ulagalo u zdravstvo
i infrastrukturu", rekla je Gojkovićeva.

Najavila je da će godina pred nama biti prepoznatljiva po tri kulturna projekta.

"Od 13. januara pažnja će biti fokusirana na Novi Sad koji je Evropska prestonica kulture za 2022. Drugi
projekat je Prestonica kulture Srbije za koju je izabran Čačak, čime se okrećemo ka decentralizaciji
kulture. Treći projekat je Gradovi u fokusu, za šta smo izdvojili 350 miliona dinara i uspeli da završimo
44 projekata u 44 gradova i opština u kojima se obnavljaju kulturne ustanove", istakla je ministarka
Gojković.

Ona je naglasila da su značajna sredstva uložena u filmsku industriju i snimanje serija, što bi trebalo da
podstakle i razvoj turizma.
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Predsednik Srbije Aleksandar Vučić je na otvaranju konferencije "The Economist: Svet u 2022" poručio
da Srbija u 2022. godinu ulazi sa zdravim javnim finansijama i da će biti spremna da se uhvati ukoštac
sa svim onim što nam budućnost tek donosi. Aleksandar Vučić kaže da Srbija u 2022. ulazi okružena
relativno  povoljnim  globalnim  makroekonomskim  uslovima,  stabilnom valutom,  niskim  stopama
zaduživanja  i  visokim prilivom investicija,  što  omogućava  novi  fisklani  prostor  i  kontrolu  rizika  i
neizvesnosti.  "Svakako godina pred nama zahtevaće nova prilgađavanja,  kako u ličnom, tako i  u
kolektivnom smislu. Globalni trendovi koji pogađaju ceo svet odraziće se i na naše lične živote i zato
jačanjem sopstvenih resursa, naročito onih ljudskih, bićemo spremni da se hvatamo ukoštac sa onim što
nam budućnost tek donosi", naglasio je Vučić. Istakao je da je Srbija jasno posvećena za rešavanje svih
izazova, od aktuelnih do onih sa kojima će se čovečanstvo tek susresti, bilo da je u pitanju neka nova
pandemija ili nestašića energenata, hrane i pijaće vode. Predsednik je podsetio da je 2. septembra 1843.
Džejms Vilson, čovek velikog talenta i burne biografije, štampao prvi broj svog dnevnog lista, jasnog i
preciznog imena "The Economist". "Objašnjavajući o kakvom se dnevniku radi, sam Vilson ga je opisao
kao 'dnevni list za politiku, privredu, agrikulturu i slobodnu trgovinu'. Već 1846. Ekonomist ispod svog
logotipa donosi informaciju da se radi o dnevnom listu za ''politiku, književnost i opšte teme'. Ovo danas
ne  govorim  kako  bih  ilustrovao  promenu  kursa  Ekonomista,  jer  je  on  od  osnivanja  do  danas  u
kontinuitetu posvećen promovisanju liberalne ekonomije, baš onako kako je to i osnivač gospodin Vilson
propagirao", kazao je predsednik. Vučić kaže da je hteo tim podsećanjem da dočara kako je u doba prve
industrijske revolucije fokus na teme od interesa, menjao svoja težišta. "Danas, mi kao svedoci četvrte
industrijske revolucije ne smemo zauzimati rigidne i rezolutne stavove povodom budućnosti, jer ona u
našem vremenu nema praktično ni pravila ni konstante. Paradigme, a one su po definiciji vezane za
politiku dugog delovanja, danas nemaju svoj izvorni smisao budući da iz identičnih premisa koje smo
imali pre samo dve godine, mi ne možemo izvući iste zaključke ove godine". Predsednik ističe da brzina
kojom se razvija tehnologija, kao i fantastičan pristup informacijama, menjaju našu budućnost na način
koji je pre samo jedne decenije bio nezamisliv. Kaže da treba da se setimo Stiva Džobsa, vizionara
modernih tehnologija, koji je umro a da nije čuo za "internet stvari", iako je umro pre samo 10 godina.
Naglasio je da se život svakog pojedinca na Zemlji promenio u protekle dve godine, kao i da se ne slaže
sa onima koji govore o "velikom resetovanju čovečanstva", pošto "reset" znači povratak na fabrička
podešavanja. "Bez obzira na činjenicu što veoma cenim naše domaćine, moram da kažem da se sistem
liberalne ekonomije, onakav kakvog ga poznajemo u proteklom periodu pokazao kao manjkav. Ne tvrdim
da postoje politički  i  ekonomski sistemi koji  su mnogo efikasniji,  humaniji  i  bolji,  ali  tvrdim da je
pandemija virusa korona empirijski dokazala da je bez državnog intervencionizma nemoguće prebroditi
humanitarne i privredne katastrofe". O posledicama pandemije Kaže da je koronavirus ugrozio osnovne
slobode - kretanja, protoka roba, kapitala i  usluga, ali  da je odneo i  ljudske živote i  radna mesta.
Nažalost, čovečanstvo je izgubilo poverenje u političku solidarnost i multilateralizam, dodao je Vučić.
Kako je rekao, bitka za pristup vakcinama postala je političko pitanje par ekselans, a borba za nabavku
respiratora imala je i obaveštajni i kontraobaveštajni karakter. "Osvrtom na prošlu i ovu godinu možemo
konstatovati da je i u uslovima velike neizvesnosti usled zdravstvene i ekonomske krize uzrokovane
pandemijom, Vlada Srbije pokazala veliku odgovornost i sa sveobuhvatnim setom mera vrednim osam
milijardi evra odnosno 17,4 odsto BDP-a pružila podršku kako privredi, tako i direktno građanima",
naveo je Vučić. Naglasio je da su sačuvana postojeća radna mesta i otvorena nova, kao i da su očuvani
proizvodni kapaciteti, čime je Srbija poslala jasan signal svetu da je politički i sistemski stabilna država
koja sprovodi odgovornu ekonomsku politiku. Dodao je da je Srbija, prema relevantnim agencijama, na
korak od najvišeg investicionog rejtinga. Vučić je ocenio da korona i dalje izaziva nove ekonomske
potrese koji će se nastaviti i u godini pred nama, što će imati za posledicu nastavak poremećaja u
proizvodnji i lancima snabdevanja, stvarajući inflatorne pritiske. "Iako su prognoze da će cenovni pritisci
oslabiti u 2022. godini, u jednom broju rastućih ekonomija se očekuje da će se oni i dalje zadržati usled
poskupljenja hrane i energenata i slabljenja vrednosti domaćih valuta, što je podiglo cene roba iz uvoza".
"Energetika novo ratno polje" Predsednik je ocenio da je energetika postala novo "ratno polje" za velike i
regionalne sile, jer energetni nisu više dobro koje uživaju svi po prihvatljivim cenama, već postaju moćno
oružje "sa najmoćnijom municijom" koja sve probija. "Pojačana tražnja za energentima uticaće na
zadržavanje njihovih visokih cena bar u poređenju sa onim u godinama koje prethodile pandemiji. To se
posebno odnosi na članice Opeka koje će nastojati da maksimizuju svoje prihode od nafte u narednim
godinama kako bi mogle da finansiraju svoju ekonomsku diversifikaciju i planove energetske tranzicije",
kaže Vučić. Kada je reč o finansiranju neophodne energetske tranzicije i ulaganja u obnovljive izvore
energije, poručio je da bi voleo da bar u Evropi postoji jedinstven stav po pitanju važnih tema: da li
zatvaramo nuklearne elektrane ili  ih  i  dalje  gradimo, kako bi  pojedinačne zemlje mogle da prave
sopstvene scenarije preraspodele izvora snabdevanja energentima. "Slično je i u borbi da obezbedimo
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prihvatljive cene energenata, konkretno gasa kako ne bi delili sudbinu drugih zemalja i moguć scenario
paralize cele privrede. Ono što ohrabruje je da možemo da zakucamo na brojna vrata, a opet verujemo u
sopstvenu snagu", rekao je Vučić i dodao da će Srbija povećati udeo obnovljivih izvora energije. Poručio
je da je Srbija potpuno posvećena svojoj Zelenoj agendi, koja treba da pruži energetsku sigurnost i
ekonomsku stabilnost, uz oslanjanje na obnovljive izvore. Takođe, rekao je da će Srbija nastaviti da prati
razvoj novih alternativnih vidova goriva, kao što je zeleni vodonik čija proizvodnja je i dalje skupa, ali da
su  zemlje  poput  Kine  ili  EU  već  najavile  ulaganja  u  cilju  snižavanja  cene  dobijanja  ovog  goriva
budućnosti. Naš ekonomski razvoj beleži konstantan rast sa pozitivnim projekcijama za godine koje su
pred nama, naglasio je predsednik.  Poručio je da će Srbija biti  pouzdan partner svih merodavnih
međunarodnih institucija čije delovanje ide u smeru stvaranja harmoničnih odnosa među narodima. "Tu
pre svega mislim na promociju političkog i ekonomskog multilateralizma definisanu kroz aktuelne agende
UN", zaključio je Vučić.
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Godišnja The Economist konferencija "Svet u 2022" je zvanično otvorena u maloj sali Narodne skupštine
Republike Srbije.  "Svet  u  2022" konferencija  je  jedna od najstarijih  konferencija  koju organizuje
kompanija Color Media Communications i već je postala prepoznatljiva kao događaj koji zatvara tekuću
godinu presekom o aktuelnom političkom, poslovnom, i društvenom ambijentu Srbije i otvara pitanja …
Godišnja The Economist konferencija "Svet u 2022" je zvanično otvorena u maloj sali Narodne skupštine
Republike Srbije.  "Svet  u  2022" konferencija  je  jedna od najstarijih  konferencija  koju organizuje
kompanija Color Media Communications i već je postala prepoznatljiva kao događaj koji zatvara tekuću
godinu presekom o aktuelnom političkom, poslovnom, i društvenom ambijentu Srbije i otvara pitanja od
značaja u narednoj godini. Kao i svake godine ključni ljudi, najviši državni i međunarodni zvaničnici dali
su na otvaranju svoje zaključke i projekcije o narednom periodu. Kao organizator konferencije Robert
Čoban, predsednik Color Press Group je na samom početku istakako da snaga brenda kao što je "The
Economist" opstaje i  u neizvesnim vremenima kao što je aktuelna pandemija kovida 19. Učesnike
konferencije i okupljene je pozdravio Ivica Dačić, predsednik Narodne skupštine Republike Srbije koji je
rekao da u narednoj godini očekuje punu stabilnost koja je neophodan preduslov za razvoj u svakom
smislu. "To nije nikakvo predviđanje već logičan i realan sled stvari na osnovu dosadašnjeg rada svih
naših institucija i  koji  će još jednom biti  verifikovan veoma snažnom podrškom naših građana na
narednim izborima" - naveo je Dačić. Aleksandar Vučić, predsednik Republike Srbije zvanično je otvorio
konferenciju rečima da "trendovi  koji  su obeležili  2021. godinu mogu se prikazati  u nekoliko reči:
vakcinacija, otvaranje ekonomija, opsežni finansijski stimulus i pojava novih sojeva virusa. Srbija u
2022. ono što je od izuzetnog značaja ulazi sa zdravim javnim finansijama okružena relativno povoljnim
makro ekonomskim uslovima. Niske stope zaduživanja, stabilna valuta i visok nivo stranih investicija
omogućuju nam nov fiskalni prostor i kontrolu rizika i neizvesnosti. Svakako godina koja je pred nama
zahtevaće mnogo prilagođavanja, kako u ličnom tako i u kolektivnom smislu. Srbija biće kao i sada
pouzdan partner svim merodavnim međunarodnim institucijama čije delovanje ide u smeru stvaranja
harmoničnih  odnosa među narodima.  Tu pre  svega mislim na promociju  političkog i  ekonomskog
multilaterizma definisane kroz aktuelne agende Ujedinjenih nacija" - zaključio je predsednik Vučić.
Zorana Mihajlović, potpredsednica Vlade i ministarka rudarstva i energetike izjavila je da "Srbija polako
ulazi u onaj proces koji se zove zajednički rad energetike i zaštite životne sredine odnosno kako da
stvorimo ekonomiju koja će biti klimatski neutralna. Bez obzira na sve izazove koje trenutno vidimo i koji
su tu sa nama, vidimo da i u Evropi i Srbiji postoje strateški koraci koji su ispred nas i kojima mi moramo
da  idemo  u  narednim  decenijama".  Maja  Gojković,  potpredsednica  Vlade  i  ministarka  kulture  i
informisanja ukazala je da je kultura, pored ekonomije, teško bila pogođena pandemijom i njenim
posledicama, ali da se, uprkos tome, pokazalo da je kultura i strateški resurs za prevazilaženje tih
teškoća,kao i da su ostvareni značajni rezultate, a Srbija je bili jedna od pet zemalja koja nije zaključala
ustanove kulture. Gojković je dodala da Ministarstvo jasno prepoznaje značaj dodatnog ulaganja u
kulturu i podsticanje inovativnosti, jer se tako svako ulaganje višestruko vraća, kao i da je budžet za
2022. godinu dosegao jedan odsto ukupnog budžeta, što je evropski kriterijum i to u nimalo lakim
uslovima. Naglasila je da će godina pred nama u kulturnom životu svakako biti prepoznatljiva kroz tri
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ključna projekta - "Novi Sad evropska prestonica kulture 2022. godine", potom priprema grada Čačka za
prvu prestonicu kulture Srbije, što će značajno doprineti  decentralizaciji  kulture, a posebno važan
segment ulaganja su podsticaji investitorima za snimanje filmova i serija budući da oni dobro utiču na
kulturu, turizam i čitavu privredu Srbije. Tatjana Matić, ministarka trgovine, turizma i telekomunikacija u
Vladi Republike Srbije kazala da je ove godine u Srbiju došlo više od 2,5 miliona turista, da je zabeleženo
10 miliona noćenja, a da devizni priliv od turizma u Srbiji zaključno sa septembrom iznosi milijardu i 150
miliona evra. "To su podaci koji nas ohrabruju, posebno imajući u vidu da se sledeće godine očekuje
izlazak iz kovida, pre svega u smislu stabilizacije u čitavom svetu. To će doneti nove izazove i zato je
važno što se Srbija pozicionirala ove godine i što je uspela i na međunarodnom tržištu da bude priznata",
kazala je Matić. Darija Kisić Tepavčević, ministarka za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja
rekla je da je Srbija jedna od retkih država koja je u vreme pandemije Kovid 19 uspela da ojača.
"Značajan deo aktivnosti Vlade Republike Srbije bio je usmeren na saniranje svih posledica koje izaziva
Korona virus. Ne samo da smo nabavili vakcine, izgradili laboratorije, nekoliko hiljada puta je povećan
kapacitet kada je u pitanju testiranje, izgrađene su nove bolnice". Naglasila je da su tokom pandemijske
godine indikatori na tržištu rada značajno poboljšani, da je praktično svakog meseca ove godine stopa
nezaposlenosti bila manja u odnosu na prethodni mesec, kao i da je od januara do novembra ove godine
zaposleno je 207.000 ljudi sa evidencije nezaposlenih, što je za 7,2 odsto više u odnosu na prethodnu
godinu. Zoran Radojičić, gradonačelnik Beograda rekao je da "godina iza nas pokazala je da moramo
neprestano da se prilagođavamo izazovima koji se pojavljuju pred nama, ali moramo biti ponosni na
rezultate koje je Srbija, a i Grad Beograd ostvario u prethodnom periodu. Svi projekti koje Beograd
realizuje pokazuju da mislimo o budućnosti naših građana, o tome kako da poboljšamo kvalitet života i
zdravlje svih njih, a moja vizija jeste upravo Beograd koji će se graditi po meri dece, kako bi najmlađima
ostavili grad i zemlju u kojoj će uspešno moći da stvaraju i jačaju Srbiju. Nastavićemo da radimo na
razvoju urbane mobilnosti i održivog razvoja te sam siguran sam da su nauka, inovacije, tehnologija i
digitalna ekonomija budućnost. To su oblasti u koje moramo ulagati i davati što više prostora mladim i
obrazovanim ljudima koji su budućnost Srbije". Fransoaz Žakob, stalna koordinatorka Ujedinjenih nacija
(UN) je rekla "nastavićemo da podržavamo snažnu preventivnu zdravstvenu strategiju, punu realizaciju
programa dostojanstvenog rada i  sveobuhvatan paket akcija za izgradnju demografske otpornosti.
Pozivamo na implementaciju snažne vizije o zelenoj agendi i na jačanje sistema upravljanja - Fransoaz
Žakob, stalna koordinatorka UN u Srbiji".  Dejana Kostadinova, direktorka UNICEF-a izjavila je da
"pravična ulaganja će sprečiti produbljivanje nejednakosti koje mogu da ugroze ekonomski razvoj i
sigurnost svake države. Aktivnosti koje se preduzmu i politike koje se donesu danas odrediće da li će se
deca u Srbiji  u budućnosti  suočavati  sa nejednakostima i  marginalizacijom ili  će dostići  svoj  puni
potencijal, i tako doiprineti i ekonomiji i jačoj Srbiju". Frančeska Boneli, direktorka UNHCR-a rekla je da
"globalni podaci o ekonomiji nesumnjivo ukazuju na to da je inkluzija izbeglica formula po kojoj su svi na
dobitku - i izbeglice i zemlja azila. Naprotiv, obe grupe su obično međusobno komplementarne, ni na koji
način ne ugrožavajući jedna drugu. Ovo je važna poruka koju treba posebno naglasiti danas, kada
obeležavamo 70. godišnjicu Konvencije o statusu izbeglica iz 1951. godine". Alessandro Bragonzi, šef
regionalnog predstavništva EIB za Zapadni Balkan rekao je da "u Srbiji Evropska investiciona banka
nastavlja sa finansiranjem ključnih infrastrukturnih projekata i  sa pomaganjem razvoja privatnog
sektora. Istovremeno, podržavamo razvoj tehnologije ulaganjem u inovativne firme, istraživanje i razvoj,
obrazovanje i digitalnu transformaciju. Ovo uključuje 135 miliona evra za digitalni sektor i blizu 400
miliona evra za mala i srednja preduzeća. Sve u svemu, 570 miliona evra je pripremljeno tokom dve
godine pandemije za Srbiju. Ponosni smo što smo pomogli u realizaciji uspešnih projekata u Srbiji, kao
primer za ceo region. Radujemo se novim partnerstvima, inicijativama i prilikama koje će nam pomoći da
učinimo još više". U toku je prvi panel u kome govore Nj.E. Tomas Šib,ambasador Nemačke, Nj.E. Šan
Maklaud,ambasadorka Velike Britanije, Nj.E. Džajlz Norman, ambasador Kanade, Nj.E. Pjer Košar,
ambasador Francuske i Nj.E. Amr Aljowaily, ambasador Egipta u Srbiji a pridružiće im se i Nebojša
Košutić, v. d. pomoćnika ministra spoljnih poslova i šef Sektora za EU kako će izgledati svet u narednoj
godini. Kroz diskusiju će ih voditi Žikica Milošević, gl. i odg. urednik The Economist-a. Konferenciju
možete pratiti putem sledećeg linka. Foto: Goran Zlatković
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Predsednik Narodne skupštine Ivica Dačić ocenio je danas da je godina za nama bila teža u odnosu na
prethodne, pre svega zbog pandemije virusa korona, ali da je Srbija uspela da na svim poljima ostvari...
BEOGRAD - Predsednik Narodne skupštine Ivica Dačić ocenio je danas da je godina za nama bila teža u
odnosu na prethodne, pre svega zbog pandemije virusa korona, ali  da je Srbija uspela da na svim
poljima ostvari značajne rezultate. Dačić je, pred početak konferencije "The Economist: Svet u 2022",
kazao da se u sledeću godinu može ući sa optimizmom, ali i da će se suočavanja sa izazovima sa kojima
smo se i do sada suočavali nastaviti. Prema njegovim rečima, rizici se odnose na pandemiju virusa
korona, energetsku krizu, klimatske promene... "Srbija ima interes da sačuva političku stabilnost, imamo
interes da se sačuva regionalni mir i da se time stvore uslovi za ubrzani ekonomski razvoj", kazao je
Dačić  i  poželeo  dobrodošlicu  na  konferenciju  svima  u  ime  Narodne  skupštine  Srbije.  Mihajlović:
Energetika u krizi u celom svetu, pa i kod nas Ministarka rudarstva i energetike Zorana Mihajlović izjavila
je danas da je energetika u krizi u celom svetu, celoj Evropi, pa i kod nas i dodala da će i sledeća godina
biti po mnogim pitanjima godina suočavanja sa izazovima. Mihajlović je kazala da je i prošle godine na
takvoj konferenciji rečeno da će 2022. godina biti godina izazova, rada, pokretanja ekonomije nakon
pandemije, velikih klimatskih i energetskih pitanja. "I sledeća je godina takva, ali ono što je Srbija
postigla ove godine nije malo", kazala je Mihajlović i u tom smislu podsetila na rast BDP-a, borbu protiv
kovida, svega onoga što je urađeno od infrastrukturnih projekata. Što se tiče energetike, Mihajlović kaže
da je ta oblast u krizi  u celom svetu, celoj Evropi, pa i  kod nas. Matić: Za turizam sledeća godina
značajnije bolja Ministarka trgovine, turizma i telekomunikacija Tatjana Matić ocenila je da će sledeća
godina, kada se govori o sektoru turizma, biti značajnije bolja i dodala da se u tom smislu i 2022.
završava bolje od očekivanog. Matić je kazala da je ove godine u Srbiju došlo više od 2,5 miliona turista,
da je zabeleženo 10 miliona noćenja, a da devizni priliv od turizma u Srbiji zaključno sa septembrom
iznosi milijardu i 150 miliona evra. "To su podaci koji nas ohrabruju, posebno imajući u vidu da se
sledeće godine očekuje izlazak iz kovida, pre svega u smislu stabilizacije u čitavom svetu. To će doneti
nove izazove i zato je važno što se Srbija pozicionirala ove godine i što je uspela i na međunarodnom
tržištu da bude priznata", kazala je Matić. Dodaje da u prilog tome govori i činjenica da je naše selo
Mokra gora svrstano među nekoliko najlepših sela u svetu od strane Svetske turističke organizacije.
"Činjenica da su beogradski restorani ušli u Mišelinov vodič je još jedna potvrda pre svega nivoa usluge i
činjenice da kada govorimo o sektoru turizma, svet nas sve više prepoznaje kao jednu destinaciju koju
treba obići", kazala je. Matić navodi da je sektor trgovine ove godine imao određene krize izazvane
poremećajima na tržištu energentina, ali  da su Vlada i resorno ministarstvo uspeli  da spreče dalje
poremećaje na tržištu, pre svega kada se govori o snabdevanju osnovnim prehrambenim namirnicama.
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Predsednik Skupštine Srbije Ivica Dačić rekao je da su prethodna i ova godina bile izuzetno teške zbog
pandemije, ali da je Srbija uspela da ostvari značajne rezultate i da sa puno optimizma ulazi u 2022.
godinu, uz svest da će i naredna godina biti puna izazova."Naredna godina će biti puna izazova na planu
geopolitke i zbog mnogih rizika koje nosi pandemija, kao i energetska kriza i klimatske promene", rekao
je Dačić uoči konferencije "The Economist: Svet u 2022".Istakao je da Srbija ima interes sa sačuva
političku stabilnost, da bude sačuvan regionalni mir kako bi se stvorili uslovi za ubrzani ekonomski
razvoj.Na konferenciji koju je organizovao "Color Media Communications", biće sumirana postignuća u
politčkom, ekonomskom i društvenom ambijentu Srbije u tekućoj godini i razmatrani izazovi u narednoj
godini.  Video izjavom obratiće  se i  predsednik  Srbije  Aleksandar  Vučić.Na otvaranju konferencije
govoriće, kako je najavljeno, ministarke Zorana Mihajlović, Maja Gojković, Tatjana Matić, Darija Kisić
Tepavčević, gradonačelnik Beograda Zoran Radojičić, stalna koordinatorka Ujedinjenih nacija Fransoaz
Žakob, direktorka UNICEF-a Dejana Kostadinova, direktorka UNHCR-a Frančeska Boneli i šef regionalnog
predstavništva EIB za Zapadni Balkan Alesandro Bragonzi.Tema prvog panela je "Brave New World: Kako
će svetski poredak izgledati u 2022" na kome će govoriti  ambasador Nemačke u Srbiji  Tomas Šib,
ambasadorka Velike Britanije Šan Maklaud, ambasador Kanade Džajlz Norman, ambasador Francuske
Pjer Košar i ambasador Egipta Amr Aljowaily, i pomoćnik ministra spoljnih poslova i šef Sektora za EU
Nebojša  Košutić.Na  drugom panelu  "Privreda  pre  i  posle  pandemije:  izazovi  u  2022"  učestvuju
predstavnici bilateralnih komora i poslovnih asocijacija - AmCham, Britansko-srpske privredne komore,
Francusko-srpske privredne komore, Komore italijansko-srpskih privrednika, Japanske poslovne alijanse
u Srbiji.Biće predstavljena i studija slučaja "Digitalni ekosistemi kroz inovacije i partnerstva", kao i
studija slučaja "Lokalizacija srpske privrede".Na trećem panelu "Šta posle 2021: Globalni izazovi i lokalna
iskustva" predviđeno je obraćanje ekonomista.
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Predsednik Srbije Aleksandar Vučić je danas na otvaranju konferencije "The Economist: Svet u 2022" i
poručio da Srbija u 2022. godinu ulazi sa zdravim javnim finansijama i da će biti spremna da se...
BEOGRAD - Predsednik Srbije Aleksandar Vučić je danas na otvaranju konferencije "The Economist: Svet
u 2022" i poručio da Srbija u 2022. godinu ulazi sa zdravim javnim finansijama i da će biti spremna da se
uhvati u koštac sa svim onim što nam budućnost tek donosi. Srbija, kaže Vučić, u 2022. ulazi okružena
relativno  povoljnim  globalnim  makroekonomskim  uslovima,  stabilnom valutom,  niskim  stopama
zaduživanja  i  visokim prilivom investicija,  što  omogućava  novi  fiskalni  prostor  i  kontrolu  rizika  i
neizvesnosti.  "Svakako godina pred nama zahtevaće nova prilagođavanja, kako u ličnom, tako i  u
kolektivnom smislu. Globalni trendovi koji pogađaju ceo svet odraziće se i na naše lične živote i zato
jačanjem sopstvenih resursa, naročito onih ljudskih, bićemo spremni da se hvatamo u koštac sa onim što
nam budućnost tek donosi", naglasio je Vučić. Istakao je da je Srbija jasno posvećena za rešavanje svih
izazova, od aktuelnih do onih sa kojima će se čovečanstvo tek susresti, bilo da je u pitanju neka nova
pandemija ili nestašica energenata, hrane i pijaće vode. Kako će izgledati svetski poredak u 2022. izazovi
u novoj godini, razvoj privrede posle pandemije, teme su konferencije "The Economist: Svet u 2022",
koja se održava danas u Domu Narodne skupštine, u organizaciji "Color Media Communications". Na
konferenciji će biti sumirani zaključci o političkom, poslovnom, i društvenom ambijentu Srbije u tekućoj
godini  i  otvaraju  pitanja  od  značaja  za  narednu  godinu.  Učestvuju  predstavnici  Vlade  Srbije,
diplomatskog kora i poslovnih udruženja, vodećih privrednika iz Srbije, kao i ličnosti iz javnog i kulturnog
miljea. Dačić: U teškoj godini Srbija uspela da ostvari značajne rezultate Predsednik Narodne skupštine
Ivica Dačić ocenio je danas da je godina za nama bila teža u odnosu na prethodne, pre svega zbog
pandemije virusa korona, ali da je Srbija uspela da na svim poljima ostvari značajne rezultate. Dačić je,
pred početak konferencije "The Economist: Svet u 2022", kazao da se u sledeću godinu može ući sa
optimizmom, ali i da će se suočavanja sa izazovima sa kojima smo se i do sada suočavali nastaviti.
Prema njegovim rečima, rizici  se odnose na pandemiju virusa korona, energetsku krizu, klimatske
promene... "Srbija ima interes da sačuva političku stabilnost, imamo interes da se sačuva regionalni mir i
da  se  time stvore  uslovi  za  ubrzani  ekonomski  razvoj",  kazao je  Dačić  i  poželeo dobrodošlicu  na
konferenciju svima u ime Narodne skupštine Srbije. Za kontinuitet politike rasta standarda i investicija
Ako smo u pandemijskim godinama uspeli da uvećamo stopu privrednog rasta i podstaknemo strane
investicije i ulaganja u infrastrukturu, onda je očigledno kako će izgledati naredna godina, u kojoj će,
verujem biti na izdisaju, poručio je Dačić. "Srbija je i tada imala, i sada ima, snažan i najbolji mogući
odgovor na krizu kovida 19 i kada je reč o zdravstvenoj zaštiti stanovništva, a naročito u pogledu zaštite
ekonomije. Ove godine je još je ubedljivija u tom domenu, a pre svega po investicijama", rekao je Dačić
otvarajući konferenciju "Svet u 2022" u organizaciji londonskog časopisa "Ekonomist". On je naveo da će
budžet, koji je parlament usvojio, obezbediti naredne godine rast standarda stanovništva, ali i nastavak
velikih investicija u infrastrukturu. "To su rezultati politike tima koji predvodi predsednik Aleksandar
Vučić i koji je interes zemlje i građana stavio na prvo mesto", rekao je Dačić. Izrazio je očekivanje da će
referendum o promeni Ustava biti uspešan i uz veliku izlaznost građana, što će obezbediti unapređenje
pravosudnog sistema Srbije. Dodao je da je podrška za promene Ustava dobijena od stručne domaće
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javnosti  i  Venecijanske komisije. "Očekuju nas izbori  na nekoliko nivoa, uz primenu demokratskih
standarda i svih dogovora postignutih tokom međustranačkog dijaloga. Od buduće vlade očekujem
kontinuitet politike rasta životnog standarda i ulaganja, a na inostranom planu zaštitu interesa Srbije,
pre svega u vezi sa KiM", rekao je Dačić. Mihajlović: Energetika u krizi u celom svetu, pa i kod nas
Ministarka rudarstva i energetike Zorana Mihajlović izjavila je danas da je energetika u krizi u celom
svetu, celoj  Evropi,  pa i  kod nas i  dodala da će i  sledeća godina biti  po mnogim pitanjima godina
suočavanja sa izazovima. Mihajlović je kazala da je i prošle godine na takvoj konferenciji rečeno da će
2022. godina biti godina izazova, rada, pokretanja ekonomije nakon pandemije, velikih klimatskih i
energetskih pitanja. "I sledeća je godina takva, ali ono što je Srbija postigla ove godine nije malo",
kazala je Mihajlović i u tom smislu podsetila na rast BDP-a, borbu protiv kovida, svega onoga što je
urađeno od infrastrukturnih projekata. Što se tiče energetike, Mihajlović kaže da je ta oblast u krizi u
celom svetu, celoj Evropi, pa i kod nas. Matić: Za turizam sledeća godina značajnije bolja Ministarka
trgovine, turizma i telekomunikacija Tatjana Matić ocenila je da će sledeća godina, kada se govori o
sektoru turizma, biti značajnije bolja i dodala da se u tom smislu i 2022. završava bolje od očekivanog.
Matić je kazala da je ove godine u Srbiju došlo više od 2,5 miliona turista, da je zabeleženo 10 miliona
noćenja, a da devizni priliv od turizma u Srbiji zaključno sa septembrom iznosi milijardu i 150 miliona
evra. "To su podaci koji nas ohrabruju, posebno imajući u vidu da se sledeće godine očekuje izlazak iz
kovida, pre svega u smislu stabilizacije u čitavom svetu. To će doneti nove izazove i zato je važno što se
Srbija pozicionirala ove godine i što je uspela i na međunarodnom tržištu da bude priznata", kazala je
Matić. Dodaje da u prilog tome govori i činjenica da je naše selo Mokra gora svrstano među nekoliko
najlepših sela u svetu od strane Svetske turističke organizacije. "Činjenica da su beogradski restorani ušli
u Mišelinov vodič je još jedna potvrda pre svega nivoa usluge i činjenice da kada govorimo o sektoru
turizma, svet nas sve više prepoznaje kao jednu destinaciju koju treba obići", kazala je. Matić navodi da
je sektor trgovine ove godine imao određene krize izazvane poremećajima na tržištu energentina, ali da
su Vlada i resorno ministarstvo uspeli da spreče dalje poremećaje na tržištu, pre svega kada se govori o
snabdevanju osnovnim prehrambenim namirnicama. Kisić: I sledeće godine kovid-19 jedan od glavnih
izazova Ministarka za rad, zapošljavanje, socijalna i ekonomska pitanja Darija Kisić Tepavčević ukazala je
na to da će i sledeće godine jedan od glavnih izazova sa kojima ćemo se suočavati biti virus korona i u
tom smislu navela da se virus promenio te je sada potrebno za kolektivni imunitet više od 80 odsto. Kisić
Tepavčević je pre konferencije "The Economist: Svet u 2022" pozvala građane da se vakcinišu navodeći
da  je  Srbija  među  prvima  nabavila  vakcinu  24.  decembra,  ali  da  još  nismo  dostigli  ni  60  odsto
vakcinisanih građana. "Još uvek nije dovoljan broj naših građana vakcinisan da bismo zaustavili širenje
ovog virusa, nismo dostigli 60 odsto, a sada se virus toliko promenio da su procene da je potrebno da
više od 80 odsto nas bude vakcinisano", ukazala je Kisić Tepavčević. Kada su u pitanju pokazatelji na
tržištu rada, prema rečima Kisić Tepavčević, oni su značajno poboljšani u toku pandemijske godine.
Nezaposlenost je gotovo svakog meseca bila niža nego prethodnog meseca tako da je u novembru 1.000
ljudi više zaposleno u odnosu na oktobar, kazala je ministarka i dodala da, ako gledamo od januara
zaključno sa novembrom, 207.000 ljudi sa evidencije nezaposlenih je zaposleno, što je 7,2 odsto više
nego što je bilo prethodne godine. "Ponosni smo i na program Moja prva plata", kazala je i dodala da je
otvoren i drugi ciklus tog programa te da će još više od 10.000 mladih imati priliku da dobije svoju prvu
platu. Ministarstvo za rad, zapošljavanje, socijalna i boračka pitanja radi i na jačanju zakonskog okvira i
kada je u pitanju polje socijalne zaštite, polje rada, bezbednosti na radu, kaže ministarka i dodaje da je
početkom godine u februaru usvojen zakon o socijalnoj karti, koji će sledeće godine profunkcionisati.
"Zajedno gradimo i Srbiju bez barijera. Kada je reč o osobama sa invaliditetom, imali smo stotinu
zajedničkih aktivnosti  koje su doprinele da polako rušimo jednu po jednu barijeru i  to je jedan od
sigurnih pokazatelja da naša zemlja sigurno korača putem napretka i boljeg života svih naših građana",
navela je Kisić Tepavčević.
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BEOGRAD - Predsednik Srbije Aleksandar Vučić je danas na otvaranju konferencije "The Economist: Svet
u 2022" i poručio da Srbija u 2022. godinu ulazi sa zdravim javnim finansijama i da će biti spremna da se
uhvati u koštac sa svim onim što nam budućnost tek donosi.,
Srbija, kaže Vučić, u 2022. ulazi okružena relativno povoljnim globalnim makroekonomskim uslovima,
stabilnom valutom, niskim stopama zaduživanja i visokim prilivom investicija, što omogućava novi
fiskalni prostor i kontrolu rizika i neizvesnosti.
"Svakako godina pred nama zahtevaće nova prilagođavanja, kako u ličnom, tako i u kolektivnom smislu.
Globalni trendovi koji pogađaju ceo svet odraziće se i na naše lične živote i zato jačanjem sopstvenih
resursa, naročito onih ljudskih, bićemo spremni da se hvatamo u koštac sa onim što nam budućnost tek
donosi", naglasio je Vučić.
Istakao je da je Srbija jasno posvećena za rešavanje svih izazova, od aktuelnih do onih sa kojima će se
čovečanstvo tek susresti, bilo da je u pitanju neka nova pandemija ili nestašica energenata, hrane i
pijaće vode.
Kako će izgledati svetski poredak u 2022. izazovi u novoj godini, razvoj privrede posle pandemije, teme
su konferencije "The Economist: Svet u 2022", koja se održava danas u Domu Narodne skupštine, u
organizaciji "Color Media Communications".
Na konferenciji će biti sumirani zaključci o političkom, poslovnom, i društvenom ambijentu Srbije u
tekućoj godini i otvaraju pitanja od značaja za narednu godinu.
Učestvuju predstavnici Vlade Srbije, diplomatskog kora i poslovnih udruženja, vodećih privrednika iz
Srbije, kao i ličnosti iz javnog i kulturnog miljea.
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Kako će izgledati svetski poredak u 2022. , izazovi u novoj godini, razvoj privrede posle pandemija, teme
su predstojeće konferencije "The Economist: Svet u 2022" koja će biti održana danas u Domu...
BEOGRAD - Kako će izgledati svetski poredak u 2022. , izazovi u novoj godini, razvoj privrede posle
pandemija, teme su predstojeće konferencije "The Economist: Svet u 2022" koja će biti održana danas u
Domu  Narodne  skupštine,  saopštio  je  organizator  konferencije  "Color  Media  Communications".
Konferenciju bi, prema najavama organizatora, trebalo da otvore predsednik Srbije Aleksandar Vučić i
predsednik parlamenta Ivica Dačić. Na konferenciji će biti sumirani zaključci o politčkom, poslovnom, i
društvenom ambijentu Srbije u tekućoj godini i otvaraju pitanja od značaja za narednu godinu. Kao i
prethodnih  godina,  očekuje  se  učešće  predstavnika  Vlade  Srbije,  diplomatskog  kora  i  poslovnih
udruženja, vodećih privrednika iz Srbije, kao i  ličnosti  iz javnog i  kulturnog miljea, navedeno je u
saopštenju. Takođe, na otvaranju konferencije govoriće potpredsednica vlade i ministarka energetike
Zorana Mihajlović, potpredsednica vlade i ministarka kulture Maja Gojković, ministarka trgovine Tatjana
Matić,  ministarka za rad Darija  Kisić  Tepavčević,  gradonačelnik  Beograda Zoran Radojičić,  stalna
koordinatorka Ujedinjenih nacija Fransoaz Žakob, direktorka UNICEF-a Dejana Kostadinova, direktorka
UNHCR-a Frančeska Boneli i šef regionalnog predstavništva EIB za Zapadni Balkan Alesandro Bragonzi.
Tema prvog panela je "Brave New World: Kako će svetski poredak izgledati u 2022?" na kome će govoriti
ambasador Nemačke Tomas Šib, ambasadorka Velike Britanije Šan Maklaud, ambasador Kanade Džajlz
Norman, ambasador Francuske Pjer Košar i ambasador Egipta Amr Aljowaily, kao i pomoćnik ministra
spoljnih poslova i šef Sektora za EU Nebojša Košutić. Na drugom panelu "Privreda pre i posle pandemije:
izazovi u 2022" učestvuju predstavnici bilateralnih komora i poslovnih asocijacija, predsednik AmĆam
Zoran  Petrović,  David  Landsman  predsednik  Britansko-srpske  privredne  komore,  Dragan  Stokić
predsednik Francusko-srpske privredne komore, Đorđo Markeđani (Giorgio Marćegiani) predsednik
Komore italijansko-srpskih privrednika, Oliver Lepori izvršni direktor Japanske poslovne alijanse u Srbiji i
Simon Savsek ekonomista iz EIB-a, koji će pokušati da daju odgovore na pitanja o kretanjima srpske
privrede u narednoj godini. Zatim će biti predstavljena studija slučaja "Digitalni ekosistemi kroz inovacije
i partnerstva" i tom prilikom govoriće direktorka Direkcije za strategiju i digital Telekoma Srbija Natali
Delić, kao i studija slučaja "Lokalizacija srpske privrede". Na trećem panelu "Šta posle 2021: Globalni
izazovi i lokalna iskustva" govoriće sa ostalim učesnicima izvršna direktorka Saveta zelene gradnje Srbije
Dragana Korica, a predviđeno je obraćanje i drugih ekonomista. Konferenciju su podržali Evropska
investiciona banka, Srbijagas, Telekom Srbija.
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Predsednik Skupštine Srbije Ivica Dačić poručio je da će budžet, koji je parlament usvojio, obezbediti
naredne godine rast standarda.,juronjuz srbija,  euronjuz srbija,  euronjuz serbia,  euronews srbija,
juronjuz, euronjuz

Ivica Dačić - Copyright Tanjug/Miloš Milivojević
Podeli
Predsednik Skupštine Srbije Ivica Dačić poručio je da će budžet, koji je parlament usvojio, obezbediti
naredne godine rast standarda i stanovništa, ali i nastavak velikih investicija u infrastrukturu.
On je to poručio otvarajući konferenciju "Svet u 2022" u organizaciji londonskog časopisa "Ekonomist".
"Srbija je i tada imala, i sada ima, snažan i najbolji mogući odgovor na krizu kovida 19 i kada je reč o
zdarvstvenoj zaštiti stanovništva, a naročito u pogledu zaštit ekonomije. Ove godine je još je ubedljivija
u tom domenu, a pre svega po investicijama", rekao je Dačić otvarajući konferenciju.
Kako je rekao, budžet koji je usvojen i naredne godine će podstaknuti nastavak velikih investicija. Izrazio
je očekivanje da će referendum o promeni Ustava biti uspešan i uz veliku izlaznost građana, što će
obezbediti unapređenje pravosudnog sistema Srbije. Dodao je da je podrška za promene Ustava dobijena
od stručne domaće javnosti i Venecijanske komisije.
"Očekuju nas izbori na nekoliko nivoa, uz primenu demokratskih standarda i svih dogovora postignutih
tokom međustranačkog dijaloga. Od buduće vlade očekujem kontinuitet politike rasta životnog standarda
i ulaganja, a na inostranom planu zaštitu interesa Srbije, pre sbvega u vezi sa KiM", rekao je Dačić.
Kako će izgledati svetski poredak u 2022, koji će biti izazovi u novoj godini, a kako će se razvijati
privreda posle pandemije, teme su konferencije "The Economist: Svet u 2022", koja se održava danas u
šrpskom parlamntu, u organizaciji "Color Media Communications".
Na konferenciji će biti sumirani zaključci o politčkom, poslovnom, i društvenom ambijentu Srbije u
tekućoj godini i otvaraju pitanja od značaja za narednu godinu.
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Srbiju je ove godine posetilo 2,5 miliona turista koji su ostvarili 10 miliona noćenja, a devizni priliv od
turizma je  1,15 miijardi  evra zaključno sa septembrom, izjavila  je  ministarka trgovine,  turizma i
telekomunikacija Tatjana Matić.  Ona je, uoči  konferencije Svet u 2022. u organizaciji  Color Media
Communications, istakla da se u narednoj godini očekuje "zdravstvena stabilizacija" u celom svetu što će
"doneti nove izazove". "Zato je dobro da se Srbija pozicionirala na turističkom tržištu - o čemu govori
izbor Mokre Gore među nekoliko najlepših sela na svetu od strane Svetske turističke organizacije ili
ulazak beogradskih restorana u Mišlenov vodič", rekla je Matić ističući da Srbiju "prepoznaju kao svetsku
turističku destinaciju".  Matić  je,  govoreći  o  sektoru trgovine,  ocenila  da su na delu  poremećaji  u
energetskom sektoru, a da su Vlada i resorno ministarstvo uspeli da pravovremenom reakcijom spreče
dalje  poremećaje  i  snabdevanju  tržišta  osnovnim namirnicama.  "Pokazali  smo da  razmišljamo o
socijalnom najugroženijima i da nećemo dozvoliti da na snabdevenost i cene na našem tržištu utiču
poremećaji na svetskom tržištu, za koje verujemo da će se u sledećoj godini stabilizovati", rekla je Matić.
Izvor: Beta, N1, Foto: pixabay

Color Press group kliping centar Srbije
www.ninamedia.rs

https://report.rs/2021/12/14/matic-srbiju-ove-godine-posetilo-25-miliona-turista/
http://www.ninamedia.rs


1/1

Medij:
Vreme:

Link:

14.12.2021 11:00

https://www.blic.rs/biznis/privreda-i-finansije/vucic-na-konferenciji-the-economist-svet-u-2022-srbija-u-
Autori:
Teme:

blic.rs

Redakcija
Color media communications

Naslov: Vučić na konferenciji "The Economist: Svet u 2022": Srbija u 2022. ulazi sa ZDRAVIM
FINANSIJAMA, spremna za sve izazove

1877

Predsednik Srbije Aleksandar Vučić je danas na otvaranju konferencije "The Economist: Svet u 2022" i
poručio da Srbija u 2022. godinu ulazi sa zdravim javnim finansijama i da će biti spremna da se uhvati u
koštac sa svim onim što nam budućnost tek donosi.
Predsednik Srbije Aleksandar Vučić je danas na otvaranju konferencije "The Economist: Svet u 2022" i
poručio da Srbija u 2022. godinu ulazi sa zdravim javnim finansijama i da će biti spremna da se uhvati u
koštac sa svim onim što nam budućnost tek donosi. Srbija, kaže Vučić, u 2022. ulazi okružena relativno
povoljnim globalnim makroekonomskim uslovima, stabilnom valutom, niskim stopama zaduživanja i
visokim prilivom investiicja, što omogućava novi fisklani prostor i kontrolu rizika i neizvesnosti. - Svakako
godina pred nama zahtevaće nova prilgađavanja, kako u ličnom, tako i u kolektivnom smislu. Globalni
trendovi koji pogađaju ceo svet odraziće se i na naše lične živote i zato jačanjem sopstvenih resursa,
naročito onih ljudskih, bićemo spremni da se hvatamo u koštac sa onim što nam budućnost tek donosi,
naglasio je Vučić. Istakao je da je Srbija jasno posvećena za rešavanje svih izazova, od aktuelnih do onih
sa kojima će  se  čovečanstvo tek  susresti,  bilo  da  je  u  pitanju  neka nova pandemija  ili  nestašića
energenata, hrane i pijaće vode. Kako će izgledati svetski poredak u 2022. izazovi u novoj godini, razvoj
privrede posle pandemije, teme su konferencije "The Economist: Svet u 2022", koja se održava danas u
Domu Narodne skupštine, u organizaciji "Color Media Communications". Na konferenciji će biti sumirani
zaključci o politčkom, poslovnom, i društvenom ambijentu Srbije u tekućoj godini i otvaraju pitanja od
značaja  za  narednu  godinu.  Učestvuju  predstavnici  Vlade  Srbije,  diplomatskog  kora  i  poslovnih
udruženja, vodećih privrednika iz Srbije, kao i ličnosti iz javnog i kulturnog miljea.
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Predsednik Srbije Aleksandar Vučić je danas na otvaranju konferencije "The Economist: Svet u 2022" i
poručio da Srbija u 2022. godinu ulazi sa zdravim javnim finansijama i da će biti spremna da se uhvati u
koštac sa svim
Predsednik Srbije Aleksandar Vučić je danas na otvaranju konferencije "The Economist: Svet u 2022" i
poručio da Srbija u 2022. godinu ulazi sa zdravim javnim finansijama i da će biti spremna da se uhvati u
koštac sa svim onim što nam budućnost tek donosi.
Srbija, kaže Vučić, u 2022. ulazi okružena relativno povoljnim globalnim makroekonomskim uslovima,
stabilnom valutom, niskim stopama zaduživanja i visokim prilivom investicija, što omogućava novi
fiskalni prostor i kontrolu rizika i neizvesnosti.
"Svakako godina pred nama zahtevaće nova prilagođavanja, kako u ličnom, tako i u kolektivnom smislu.
Globalni trendovi koji pogađaju ceo svet odraziće se i na naše lične živote i zato jačanjem sopstvenih
resursa, naročito onih ljudskih, bićemo spremni da se hvatamo u koštac sa onim što nam budućnost tek
donosi", naglasio je Vučić.
Istakao je da je Srbija jasno posvećena za rešavanje svih izazova, od aktuelnih do onih sa kojima će se
čovečanstvo tek susresti, bilo da je u pitanju neka nova pandemija ili nestašica energenata, hrane i
pijaće vode.
Kako će izgledati svetski poredak u 2022. izazovi u novoj godini, razvoj privrede posle pandemije, teme
su konferencije "The Economist: Svet u 2022", koja se održava danas u Domu Narodne skupštine, u
organizaciji "Color Media Communications".
Na konferenciji će biti sumirani zaključci o političkom, poslovnom, i društvenom ambijentu Srbije u
tekućoj godini i otvaraju pitanja od značaja za narednu godinu.
Učestvuju predstavnici Vlade Srbije, diplomatskog kora i poslovnih udruženja, vodećih privrednika iz
Srbije, kao i ličnosti iz javnog i kulturnog miljea.
Dačić: U teškoj godini Srbija uspela da ostvari značajne rezultate
Predsednik Narodne skupštine Ivica Dačić ocenio je danas da je godina za nama bila teža u odnosu na
prethodne, pre svega zbog pandemije virusa korona, ali da je Srbija uspela da na svim poljima ostvari
značajne rezultate.
Dačić je, pred početak konferencije "The Economist: Svet u 2022", kazao da se u sledeću godinu može
ući sa optimizmom, ali i da će se suočavanja sa izazovima sa kojima smo se i do sada suočavali nastaviti.
Prema njegovim rečima, rizici  se odnose na pandemiju virusa korona, energetsku krizu, klimatske
promene…
"Srbija ima interes da sačuva političku stabilnost, imamo interes da se sačuva regionalni mir i da se time
stvore uslovi za ubrzani ekonomski razvoj", kazao je Dačić i poželeo dobrodošlicu na konferenciju svima
u ime Narodne skupštine Srbije.
Za kontinuitet politike rasta standarda i investicija
Ako smo u pandemijskim godinama uspeli da uvećamo stopu privrednog rasta i podstaknemo strane
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investicije i ulaganja u infrastrukturu, onda je očigledno kako će izgledati naredna godina, u kojoj će,
verujem biti na izdisaju, poručio je Dačić.
"Srbija je i tada imala, i sada ima, snažan i najbolji mogući odgovor na krizu kovida 19 i kada je reč o
zdravstvenoj zaštiti stanovništva, a naročito u pogledu zaštite ekonomije. Ove godine je još je ubedljivija
u tom domenu, a pre svega po investicijama", rekao je Dačić otvarajući konferenciju "Svet u 2022" u
organizaciji londonskog časopisa "Ekonomist".
On  je  naveo  da  će  budžet,  koji  je  parlament  usvojio,  obezbediti  naredne  godine  rast  standarda
stanovništva, ali i nastavak velikih investicija u infrastrukturu.
"To su rezultati politike tima koji predvodi predsednik Aleksandar Vučić i koji je interes zemlje i građana
stavio na prvo mesto", rekao je Dačić.
Izrazio je očekivanje da će referendum o promeni Ustava biti uspešan i uz veliku izlaznost građana, što
će obezbediti unapređenje pravosudnog sistema Srbije.
Dodao je da je podrška za promene Ustava dobijena od stručne domaće javnosti i Venecijanske komisije.
"Očekuju nas izbori na nekoliko nivoa, uz primenu demokratskih standarda i svih dogovora postignutih
tokom međustranačkog dijaloga. Od buduće vlade očekujem kontinuitet politike rasta životnog standarda
i ulaganja, a na inostranom planu zaštitu interesa Srbije, pre svega u vezi sa KiM", rekao je Dačić.
Mihajlović: Energetika u krizi u celom svetu, pa i kod nas
Ministarka rudarstva i energetike Zorana Mihajlović izjavila je danas da je energetika u krizi u celom
svetu, celoj  Evropi,  pa i  kod nas i  dodala da će i  sledeća godina biti  po mnogim pitanjima godina
suočavanja sa izazovima.
Mihajlović je kazala da je i prošle godine na takvoj konferenciji rečeno da će 2022. godina biti godina
izazova, rada, pokretanja ekonomije nakon pandemije, velikih klimatskih i energetskih pitanja.
"I sledeća je godina takva, ali ono što je Srbija postigla ove godine nije malo", kazala je Mihajlović i u
tom smislu podsetila na rast BDP-a, borbu protiv kovida, svega onoga što je urađeno od infrastrukturnih
projekata.
Što se tiče energetike, Mihajlović kaže da je ta oblast u krizi u celom svetu, celoj Evropi, pa i kod nas.
Matić: Za turizam sledeća godina značajnije bolja
Ministarka trgovine, turizma i telekomunikacija Tatjana Matić ocenila je da će sledeća godina, kada se
govori o sektoru turizma, biti značajnije bolja i dodala da se u tom smislu i 2022. završava bolje od
očekivanog.
Matić je kazala da je ove godine u Srbiju došlo više od 2,5 miliona turista, da je zabeleženo 10 miliona
noćenja, a da devizni priliv od turizma u Srbiji zaključno sa septembrom iznosi milijardu i 150 miliona
evra.
"To su podaci koji nas ohrabruju, posebno imajući u vidu da se sledeće godine očekuje izlazak iz kovida,
pre svega u smislu stabilizacije u čitavom svetu. To će doneti nove izazove i zato je važno što se Srbija
pozicionirala ove godine i što je uspela i na međunarodnom tržištu da bude priznata", kazala je Matić.
Dodaje da u prilog tome govori i činjenica da je naše selo Mokra gora svrstano među nekoliko najlepših
sela u svetu od strane Svetske turističke organizacije.
"Činjenica da su beogradski restorani ušli u Mišelinov vodič je još jedna potvrda pre svega nivoa usluge i
činjenice da kada govorimo o sektoru turizma, svet nas sve više prepoznaje kao jednu destinaciju koju
treba obići", kazala je.
Matić navodi da je sektor trgovine ove godine imao određene krize izazvane poremećajima na tržištu
energentina, ali da su Vlada i resorno ministarstvo uspeli da spreče dalje poremećaje na tržištu, pre
svega kada se govori o snabdevanju osnovnim prehrambenim namirnicama.
Kisić: I sledeće godine kovid-19 jedan od glavnih izazova
Ministarka za rad, zapošljavanje, socijalna i ekonomska pitanja Darija Kisić Tepavčević ukazala je na to
da će i sledeće godine jedan od glavnih izazova sa kojima ćemo se suočavati biti virus korona i u tom
smislu navela da se virus promenio te je sada potrebno za kolektivni imunitet više od 80 odsto.
Kisić Tepavčević je pre konferencije "The Economist: Svet u 2022" pozvala građane da se vakcinišu
navodeći da je Srbija među prvima nabavila vakcinu 24. decembra, ali da još nismo dostigli ni 60 odsto
vakcinisanih građana.
"Još uvek nije dovoljan broj naših građana vakcinisan da bismo zaustavili širenje ovog virusa, nismo
dostigli 60 odsto, a sada se virus toliko promenio da su procene da je potrebno da više od 80 odsto nas
bude vakcinisano", ukazala je Kisić Tepavčević.
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Kada su u pitanju pokazatelji na tržištu rada, prema rečima Kisić Tepavčević, oni su značajno poboljšani
u toku pandemijske godine.
Nezaposlenost je gotovo svakog meseca bila niža nego prethodnog meseca tako da je u novembru 1.000
ljudi više zaposleno u odnosu na oktobar, kazala je ministarka i dodala da, ako gledamo od januara
zaključno sa novembrom, 207.000 ljudi sa evidencije nezaposlenih je zaposleno, što je 7,2 odsto više
nego što je bilo prethodne godine.
"Ponosni smo i na program Moja prva plata", kazala je i dodala da je otvoren i drugi ciklus tog programa
te da će još više od 10.000 mladih imati priliku da dobije svoju prvu platu.
Ministarstvo za rad, zapošljavanje, socijalna i boračka pitanja radi i na jačanju zakonskog okvira i kada je
u pitanju polje  socijalne zaštite,  polje  rada,  bezbednosti  na radu,  kaže ministarka i  dodaje da je
početkom godine u februaru usvojen zakon o socijalnoj karti, koji će sledeće godine profunkcionisati.
"Zajedno gradimo i Srbiju bez barijera. Kada je reč o osobama sa invaliditetom, imali smo stotinu
zajedničkih aktivnosti  koje su doprinele da polako rušimo jednu po jednu barijeru i  to je jedan od
sigurnih pokazatelja da naša zemlja sigurno korača putem napretka i boljeg života svih naših građana",
navela je Kisić Tepavčević.
Izvor: tanjug, rtv

Color Press group kliping centar Srbije
www.ninamedia.rs

https://brif.rs/vesti/srbija/vucic-srbija-u-2022-ulazi-sa-zdravim-finansijama-spremna-za-sve-izazove
http://www.ninamedia.rs


1/1

Medij:
Vreme:

Link:

14.12.2021 10:35

https://nadlanu.com/651782/festival-bozicna-carolija-bend-ispitni-rock-veceras-na-platou-ispred-
Autori:
Teme:

nadlanu.com

@nadlanu
Color media communications

Naslov: Festival "Božićna čarolija": Bend "Ispitni Rock" večeras na platou ispred "Promenade"

1929

Udruženje The Best Events uz medijsku podršku kompanije Color Media Communications i uz finansijsku
podršku Gradske uprave za privredu Grada Novog Sada organizuje festival  pod nazivom "Božićna
čarolija", koji će se održati od 10. decembra 2021. do 10. januara 2022. godine, na platou ispred TC
Promenada. Tokom 30 festivalskih dana od 18.00h na "Raspevanoj jelci" …
Udruženje The Best Events uz medijsku podršku kompanije Color Media Communications i uz finansijsku
podršku Gradske uprave za privredu Grada Novog Sada organizuje festival  pod nazivom "Božićna
čarolija", koji će se održati od 10. decembra 2021. do 10. januara 2022. godine, na platou ispred TC
Promenada. Tokom 30 festivalskih dana od 18.00h na "Raspevanoj jelci" nastupaće dečiji horovi koji
pevaju božićne i novogodišnje pesme, a od 19.00h sledi muzički program i nastupi poznatih novosadskih
muzičara i DJ-eva. Danas od 19 časova očekuje nas nezaboravan provod na bini "Božićne čarolije" uz
bend "Ispitni Rock". U praznično ukrašenim drvenim kućicama posetioci će moći da kupe raznovrsne
praznične rukotvorine, dekupaž predmete, nakit, slatke i slane gurmanluke, kao i kuvano vino i čaj koji
su neizostavni deo zimskog festivala. Program će upotpuniti atraktivne aktivacije za sve uzraste, a za
naše najmlađe sugrađane, kolege iz Novosadsko vaspitno-obrazovnog kruga i tima JP Vojvodinašume
pripremaju zanimljive kreativne i edukativne radionice. Nakon pozdravnih govora, prvo veče festivala
otvoriće u 18.00 časova nastupom na "Raspevanoj jelci" mališani iz Škole muzike Melodies, a nakon
toga, od 19.00h, sledi koncert benda Džepovi. Partneri festivala su: Gradska uprava za privredu grada
Novog Sada, TC Promenada, JP Vojvodinašume, Coca-Cola, Heineken sa brendom Zaječarsko, Orbit, San
Creme keks kompanije Mondelez i VODA VODA Vodica. Više informacija možete motražiti na zvaničnom
sajtu Božićne čarolije: http://www.communications.rs/bozicnacarolija2021/
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BEOGRAD - Kako će izgledati svetski poredak u 2022. izazovi u novoj godini, razvoj privrede posle
pandemije, teme su predstojeće konferencije "The
BEOGRAD - Kako će izgledati svetski poredak u 2022. izazovi u novoj godini, razvoj privrede posle
pandemije, teme su predstojeće konferencije "The Economist: Svet u 2022", koja će biti održana danas u
Domu Narodne skupštine, saopštio je organizator konferencije "Color Media Communications".
Konferenciju bi, prema najavama organizatora, trebalo da otvore predsednik Srbije Aleksandar Vučić i
predsednik parlamenta Ivica Dačić.
Na konferenciji će biti sumirani zaključci o politčkom, poslovnom, i društvenom ambijentu Srbije u
tekućoj godini i otvaraju pitanja od značaja za narednu godinu.
Kao i prethodnih godina, očekuje se učešće predstavnika Vlade Srbije, diplomatskog kora i poslovnih
udruženja, vodećih privrednika iz Srbije, kao i  ličnosti  iz javnog i  kulturnog miljea, navedeno je u
saopštenju.
Takođe,  na otvaranju  konferencije  govoriće  potpredsednica  vlade i  ministarka energetike  Zorana
Mihajlović, potpredsednica vlade i ministarka kulture Maja Gojković, ministarka trgovine Tatjana Matić,
ministarka za rad Darija Kisić Tepavčević, gradonačelnik Beograda Zoran Radojičić, stalna koordinatorka
Ujedinjenih nacija Fransoaz Žakob, direktorka UNICEF-a Dejana Kostadinova, direktorka UNHCR-a
Frančeska Boneli i šef regionalnog predstavništva EIB za Zapadni Balkan Alesandro Bragonzi.
Tema prvog panela je "Brave New World: Kako će svetski poredak izgledati u 2022?" na kome će govoriti
ambasador Nemačke Tomas Šib, ambasadorka Velike Britanije Šan Maklaud, ambasador Kanade Džajlz
Norman, ambasador Francuske Pjer Košar i ambasador Egipta Amr Aljowaily, kao i pomoćnik ministra
spoljnih poslova i šef Sektora za EU Nebojša Košutić.
Na drugom panelu "Privreda pre i posle pandemije: izazovi u 2022" učestvuju predstavnici bilateralnih
komora  i  poslovnih  asocijacija,  predsednik  AmĆam Zoran  Petrović,  David  Landsman  predsednik
Britansko-srpske privredne komore, Dragan Stokić predsednik Francusko-srpske privredne komore,
Đorđo Marke?ani (Giorgio Marćegiani) predsednik Komore italijansko-srpskih privrednika, Oliver Lepori
izvršni direktor Japanske poslovne alijanse u Srbiji i Simon Savsek ekonomista iz EIB-a, koji će pokušati
da daju odgovore na pitanja o kretanjima srpske privrede u narednoj godini.
Zatim će biti  predstavljena studija slučaja "Digitalni ekosistemi kroz inovacije i  partnerstva" i  tom
prilikom govoriće direktorka Direkcije za strategiju i digital Telekoma Srbija Natali Delić, kao i studija
slučaja "Lokalizacija srpske privrede".
Na trećem panelu "Šta posle 2021: Globalni izazovi i lokalna iskustva" govoriće sa ostalim učesnicima
izvršna direktorka Saveta zelene gradnje Srbije Dragana Korica, a predviđeno je obraćanje i drugih
ekonomista.
Konferenciju su podržali Evropska investiciona banka, Srbijagas, Telekom Srbija.
(Tanjug)
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Regionalna televizija Belle Amie Vučić: Srbija u 2022. ulazi spremna za sve izazove
15:19, 14. 12. 2021 Igor Spasić Politika , Srbija , Vest dana 0
Predsednik Srbije Aleksandar Vučić je na otvaranju konferencije "The Economist: Svet u 2022" poručio
da Srbija u 2022. godinu ulazi sa zdravim javnim finansijama i da će biti spremna da se uhvati ukoštac
sa svim onim što nam budućnost tek donosi.
Aleksandar Vučić kaže da Srbija u 2022. ulazi okružena relativno povoljnim globalnim makroekonomskim
uslovima, stabilnom valutom, niskim stopama zaduživanja i visokim prilivom investicija, što omogućava
novi fisklani prostor i kontrolu rizika i neizvesnosti.
"Svakako godina pred nama zahtevaće nova prilgađavanja, kako u ličnom, tako i u kolektivnom smislu.
Globalni trendovi koji pogađaju ceo svet odraziće se i na naše lične živote i zato jačanjem sopstvenih
resursa, naročito onih ljudskih, bićemo spremni da se hvatamo ukoštac sa onim što nam budućnost tek
donosi", naglasio je Vučić.
Istakao je da je Srbija jasno posvećena za rešavanje svih izazova, od aktuelnih do onih sa kojima će se
čovečanstvo tek susresti, bilo da je u pitanju neka nova pandemija ili nestašića energenata, hrane i
pijaće vode.
Kako će izgledati svetski poredak u 2022. izazovi u novoj godini, razvoj privrede posle pandemije, teme
su konferencije "The Economist: Svet u 2022", koja se održava danas u Domu Narodne skupštine, u
organizaciji "Color Media Communications".
Na konferenciji će biti sumirani zaključci o politčkom, poslovnom, i društvenom ambijentu Srbije u
tekućoj godini i otvaraju pitanja od značaja za narednu godinu.
Učestvuju predstavnici Vlade Srbije, diplomatskog kora i poslovnih udruženja, vodećih privrednika iz
Srbije, kao i ličnosti iz javnog i kulturnog miljea.
Povezani članci
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Srbiju je ove godine posetilo 2,5 miliona turista koji su ostvarili 10 miliona noćenja, a devizni priliv od
turizma je  1,15 miijardi  evra zaključno sa septembrom, izjavila  je  ministarka trgovine,  turizma i
telekomunikacija Tatjana Matić.

14. decembra 2021.
Copy Link
Ona je, uoči konferencije Svet u 2022. u organizaciji  Color Media Communications, istakla da se u
narednoj godini očekuje "zdravstvena stabilizacija" u celom svetu što će "doneti nove izazove".
"Zato je dobro da se Srbija pozicionirala na turističkom tržištu - o čemu govori izbor Mokre Gore među
nekoliko najlepših sela na svetu od strane Svetske turističke organizacije ili ulazak beogradskih restorana
u Mišlenov vodič", rekla je Matić ističući da Srbiju "prepoznaju kao svetsku turističku destinaciju".
Matić je, govoreći o sektoru trgovine, ocenila da su na delu poremećaji u energetskom sektoru, a da su
Vlada i resorno ministarstvo uspeli da pravovremenom reakcijom spreče dalje poremećaje i snabdevanju
tržišta osnovnim namirnicama.
"Pokazali smo da razmišljamo o socijalnom najugroženijima i da nećemo dozvoliti da na snabdevenost i
cene na našem tržištu utiču poremećaji na svetskom tržištu, za koje verujemo da će se u sledećoj godini
stabilizovati", rekla je Matić.
Podrži Boom93
Boom93 je pokrenuo svoj shop - boom93shop, a kupovinom nekog od artikala podržavate rad naše
redakcije. Svaki vaš doprinos, ma kako koliki bio, dragocen je. Jer pravo novinarstvo vredi.
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Godišnja The Economist konferencija "Svet u 2022" je zvanično otvorena u maloj sali Narodne skupštine
Republike Srbije.  "Svet  u  2022" konferencija  je  jedna od najstarijih  konferencija  koju organizuje
kompanija Color Medi
 Godišnja The Economist konferencija "Svet u 2022" je zvanično otvorena u maloj sali Narodne skupštine
Republike Srbije.
"Svet u 2022" konferencija je jedna od najstarijih konferencija koju organizuje kompanija Color Media
Communications i već je postala prepoznatljiva kao događaj koji zatvara tekuću godinu presekom o
aktuelnom političkom, poslovnom, i društvenom ambijentu Srbije i otvara pitanja od značaja u narednoj
godini. Kao i svake godine ključni ljudi, najviši državni i međunarodni zvaničnici dali su na otvaranju
svoje zaključke i projekcije o narednom periodu.
Kao organizator konferencije Robert Čoban, predsednik Color Press Group je na samom početku istakako
da snaga brenda kao što je "The Economist" opstaje i u neizvesnim vremenima kao što je aktuelna
pandemija kovida 19.
Učesnike konferencije i okupljene je pozdravio Ivica Dačić, predsednik Narodne skupštine Republike
Srbijekoji je rekao da u narednoj godini očekuje punu stabilnost koja je neophodan preduslov za razvoj u
svakom smislu."To nije nikakvo predviđanje već logičan i realan sled stvari na osnovu dosadašnjeg rada
svih naših institucija i koji će još jednom biti verifikovan veoma snažnom podrškom naših građana na
narednim izborima" - naveo je Dačić.
Aleksandar Vučić, predsednik Republike Srbije zvanično je otvorio konferenciju rečima da "trendovi koji
su obeležili 2021. godinu mogu se prikazati u nekoliko reči: vakcinacija, otvaranje ekonomija, opsežni
finansijski stimulus i pojava novih sojeva virusa. Srbija u 2022. ono što je od izuzetnog značaja ulazi sa
zdravim javnim finansijama okružena relativno povoljnim makro ekonomskim uslovima. Niske stope
zaduživanja, stabilna valuta i visok nivo stranih investicija omogućuju nam nov fiskalni prostor i kontrolu
rizika i neizvesnosti. Svakako godina koja je pred nama zahtevaće mnogo prilagođavanja, kako u ličnom
tako i u kolektivnom smislu. Srbija biće kao i sada pouzdan partner svim merodavnim međunarodnim
institucijama čije delovanje ide u smeru stvaranja harmoničnih odnosa među narodima. Tu pre svega
mislim na promociju političkog i ekonomskog multilaterizma definisane kroz aktuelne agende Ujedinjenih
nacija" - zaključio je predsednik Vučić.
Zorana Mihajlović, potpredsednica Vlade i ministarka rudarstva i energetike izjavila je da "Srbija polako
ulazi u onaj proces koji se zove zajednički rad energetike i zaštite životne sredine odnosno kako da
stvorimo ekonomiju koja će biti klimatski neutralna. Bez obzira na sve izazove koje trenutno vidimo i koji
su tu sa nama, vidimo da i u Evropi i Srbiji postoje strateški koraci koji su ispred nas i kojima mi moramo
da idemo u narednim decenijama".
Maja Gojković, potpredsednica Vlade i ministarka kulture i informisanja ukazala je da je kultura, pored
ekonomije, teško bila pogođena pandemijom i njenim posledicama, ali da se, uprkos tome, pokazalo da
je kultura i strateški resurs za prevazilaženje tih teškoća,kao i da su ostvareni značajni rezultate, a Srbija
je bili jedna od pet zemalja koja nije zaključala ustanove kulture.
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Gojković je dodala da Ministarstvo jasno prepoznaje značaj dodatnog ulaganja u kulturu i podsticanje
inovativnosti, jer se tako svako ulaganje višestruko vraća, kao i da je budžet za 2022. godinu dosegao
jedan odsto ukupnog budžeta, što je evropski kriterijum i to u nimalo lakim uslovima. Naglasila je da će
godina pred nama u kulturnom životu svakako biti prepoznatljiva kroz tri ključna projekta - "Novi Sad
evropska prestonica kulture 2022. godine", potom priprema grada Čačka za prvu prestonicu kulture
Srbije, što će značajno doprineti decentralizaciji kulture, a posebno važan segment ulaganja su podsticaji
investitorima za snimanje filmova i serija budući da oni dobro utiču na kulturu, turizam i čitavu privredu
Srbije.
Tatjana Matić, ministarka trgovine, turizma i telekomunikacija u Vladi Republike Srbije kazala da je ove
godine u Srbiju došlo više od 2,5 miliona turista, da je zabeleženo 10 miliona noćenja, a da devizni priliv
od turizma u Srbiji zaključno sa septembrom iznosi milijardu i 150 miliona evra.
"To su podaci koji nas ohrabruju, posebno imajući u vidu da se sledeće godine očekuje izlazak iz kovida,
pre svega u smislu stabilizacije u čitavom svetu. To će doneti nove izazove i zato je važno što se Srbija
pozicionirala ove godine i što je uspela i na međunarodnom tržištu da bude priznata", kazala je Matić.
Darija Kisić Tepavčević, ministarka za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja rekla je da je Srbija
jedna od retkih država koja je u vreme pandemije Kovid 19 uspela da ojača. "Značajan deo aktivnosti
Vlade Republike Srbije bio je usmeren na saniranje svih posledica koje izaziva Korona virus. Ne samo da
smo nabavili vakcine, izgradili laboratorije, nekoliko hiljada puta je povećan kapacitet kada je u pitanju
testiranje, izgrađene su nove bolnice".
Naglasila je da su tokom pandemijske godine indikatori  na tržištu rada značajno poboljšani,  da je
praktično svakog meseca ove godine stopa nezaposlenosti bila manja u odnosu na prethodni mesec, kao
i da je od januara do novembra ove godine zaposleno je 207.000 ljudi sa evidencije nezaposlenih, što je
za 7,2 odsto više u odnosu na prethodnu godinu.
Zoran Radojičić, gradonačelnik Beograda rekao je da "godina iza nas pokazala je da moramo neprestano
da se prilagođavamo izazovima koji se pojavljuju pred nama, ali moramo biti ponosni na rezultate koje je
Srbija, a i Grad Beograd ostvario u prethodnom periodu. Svi projekti koje Beograd realizuje pokazuju da
mislimo o budućnosti naših građana, o tome kako da poboljšamo kvalitet života i zdravlje svih njih, a
moja vizija jeste upravo Beograd koji će se graditi po meri dece, kako bi najmlađima ostavili grad i
zemlju u kojoj će uspešno moći da stvaraju i jačaju Srbiju. Nastavićemo da radimo na razvoju urbane
mobilnosti  i  održivog  razvoja  te  sam siguran  sam da  su  nauka,  inovacije,  tehnologija  i  digitalna
ekonomija  budućnost.  To  su  oblasti  u  koje  moramo  ulagati  i  davati  što  više  prostora  mladim  i
obrazovanim ljudima koji su budućnost Srbije".
Fransoaz Žakob, stalna koordinatorka Ujedinjenih nacija (UN) je rekla "nastavićemo da podržavamo
snažnu  preventivnu  zdravstvenu  strategiju,  punu  realizaciju  programa  dostojanstvenog  rada  i
sveobuhvatan paket akcija za izgradnju demografske otpornosti. Pozivamo na implementaciju snažne
vizije o zelenoj agendi i na jačanje sistema upravljanja - Fransoaz Žakob, stalna koordinatorka UN u
Srbiji".
Dejana Kostadinova, direktorka UNICEF-a izjavila je da "pravična ulaganja će sprečiti produbljivanje
nejednakosti  koje mogu da ugroze ekonomski  razvoj  i  sigurnost  svake države.  Aktivnosti  koje se
preduzmu i politike koje se donesu danas odrediće da li će se deca u Srbiji u budućnosti suočavati sa
nejednakostima i marginalizacijom ili će dostići svoj puni potencijal, i tako doiprineti i ekonomiji i jačoj
Srbiju".
Frančeska Boneli, direktorka UNHCR-a rekla je da "globalni podaci o ekonomiji nesumnjivo ukazuju na to
da je inkluzija izbeglica formula po kojoj su svi na dobitku - i izbeglice i zemlja azila. Naprotiv, obe grupe
su obično međusobno komplementarne, ni na koji način ne ugrožavajući jedna drugu. Ovo je važna
poruka koju treba posebno naglasiti danas, kada obeležavamo 70. godišnjicu Konvencije o statusu
izbeglica iz 1951. godine".
Alessandro Bragonzi,  šef  regionalnog predstavništva EIB za Zapadni  Balkan rekao je  da "u Srbiji
Evropska  investiciona  banka  nastavlja  sa  finansiranjem  ključnih  infrastrukturnih  projekata  i  sa
pomaganjem razvoja privatnog sektora. Istovremeno, podržavamo razvoj tehnologije ulaganjem u
inovativne firme, istraživanje i razvoj, obrazovanje i digitalnu transformaciju. Ovo uključuje 135 miliona
evra za digitalni sektor i blizu 400 miliona evra za mala i srednja preduzeća. Sve u svemu, 570 miliona
evra je pripremljeno tokom dve godine pandemije za Srbiju. Ponosni smo što smo pomogli u realizaciji
uspešnih projekata u Srbiji, kao primer za ceo region. Radujemo se novim partnerstvima, inicijativama i
prilikama koje će nam pomoći da učinimo još više".
U  toku  je  prvi  panel  u  kome  govore  Nj.E.  Tomas  Šib,ambasador  Nemačke,  Nj.E.  Šan
Maklaud,ambasadorka Velike Britanije, Nj.E. Džajlz Norman, ambasador Kanade, Nj.E. Pjer Košar,
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ambasador Francuske i Nj.E. Amr Aljowaily, ambasador Egipta u Srbiji a pridružiće im se i Nebojša
Košutić, v. d. pomoćnika ministra spoljnih poslova i šef Sektora za EU kako će izgledati svet u narednoj
godini. Kroz diskusiju će ih voditi Žikica Milošević, gl. i odg. urednik The Economist-a.
Konferenciju možete pratiti putem sledećeg linka.
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Danas je u Narodnoj skupštini Republike Srbije održana godišnja The Economist konferencija "Svet u
2022".  Pred  brojnim  članovima  diplomatskog  kora,  predstavnicima  državnih  institucija,  lokalnih
samouprava, kompanija i medija, veliki broj zvaničnika je dao svoje zaključke o godini koja se završava i
svoja predviđanja u kom pravcu će Srbija ići u narednom periodu kao i preporuke …
 Danas je u Narodnoj skupštini Republike Srbije održana godišnja The Economist konferencija "Svet u
2022".  Pred  brojnim  članovima  diplomatskog  kora,  predstavnicima  državnih  institucija,  lokalnih
samouprava, kompanija i medija, veliki broj zvaničnika je dao svoje zaključke o godini koja se završava i
svoja predviđanja u kom pravcu će Srbija ići u narednom periodu kao i preporuke koji potezi bi bili dobri
za dalji  napredak i  razvoj.  Na otvaranju konferencije su govorili:  Ivica Dačić,  predsednik Narodne
skupštine R. Srbije; Aleksandar Vučić, predsednik R. Srbije koji  je i  zvanično otvorio konferenciju;
Zorana  Mihajlović,  potpredsednica  Vlade  i  ministarka  za  rudarstvo  i  energetiku;  Maja  Gojković,
potpredsednica Vlade i ministarka kulture i informisanja; Darija Kisić Tepavčević, ministrarka za rad,
zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja; Zoran Radojičić, gradonačelnik Beograda; Fransoaz Žakob,
stalna koordinatorka Ujedinjenih nacija (UN); Dejana Kostadinova, direktorka UNICEF-a; Frančeska
Boneli, šefica Predstavnistva UNHCR-a i Alessandro Bragonzi, šef regionalnog predstavništva EIB za
Zapadni Balkan. Više o njihovim izlaganjima možete pogledati na linku. U prvom panelu "Brave New
World: kako će svetski poredak izgledati u 2022"? govorili su Nj.E. Tomas Šib, ambasador Nemačke,
Nj.E. Šan Maklaud, ambasadorka Velike Britanije, Nj.E. Džajlz Norman, ambasador Kanade, Nj.E. Pjer
Košar, ambasador Francuske i Nj.E. Amr Aljowaily, ambasador Egipta u Srbiji a pridružiće im se i Nebojša
Košutić, v. d. pomoćnika ministra spoljnih poslova i šef Sektora za EU kako će izgledati svet u narednoj
godini. Kroz diskusiju ih je vodio Žikica Milošević, gl. i odg. urednik The Economist-a. Ambasadori su iz
ugla država iz kojih dolaze dali predviđanja i odgovore na ključna pitanja za dalji razvoj međunarodnih
odnosa. Pored borbe sa pandemijom kovida 19 koja i dalje dovodi u pitanje sve planove svih država
sveta, očekuju nas nove alijanse i pravljenja saveza ispred zajedničkih ekonomskih, bezbednosnih i
političkih  ciljeva,  epilog  aktuelne  energetske  krize,  nove  vlade  i  etabliranje  novih  zvezda  na
međunarodnom nebu. Ono što je sigurno da samo saradnjom možemo doći  do stabilnosti  koja je
neophodna za dalji razvoj svih svetskih zemalja.
U drugom panelu Privreda pre i posle pandemije: izazovi u 2022. govorili su predstavnici bilateralnih
komora i poslovnih asocijacija, Zoran Petrović, predsednik AmChama, Dr David Landsman, predsednik
Britansko-srpske privredne komore, Dragan Stokić, predsednik Francusko-srpske privredne komore,
Giorgio A. Marchegiani, predsednik Komore italijansko-srpskih privrednika, Oliver Lepori, izvršni direktor
Japanske poslovne alijanse u Srbiji  i  Simon Savsek, ekonomista iz  EIB-a pkoji  su probali  da daju
odgovore na pitanja o kretanjima srpske privrede u narednoj godini, Marku Andrejiću, odgovornom
uredniku Biznis.rs  i  moderatoru  panela.  Nakon panela,  studiju  slučaja  kompanije  Telekom Srbija
prezentovala je Natali Delić, direktor direkcije za strategiju i digital na temu - Digitalni ekosistemi kroz
inovacije i partnerstva.
"Digitalno doba zahteva novi pristup poslovanju. Građenje digitalnog ekosistema je odgovor na izazove
digitalnog doba gde bi partneri putem digitalnih platformi komunicirali  i  uspostavljali  nove modele
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saradnje kroz automatizovani proces gde bi usluge mnogo brže bile plasirane do korisnika" - navodi
Delić. Telekom Srbija je u najboljoj poziciji da bude spona između svih aktera na tržištu i time da svoj
doprinos digitalizacije Srbije. Iz kompanije Egzakta Nenad Pešić je govorio na temu "Lokalizacija srpske
privrede".
"Smatramo da je Republika Srbija trenutno na prekretnici na kojoj je neophodno doneti pametnu i
ispravnu odluku. Smatramo da je pravi put upravo lokalizacija srpske privrede. Lokalizacija je proces
strateškog usmeravanja privrede ka razvoju lokalnog poslovanja. Uspešno provođenje lokalizacije
moguće je isključivo na jedan struktuiran način i ukoliko učešće u samoj lokalizaciji budu uzele sve
zainteresovane strane. Sistematičan razvoj poslovne klime, privrede i potrošača će omogućiti Srbiji da
postepeno krene u Lokalizaciju. Mi u Egzakti smatramo da lokalizacija treba da bude razvijena u okviru
Nacionalnog plana za transformaciju  privrede korak po korak,  prema predloženoj  metodologiji"  -
zaključio je Pešić. Učesnici ovog panela su povoljno ocenili investicionu klimu u Srbiji s tim da prostora za
dalji napredak i dalje ima. Srbija i dalje održava svoju poziciju zemlje u kojoj je stepen stranih investicija
na zavidnom nivou s tim da tekuća pitanja i okretanje cirkularnoj ekonomiji ostavlja prostor da se dalje
mora raditi na unapređenju i zakonodavnog okvira i dalje jačanje finansija kako bi slika koju Srbija šalje
u svet bila još snažnija.
U trećem panelu Šta posle 2021: Globalni izazovi i lokalna iskustva moderirala je Dragana Korica, izvršna
direktorka, Saveta zelene gradnje Srbije, a ovom prilikom, zajedno sa učesnicima je razgovarala na temu
zelene ekonomije i održivog razvoja. Njeni sagovornici su bili: Stylianos Tsoktouridis MSc, Managing
Director  of  Alumil  YU Industry  A.D.,  Dušica  Gaković,  Project  Lead,  Deka inženjering doo,  Jovana
Cvetković,  direktorka  za  razvoj,  tehničke  operacije  I  inovacije,  MPC Properties,  Tijana  Koprivica,
direktorka održivog poslovanja, Delta Holding i Aleksandar Ranđelović, ekspert za lizing, GEFF Srbija
lizing. Stylianos Tsoktouridis MSc, Managing Director of Alumil YU Industry A.D. rekao je da Alumil Grupa
ima iza sebe više od 32 godina punih inovacija i kreativnosti jer kao multinacionalna kompanija sa više
od 28 podružnica širom sveta razvili  smo zelenu kompanijsku svest i  dinamičnu ekološku agendu,
počevši od proizvodnih procesa do dizajna finalnih proizvoda.
"Pratimo klimatske promene i svoje aktivnosti usklađujemo sa najnovijim zahtevima nadležnih organa.
Kao članovi Saveta za zelenu gradnju Srbije pokušavamo da indirektno utičemo na podizanje svesti
društva o ovoj temi. Međutim, primenom naših sistema koji obezbeđuju ekološku deklaraciju proizvoda
može se obezbediti maksimalna energetska efikasnost i takođe dobiti LEED zeleni sertifikat" - zaključio je
Tsoktouridis.
Predikcija Nebojše Katića, istaknutog ekonomskog analitičara šta možemo da očekujemo da će se desiti
naredne godine je da "centralne banke su najavile, govorimo o najvećim evropskoj i američkoj, da će
negde pri kraju prvog kvartala 2022. prekinuti sa štampanjem novca. One štampaju novac tako što
otkupljuju ogromne količine hartija od vrednosti koje države prodaju. Ako se to dogodi kao prvi korak,
doći će do porasta kamatnih stopa. To podrazumeva da nema velikih iskakanja kad je u pitanju stopa
inflacije.Ono što najviše brine kada gledamo iz ugla domaćeg tržišta je da će kada dođe do porasta
kamatnih stopa da će najviše biti pogođene države u razvoju, da će kod njih doći do bržeg rasta nego
kod zapadnih država i kad se to bude dogodilo videćemo koliko su sistemi zaduženi i koliko je teško svoje
dugove servisirati" - upozorio je Katić. Joan Hoey the Economist u svom Pogledu iz Londona osvrnula se
na aktuelnu situaciju u svetu, od energetske krize, prvih posledica Bregzita, jačanja novih centara moći,
ekonomskim previranjima i velikim promenama koje možemo očekivati u globalnim međunarodnim
odnosima i gde će Velika Britanija juriti svoju novu značajnu ulogu.
Na globalnom nivou dešavaju se vrlo intenzivne promene u čije centru se nalazi Kina. Dolazi do stvaranja
novih saveza, trenutno najaktivniji I najprogresivniji su SAD- Velika Britanija- Australija i Japan-Indija-
Australija- SAD gde imamo za cilj pomeranja balansa moći u pacifičkom regionu koji je jako dugo u
disbalansu. Ovo je veliki  iskorak Velike Britanije na polju međunarodnih odnosa gde se pokušava
etablirati kao relevantan faktor van granica Evropske unije.
Konferencija je održana uz podršku Ministarstva kulture i informisanja a svoj doprinos su dali i Evropska
Investiciona Banka, Srbijagas, Telekom Srbija, Egzakta, Alumil i Coca-Cola.
Celu konferenciju možete pogledati na YouTube kanalu Color Media Communications.
Foto: Goran Zlatković
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24vesti
Srbiju je ove godine posetilo 2,5 miliona turista koji su ostvarili 10 miliona noćenja, a devizni priliv od
turizma je 1,15 miijardi evra zaključno sa septembrom, izjavila je danas ministarka trgovine, turizma i
telekomunikacija  Tatjana Matić.Ona je,  uoči  konferencije  Svet  u 2022.  u organizaciji  Color  Media
Communications, istakla da se u narednoj godini očekuje "zdravstvena stabilizacija" u celom svetu što će
"doneti nove izazove"."Zato je dobro da se Srbija pozicionirala na turističkom tržištu - o čemu govori
izbor Mokre Gore među nekoliko najlepših sela na svetu od strane Svetske turističke organizacije ili
ulazak beogradskih restorana u Mišlenov vodič", rekla je Matić ističui da Srbiju "prepoznaju kao svetsku
turističku  destinaciju".Matić  je,  govoreći  o  sektoru  trgovine,  ocenila  da  su  na  delu  poremećaji  u
energetskom sektoru, a da su Vlada i resorno ministarstvo uspeli da pravovremenom reakcijom spreče
dalje  poremećaje  i  snabdevanju  tržišta  osnovnim  namirnicama."Pokazali  smo  da  razmišljamo  o
socijalnom najugroženijima i da nećemo dozvoliti da na snabdevenost i cene na našem tržištu utiču
poremećaji na svetskom tržištu, za koje verujemo da će se u sledećoj godini stabilizovati", rekla je Matić.
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Srbiju je ove godine posetilo 2,5 miliona turista koji su ostvarili 10 miliona noćenja, rekla je ministarka
Tatjana Matić.
Srbiju je ove godine posetilo 2,5 miliona turista koji su ostvarili 10 miliona noćenja, a devizni priliv od
turizma je  1,15 miijardi  evra zaključno sa septembrom, izjavila  je  ministarka trgovine,  turizma i
telekomunikacija Tatjana Matić.  Ona je, uoči  konferencije Svet u 2022. u organizaciji  Color Media
Communications, istakla da se u narednoj godini očekuje "zdravstvena stabilizacija" u celom svetu što će
"doneti nove izazove". "Zato je dobro da se Srbija pozicionirala na turističkom tržištu - o čemu govori
izbor Mokre Gore među nekoliko najlepših sela na svetu od strane Svetske turističke organizacije ili
ulazak beogradskih restorana u Mišlenov vodič", rekla je Matić ističući da Srbiju "prepoznaju kao svetsku
turističku destinaciju".  Matić  je,  govoreći  o  sektoru trgovine,  ocenila  da su na delu  poremećaji  u
energetskom sektoru, a da su Vlada i resorno ministarstvo uspeli da pravovremenom reakcijom spreče
dalje  poremećaje  i  snabdevanju  tržišta  osnovnim namirnicama.  "Pokazali  smo da  razmišljamo o
socijalnom najugroženijima i da nećemo dozvoliti da na snabdevenost i cene na našem tržištu utiču
poremećaji na svetskom tržištu, za koje verujemo da će se u sledećoj godini stabilizovati", rekla je Matić.
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Konferencija se održava u srpskom parlamentu, u organizaciji "Color Media Communications"
Ako smo u pandemijskim godinama uspeli da uvećamo stopu privrednog rasta i podstaknemo strane
investicije i ulaganja u infatsrukturu, onda je očigledno kako će izgledati naredna godina, u kojoj će,
verujem biti na izdisaju, poručio je danas predsednik Skupštine Srbije Ivica Dačić. On je naveo da će
budžet, koji je parlament usvojio, obezbediti naredne godine rast standarda stanovništva, ali i nastavak
velikih investicija u infrastrukturu. "To su rezultati politike tima koji predvodi predsednik Aleksandar
Vučić i koji je interes zemlje i građana stavio na prvo mesto", rekao je Dačić. On je izrazio očekivanje da
će  referendum  o  promeni  Ustava  biti  uspešan  i  uz  veliku  izlaznost  građana,  što  će  obezbediti
unapređenje pravosudnog sistema Srbije. Dodao je da je podrška za promene Ustava dobijena od
stručne domaće javnosti i Venecijanske komisije. "Očekuju nas izbori na nekoliko nivoa, uz primenu
demokratskih standarda i svih dogovora postignutih tokom međustranačkog dijaloga. Od buduće vlade
očekujem kontinuitet politike rasta životnog standarda i ulaganja, a na inostranom planu zaštitu interesa
Srbije, pre sbvega u vezi sa KiM", rekao je Dačić. Kako će izgledati svetski poredak u 2022, koji će biti
izazovi u novoj godini, a kako će se razvijati privreda posle pandemije, teme su konferencije "The
Economist: Svet u 2022", koja se održava danas u srpskom parlamentu, u organizaciji "Color Media
Communications". Na konferenciji  će biti  sumirani zaključci o političkom, poslovnom, i društvenom
ambijentu Srbije u tekućoj godini i  otvaraju pitanja od značaja za narednu godinu. Na konferenciji
učestvuju predstavnici Vlade Srbije, diplomatskog kora i poslovnih udruženja, vodećih privrednika iz
Srbije, kao i ličnosti iz javnog i kulturnog miljea. Instalirajte našu iOS ili android aplikaciju - 24sedam
Vest koja vredi
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Predsednik Srbije Aleksandar Vučić je danas na otvaranju konferencije "The Economist: Svet u 2022" i
poručio da Srbija u 2022. godinu ulazi sa zdravim javnim finansijama i da će biti spremna da se...
BEOGRAD - Predsednik Srbije Aleksandar Vučić je danas na otvaranju konferencije "The Economist: Svet
u 2022" i poručio da Srbija u 2022. godinu ulazi sa zdravim javnim finansijama i da će biti spremna da se
uhvati u koštac sa svim onim što nam budućnost tek donosi. Srbija, kaže Vučić, u 2022. ulazi okružena
relativno  povoljnim  globalnim  makroekonomskim  uslovima,  stabilnom valutom,  niskim  stopama
zaduživanja  i  visokim prilivom investicija,  što  omogućava  novi  fiskalni  prostor  i  kontrolu  rizika  i
neizvesnosti.  "Svakako godina pred nama zahtevaće nova prilagođavanja, kako u ličnom, tako i  u
kolektivnom smislu. Globalni trendovi koji pogađaju ceo svet odraziće se i na naše lične živote i zato
jačanjem sopstvenih resursa, naročito onih ljudskih, bićemo spremni da se hvatamo u koštac sa onim što
nam budućnost tek donosi", naglasio je Vučić. Istakao je da je Srbija jasno posvećena za rešavanje svih
izazova, od aktuelnih do onih sa kojima će se čovečanstvo tek susresti, bilo da je u pitanju neka nova
pandemija ili nestašica energenata, hrane i pijaće vode. Kako će izgledati svetski poredak u 2022. izazovi
u novoj godini, razvoj privrede posle pandemije, teme su konferencije "The Economist: Svet u 2022",
koja se održava danas u Domu Narodne skupštine, u organizaciji "Color Media Communications". Na
konferenciji će biti sumirani zaključci o političkom, poslovnom, i društvenom ambijentu Srbije u tekućoj
godini  i  otvaraju  pitanja  od  značaja  za  narednu  godinu.  Učestvuju  predstavnici  Vlade  Srbije,
diplomatskog kora i poslovnih udruženja, vodećih privrednika iz Srbije, kao i ličnosti iz javnog i kulturnog
miljea. Dačić: U teškoj godini Srbija uspela da ostvari značajne rezultate Predsednik Narodne skupštine
Ivica Dačić ocenio je danas da je godina za nama bila teža u odnosu na prethodne, pre svega zbog
pandemije virusa korona, ali da je Srbija uspela da na svim poljima ostvari značajne rezultate. Dačić je,
pred početak konferencije "The Economist: Svet u 2022", kazao da se u sledeću godinu može ući sa
optimizmom, ali i da će se suočavanja sa izazovima sa kojima smo se i do sada suočavali nastaviti.
Prema njegovim rečima, rizici  se odnose na pandemiju virusa korona, energetsku krizu, klimatske
promene... "Srbija ima interes da sačuva političku stabilnost, imamo interes da se sačuva regionalni mir i
da  se  time stvore  uslovi  za  ubrzani  ekonomski  razvoj",  kazao je  Dačić  i  poželeo dobrodošlicu  na
konferenciju svima u ime Narodne skupštine Srbije. Za kontinuitet politike rasta standarda i investicija
Ako smo u pandemijskim godinama uspeli da uvećamo stopu privrednog rasta i podstaknemo strane
investicije i ulaganja u infrastrukturu, onda je očigledno kako će izgledati naredna godina, u kojoj će,
verujem biti na izdisaju, poručio je Dačić. "Srbija je i tada imala, i sada ima, snažan i najbolji mogući
odgovor na krizu kovida 19 i kada je reč o zdravstvenoj zaštiti stanovništva, a naročito u pogledu zaštite
ekonomije. Ove godine je još je ubedljivija u tom domenu, a pre svega po investicijama", rekao je Dačić
otvarajući konferenciju "Svet u 2022" u organizaciji londonskog časopisa "Ekonomist". On je naveo da će
budžet, koji je parlament usvojio, obezbediti naredne godine rast standarda stanovništva, ali i nastavak
velikih investicija u infrastrukturu. "To su rezultati politike tima koji predvodi predsednik Aleksandar
Vučić i koji je interes zemlje i građana stavio na prvo mesto", rekao je Dačić. Izrazio je očekivanje da će
referendum o promeni Ustava biti uspešan i uz veliku izlaznost građana, što će obezbediti unapređenje
pravosudnog sistema Srbije. Dodao je da je podrška za promene Ustava dobijena od stručne domaće
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javnosti  i  Venecijanske komisije. "Očekuju nas izbori  na nekoliko nivoa, uz primenu demokratskih
standarda i svih dogovora postignutih tokom međustranačkog dijaloga. Od buduće vlade očekujem
kontinuitet politike rasta životnog standarda i ulaganja, a na inostranom planu zaštitu interesa Srbije,
pre svega u vezi sa KiM", rekao je Dačić. Mihajlović: Energetika u krizi u celom svetu, pa i kod nas
Ministarka rudarstva i energetike Zorana Mihajlović izjavila je danas da je energetika u krizi u celom
svetu, celoj  Evropi,  pa i  kod nas i  dodala da će i  sledeća godina biti  po mnogim pitanjima godina
suočavanja sa izazovima. Mihajlović je kazala da je i prošle godine na takvoj konferenciji rečeno da će
2022. godina biti godina izazova, rada, pokretanja ekonomije nakon pandemije, velikih klimatskih i
energetskih pitanja. "I sledeća je godina takva, ali ono što je Srbija postigla ove godine nije malo",
kazala je Mihajlović i u tom smislu podsetila na rast BDP-a, borbu protiv kovida, svega onoga što je
urađeno od infrastrukturnih projekata. Što se tiče energetike, Mihajlović kaže da je ta oblast u krizi u
celom svetu, celoj Evropi, pa i kod nas. Matić: Za turizam sledeća godina značajnije bolja Ministarka
trgovine, turizma i telekomunikacija Tatjana Matić ocenila je da će sledeća godina, kada se govori o
sektoru turizma, biti značajnije bolja i dodala da se u tom smislu i 2022. završava bolje od očekivanog.
Matić je kazala da je ove godine u Srbiju došlo više od 2,5 miliona turista, da je zabeleženo 10 miliona
noćenja, a da devizni priliv od turizma u Srbiji zaključno sa septembrom iznosi milijardu i 150 miliona
evra. "To su podaci koji nas ohrabruju, posebno imajući u vidu da se sledeće godine očekuje izlazak iz
kovida, pre svega u smislu stabilizacije u čitavom svetu. To će doneti nove izazove i zato je važno što se
Srbija pozicionirala ove godine i što je uspela i na međunarodnom tržištu da bude priznata", kazala je
Matić. Dodaje da u prilog tome govori i činjenica da je naše selo Mokra gora svrstano među nekoliko
najlepših sela u svetu od strane Svetske turističke organizacije. "Činjenica da su beogradski restorani ušli
u Mišelinov vodič je još jedna potvrda pre svega nivoa usluge i činjenice da kada govorimo o sektoru
turizma, svet nas sve više prepoznaje kao jednu destinaciju koju treba obići", kazala je. Matić navodi da
je sektor trgovine ove godine imao određene krize izazvane poremećajima na tržištu energentina, ali da
su Vlada i resorno ministarstvo uspeli da spreče dalje poremećaje na tržištu, pre svega kada se govori o
snabdevanju osnovnim prehrambenim namirnicama. Kisić: I sledeće godine kovid-19 jedan od glavnih
izazova Ministarka za rad, zapošljavanje, socijalna i ekonomska pitanja Darija Kisić Tepavčević ukazala je
na to da će i sledeće godine jedan od glavnih izazova sa kojima ćemo se suočavati biti virus korona i u
tom smislu navela da se virus promenio te je sada potrebno za kolektivni imunitet više od 80 odsto. Kisić
Tepavčević je pre konferencije "The Economist: Svet u 2022" pozvala građane da se vakcinišu navodeći
da  je  Srbija  među  prvima  nabavila  vakcinu  24.  decembra,  ali  da  još  nismo  dostigli  ni  60  odsto
vakcinisanih građana. "Još uvek nije dovoljan broj naših građana vakcinisan da bismo zaustavili širenje
ovog virusa, nismo dostigli 60 odsto, a sada se virus toliko promenio da su procene da je potrebno da
više od 80 odsto nas bude vakcinisano", ukazala je Kisić Tepavčević. Kada su u pitanju pokazatelji na
tržištu rada, prema rečima Kisić Tepavčević, oni su značajno poboljšani u toku pandemijske godine.
Nezaposlenost je gotovo svakog meseca bila niža nego prethodnog meseca tako da je u novembru 1.000
ljudi više zaposleno u odnosu na oktobar, kazala je ministarka i dodala da, ako gledamo od januara
zaključno sa novembrom, 207.000 ljudi sa evidencije nezaposlenih je zaposleno, što je 7,2 odsto više
nego što je bilo prethodne godine. "Ponosni smo i na program Moja prva plata", kazala je i dodala da je
otvoren i drugi ciklus tog programa te da će još više od 10.000 mladih imati priliku da dobije svoju prvu
platu. Ministarstvo za rad, zapošljavanje, socijalna i boračka pitanja radi i na jačanju zakonskog okvira i
kada je u pitanju polje socijalne zaštite, polje rada, bezbednosti na radu, kaže ministarka i dodaje da je
početkom godine u februaru usvojen zakon o socijalnoj karti, koji će sledeće godine profunkcionisati.
"Zajedno gradimo i Srbiju bez barijera. Kada je reč o osobama sa invaliditetom, imali smo stotinu
zajedničkih aktivnosti  koje su doprinele da polako rušimo jednu po jednu barijeru i  to je jedan od
sigurnih pokazatelja da naša zemlja sigurno korača putem napretka i boljeg života svih naših građana",
navela je Kisić Tepavčević.
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Kako će izgledati svetski poredak u 2022. godini i razvoj privrede posle pandemije, teme su konferencije
"The  Economist:  Svet  u  2022",  koja  je  održana  danas  u  Domu Narodne  skupštine,  Konferenciju
organizuje Color Media C
Kako će izgledati svetski poredak u 2022. godini i razvoj privrede posle pandemije, teme su konferencije
"The  Economist:  Svet  u  2022",  koja  je  održana  danas  u  Domu  Narodne  skupštine,Konferenciju
organizuje Color Media Communications, uz učešće predstavnika Vlade Srbije, diplomatskog kora i
poslovnih udruženja, vodećih privrednika iz Srbije, kao i ličnosti iz javnog i kulturnog miljea. Turizam se
ove godine oporavio, a brojke pokazuju da naredne godine možemo očekivati još bolje rezultate, izjavila
je ministarka trgovine, turizma i telekomunikacija Tatjana Matić na prvom panelu konferencije."Do
septembra ove godine imali smo 2,5 miliona turista, preko 10 miliona noćenja i zaradu od 1,16 milijardi
evra deviznog priliva, što znači da će do kraja godine rezultati biti još bolji", ocenila je Matić.Dodala je da
su na takve rezultate turizma uticali brza vakcinnacija i podsticaji Vlade Srbije turističkom sektoru u
iznosu od 5,3 milijardi dinara."To je doprinelo konsolidaciji sektora i postizanju rezultata koji nam daju
dobre prognoze za sledeću godinu. Turizam su spasli domaći turisti, kao i ulaganja u izgradnju putne
infrasturkture,  bez  čega  danas  ne  bismo  mogli  da  gvorimo  o  ovakvim  rezultatima",  rekla  je
Matić.Naglasila je da se ove godine možemo pohvaliti time da je Mokra Gora proglašena za jedno od
najboljih turističkih sela u svetu, da je Srbija po časopisu Traveler svrstana među 22 zemlje najbolje za
posetu, i da se 14 beogradskih restorana našlo u Michelin-ovom turističkom vodiču.Govoreći o sektoru
trgovine, ministarka je naglasila da je u njemu povećan broj zaposlenih uprkos pandemijskim izazovima.
"U narednom periodu očkeujemo rast prometa u malopodaji, što će značiti i  rast BDP-a", rekala je
ministarka Matić. Ona je istakla da je spoljnotrgovinska razmena Srbije bila 40,26 milijardi evra, a izvoz
dostigao 17,6 milijardi evra.Potpredsednica Vlade Srbije i ministrarka rudarstva i energetike izjavila da
energetska kriza u svetu traje mesecima i da se oseća i kod nas i navela da ja poslednja dva-tri dana
cena električne energije na evropskom tržištu porasla za 70 evra po megavat satu što, kako je rekla,
govori da postoje problemi sa proizvodnjom i prenosom struje.Prema njenim rečima, za očekivati je da iz
krize izađemo do kraja grejne sezone i da će u narednom periodu tražnja za energijiom rasti brže od
proizvodnje."Svaka država mora da ima svoju energetsku politiku koja mora da bude dugoročna, da zna
koji su joj ciljevi za 20, 30 godina. Da bismo ostvarili cilj da do 2050. godine budemo 'dekarbonizovani'
moramo neophodne korake da preduzimamo na vreme", navela je Mihajlović.Istakla je da je Srbija ove
godine donela važne zakone u ovoj oblasti, jer je osim zakona o energetici i rudarstvu, prvi put donela i
zakon o obnovljivim izvorima energije, zatim o energetskoj efikasnosti i racionalnoj upotrebi električne
energije."Cilj nam je da 2040. godine 40 odsto električne energije proizvodimo iz obnovljivih izvora. To
je  dostižno  i  veoma  važno,  a  koliko  pokazuje  i  sadašnja  situacija  kada  nas  iz  problema  vade
Hidroelektrane i elektrane na vetar, a ne termoelektrane", naglasila je Zorana Mihajlović. Najavila je da
će se uskoro na raspravi naći i Nacionalni plan za energetiku, da su Srbiji potrebni novi kapaciteti za
proizvodnju  struje,  koji  zahtevaju  velike  investicije,  ali  da  su  one  baza  za  razvoj.Bez  obzira  na
pandemiju, 2021. godina bila dobra za domaću privreduPrivrednici su na panelu o privredi pre i posle
pandemije i izazovima u 2022. godini, koji je vodio glavni urednik portala Biznis.rs Marko Andrejić istakli
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da je bez obzira na pandemiju ova godina u Srbiji bila dobra i ocenili da je teško predvideti kakva će biti
sledeća, kako u Srbiji tako i u svetu.Predsednik francusko-srpske Privredne komore Dragan Stokić je
rekao da je najbitnije da zbog pandemije nije bilo otpuštanja zaposlenih i da je za francusku poslovnu
zajednicu  u  Srbiji  bilo  veoma važno šta  se  događa u  sektoru  saobraćaja,  najviše  zbog koncesije
kompanije Vinci aerodroma Beograd.Ekonomista Evropske investicione banke Simon Savšek, kazao je da
region,  u  smislu  zapošljavanja  i  BDP-a,  nije  bio  pogođen kao  što  se  u  početku  strahovalo  da  će
biti.Istakao je da pandemija i dalje postoji i da će biti potrebno za ceo svet vremena da se u potpunosti
oporavi. Naveo je da je na Zapadnom Balkanu 90 odsto kompanija dobilo subvencije za plate, 10, 20
odsto kredite, a da se 40 odsto kompanija privremeno zatvorilo, dok 61 odsto ima manju likvidnost.Kada
je  reč  o  preprekama,  Savšek  je  rekao  da  je  bilo  problema sa  neformalnim sektorom,  političkom
nestabilnošću, visokim porezima.

Color Press group kliping centar Srbije
www.ninamedia.rs

https://biznis.rs/vesti/svet-u-2022-u-fokusu-oporavak-turizma-i-nova-energetska-strategija-srbije/
http://www.ninamedia.rs


1/4

Medij:
Vreme:

Link:

14.12.2021 12:30

https://online-news.rs/ekonomija/vucic-srbija-u-2022-ulazi-sa-zdravim-finansijama-spremna-za-sve-
Autori:
Teme:

online-news.rs

Redakcija
Color media communications

Naslov: Vučić: Srbija u 2022. ulazi sa zdravim finansijama, spremna za sve izazove - Vesti iz
srbije i sveta

18831

Srbija, kaže Vučić, u 2022. ulazi okružena relativno povoljnim globalnim makroekonomskim uslovima,
stabilnom valutom, niskim stopama zaduživanja i visokim prilivom investicija, što omogućava novi
fiskalni  prostor  i  kontrolu  rizika  i  neizvesnosti.  "Svakako  godina  pred  nama  zahtevaće  nova
prilagođavanja, kako u ličnom, tako i u kolektivnom smislu. Globalni trendovi koji pogađaju ceo svet
odraziće se i na naše lične živote i zato jačanjem sopstvenih resursa, naročito onih ljudskih, bićemo
spremni da se hvatamo u koštac sa onim što nam budućnost tek donosi", naglasio je Vučić. Istakao je da
je Srbija jasno posvećena za rešavanje svih izazova, od aktuelnih do onih sa kojima će se čovečanstvo
tek susresti, bilo da je u pitanju neka nova pandemija ili nestašica energenata, hrane i pijaće vode.
Predsednik je podsetio da je 2. septembra 1843. Džejms Vilson, čovek velikog talenta i burne biografije,
štampao prvi broj svog dnevnog lista, jasnog i preciznog imena The Economist". "Objašnjavajući o
kakvom se dnevniku radi, sam Vilson ga je opisao kao 'dnevni list za politiku, privredu, agrikulturu i
slobodnu trgovinu'. Već 1846. Ekonomist ispod svog logotipa donosi informaciju da se radi o dnevnom
listu za "politiku, književnost i opšte teme'. Ovo danas ne govorim kako bih ilustrovao promenu kursa
Ekonomista, jer je on od osnivanja do danas u kontinuitetu posvećen promovisanju liberalne ekonomije,
baš onako kako je to i osnivač gospodin Vilson propagirao", kazao je predsednik. Vučić kaže da je hteo
tim podsećanjem da dočara kako je u doba prve industrijske revolucije fokus na teme od interesa,
menjao svoja težišta. "Danas, mi kao svedoci četvrte industrijske revolucije ne smemo zauzimati rigidne
i  rezolutne stavove povodom budućnosti,  jer  ona u našem vremenu nema praktično ni  pravila  ni
konstante. Paradigme, a one su po definiciji vezane za politiku dugog delovanja, danas nemaju svoj
izvorni smisao budući da iz identičnih premisa koje smo imali pre samo dve godine, mi ne možemo izvući
iste zaključke ove godine". Predsednik ističe da brzina kojom se razvija tehnologija, kao i fantastičan
pristup informacijama, menjaju našu budućnost na način koji je pre samo jedne decenije bio nezamisliv.
Kaže da treba da se setimo Stiva Džobsa, vizionara modernih tehnologija, koji je umro a da nije čuo za
"internet stvari", iako je umro pre samo 10 godina. Naglasio je da se život svakog pojedinca na Zemlji
promenio u protekle dve godine, kao i da se ne slaže sa onima koji govore o "velikom resetovanju
čovečanstva", pošto "reset" znači povratak na fabrička podešavanja. "Bez obzira na činjenicu što veoma
cenim naše domaćine, moram da kažem da se sistem liberalne ekonomije, onakav kakvog ga poznajemo
u proteklom periodu pokazao kao manjkav. Ne tvrdim da postoje politički i ekonomski sistemi koji su
mnogo efikasniji, humaniji i bolji, ali tvrdim da je pandemija virusa korona empirijski dokazala da je bez
državnog intervencionizma nemoguće prebroditi humanitarne i privredne katastrofe". Kaže da je korona
virus ugrozio osnovne slobode - kretanja, protoka roba, kapitala i usluga, ali da je odneo i ljudske živote
i radna mesta. Nažalost, čovečanstvo je izgubilo poverenje u političku solidarnost i multilateralizam,
dodao je Vučić. Kako je rekao, bitka za pristup vakcinama postala je političko pitanje par ekselans, a
borba za nabavku respiratora imala je i obaveštajni i kontraobaveštajni karakter. "Osvrtom na prošlu i
ovu godinu možemo konstatovati da je i u uslovima velike neizvesnosti usled zdravstvene i ekonomske
krize uzrokovane pandemijom, Vlada Srbije pokazala veliku odgovornost i sa sveobuhvatnim setom mera
vrednim osam milijardi evra odnosno 17,4 odsto BDP-a pružila podršku kako privredi, tako i direktno
građanima", naveo je Vučić. Naglasio je da su sačuvana postojeća radna mesta i otvorena nova, kao i da
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su očuvani proizvodni kapaciteti, čime je Srbija poslala jasan signal svetu da je politički i sistemski
stabilna država koja sprovodi odgovornu ekonomsku politiku. Dodao je da je Srbija, prema relevantnim
agencijama, na korak od najvišeg investicionog rejtinga. Vučić je ocenio da korona i dalje izaziva nove
ekonomske potrese koji  će  se nastaviti  i  u  godini  pred nama,  što  će imati  za  posledicu nastavak
poremećaja u proizvodnji i lancima snabdevanja, stvarajući inflatorne pritiske. "Iako su prognoze da će
cenovni pritisci oslabiti u 2022. godini, u jednom broju rastućih ekonomija se očekuje da će se oni i dalje
zadržati usled poskupljenja hrane i energenata i slabljenja vrednosti domaćih valuta, što je podiglo cene
roba iz uvoza". Predsednik je ocenio da je energetika postala novo "ratno polje" za velike i regionalne
sile, jer energetni nisu više dobro koje uživaju svi po prihvatljivim cenama, već postaju moćno oružje "sa
najmoćnijom municijom" koja sve probija. "Pojačana tražnja za energentima uticaće na zadržavanje
njihovih visokih cena bar u poređenju sa onim u godinama koje prethodile pandemiji. To se posebno
odnosi na članice Opeka koje će nastojati da maksimizuju svoje prihode od nafte u narednim godinama
kako bi mogle da finansiraju svoju ekonomsku diversifikaciju i planove energetske tranzicije", kaže Vučić.
Kada je reč o finansiranju neophodne energetske tranzicije i ulaganja u obnovljive izvore energije,
poručio je da bi voleo da bar u Evropi postoji jedinstven stav po pitanju važnih tema: da li zatvaramo
nuklearne elektrane ili ih i dalje gradimo, kako bi pojedinačne zemlje mogle da prave sopstvene scenarije
preraspodele izvora snabdevanja energentima. "Slično je i u borbi da obezbedimo prihvatljive cene
energenata, konkretno gasa kako ne bi delili sudbinu drugih zemalja i moguć scenario paralize cele
privrede. Ono što ohrabruje je da možemo da zakucamo na brojna vrata, a opet verujemo u sopstvenu
snagu", rekao je on i dodao da će Srbija povećati udeo obnovljivih izvora energije. Poručio je da je Srbija
potpuno posvećena svojoj  Zelenoj  agendi,  koja treba da pruži  energetsku sigurnost  i  ekonomsku
stabilnost, uz oslanjanje na obnovljive izvore. Takođe, rekao je da će Srbija nastaviti da prati razvoj
novih alternativnih vidova goriva, kao što je zeleni vodonik čija proizvodnja je i dalje skupa, ali da su
zemlje poput Kine ili EU već najavile ulaganja u cilju snižavanja cene dobijanja ovog goriva budućnosti.
Naš ekonomski razvoj beleži konstantan rast sa pozitivnim projekcijama za godine koje su pred nama,
naglasio je predsednik. Poručio je da će Srbija biti pouzdan partner svih merodavnih međunarodnih
institucija čije delovanje ide u smeru stvaranja harmoničnih odnosa među narodima. "Tu pre svega
mislim na promociju političkog i ekonomskog multilateralizma definisanu kroz aktuelne agende UN",
zaključio je Vučić. Kako će izgledati svetski poredak u 2022. izazovi u novoj godini, razvoj privrede posle
pandemije, teme su konferencije "The Economist: Svet u 2022", koja se održava danas u Domu Narodne
skupštine, u organizaciji "Color Media Communications". Na konferenciji će biti sumirani zaključci o
političkom, poslovnom, i društvenom ambijentu Srbije u tekućoj godini i otvaraju pitanja od značaja za
narednu godinu. Učestvuju predstavnici Vlade Srbije, diplomatskog kora i poslovnih udruženja, vodećih
privrednika iz Srbije, kao i ličnosti iz javnog i kulturnog miljea. Dačić: U teškoj godini Srbija uspela da
ostvari značajne rezultate Predsednik Narodne skupštine Ivica Dačić ocenio je danas da je godina za
nama bila teža u odnosu na prethodne, pre svega zbog pandemije virusa korona, ali da je Srbija uspela
da na svim poljima ostvari značajne rezultate. Dačić je, pred početak konferencije "The Economist: Svet
u 2022", kazao da se u sledeću godinu može ući sa optimizmom, ali i da će se suočavanja sa izazovima
sa kojima smo se i do sada suočavali nastaviti. Prema njegovim rečima, rizici se odnose na pandemiju
virusa korona, energetsku krizu, klimatske promene… "Srbija ima interes da sačuva političku stabilnost,
imamo interes da se sačuva regionalni mir i da se time stvore uslovi za ubrzani ekonomski razvoj", kazao
je Dačić i poželeo dobrodošlicu na konferenciju svima u ime Narodne skupštine Srbije. Za kontinuitet
politike rasta standarda i  investicija Ako smo u pandemijskim godinama uspeli  da uvećamo stopu
privrednog rasta i podstaknemo strane investicije i ulaganja u infrastrukturu, onda je očigledno kako će
izgledati naredna godina, u kojoj će, verujem biti na izdisaju, poručio je Dačić. "Srbija je i tada imala, i
sada ima, snažan i najbolji  mogući odgovor na krizu kovida 19 i kada je reč o zdravstvenoj zaštiti
stanovništva, a naročito u pogledu zaštite ekonomije. Ove godine je još je ubedljivija u tom domenu, a
pre  svega  po  investicijama",  rekao  je  Dačić  otvarajući  konferenciju  "Svet  u  2022"  u  organizaciji
londonskog časopisa "Ekonomist". On je naveo da će budžet, koji je parlament usvojio, obezbediti
naredne godine rast standarda stanovništva, ali i nastavak velikih investicija u infrastrukturu. "To su
rezultati politike tima koji predvodi predsednik Aleksandar Vučić i koji je interes zemlje i građana stavio
na prvo mesto", rekao je Dačić. Izrazio je očekivanje da će referendum o promeni Ustava biti uspešan i
uz veliku izlaznost građana, što će obezbediti unapređenje pravosudnog sistema Srbije. Dodao je da je
podrška za promene Ustava dobijena od stručne domaće javnosti i Venecijanske komisije. "Očekuju nas
izbori  na  nekoliko  nivoa,  uz  primenu demokratskih  standarda  i  svih  dogovora  postignutih  tokom
međustranačkog dijaloga. Od buduće vlade očekujem kontinuitet politike rasta životnog standarda i
ulaganja, a na inostranom planu zaštitu interesa Srbije, pre svega u vezi  sa KiM", rekao je Dačić.
Mihajlović: Tražnja za energijom će rasti brže od proizvodnje Potpredsednica Vlade Srbije i ministrarka
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rudarstva i energetike izjavila je danas da je Srbija ove godine ušla u način rada koji podrazumeva
zajednički  rad  na  energetici  i  zaštiti  životne  sredine.  Ona  je  na  godišnjoj  konferenciji  časopisa
"Ekonomist" pod nazivom "Svet u 2022", istakla da enregetska kriza u svetu traje mesecima i da se
oseća i kod nas i navela de ja poslednja dva tri dana cena električne energije na evropskom tržištu
porasla za 70 evra po megavat satu što, kako je rekla govori da postoje problemi sa proizvodnjom i
prenosom struje. Prema njenim rečima za očekivati je da iz krize izađemo do kraja grejne sezone i da će
u narednom periodu tražnja za energijiom rasti brže od proizvodnje. "Svaka država mora da ima svoju
energetsku poliitku koja mora da bude dugoročna, da zna koji su joj ciljevi za 20, 30 godina. Mi da bismo
ostvairli  cilj  da do 2050. budemo dekarbonizovani moramo neophodne korake da preduzimamo na
vreme", navela je Mihajlović. Istakla je da je Srbija ove godine donela važne zakone u ovoj oblasti, jer je
osim zakona o energetici i rudarstvu, prvi put donela i zakon o obnovljivim izvorima energije, zatim o
energetskoj efikasnosti i racionalnoj upotrebi električne energije. "Cilj nam je da 2040. Godine 40 odsto
električne energije proizvodimo iz obnovljivih izvora. To je dostižno i veoma važno, a koliko pokazuje i
sadašnja situacija kada nas iz problema vade Hidroelektrane i elektrane na vetar a ne termoelektrane",
naglasila  je  Zorana  Mihailović.  Najavila  je  da  će  se  uskoro  na  raspravi  naći  i  Nacionalni  plan  za
energetiku, da su Srbiji potrebni novi kapaciteti za proizvodnju struje, koji zahtevaju velike investicije, ali
da su one baza za razvoj. Matić: Za turizam sledeća godina značajnije bolja Ministarka trgovine, turizma
i telekomunikacija Tatjana Matić ocenila je da će sledeća godina, kada se govori o sektoru turizma, biti
značajnije bolja i dodala da se u tom smislu i 2022. završava bolje od očekivanog. Matić je kazala da je
ove godine u Srbiju došlo više od 2,5 miliona turista, da je zabeleženo 10 miliona noćenja, a da devizni
priliv od turizma u Srbiji zaključno sa septembrom iznosi milijardu i 150 miliona evra. "To su podaci koji
nas ohrabruju, posebno imajući u vidu da se sledeće godine očekuje izlazak iz kovida, pre svega u smislu
stabilizacije u čitavom svetu. To će doneti nove izazove i zato je važno što se Srbija pozicionirala ove
godine i što je uspela i na međunarodnom tržištu da bude priznata", kazala je Matić. Dodaje da u prilog
tome govori i činjenica da je naše selo Mokra gora svrstano među nekoliko najlepših sela u svetu od
strane Svetske turističke organizacije. "Činjenica da su beogradski restorani ušli u Mišelinov vodič je još
jedna potvrda pre svega nivoa usluge i činjenice da kada govorimo o sektoru turizma, svet nas sve više
prepoznaje kao jednu destinaciju koju treba obići", kazala je. Matić navodi da je sektor trgovine ove
godine imao određene krize izazvane poremećajima na tržištu energentina, ali da su Vlada i resorno
ministarstvo uspeli da spreče dalje poremećaje na tržištu, pre svega kada se govori o snabdevanju
osnovnim prehrambenim namirnicama. Kisić:  I  sledeće godine kovid-19 jedan od glavnih izazova
Ministarka za rad, zapošljavanje, socijalna i ekonomska pitanja Darija Kisić Tepavčević ukazala je na to
da će i sledeće godine jedan od glavnih izazova sa kojima ćemo se suočavati biti virus korona i u tom
smislu navela da se virus promenio te je sada potrebno za kolektivni imunitet više od 80 odsto. Kisić
Tepavčević je pre konferencije "The Economist: Svet u 2022" pozvala građane da se vakcinišu navodeći
da  je  Srbija  među  prvima  nabavila  vakcinu  24.  decembra,  ali  da  još  nismo  dostigli  ni  60  odsto
vakcinisanih građana. "Još uvek nije dovoljan broj naših građana vakcinisan da bismo zaustavili širenje
ovog virusa, nismo dostigli 60 odsto, a sada se virus toliko promenio da su procene da je potrebno da
više od 80 odsto nas bude vakcinisano", ukazala je Kisić Tepavčević. Kada su u pitanju pokazatelji na
tržištu rada, prema rečima Kisić Tepavčević, oni su značajno poboljšani u toku pandemijske godine.
Nezaposlenost je gotovo svakog meseca bila niža nego prethodnog meseca tako da je u novembru 1.000
ljudi više zaposleno u odnosu na oktobar, kazala je ministarka i dodala da, ako gledamo od januara
zaključno sa novembrom, 207.000 ljudi sa evidencije nezaposlenih je zaposleno, što je 7,2 odsto više
nego što je bilo prethodne godine. "Ponosni smo i na program Moja prva plata", kazala je i dodala da je
otvoren i drugi ciklus tog programa te da će još više od 10.000 mladih imati priliku da dobije svoju prvu
platu. Ministarstvo za rad, zapošljavanje, socijalna i boračka pitanja radi i na jačanju zakonskog okvira i
kada je u pitanju polje socijalne zaštite, polje rada, bezbednosti na radu, kaže ministarka i dodaje da je
početkom godine u februaru usvojen zakon o socijalnoj karti, koji će sledeće godine profunkcionisati.
"Zajedno gradimo i Srbiju bez barijera. Kada je reč o osobama sa invaliditetom, imali smo stotinu
zajedničkih aktivnosti  koje su doprinele da polako rušimo jednu po jednu barijeru i  to je jedan od
sigurnih pokazatelja da naša zemlja sigurno korača putem napretka i boljeg života svih naših građana",
navela je Kisić Tepavčević. Gojković: Naredne godine još veća ulaganja u kulturu Uprkos teškoj godini,
ostvarili smo značajne rezultata u oblasti kulture i bili jedna od pet zemalja koja nije potpuno zaključala
ustanove kulture i stavila umetnike na prioritetnu listu za vakcinanciju, ali smo ih materijalno pomogli,
izjavila je ministarka kulture i informisanja Maja Gojković. "Budžet Ministarstva za 2022. uvećan je za
dve milijarde dinara, odnosno za 16 odsto u odnosu na ovu godinu, čime smo prešli konačno jedan odsto
ukupnog budžeta Srbije, jer je to jedan od evropskih kiriterijuma koji nikako nismo do sada mogli da
pređemo i to u teškoj godini kada se ulagalo u zdravstvo i infrastrukturu", rekla je Gojkovićeva. Najavila
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je da će godina pred nama biti prepoznatljiva po tri kulturna projekta. "Od 13. januara pažnja će biti
fokusirana na Novi Sad koji je Evropska prestonica kulture za 2022. Drugi projekat je Prestonica kulture
Srbije za koju je izabran Čačak, čime se okrećemo ka decentralizaciji kulture. Treći projekat je Gradovi u
fokusu, za šta smo izdvojili 350 miliona dinara i uspeli da završimo 44 projekata u 44 gradova i opština u
kojima se obnavljaju kulturne ustanove", istakla je ministarka Gojković. Ona je naglasila da su značajna
sredstva uložena u filmsku industriju i snimanje serija, što bi trebalo da podstakle i razvoj turizma.
Izazovi i sledeće godine pandemija i klimatske promene Stalna koordinatorka Ujedinjenih nacija (UN)
Fransoaz Žakob kaže da je sledeće godine ključno pet stvari, od kojih je prva zdravlje. Kako navodi, UN
će nastaviti da podržavaju kampanju za vakcinaciju, a ono što je potrebno jeste da se dodatno ulaže u
zdravstvene sisteme, ali i inovacije u oblasti zdravstva. Kao drugu ključnu stvar, Žakob navodi povratak
nekih zanimanja, poput zemljoradnika, majstora i slično u centar pažnje ističući da to nisu poslovi
prošlosti, već budućnosti. Treća ključna stvar na koju treba obratiti pažnju sledeće godine, kako kaže
Žakob,  je  demografija,  a  zatim  klimatske  promene  i  jačanje  demokratije  i  vladavine  prava.  Šef
regionalnog predstavništva Evropske investicione banke za Zapadni Balkan Alesandro Bragonzi istakao je
da je svet pred velikim promenama i izazovima i da su u sadašnjem trenutku karakteristične razne
nestašice, povećani troškovi, sirovina prevoza i da je pojava novog soja virusa korona bacila senku na
ekonomski oporavak i da preti da se odloži povratak u normalu. Govoreći o ulaganjima EIB-a u Srbiju i
Zapadni Balkan, Bragonzi je rekao da je ova banka nastavila da pomaže region u opravku od krize
izazvane pandemijom. "U dve godine pandemije isporučili smo pomoć od 1,7 milijardi evra za Zapadni
Balkan, a u okviru toga smo uložili 1,5 u mala i srednja preduzeća", rekao je on. Dodao je da će banka
više  ulagati  u  klimatske  projekte,  da  će  u  Srbiji  učestvovati  u  ulaganju  u  privatni  sektor,  razvoj
inovativnih tehnologija i da pozdravljaju napore srpskih vlasti na integraciji u Evropsku uniju. Direktorka
UNICEF-a Dejana Kostadinova ukazala je da je bolja budućnost za decu garancija za boju budućnost za
sve nas i u tom smisli naglasila da se mora nastaviti sa borbom za poštovanje dečijih prava. Ukazala je
da  su  deca  takođe  pogođena  pandemijom virusa  korona  i  to  posebno  ona  u  osetljivim grupama.
Direktorka UNHCR-a Frančeska Boneli istakla je da se broj prinudno raseljenih ljudi povećava svake
godine. Kako je navela, do sredine ove godine zabeleženo je 84 miliona prinudno raseljenih, što je veliko
povećanje u odnosu na 82 miliona registrovanih prošle godine. "Rat i nasilje postaju sve češći. Ove
brojke su uznemirujuće i pozivaju celo čovečanstvo da rešava goruća pitanja poput prinudno raseljenih",
kazala je Boneli.  Ona je istakla da je glavna zabluda koju treba razbiti  da izbeglice predstavljaju
ekonomski teret za zemlju u koju dolaze i ukazala da oni mogu biti samo korist. Izvor
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Predsednik Srbije Aleksandar Vučić je danas na otvaranju konferencije "The Economist: Svet u 2022" i
poručio da Srbija u 2022. godinu ulazi sa zdravim javnim finansijama i da će biti spremna da se...
BEOGRAD - Predsednik Srbije Aleksandar Vučić je danas na otvaranju konferencije "The Economist: Svet
u 2022" i poručio da Srbija u 2022. godinu ulazi sa zdravim javnim finansijama i da će biti spremna da se
uhvati u koštac sa svim onim što nam budućnost tek donosi. Srbija, kaže Vučić, u 2022. ulazi okružena
relativno  povoljnim  globalnim  makroekonomskim  uslovima,  stabilnom valutom,  niskim  stopama
zaduživanja  i  visokim prilivom investicija,  što  omogućava  novi  fiskalni  prostor  i  kontrolu  rizika  i
neizvesnosti.  "Svakako godina pred nama zahtevaće nova prilagođavanja, kako u ličnom, tako i  u
kolektivnom smislu. Globalni trendovi koji pogađaju ceo svet odraziće se i na naše lične živote i zato
jačanjem sopstvenih resursa, naročito onih ljudskih, bićemo spremni da se hvatamo u koštac sa onim što
nam budućnost tek donosi", naglasio je Vučić. Istakao je da je Srbija jasno posvećena za rešavanje svih
izazova, od aktuelnih do onih sa kojima će se čovečanstvo tek susresti, bilo da je u pitanju neka nova
pandemija ili nestašica energenata, hrane i pijaće vode. Predsednik je podsetio da je 2. septembra 1843.
Džejms Vilson, čovek velikog talenta i burne biografije, štampao prvi broj svog dnevnog lista, jasnog i
preciznog imena The Economist". "Objašnjavajući o kakvom se dnevniku radi, sam Vilson ga je opisao
kao 'dnevni list za politiku, privredu, agrikulturu i slobodnu trgovinu'. Već 1846. Ekonomist ispod svog
logotipa donosi informaciju da se radi o dnevnom listu za ''politiku, književnost i opšte teme'. Ovo danas
ne  govorim  kako  bih  ilustrovao  promenu  kursa  Ekonomista,  jer  je  on  od  osnivanja  do  danas  u
kontinuitetu posvećen promovisanju liberalne ekonomije, baš onako kako je to i osnivač gospodin Vilson
propagirao", kazao je predsednik. Vučić kaže da je hteo tim podsećanjem da dočara kako je u doba prve
industrijske revolucije fokus na teme od interesa, menjao svoja težišta. "Danas, mi kao svedoci četvrte
industrijske revolucije ne smemo zauzimati rigidne i rezolutne stavove povodom budućnosti, jer ona u
našem vremenu nema praktično ni pravila ni konstante. Paradigme, a one su po definiciji vezane za
politiku dugog delovanja, danas nemaju svoj izvorni smisao budući da iz identičnih premisa koje smo
imali pre samo dve godine, mi ne možemo izvući iste zaključke ove godine". Predsednik ističe da brzina
kojom se razvija tehnologija, kao i fantastičan pristup informacijama, menjaju našu budućnost na način
koji je pre samo jedne decenije bio nezamisliv. Kaže da treba da se setimo Stiva Džobsa, vizionara
modernih tehnologija, koji je umro a da nije čuo za ''internet stvari", iako je umro pre samo 10 godina.
Naglasio je da se život svakog pojedinca na Zemlji promenio u protekle dve godine, kao i da se ne slaže
sa onima koji govore o "velikom resetovanju čovečanstva", pošto "reset" znači povratak na fabrička
podešavanja. "Bez obzira na činjenicu što veoma cenim naše domaćine, moram da kažem da se sistem
liberalne ekonomije, onakav kakvog ga poznajemo u proteklom periodu pokazao kao manjkav. Ne tvrdim
da postoje politički  i  ekonomski sistemi koji  su mnogo efikasniji,  humaniji  i  bolji,  ali  tvrdim da je
pandemija virusa korona empirijski dokazala da je bez državnog intervencionizma nemoguće prebroditi
humanitarne i  privredne katastrofe".  Kaže da je korona virus ugrozio osnovne slobode - kretanja,
protoka roba, kapitala i usluga, ali da je odneo i ljudske živote i radna mesta. Nažalost, čovečanstvo je
izgubilo poverenje u političku solidarnost i multilateralizam, dodao je Vučić. Kako je rekao, bitka za
pristup vakcinama postala je političko pitanje par ekselans, a borba za nabavku respiratora imala je i
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obaveštajni i kontraobaveštajni karakter. "Osvrtom na prošlu i ovu godinu možemo konstatovati da je i u
uslovima velike neizvesnosti usled zdravstvene i ekonomske krize uzrokovane pandemijom, Vlada Srbije
pokazala veliku odgovornost i sa sveobuhvatnim setom mera vrednim osam milijardi evra odnosno 17,4
odsto BDP-a pružila podršku kako privredi, tako i direktno građanima", naveo je Vučić. Naglasio je da su
sačuvana postojeća radna mesta i otvorena nova, kao i da su očuvani proizvodni kapaciteti, čime je
Srbija poslala jasan signal svetu da je politički i sistemski stabilna država koja sprovodi odgovornu
ekonomsku politiku.  Dodao je da je  Srbija,  prema relevantnim agencijama, na korak od najvišeg
investicionog rejtinga. Vučić je ocenio da korona i dalje izaziva nove ekonomske potrese koji će se
nastaviti i u godini pred nama, što će imati za posledicu nastavak poremećaja u proizvodnji i lancima
snabdevanja, stvarajući inflatorne pritiske. "Iako su prognoze da će cenovni pritisci oslabiti u 2022.
godini, u jednom broju rastućih ekonomija se očekuje da će se oni i dalje zadržati usled poskupljenja
hrane i energenata i slabljenja vrednosti domaćih valuta, što je podiglo cene roba iz uvoza". Predsednik
je ocenio da je energetika postala novo "ratno polje" za velike i regionalne sile, jer energetni nisu više
dobro koje uživaju svi po prihvatljivim cenama, već postaju moćno oružje "sa najmoćnijom municijom"
koja sve probija. "Pojačana tražnja za energentima uticaće na zadržavanje njihovih visokih cena bar u
poređenju sa onim u godinama koje prethodile pandemiji. To se posebno odnosi na članice Opeka koje će
nastojati da maksimizuju svoje prihode od nafte u narednim godinama kako bi mogle da finansiraju
svoju ekonomsku diversifikaciju i planove energetske tranzicije", kaže Vučić. Kada je reč o finansiranju
neophodne energetske tranzicije i ulaganja u obnovljive izvore energije, poručio je da bi voleo da bar u
Evropi postoji jedinstven stav po pitanju važnih tema: da li zatvaramo nuklearne elektrane ili ih i dalje
gradimo,  kako  bi  pojedinačne  zemlje  mogle  da  prave  sopstvene  scenarije  preraspodele  izvora
snabdevanja energentima. "Slično je i u borbi da obezbedimo prihvatljive cene energenata, konkretno
gasa kako ne bi delili sudbinu drugih zemalja i moguć scenario paralize cele privrede. Ono što ohrabruje
je da možemo da zakucamo na brojna vrata, a opet verujemo u sopstvenu snagu", rekao je on i dodao
da će Srbija povećati udeo obnovljivih izvora energije. Poručio je da je Srbija potpuno posvećena svojoj
Zelenoj agendi, koja treba da pruži energetsku sigurnost i ekonomsku stabilnost, uz oslanjanje na
obnovljive izvore. Takođe, rekao je da će Srbija nastaviti da prati razvoj novih alternativnih vidova
goriva, kao što je zeleni vodonik čija proizvodnja je i dalje skupa, ali da su zemlje poput Kine ili EU već
najavile ulaganja u cilju snižavanja cene dobijanja ovog goriva budućnosti. Naš ekonomski razvoj beleži
konstantan rast sa pozitivnim projekcijama za godine koje su pred nama, naglasio je predsednik. Poručio
je da će Srbija biti pouzdan partner svih merodavnih međunarodnih institucija čije delovanje ide u smeru
stvaranja  harmoničnih  odnosa  među  narodima.  "Tu  pre  svega  mislim  na  promociju  političkog  i
ekonomskog multilateralizma definisanu kroz aktuelne agende UN", zaključio je Vučić. Kako će izgledati
svetski poredak u 2022. izazovi u novoj godini, razvoj privrede posle pandemije, teme su konferencije
"The Economist: Svet u 2022", koja se održava danas u Domu Narodne skupštine, u organizaciji "Color
Media Communications". Na konferenciji će biti sumirani zaključci o političkom, poslovnom, i društvenom
ambijentu  Srbije  u  tekućoj  godini  i  otvaraju  pitanja  od  značaja  za  narednu  godinu.  Učestvuju
predstavnici Vlade Srbije, diplomatskog kora i poslovnih udruženja, vodećih privrednika iz Srbije, kao i
ličnosti iz javnog i kulturnog miljea. Dačić: U teškoj godini Srbija uspela da ostvari značajne rezultate
Predsednik Narodne skupštine Ivica Dačić ocenio je danas da je godina za nama bila teža u odnosu na
prethodne, pre svega zbog pandemije virusa korona, ali da je Srbija uspela da na svim poljima ostvari
značajne rezultate. Dačić je, pred početak konferencije "The Economist: Svet u 2022", kazao da se u
sledeću godinu može ući sa optimizmom, ali i da će se suočavanja sa izazovima sa kojima smo se i do
sada  suočavali  nastaviti.  Prema  njegovim  rečima,  rizici  se  odnose  na  pandemiju  virusa  korona,
energetsku krizu, klimatske promene... "Srbija ima interes da sačuva političku stabilnost, imamo interes
da se sačuva regionalni mir i da se time stvore uslovi za ubrzani ekonomski razvoj", kazao je Dačić i
poželeo dobrodošlicu na konferenciju svima u ime Narodne skupštine Srbije. Za kontinuitet politike rasta
standarda i investicija Ako smo u pandemijskim godinama uspeli da uvećamo stopu privrednog rasta i
podstaknemo strane investicije i ulaganja u infrastrukturu, onda je očigledno kako će izgledati naredna
godina, u kojoj će, verujem biti na izdisaju, poručio je Dačić. "Srbija je i tada imala, i sada ima, snažan i
najbolji mogući odgovor na krizu kovida 19 i kada je reč o zdravstvenoj zaštiti stanovništva, a naročito u
pogledu zaštite ekonomije. Ove godine je još je ubedljivija u tom domenu, a pre svega po investicijama",
rekao je Dačić otvarajući konferenciju "Svet u 2022" u organizaciji londonskog časopisa "Ekonomist". On
je naveo da će budžet, koji je parlament usvojio, obezbediti naredne godine rast standarda stanovništva,
ali i nastavak velikih investicija u infrastrukturu. "To su rezultati politike tima koji predvodi predsednik
Aleksandar Vučić i koji je interes zemlje i građana stavio na prvo mesto", rekao je Dačić. Izrazio je
očekivanje da će referendum o promeni  Ustava biti  uspešan i  uz veliku izlaznost  građana,  što će
obezbediti unapređenje pravosudnog sistema Srbije. Dodao je da je podrška za promene Ustava dobijena
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od stručne domaće javnosti i Venecijanske komisije. "Očekuju nas izbori na nekoliko nivoa, uz primenu
demokratskih standarda i svih dogovora postignutih tokom međustranačkog dijaloga. Od buduće vlade
očekujem kontinuitet politike rasta životnog standarda i ulaganja, a na inostranom planu zaštitu interesa
Srbije, pre svega u vezi sa KiM", rekao je Dačić. Mihajlović: Tražnja za energijom će rasti brže od
proizvodnje Potpredsednica Vlade Srbije i ministrarka rudarstva i energetike izjavila je danas da je Srbija
ove godine ušla u način rada koji podrazumeva zajednički rad na energetici i zaštiti životne sredine. Ona
je na godišnjoj konferenciji časopisa "Ekonomist" pod nazivom "Svet u 2022", istakla da enregetska kriza
u svetu traje mesecima i da se oseća i kod nas i navela de ja poslednja dva tri dana cena električne
energije na evropskom tržištu porasla za 70 evra po megavat satu što, kako je rekla govori da postoje
problemi sa proizvodnjom i prenosom struje. Prema njenim rečima za očekivati je da iz krize izađemo do
kraja grejne sezone i da će u narednom periodu tražnja za energijiom rasti brže od proizvodnje. "Svaka
država mora da ima svoju energetsku poliitku koja mora da bude dugoročna, da zna koji su joj ciljevi za
20, 30 godina. Mi da bismo ostvairli  cilj  da do 2050. budemo dekarbonizovani moramo neophodne
korake da preduzimamo na vreme", navela je Mihajlović. Istakla je da je Srbija ove godine donela važne
zakone u ovoj oblasti, jer je osim zakona o energetici i rudarstvu, prvi put donela i zakon o obnovljivim
izvorima energije, zatim o energetskoj efikasnosti i racionalnoj upotrebi električne energije. "Cilj nam je
da 2040. Godine 40 odsto električne energije proizvodimo iz obnovljivih izvora. To je dostižno i veoma
važno, a koliko pokazuje i sadašnja situacija kada nas iz problema vade Hidroelektrane i elektrane na
vetar a ne termoelektrane", naglasila je Zorana Mihailović. Najavila je da će se uskoro na raspravi naći i
Nacionalni plan za energetiku, da su Srbiji potrebni novi kapaciteti za proizvodnju struje, koji zahtevaju
velike investicije,  ali  da su one baza za razvoj.  Matić: Za turizam sledeća godina značajnije bolja
Ministarka trgovine, turizma i telekomunikacija Tatjana Matić ocenila je da će sledeća godina, kada se
govori o sektoru turizma, biti značajnije bolja i dodala da se u tom smislu i 2022. završava bolje od
očekivanog. Matić je kazala da je ove godine u Srbiju došlo više od 2,5 miliona turista, da je zabeleženo
10 miliona noćenja, a da devizni priliv od turizma u Srbiji zaključno sa septembrom iznosi milijardu i 150
miliona evra. "To su podaci koji nas ohrabruju, posebno imajući u vidu da se sledeće godine očekuje
izlazak iz kovida, pre svega u smislu stabilizacije u čitavom svetu. To će doneti nove izazove i zato je
važno što se Srbija pozicionirala ove godine i što je uspela i na međunarodnom tržištu da bude priznata",
kazala je Matić. Dodaje da u prilog tome govori i činjenica da je naše selo Mokra gora svrstano među
nekoliko najlepših sela u svetu od strane Svetske turističke organizacije. "Činjenica da su beogradski
restorani ušli u Mišelinov vodič je još jedna potvrda pre svega nivoa usluge i činjenice da kada govorimo
o sektoru turizma, svet nas sve više prepoznaje kao jednu destinaciju koju treba obići", kazala je. Matić
navodi  da  je  sektor  trgovine  ove  godine  imao  određene  krize  izazvane  poremećajima  na  tržištu
energentina, ali da su Vlada i resorno ministarstvo uspeli da spreče dalje poremećaje na tržištu, pre
svega kada se govori o snabdevanju osnovnim prehrambenim namirnicama. Kisić: I sledeće godine
kovid-19 jedan od glavnih izazova Ministarka za rad, zapošljavanje, socijalna i ekonomska pitanja Darija
Kisić Tepavčević ukazala je na to da će i sledeće godine jedan od glavnih izazova sa kojima ćemo se
suočavati biti virus korona i u tom smislu navela da se virus promenio te je sada potrebno za kolektivni
imunitet više od 80 odsto. Kisić Tepavčević je pre konferencije "The Economist: Svet u 2022" pozvala
građane da se vakcinišu navodeći da je Srbija među prvima nabavila vakcinu 24. decembra, ali da još
nismo dostigli ni 60 odsto vakcinisanih građana. "Još uvek nije dovoljan broj naših građana vakcinisan da
bismo zaustavili širenje ovog virusa, nismo dostigli 60 odsto, a sada se virus toliko promenio da su
procene da je potrebno da više od 80 odsto nas bude vakcinisano", ukazala je Kisić Tepavčević. Kada su
u pitanju pokazatelji na tržištu rada, prema rečima Kisić Tepavčević, oni su značajno poboljšani u toku
pandemijske godine. Nezaposlenost je gotovo svakog meseca bila niža nego prethodnog meseca tako da
je u novembru 1.000 ljudi više zaposleno u odnosu na oktobar, kazala je ministarka i dodala da, ako
gledamo od januara zaključno sa novembrom, 207.000 ljudi sa evidencije nezaposlenih je zaposleno, što
je 7,2 odsto više nego što je bilo prethodne godine. "Ponosni smo i na program Moja prva plata", kazala
je i dodala da je otvoren i drugi ciklus tog programa te da će još više od 10.000 mladih imati priliku da
dobije svoju prvu platu. Ministarstvo za rad, zapošljavanje, socijalna i boračka pitanja radi i na jačanju
zakonskog okvira i  kada je u pitanju polje socijalne zaštite, polje rada, bezbednosti na radu, kaže
ministarka i dodaje da je početkom godine u februaru usvojen zakon o socijalnoj karti, koji će sledeće
godine profunkcionisati. "Zajedno gradimo i Srbiju bez barijera. Kada je reč o osobama sa invaliditetom,
imali smo stotinu zajedničkih aktivnosti koje su doprinele da polako rušimo jednu po jednu barijeru i to
je jedan od sigurnih pokazatelja da naša zemlja sigurno korača putem napretka i boljeg života svih naših
građana", navela je Kisić Tepavčević. Gojković: Naredne godine još veća ulaganja u kulturu Uprkos
teškoj godini, ostvarili smo značajne rezultata u oblasti kulture i bili jedna od pet zemalja koja nije
potpuno zaključala ustanove kulture i stavila umetnike na prioritetnu listu za vakcinanciju, ali smo ih
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materijalno pomogli, izjavila je ministarka kulture i informisanja Maja Gojković. "Budžet Ministarstva za
2022. uvećan je za dve milijarde dinara, odnosno za 16 odsto u odnosu na ovu godinu, čime smo prešli
konačno jedan odsto ukupnog budžeta Srbije, jer je to jedan od evropskih kiriterijuma koji nikako nismo
do sada mogli da pređemo i to u teškoj godini kada se ulagalo u zdravstvo i infrastrukturu", rekla je
Gojkovićeva. Najavila je da će godina pred nama biti prepoznatljiva po tri kulturna projekta. "Od 13.
januara pažnja će biti fokusirana na Novi Sad koji je Evropska prestonica kulture za 2022. Drugi projekat
je Prestonica kulture Srbije za koju je izabran Čačak, čime se okrećemo ka decentralizaciji kulture. Treći
projekat je Gradovi u fokusu, za šta smo izdvojili 350 miliona dinara i uspeli da završimo 44 projekata u
44 gradova i opština u kojima se obnavljaju kulturne ustanove", istakla je ministarka Gojković. Ona je
naglasila da su značajna sredstva uložena u filmsku industriju i  snimanje serija,  što bi  trebalo da
podstakle i razvoj turizma. Izazovi i sledeće godine pandemija i klimatske promene Stalna koordinatorka
Ujedinjenih nacija (UN) Fransoaz Žakob kaže da je sledeće godine ključno pet stvari, od kojih je prva
zdravlje. Kako navodi, UN će nastaviti da podržavaju kampanju za vakcinaciju, a ono što je potrebno
jeste da se dodatno ulaže u zdravstvene sisteme, ali i inovacije u oblasti zdravstva. Kao drugu ključnu
stvar, Žakob navodi povratak nekih zanimanja, poput zemljoradnika, majstora i slično u centar pažnje
ističući da to nisu poslovi prošlosti, već budućnosti. Treća ključna stvar na koju treba obratiti pažnju
sledeće godine, kako kaže Žakob, je demografija, a zatim klimatske promene i jačanje demokratije i
vladavine  prava.  Šef  regionalnog  predstavništva  Evropske  investicione  banke  za  Zapadni  Balkan
Alesandro Bragonzi istakao je da je svet pred velikim promenama i izazovima i da su u sadašnjem
trenutku karakteristične razne nestašice, povećani troškovi, sirovina prevoza i da je pojava novog soja
virusa korona bacila senku na ekonomski oporavak i da preti da se odloži povratak u normalu. Govoreći o
ulaganjima EIB-a u Srbiju i Zapadni Balkan, Bragonzi je rekao da je ova banka nastavila da pomaže
region u opravku od krize izazvane pandemijom. "U dve godine pandemije isporučili smo pomoć od 1,7
milijardi evra za Zapadni Balkan, a u okviru toga smo uložili 1,5 u mala i srednja preduzeća", rekao je
on. Dodao je da će banka više ulagati u klimatske projekte, da će u Srbiji učestvovati u ulaganju u
privatni sektor, razvoj inovativnih tehnologija i da pozdravljaju napore srpskih vlasti na integraciji u
Evropsku uniju. Direktorka UNICEF-a Dejana Kostadinova ukazala je da je bolja budućnost za decu
garancija za boju budućnost za sve nas i u tom smisli naglasila da se mora nastaviti sa borbom za
poštovanje dečijih prava.  Ukazala je da su deca takođe pogođena pandemijom virusa korona i  to
posebno ona u osetljivim grupama. Direktorka UNHCR-a Frančeska Boneli istakla je da se broj prinudno
raseljenih ljudi povećava svake godine. Kako je navela, do sredine ove godine zabeleženo je 84 miliona
prinudno raseljenih, što je veliko povećanje u odnosu na 82 miliona registrovanih prošle godine. "Rat i
nasilje postaju sve češći. Ove brojke su uznemirujuće i pozivaju celo čovečanstvo da rešava goruća
pitanja poput prinudno raseljenih", kazala je Boneli. Ona je istakla da je glavna zabluda koju treba razbiti
da izbeglice predstavljaju ekonomski teret za zemlju u koju dolaze i ukazala da oni mogu biti samo
korist. Izazovi u svetu: Pandemija i sukobi na svim kontinentima Pandemija virusa korona, njen uticaj na
ekonomiju, ali i sukobi na svim kontinentima, izazovi su sa kojima smo se suočavali tokom prošle godine
i sa kojima će ceo svet morati da nastavi da se suočava tokom sledeće godine, rečeno je na prvom
panelu konferencije "The Economist: Svet u 2022" pod nazivom "Kako će svetski poredak izgledati u
2022?". Ambasador Nemačke u Beogradu Tomas Šib istakao je da Nemačka ima novu koalicionu vladu, a
kada je reč o spoljnoj politici da će ona biti puna kontiuniteta jer će Evropska unija ostati okosnica
nemačke spoljne politike, kao i transatlantsko partnerstvo. Šib je istakao da je klimatska zaštita jedan od
najvažnijih prioriteta za Nemačku za naredne godine i naveo da je želja Nemačke da 78 odsto njihove
potrošnje energije do 2030. godine dođe iz obnovljivih izvora energije. Dodao je da je to krupan cilj i da
obnovljivim izvorima treba da teže i druge zemlje, među kojima i Srbija. Francuski ambasador Pjer
Košar, govoreći o prioritetima Francuske u narednoj godini i predsedavanju Savetu Evrope, naveo je da
je Francuska spremna da ponudi viziju budućnosti Evrope za multilaterizam narednih godina. U tome će,
kaže,  njegova zemlja sarađivati  sa ostalim članicama i  institucijama EU kako bi  se našli  pozitivni
kompromisi kada bude neslaganja. Prema njegovim rečima Francuska će raditi na jačanju suverenosti, a
biće verna i svojoj viziji svetskog poretka zasnovanog na vladavini prava. "Štitićemo našu granicu više
nego ranije, želimo da povećamo odbranu i bezednost naših građana", rekao je Košar i naglasio da EU i
Afrika treba da sarađuju. Kada je reč o Zapadnom Balkanu naveo je da će u junu biti konferencija
posvećena ovom regionu sa kojim EU želi da sarađuje. Sledeći problem kome će se Francuska posvetiti
jeste ekonomski oporavak jer se želi zaštiti rast, izbeći bankrot i nezaposlenost u regionu. Ocenio je kao
veoma ohrabrujuće to što je Srbija kao kandidat otvorila novi klaster i da je to veoma važno na putu
integracije Srbije u EU. Ambasadorka Velike Britanije u Srbiji Šan Meklaud navela je da godina za nama
nije bila jednostavna, kao i da će se poteškoće nastaviti i sledeće godine. Naglasila je da je bilo mnogo
izazova i u tom smislu istakla tri - pandemija kovida 19, klima i sukobi. "Pandemija je još uvek na vrhu
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svih prioriteta, u smislu posledice po ljude, pritiska na zdravstvo, uticaja na ekonomiju, obrazovanje.
Pojava novih sojeva znači da moramo da prilagodimo naše mere", kazala je Meklaud. Kada je reč o klimi,
Meklaud ukazuje da se mora raditi na ublažavanju posledica klimatskih promena. Ističe da su najveći
izazov sukobi na mnogim kontinentima i dodaje kao četvrti izazov za sledeću godinu poštovanje obaveza
za poštovanje ljudskih prava i demokratiju. Navodi da su pozitivne vesti od prošle godine vakcinacija,
razvoj vakcina protiv malarije,  kao i  opredeljenje za smanjenje globalnog otopljavanja.  Pomoćnik
ministra spoljnih poslova Nebojša Košutić kazao je da su spoljnopolitički ciljevi Srbije, između ostalog,
napredak u evropskim integracijama i stabilna regionalna politika. U tom smislu, ukazao je da se danas
Srbiji i zvanično otvara Klaster 4 u procesu evrointegracija. "Smatramo da su uspesi Srbije uzeti u obzir i
da se vrednuje na pravi način ono što smo uradili", kazao je Košutić. Ističe da Srbija želi da bude partner
tokom razvoja celog regiona.
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SRBIJA je jedna od retkih država koja je u vreme pandemije kovida 19 uspela da ojača, poručila je danas
ministarka  za  rad,  zapošljavanje,  boračka  i  socijalna  pitanja  prof.  dr  Darija  Kisić  Tepavčević  na
konferenciji "Svet u 2022", koju je u Narodnoj skupštini Republike Srbije organizovala Color Media
Communications.
- Značajan deo aktivnosti Vlade Republike Srbije bio je usmeren na saniranje svih posledica koje izaziva
korona virus. Ne samo da smo nabavili vakcine, izgradili laboratorije, nekoliko hiljada puta je povećan
kapacitet kada je u pitanju testiranje, izgrađene su nove bolnice- istakla je Darija Kisić Tepavčević.
Ministarka Kisić Tepavčević je navela da je Srbija krajem prošle godinemeđu prvima u Evropiobezbedila
svojim građanima vakcine protiv korona virusa, ali da još uvek nije dovoljan broj građana vakcinisan da
bi se zaustavilo širenje virusa. Prof. dr Kisić Tepavčević je pozvala sve građane da se vakcinišu, budući
da će pandemija kovida 19 biti izazov i narednih godina. Kisić Tepavčević je naglasila da su tokom
pandemijske godine indikatori na tržištu rada značajno poboljšani i da je praktično svakog meseca ove
godine stopa nezaposlenosti bila manja u odnosu na prethodni mesec. Kako je dodala, od januara do
novembra ove godine zaposleno je 207.000 ljudi sa evidencije nezaposlenih, što je za 7,2 odsto više u
odnosu na prethodnu godinu. - Izuzetno smo ponosni na program Moja prva plata. Ove godine smo
otvorili drugi ciklus ovog programa, u okviru koga će više od 10.000 ljudi dobiti priliku da dobije svoju
prvu platu - rekla je Kisić Tepavčević i podsetila da je u februaru ove godine usvojen Zakon o socijalnoj
karti i da Ministarstvo vredno radi kako bi sledeće godine bio uspostavljen taj registar. Kisić Tepavčević
je napomenula i da nijedno pravo i nijedna isplata nije kasnila u pandemijskoj godini, da je čak došlo i do
njihovog porasta. - Zajedno gradimo i Srbiju bez barijera, imali smo do sada stotine različitih aktivnosti
kada su u pitanju osobe sa invaliditetom, koje su doprinele da polako rušimo jednu po jednu barijeru i to
je jedan od sigurnih pokazatelja da naša zemalja zaista prevazilazi sve barijere i da sigurno korača
putem napretka i boljeg života svih naših građana - istakla je Kisić Tepavčević i dodala da će Ministarstvo
naredne godine raditi na jačanju zakonskog okvira u oblasti socijalne zaštite, rada, bezbednosti i zdravlja
na radu. Kisić Tepavčević je građanima Srbije poželela da u narednoj godini korona virus bude znak
prošlosti. BONUS VIDEO: Ministarka Darija čestita na znakovnom jeziku Dan gluvonemih
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Predsednik Srbije Aleksandar Vučić je danas na otvaranju konferencije "The Economist: Svet u 2022" i
poručio da Srbija u 2022. godinu ulazi sa zdravim javnim finansijama i da će biti spremna da se uhvati u
koštac sa svim onim što nam budućnost tek donosi.
Srbija, kaže Vučić, u 2022. ulazi okružena relativno povoljnim globalnim makroekonomskim uslovima,
stabilnom valutom, niskim stopama zaduživanja i visokim prilivom investiicja, što omogućava novi
fisklani prostor i kontrolu rizika i neizvesnosti.
- Svakako godina pred nama zahtevaće nova prilgađavanja, kako u ličnom, tako i u kolektivnom smislu.
Globalni trendovi koji pogađaju ceo svet odraziće se i na naše lične živote i zato jačanjem sopstvenih
resursa, naročito onih ljudskih, bićemo spremni da se hvatamo u koštac sa onim što nam budućnost tek
donosi, naglasio je Vučić.
Istakao je da je Srbija jasno posvećena za rešavanje svih izazova, od aktuelnih do onih sa kojima će se
čovečanstvo tek susresti, bilo da je u pitanju neka nova pandemija ili nestašića energenata, hrane i
pijaće vode.
Kako će izgledati svetski poredak u 2022. izazovi u novoj godini, razvoj privrede posle pandemije, teme
su konferencije "The Economist: Svet u 2022", koja se održava danas u Domu Narodne skupštine, u
organizaciji "Color Media Communications".
Na konferenciji će biti sumirani zaključci o politčkom, poslovnom, i društvenom ambijentu Srbije u
tekućoj godini i otvaraju pitanja od značaja za narednu godinu.
Učestvuju predstavnici Vlade Srbije, diplomatskog kora i poslovnih udruženja, vodećih privrednika iz
Srbije, kao i ličnosti iz javnog i kulturnog miljea. Vučić
The Economist: Svet u 2022
Finansije
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Predsednik Srbije Aleksandar Vučić je danas na otvaranju konferencije "The Economist: Svet u 2022" i
poručio da Srbija u 2022. godinu ulazi sa zdravim javnim finansijama i da će biti spremna da se...
BEOGRAD - Predsednik Srbije Aleksandar Vučić je danas na otvaranju konferencije "The Economist: Svet
u 2022" i poručio da Srbija u 2022. godinu ulazi sa zdravim javnim finansijama i da će biti spremna da se
uhvati u koštac sa svim onim što nam budućnost tek donosi. Srbija, kaže Vučić, u 2022. ulazi okružena
relativno  povoljnim  globalnim  makroekonomskim  uslovima,  stabilnom valutom,  niskim  stopama
zaduživanja  i  visokim prilivom investicija,  što  omogućava  novi  fiskalni  prostor  i  kontrolu  rizika  i
neizvesnosti.  "Svakako godina pred nama zahtevaće nova prilagođavanja, kako u ličnom, tako i  u
kolektivnom smislu. Globalni trendovi koji pogađaju ceo svet odraziće se i na naše lične živote i zato
jačanjem sopstvenih resursa, naročito onih ljudskih, bićemo spremni da se hvatamo u koštac sa onim što
nam budućnost tek donosi", naglasio je Vučić. Istakao je da je Srbija jasno posvećena za rešavanje svih
izazova, od aktuelnih do onih sa kojima će se čovečanstvo tek susresti, bilo da je u pitanju neka nova
pandemija ili nestašica energenata, hrane i pijaće vode. Predsednik je podsetio da je 2. septembra 1843.
Džejms Vilson, čovek velikog talenta i burne biografije, štampao prvi broj svog dnevnog lista, jasnog i
preciznog imena The Economist". "Objašnjavajući o kakvom se dnevniku radi, sam Vilson ga je opisao
kao 'dnevni list za politiku, privredu, agrikulturu i slobodnu trgovinu'. Već 1846. Ekonomist ispod svog
logotipa donosi informaciju da se radi o dnevnom listu za ''politiku, književnost i opšte teme'. Ovo danas
ne  govorim  kako  bih  ilustrovao  promenu  kursa  Ekonomista,  jer  je  on  od  osnivanja  do  danas  u
kontinuitetu posvećen promovisanju liberalne ekonomije, baš onako kako je to i osnivač gospodin Vilson
propagirao", kazao je predsednik. Vučić kaže da je hteo tim podsećanjem da dočara kako je u doba prve
industrijske revolucije fokus na teme od interesa, menjao svoja težišta. "Danas, mi kao svedoci četvrte
industrijske revolucije ne smemo zauzimati rigidne i rezolutne stavove povodom budućnosti, jer ona u
našem vremenu nema praktično ni pravila ni konstante. Paradigme, a one su po definiciji vezane za
politiku dugog delovanja, danas nemaju svoj izvorni smisao budući da iz identičnih premisa koje smo
imali pre samo dve godine, mi ne možemo izvući iste zaključke ove godine". Predsednik ističe da brzina
kojom se razvija tehnologija, kao i fantastičan pristup informacijama, menjaju našu budućnost na način
koji je pre samo jedne decenije bio nezamisliv. Kaže da treba da se setimo Stiva Džobsa, vizionara
modernih tehnologija, koji je umro a da nije čuo za ''internet stvari", iako je umro pre samo 10 godina.
Naglasio je da se život svakog pojedinca na Zemlji promenio u protekle dve godine, kao i da se ne slaže
sa onima koji govore o "velikom resetovanju čovečanstva", pošto "reset" znači povratak na fabrička
podešavanja. "Bez obzira na činjenicu što veoma cenim naše domaćine, moram da kažem da se sistem
liberalne ekonomije, onakav kakvog ga poznajemo u proteklom periodu pokazao kao manjkav. Ne tvrdim
da postoje politički  i  ekonomski sistemi koji  su mnogo efikasniji,  humaniji  i  bolji,  ali  tvrdim da je
pandemija virusa korona empirijski dokazala da je bez državnog intervencionizma nemoguće prebroditi
humanitarne i  privredne katastrofe".  Kaže da je korona virus ugrozio osnovne slobode - kretanja,
protoka roba, kapitala i usluga, ali da je odneo i ljudske živote i radna mesta. Nažalost, čovečanstvo je
izgubilo poverenje u političku solidarnost i multilateralizam, dodao je Vučić. Kako je rekao, bitka za
pristup vakcinama postala je političko pitanje par ekselans, a borba za nabavku respiratora imala je i
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obaveštajni i kontraobaveštajni karakter. "Osvrtom na prošlu i ovu godinu možemo konstatovati da je i u
uslovima velike neizvesnosti usled zdravstvene i ekonomske krize uzrokovane pandemijom, Vlada Srbije
pokazala veliku odgovornost i sa sveobuhvatnim setom mera vrednim osam milijardi evra odnosno 17,4
odsto BDP-a pružila podršku kako privredi, tako i direktno građanima", naveo je Vučić. Naglasio je da su
sačuvana postojeća radna mesta i otvorena nova, kao i da su očuvani proizvodni kapaciteti, čime je
Srbija poslala jasan signal svetu da je politički i sistemski stabilna država koja sprovodi odgovornu
ekonomsku politiku.  Dodao je da je  Srbija,  prema relevantnim agencijama, na korak od najvišeg
investicionog rejtinga. Vučić je ocenio da korona i dalje izaziva nove ekonomske potrese koji će se
nastaviti i u godini pred nama, što će imati za posledicu nastavak poremećaja u proizvodnji i lancima
snabdevanja, stvarajući inflatorne pritiske. "Iako su prognoze da će cenovni pritisci oslabiti u 2022.
godini, u jednom broju rastućih ekonomija se očekuje da će se oni i dalje zadržati usled poskupljenja
hrane i energenata i slabljenja vrednosti domaćih valuta, što je podiglo cene roba iz uvoza". Predsednik
je ocenio da je energetika postala novo "ratno polje" za velike i regionalne sile, jer energetni nisu više
dobro koje uživaju svi po prihvatljivim cenama, već postaju moćno oružje "sa najmoćnijom municijom"
koja sve probija. "Pojačana tražnja za energentima uticaće na zadržavanje njihovih visokih cena bar u
poređenju sa onim u godinama koje prethodile pandemiji. To se posebno odnosi na članice Opeka koje će
nastojati da maksimizuju svoje prihode od nafte u narednim godinama kako bi mogle da finansiraju
svoju ekonomsku diversifikaciju i planove energetske tranzicije", kaže Vučić. Kada je reč o finansiranju
neophodne energetske tranzicije i ulaganja u obnovljive izvore energije, poručio je da bi voleo da bar u
Evropi postoji jedinstven stav po pitanju važnih tema: da li zatvaramo nuklearne elektrane ili ih i dalje
gradimo,  kako  bi  pojedinačne  zemlje  mogle  da  prave  sopstvene  scenarije  preraspodele  izvora
snabdevanja energentima. "Slično je i u borbi da obezbedimo prihvatljive cene energenata, konkretno
gasa kako ne bi delili sudbinu drugih zemalja i moguć scenario paralize cele privrede. Ono što ohrabruje
je da možemo da zakucamo na brojna vrata, a opet verujemo u sopstvenu snagu", rekao je on i dodao
da će Srbija povećati udeo obnovljivih izvora energije. Poručio je da je Srbija potpuno posvećena svojoj
Zelenoj agendi, koja treba da pruži energetsku sigurnost i ekonomsku stabilnost, uz oslanjanje na
obnovljive izvore. Takođe, rekao je da će Srbija nastaviti da prati razvoj novih alternativnih vidova
goriva, kao što je zeleni vodonik čija proizvodnja je i dalje skupa, ali da su zemlje poput Kine ili EU već
najavile ulaganja u cilju snižavanja cene dobijanja ovog goriva budućnosti. Naš ekonomski razvoj beleži
konstantan rast sa pozitivnim projekcijama za godine koje su pred nama, naglasio je predsednik. Poručio
je da će Srbija biti pouzdan partner svih merodavnih međunarodnih institucija čije delovanje ide u smeru
stvaranja  harmoničnih  odnosa  među  narodima.  "Tu  pre  svega  mislim  na  promociju  političkog  i
ekonomskog multilateralizma definisanu kroz aktuelne agende UN", zaključio je Vučić. Kako će izgledati
svetski poredak u 2022. izazovi u novoj godini, razvoj privrede posle pandemije, teme su konferencije
"The Economist: Svet u 2022", koja se održava danas u Domu Narodne skupštine, u organizaciji "Color
Media Communications". Na konferenciji će biti sumirani zaključci o političkom, poslovnom, i društvenom
ambijentu  Srbije  u  tekućoj  godini  i  otvaraju  pitanja  od  značaja  za  narednu  godinu.  Učestvuju
predstavnici Vlade Srbije, diplomatskog kora i poslovnih udruženja, vodećih privrednika iz Srbije, kao i
ličnosti iz javnog i kulturnog miljea. Dačić: U teškoj godini Srbija uspela da ostvari značajne rezultate
Predsednik Narodne skupštine Ivica Dačić ocenio je danas da je godina za nama bila teža u odnosu na
prethodne, pre svega zbog pandemije virusa korona, ali da je Srbija uspela da na svim poljima ostvari
značajne rezultate. Dačić je, pred početak konferencije "The Economist: Svet u 2022", kazao da se u
sledeću godinu može ući sa optimizmom, ali i da će se suočavanja sa izazovima sa kojima smo se i do
sada  suočavali  nastaviti.  Prema  njegovim  rečima,  rizici  se  odnose  na  pandemiju  virusa  korona,
energetsku krizu, klimatske promene... "Srbija ima interes da sačuva političku stabilnost, imamo interes
da se sačuva regionalni mir i da se time stvore uslovi za ubrzani ekonomski razvoj", kazao je Dačić i
poželeo dobrodošlicu na konferenciju svima u ime Narodne skupštine Srbije. Za kontinuitet politike rasta
standarda i investicija Ako smo u pandemijskim godinama uspeli da uvećamo stopu privrednog rasta i
podstaknemo strane investicije i ulaganja u infrastrukturu, onda je očigledno kako će izgledati naredna
godina, u kojoj će, verujem biti na izdisaju, poručio je Dačić. "Srbija je i tada imala, i sada ima, snažan i
najbolji mogući odgovor na krizu kovida 19 i kada je reč o zdravstvenoj zaštiti stanovništva, a naročito u
pogledu zaštite ekonomije. Ove godine je još je ubedljivija u tom domenu, a pre svega po investicijama",
rekao je Dačić otvarajući konferenciju "Svet u 2022" u organizaciji londonskog časopisa "Ekonomist". On
je naveo da će budžet, koji je parlament usvojio, obezbediti naredne godine rast standarda stanovništva,
ali i nastavak velikih investicija u infrastrukturu. "To su rezultati politike tima koji predvodi predsednik
Aleksandar Vučić i koji je interes zemlje i građana stavio na prvo mesto", rekao je Dačić. Izrazio je
očekivanje da će referendum o promeni  Ustava biti  uspešan i  uz veliku izlaznost  građana,  što će
obezbediti unapređenje pravosudnog sistema Srbije. Dodao je da je podrška za promene Ustava dobijena
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od stručne domaće javnosti i Venecijanske komisije. "Očekuju nas izbori na nekoliko nivoa, uz primenu
demokratskih standarda i svih dogovora postignutih tokom međustranačkog dijaloga. Od buduće vlade
očekujem kontinuitet politike rasta životnog standarda i ulaganja, a na inostranom planu zaštitu interesa
Srbije, pre svega u vezi sa KiM", rekao je Dačić. Mihajlović: Tražnja za energijom će rasti brže od
proizvodnje Potpredsednica Vlade Srbije i ministrarka rudarstva i energetike izjavila je danas da je Srbija
ove godine ušla u način rada koji podrazumeva zajednički rad na energetici i zaštiti životne sredine. Ona
je na godišnjoj konferenciji časopisa "Ekonomist" pod nazivom "Svet u 2022", istakla da enregetska kriza
u svetu traje mesecima i da se oseća i kod nas i navela de ja poslednja dva tri dana cena električne
energije na evropskom tržištu porasla za 70 evra po megavat satu što, kako je rekla govori da postoje
problemi sa proizvodnjom i prenosom struje. Prema njenim rečima za očekivati je da iz krize izađemo do
kraja grejne sezone i da će u narednom periodu tražnja za energijiom rasti brže od proizvodnje. "Svaka
država mora da ima svoju energetsku poliitku koja mora da bude dugoročna, da zna koji su joj ciljevi za
20, 30 godina. Mi da bismo ostvairli  cilj  da do 2050. budemo dekarbonizovani moramo neophodne
korake da preduzimamo na vreme", navela je Mihajlović. Istakla je da je Srbija ove godine donela važne
zakone u ovoj oblasti, jer je osim zakona o energetici i rudarstvu, prvi put donela i zakon o obnovljivim
izvorima energije, zatim o energetskoj efikasnosti i racionalnoj upotrebi električne energije. "Cilj nam je
da 2040. Godine 40 odsto električne energije proizvodimo iz obnovljivih izvora. To je dostižno i veoma
važno, a koliko pokazuje i sadašnja situacija kada nas iz problema vade Hidroelektrane i elektrane na
vetar a ne termoelektrane", naglasila je Zorana Mihailović. Najavila je da će se uskoro na raspravi naći i
Nacionalni plan za energetiku, da su Srbiji potrebni novi kapaciteti za proizvodnju struje, koji zahtevaju
velike investicije,  ali  da su one baza za razvoj.  Matić: Za turizam sledeća godina značajnije bolja
Ministarka trgovine, turizma i telekomunikacija Tatjana Matić ocenila je da će sledeća godina, kada se
govori o sektoru turizma, biti značajnije bolja i dodala da se u tom smislu i 2022. završava bolje od
očekivanog. Matić je kazala da je ove godine u Srbiju došlo više od 2,5 miliona turista, da je zabeleženo
10 miliona noćenja, a da devizni priliv od turizma u Srbiji zaključno sa septembrom iznosi milijardu i 150
miliona evra. "To su podaci koji nas ohrabruju, posebno imajući u vidu da se sledeće godine očekuje
izlazak iz kovida, pre svega u smislu stabilizacije u čitavom svetu. To će doneti nove izazove i zato je
važno što se Srbija pozicionirala ove godine i što je uspela i na međunarodnom tržištu da bude priznata",
kazala je Matić. Dodaje da u prilog tome govori i činjenica da je naše selo Mokra gora svrstano među
nekoliko najlepših sela u svetu od strane Svetske turističke organizacije. "Činjenica da su beogradski
restorani ušli u Mišelinov vodič je još jedna potvrda pre svega nivoa usluge i činjenice da kada govorimo
o sektoru turizma, svet nas sve više prepoznaje kao jednu destinaciju koju treba obići", kazala je. Matić
navodi  da  je  sektor  trgovine  ove  godine  imao  određene  krize  izazvane  poremećajima  na  tržištu
energentina, ali da su Vlada i resorno ministarstvo uspeli da spreče dalje poremećaje na tržištu, pre
svega kada se govori o snabdevanju osnovnim prehrambenim namirnicama. Kisić: I sledeće godine
kovid-19 jedan od glavnih izazova Ministarka za rad, zapošljavanje, socijalna i ekonomska pitanja Darija
Kisić Tepavčević ukazala je na to da će i sledeće godine jedan od glavnih izazova sa kojima ćemo se
suočavati biti virus korona i u tom smislu navela da se virus promenio te je sada potrebno za kolektivni
imunitet više od 80 odsto. Kisić Tepavčević je pre konferencije "The Economist: Svet u 2022" pozvala
građane da se vakcinišu navodeći da je Srbija među prvima nabavila vakcinu 24. decembra, ali da još
nismo dostigli ni 60 odsto vakcinisanih građana. "Još uvek nije dovoljan broj naših građana vakcinisan da
bismo zaustavili širenje ovog virusa, nismo dostigli 60 odsto, a sada se virus toliko promenio da su
procene da je potrebno da više od 80 odsto nas bude vakcinisano", ukazala je Kisić Tepavčević. Kada su
u pitanju pokazatelji na tržištu rada, prema rečima Kisić Tepavčević, oni su značajno poboljšani u toku
pandemijske godine. Nezaposlenost je gotovo svakog meseca bila niža nego prethodnog meseca tako da
je u novembru 1.000 ljudi više zaposleno u odnosu na oktobar, kazala je ministarka i dodala da, ako
gledamo od januara zaključno sa novembrom, 207.000 ljudi sa evidencije nezaposlenih je zaposleno, što
je 7,2 odsto više nego što je bilo prethodne godine. "Ponosni smo i na program Moja prva plata", kazala
je i dodala da je otvoren i drugi ciklus tog programa te da će još više od 10.000 mladih imati priliku da
dobije svoju prvu platu. Ministarstvo za rad, zapošljavanje, socijalna i boračka pitanja radi i na jačanju
zakonskog okvira i  kada je u pitanju polje socijalne zaštite, polje rada, bezbednosti na radu, kaže
ministarka i dodaje da je početkom godine u februaru usvojen zakon o socijalnoj karti, koji će sledeće
godine profunkcionisati. "Zajedno gradimo i Srbiju bez barijera. Kada je reč o osobama sa invaliditetom,
imali smo stotinu zajedničkih aktivnosti koje su doprinele da polako rušimo jednu po jednu barijeru i to
je jedan od sigurnih pokazatelja da naša zemlja sigurno korača putem napretka i boljeg života svih naših
građana", navela je Kisić Tepavčević. Gojković: Naredne godine još veća ulaganja u kulturu Uprkos
teškoj godini, ostvarili smo značajne rezultata u oblasti kulture i bili jedna od pet zemalja koja nije
potpuno zaključala ustanove kulture i stavila umetnike na prioritetnu listu za vakcinanciju, ali smo ih
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materijalno pomogli, izjavila je ministarka kulture i informisanja Maja Gojković. "Budžet Ministarstva za
2022. uvećan je za dve milijarde dinara, odnosno za 16 odsto u odnosu na ovu godinu, čime smo prešli
konačno jedan odsto ukupnog budžeta Srbije, jer je to jedan od evropskih kiriterijuma koji nikako nismo
do sada mogli da pređemo i to u teškoj godini kada se ulagalo u zdravstvo i infrastrukturu", rekla je
Gojkovićeva. Najavila je da će godina pred nama biti prepoznatljiva po tri kulturna projekta. "Od 13.
januara pažnja će biti fokusirana na Novi Sad koji je Evropska prestonica kulture za 2022. Drugi projekat
je Prestonica kulture Srbije za koju je izabran Čačak, čime se okrećemo ka decentralizaciji kulture. Treći
projekat je Gradovi u fokusu, za šta smo izdvojili 350 miliona dinara i uspeli da završimo 44 projekata u
44 gradova i opština u kojima se obnavljaju kulturne ustanove", istakla je ministarka Gojković. Ona je
naglasila da su značajna sredstva uložena u filmsku industriju i  snimanje serija,  što bi  trebalo da
podstakle i razvoj turizma. Izazovi i sledeće godine pandemija i klimatske promene Stalna koordinatorka
Ujedinjenih nacija (UN) Fransoaz Žakob kaže da je sledeće godine ključno pet stvari, od kojih je prva
zdravlje. Kako navodi, UN će nastaviti da podržavaju kampanju za vakcinaciju, a ono što je potrebno
jeste da se dodatno ulaže u zdravstvene sisteme, ali i inovacije u oblasti zdravstva. Kao drugu ključnu
stvar, Žakob navodi povratak nekih zanimanja, poput zemljoradnika, majstora i slično u centar pažnje
ističući da to nisu poslovi prošlosti, već budućnosti. Treća ključna stvar na koju treba obratiti pažnju
sledeće godine, kako kaže Žakob, je demografija, a zatim klimatske promene i jačanje demokratije i
vladavine  prava.  Šef  regionalnog  predstavništva  Evropske  investicione  banke  za  Zapadni  Balkan
Alesandro Bragonzi istakao je da je svet pred velikim promenama i izazovima i da su u sadašnjem
trenutku karakteristične razne nestašice, povećani troškovi, sirovina prevoza i da je pojava novog soja
virusa korona bacila senku na ekonomski oporavak i da preti da se odloži povratak u normalu. Govoreći o
ulaganjima EIB-a u Srbiju i Zapadni Balkan, Bragonzi je rekao da je ova banka nastavila da pomaže
region u opravku od krize izazvane pandemijom. "U dve godine pandemije isporučili smo pomoć od 1,7
milijardi evra za Zapadni Balkan, a u okviru toga smo uložili 1,5 u mala i srednja preduzeća", rekao je
on. Dodao je da će banka više ulagati u klimatske projekte, da će u Srbiji učestvovati u ulaganju u
privatni sektor, razvoj inovativnih tehnologija i da pozdravljaju napore srpskih vlasti na integraciji u
Evropsku uniju. Direktorka UNICEF-a Dejana Kostadinova ukazala je da je bolja budućnost za decu
garancija za boju budućnost za sve nas i u tom smisli naglasila da se mora nastaviti sa borbom za
poštovanje dečijih prava.  Ukazala je da su deca takođe pogođena pandemijom virusa korona i  to
posebno ona u osetljivim grupama. Direktorka UNHCR-a Frančeska Boneli istakla je da se broj prinudno
raseljenih ljudi povećava svake godine. Kako je navela, do sredine ove godine zabeleženo je 84 miliona
prinudno raseljenih, što je veliko povećanje u odnosu na 82 miliona registrovanih prošle godine. "Rat i
nasilje postaju sve češći. Ove brojke su uznemirujuće i pozivaju celo čovečanstvo da rešava goruća
pitanja poput prinudno raseljenih", kazala je Boneli. Ona je istakla da je glavna zabluda koju treba razbiti
da izbeglice predstavljaju ekonomski teret za zemlju u koju dolaze i ukazala da oni mogu biti samo
korist. Izazovi u svetu: Pandemija i sukobi na svim kontinentima Pandemija virusa korona, njen uticaj na
ekonomiju, ali i sukobi na svim kontinentima, izazovi su sa kojima smo se suočavali tokom prošle godine
i sa kojima će ceo svet morati da nastavi da se suočava tokom sledeće godine, rečeno je na prvom
panelu konferencije "The Economist: Svet u 2022" pod nazivom "Kako će svetski poredak izgledati u
2022?". Ambasador Nemačke u Beogradu Tomas Šib istakao je da Nemačka ima novu koalicionu vladu, a
kada je reč o spoljnoj politici da će ona biti puna kontiuniteta jer će Evropska unija ostati okosnica
nemačke spoljne politike, kao i transatlantsko partnerstvo. Šib je istakao da je klimatska zaštita jedan od
najvažnijih prioriteta za Nemačku za naredne godine i naveo da je želja Nemačke da 78 odsto njihove
potrošnje energije do 2030. godine dođe iz obnovljivih izvora energije. Dodao je da je to krupan cilj i da
obnovljivim izvorima treba da teže i druge zemlje, među kojima i Srbija. Francuski ambasador Pjer
Košar, govoreći o prioritetima Francuske u narednoj godini i predsedavanju Savetu Evrope, naveo je da
je Francuska spremna da ponudi viziju budućnosti Evrope za multilaterizam narednih godina. U tome će,
kaže,  njegova zemlja sarađivati  sa ostalim članicama i  institucijama EU kako bi  se našli  pozitivni
kompromisi kada bude neslaganja. Prema njegovim rečima Francuska će raditi na jačanju suverenosti, a
biće verna i svojoj viziji svetskog poretka zasnovanog na vladavini prava. "Štitićemo našu granicu više
nego ranije, želimo da povećamo odbranu i bezednost naših građana", rekao je Košar i naglasio da EU i
Afrika treba da sarađuju. Kada je reč o Zapadnom Balkanu naveo je da će u junu biti konferencija
posvećena ovom regionu sa kojim EU želi da sarađuje. Sledeći problem kome će se Francuska posvetiti
jeste ekonomski oporavak jer se želi zaštiti rast, izbeći bankrot i nezaposlenost u regionu. Ocenio je kao
veoma ohrabrujuće to što je Srbija kao kandidat otvorila novi klaster i da je to veoma važno na putu
integracije Srbije u EU. Ambasadorka Velike Britanije u Srbiji Šan Meklaud navela je da godina za nama
nije bila jednostavna, kao i da će se poteškoće nastaviti i sledeće godine. Naglasila je da je bilo mnogo
izazova i u tom smislu istakla tri - pandemija kovida 19, klima i sukobi. "Pandemija je još uvek na vrhu
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svih prioriteta, u smislu posledice po ljude, pritiska na zdravstvo, uticaja na ekonomiju, obrazovanje.
Pojava novih sojeva znači da moramo da prilagodimo naše mere", kazala je Meklaud. Kada je reč o klimi,
Meklaud ukazuje da se mora raditi na ublažavanju posledica klimatskih promena. Ističe da su najveći
izazov sukobi na mnogim kontinentima i dodaje kao četvrti izazov za sledeću godinu poštovanje obaveza
za poštovanje ljudskih prava i demokratiju. Navodi da su pozitivne vesti od prošle godine vakcinacija,
razvoj vakcina protiv malarije,  kao i  opredeljenje za smanjenje globalnog otopljavanja.  Pomoćnik
ministra spoljnih poslova Nebojša Košutić kazao je da su spoljnopolitički ciljevi Srbije, između ostalog,
napredak u evropskim integracijama i stabilna regionalna politika. U tom smislu, ukazao je da se danas
Srbiji i zvanično otvara Klaster 4 u procesu evrointegracija. "Smatramo da su uspesi Srbije uzeti u obzir i
da se vrednuje na pravi način ono što smo uradili", kazao je Košutić. Ističe da Srbija želi da bude partner
tokom razvoja celog regiona. Privrednici: Bez obzira na pandemiju 2021. dobra godina u Srbiji Privrednici
su na panelu o privredi pre i posle pandemije i izazovima u 2022. godini istakli da je bez obzira na
pandemiju ova godina u Srbiji bila dobra i ocenili da je teško predvideti kakva će biti sledeća, kako u
Srbiji  tako i  u svetu. Predsednik francusko-srpske Privredne komore Dragan Stokić je rekao da je
najbitnije da zbog pandemije nije bilo otpuštanja zaposlenih i da je za francusku poslovnu zajednicu u
Srbiji  bilo  veoma  važno  šta  se  događa  u  sektoru  saobraćaja,  najviše  zbog  koncesije  Vansija  na
Aerodromu Beograd. U tom smislu je naveo da se projekti na aerodromu odvijaju dobro, čak i oni
ekološki, da je aerodrom odmakao u dekarbonizaciji. "Najvažnije je da nije bilo otpuštanja radnika, već
je i povećana tražnja pogotovu za visoko kvalifikovanim kadrom", rekao je Stokić i ukazao da nije
pozitivno to što se povećava cena rada i troškovi rada. Stokić je kazao i da Francusko - srpska privredna
komora podržava formiranje naučno - tehnoloških parkova koji treba da budu, kako je rekao, inkubatori
za samozapošljavanje mladih. Kada je reč o digitalizaciji, Stokić je rekao da je potrebno podstaći i
digitalizaciju javnih preduzeća, ali i privatnih jer digitalizacija čini efikasnijim procese i omogućava im da
ukorače u digitalnu ekonomiju i generišu personalizovane servise. Pored digitalizacije, akcenat bi trebalo
da bude i na zelenoj agendi, rekao je on i u tom smislu ukazao da je danas otvoren Klaster 4, te da će
biti dodatnih fondova iz EU koje će Srbija moći da koristi za projekte iz te oblasti. Predsednik Komore
italijansko - srpskih privrednika Đorđo Markeđani kazao je da su italijanske kompanije uspele da pokažu
čvrstinu i izdržljivost i u Italiji i u Srbiji tokom pandemijskih godina. Kako je naveo, u Italiji je najviše
pogođen turizam, a kada je reč o izvozu bilo je je problema sa logistikom u vezi prevoza. "Uspeli smo da
imamo izdržljivost i snagu i u Italiji i u Srbiji. Dosta smo propatili, ali uspeli smo da pređemo u novu
normalnost", kazao je Markeđani. Istakao je da Srbija nije gubila vreme 2020. i 2021. godine i u tom
smislu rekao je da je gradila infrastrukturu što je prema njegovoj oceni najbolja propusnica za Srbiju kao
evropsku  zemlju  za  budući  napredak.  "Nije  bilo  dobro  vreme,  bilo  je  strašno,  ali  uspeli  smo  da
preživimo", kazao je Markeđani. Ekonomista iz EIB-a Simon Savsek, govoreći o uticaju pandemije na
kompanije u regionu, kazao je da region, u smislu zapošljavanja i BDP-a, nije bio pogođen kao što se u
početku strahovalo da će biti. Istakao je da pandemija i dalje postoji i da će biti potrebno za ceo svet
vremena da se u potpunosti oporavi. Kako je rekao, kada je virus prelazio iz Kine, postojale su procene
da će zaobići region,ali su one bile pogrešne. Naveo je da je na Zapadnom Balkanu 90 odsto kompanija
dobilo subvencije za plate, 10, 20 odsto kredite, a da se 40 odsto kompanija privremeno zatvorilo, dok
61 odsto ima manju likvidnost. Kada je reč o preprekama, Savsek je rekao da je bilo problema sa
neformalnim  sektorom,  političkom  nestabilnošću,  visokim  porezima.  U  Srbiji  je  prepreka  slabo
obrazovana radna snaga, kazao je Savsek i dodao da je u bankarstvu situacija mnogo bolja, a da su
mala i srednja preduzeća ta koja su imala probleme. Dejvid Landsman, predsednik Britansko- srpske
privredne komore koji se uključio onlajn, rekao je da kada su ga britanske kompanije pitale o Srbiji,
rekao im je da je to najveća zemlja u regionu koji raste. "Ima dosta pozitivnih stvari, kao što je ljudski
kapital,  zatim to što kompanije iz Srbije otvaraju kancelarije u Velikoj Britaniji.  Rekao sam im da
pogledaju kakva je situacija u haj teku", rekao je on. Dodao je da je bilo pozitivnih promena u odnosima
Srbije i Velike Britanije i da se u Srbiji sve više prihvataju evropski standardi i da je sve manje prepreka
za ulaganje. Ova godina je bila zaista jako dobra za 80 odsto kompanija članica Američke privredne
komore u Srbiji (AmCham), jer im pandemija nije predstavljala teškoću, nego su imale rast prihoda,
profita i investicija, izjavio je predsednik AmChema Zoran Petrović. "Situacija je znatno bolja nego prošle
godine. Već vidimo da se od maja-juna pomeraju projekcije rasta i sad je izvesno da će do kraja godine
on biti 6,5 do sedam odsto, na šta je uticali građevinarstvo, i sektor usluga, lična potrošnja i investicije",
rekao je Petrović. Ocenio je da je razlika u činiocima koji utiču na rast BDP-a između Srbije i drugih
zemalja Srednje Evrope članica Eu u tome što tamo izvoz igra značajniju ulogu. "Kompanije su se
prilagodile krizi, dosta toga je urađeno, digitalizacija je dostigla neslućene visine, a bilo je optimizma
zbog vakcina koje su stigle. Ne bi valjalo da zbog lošije vakcinacije prospemo sve što smo dobro uradili";
zaključio je Petrović. Izvršni direktor Japanske poslovne alijanse u Srbiji Oliver Lepori rekao je da u našoj
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zemlji  posluje 60 japanskih kompanija.  "Prošlu godinu su obeležile  značajne investicije  iz  Japana
kompanija Tojo i Nidek, koje traže kvalifikovanu radnu snagu, a najveći izazovi su bile kulturološke
razlike i mobilnost radne snage" rekao je Lepori. Istakao je da japanske kompanije nisu toliko primetne,
zbog poslovne politike koja podrazumeva integraciju u lokalnu zajednicu, ali da su to stabilne i dugoročne
investicije. Lepori je dodao da japanske kompanije traže visokokvalifikovanu radnu snagu različitih
struka.
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Predsednik Srbije Aleksandar Vučić je danas na otvaranju konferencije "The Economist: Svet u 2022" i
poručio da Srbija u 2022. godinu ulazi sa zdravim javnim finansijama i da će biti spremna da se...
BEOGRAD - Predsednik Srbije Aleksandar Vučić je danas na otvaranju konferencije "The Economist: Svet
u 2022" i poručio da Srbija u 2022. godinu ulazi sa zdravim javnim finansijama i da će biti spremna da se
uhvati u koštac sa svim onim što nam budućnost tek donosi. Srbija, kaže Vučić, u 2022. ulazi okružena
relativno  povoljnim  globalnim  makroekonomskim  uslovima,  stabilnom valutom,  niskim  stopama
zaduživanja  i  visokim prilivom investicija,  što  omogućava  novi  fiskalni  prostor  i  kontrolu  rizika  i
neizvesnosti.  "Svakako godina pred nama zahtevaće nova prilagođavanja, kako u ličnom, tako i  u
kolektivnom smislu. Globalni trendovi koji pogađaju ceo svet odraziće se i na naše lične živote i zato
jačanjem sopstvenih resursa, naročito onih ljudskih, bićemo spremni da se hvatamo u koštac sa onim što
nam budućnost tek donosi", naglasio je Vučić. Istakao je da je Srbija jasno posvećena za rešavanje svih
izazova, od aktuelnih do onih sa kojima će se čovečanstvo tek susresti, bilo da je u pitanju neka nova
pandemija ili nestašica energenata, hrane i pijaće vode. Predsednik je podsetio da je 2. septembra 1843.
Džejms Vilson, čovek velikog talenta i burne biografije, štampao prvi broj svog dnevnog lista, jasnog i
preciznog imena The Economist". "Objašnjavajući o kakvom se dnevniku radi, sam Vilson ga je opisao
kao 'dnevni list za politiku, privredu, agrikulturu i slobodnu trgovinu'. Već 1846. Ekonomist ispod svog
logotipa donosi informaciju da se radi o dnevnom listu za ''politiku, književnost i opšte teme'. Ovo danas
ne  govorim  kako  bih  ilustrovao  promenu  kursa  Ekonomista,  jer  je  on  od  osnivanja  do  danas  u
kontinuitetu posvećen promovisanju liberalne ekonomije, baš onako kako je to i osnivač gospodin Vilson
propagirao", kazao je predsednik. Vučić kaže da je hteo tim podsećanjem da dočara kako je u doba prve
industrijske revolucije fokus na teme od interesa, menjao svoja težišta. "Danas, mi kao svedoci četvrte
industrijske revolucije ne smemo zauzimati rigidne i rezolutne stavove povodom budućnosti, jer ona u
našem vremenu nema praktično ni pravila ni konstante. Paradigme, a one su po definiciji vezane za
politiku dugog delovanja, danas nemaju svoj izvorni smisao budući da iz identičnih premisa koje smo
imali pre samo dve godine, mi ne možemo izvući iste zaključke ove godine". Predsednik ističe da brzina
kojom se razvija tehnologija, kao i fantastičan pristup informacijama, menjaju našu budućnost na način
koji je pre samo jedne decenije bio nezamisliv. Kaže da treba da se setimo Stiva Džobsa, vizionara
modernih tehnologija, koji je umro a da nije čuo za ''internet stvari", iako je umro pre samo 10 godina.
Naglasio je da se život svakog pojedinca na Zemlji promenio u protekle dve godine, kao i da se ne slaže
sa onima koji govore o "velikom resetovanju čovečanstva", pošto "reset" znači povratak na fabrička
podešavanja. "Bez obzira na činjenicu što veoma cenim naše domaćine, moram da kažem da se sistem
liberalne ekonomije, onakav kakvog ga poznajemo u proteklom periodu pokazao kao manjkav. Ne tvrdim
da postoje politički  i  ekonomski sistemi koji  su mnogo efikasniji,  humaniji  i  bolji,  ali  tvrdim da je
pandemija virusa korona empirijski dokazala da je bez državnog intervencionizma nemoguće prebroditi
humanitarne i  privredne katastrofe".  Kaže da je korona virus ugrozio osnovne slobode - kretanja,
protoka roba, kapitala i usluga, ali da je odneo i ljudske živote i radna mesta. Nažalost, čovečanstvo je
izgubilo poverenje u političku solidarnost i multilateralizam, dodao je Vučić. Kako je rekao, bitka za
pristup vakcinama postala je političko pitanje par ekselans, a borba za nabavku respiratora imala je i
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obaveštajni i kontraobaveštajni karakter. "Osvrtom na prošlu i ovu godinu možemo konstatovati da je i u
uslovima velike neizvesnosti usled zdravstvene i ekonomske krize uzrokovane pandemijom, Vlada Srbije
pokazala veliku odgovornost i sa sveobuhvatnim setom mera vrednim osam milijardi evra odnosno 17,4
odsto BDP-a pružila podršku kako privredi, tako i direktno građanima", naveo je Vučić. Naglasio je da su
sačuvana postojeća radna mesta i otvorena nova, kao i da su očuvani proizvodni kapaciteti, čime je
Srbija poslala jasan signal svetu da je politički i sistemski stabilna država koja sprovodi odgovornu
ekonomsku politiku.  Dodao je da je  Srbija,  prema relevantnim agencijama, na korak od najvišeg
investicionog rejtinga. Vučić je ocenio da korona i dalje izaziva nove ekonomske potrese koji će se
nastaviti i u godini pred nama, što će imati za posledicu nastavak poremećaja u proizvodnji i lancima
snabdevanja, stvarajući inflatorne pritiske. "Iako su prognoze da će cenovni pritisci oslabiti u 2022.
godini, u jednom broju rastućih ekonomija se očekuje da će se oni i dalje zadržati usled poskupljenja
hrane i energenata i slabljenja vrednosti domaćih valuta, što je podiglo cene roba iz uvoza". Predsednik
je ocenio da je energetika postala novo "ratno polje" za velike i regionalne sile, jer energetni nisu više
dobro koje uživaju svi po prihvatljivim cenama, već postaju moćno oružje "sa najmoćnijom municijom"
koja sve probija. "Pojačana tražnja za energentima uticaće na zadržavanje njihovih visokih cena bar u
poređenju sa onim u godinama koje prethodile pandemiji. To se posebno odnosi na članice Opeka koje će
nastojati da maksimizuju svoje prihode od nafte u narednim godinama kako bi mogle da finansiraju
svoju ekonomsku diversifikaciju i planove energetske tranzicije", kaže Vučić. Kada je reč o finansiranju
neophodne energetske tranzicije i ulaganja u obnovljive izvore energije, poručio je da bi voleo da bar u
Evropi postoji jedinstven stav po pitanju važnih tema: da li zatvaramo nuklearne elektrane ili ih i dalje
gradimo,  kako  bi  pojedinačne  zemlje  mogle  da  prave  sopstvene  scenarije  preraspodele  izvora
snabdevanja energentima. "Slično je i u borbi da obezbedimo prihvatljive cene energenata, konkretno
gasa kako ne bi delili sudbinu drugih zemalja i moguć scenario paralize cele privrede. Ono što ohrabruje
je da možemo da zakucamo na brojna vrata, a opet verujemo u sopstvenu snagu", rekao je on i dodao
da će Srbija povećati udeo obnovljivih izvora energije. Poručio je da je Srbija potpuno posvećena svojoj
Zelenoj agendi, koja treba da pruži energetsku sigurnost i ekonomsku stabilnost, uz oslanjanje na
obnovljive izvore. Takođe, rekao je da će Srbija nastaviti da prati razvoj novih alternativnih vidova
goriva, kao što je zeleni vodonik čija proizvodnja je i dalje skupa, ali da su zemlje poput Kine ili EU već
najavile ulaganja u cilju snižavanja cene dobijanja ovog goriva budućnosti. Naš ekonomski razvoj beleži
konstantan rast sa pozitivnim projekcijama za godine koje su pred nama, naglasio je predsednik. Poručio
je da će Srbija biti pouzdan partner svih merodavnih međunarodnih institucija čije delovanje ide u smeru
stvaranja  harmoničnih  odnosa  među  narodima.  "Tu  pre  svega  mislim  na  promociju  političkog  i
ekonomskog multilateralizma definisanu kroz aktuelne agende UN", zaključio je Vučić. Kako će izgledati
svetski poredak u 2022. izazovi u novoj godini, razvoj privrede posle pandemije, teme su konferencije
"The Economist: Svet u 2022", koja se održava danas u Domu Narodne skupštine, u organizaciji "Color
Media Communications". Na konferenciji će biti sumirani zaključci o političkom, poslovnom, i društvenom
ambijentu  Srbije  u  tekućoj  godini  i  otvaraju  pitanja  od  značaja  za  narednu  godinu.  Učestvuju
predstavnici Vlade Srbije, diplomatskog kora i poslovnih udruženja, vodećih privrednika iz Srbije, kao i
ličnosti iz javnog i kulturnog miljea. Dačić: U teškoj godini Srbija uspela da ostvari značajne rezultate
Predsednik Narodne skupštine Ivica Dačić ocenio je danas da je godina za nama bila teža u odnosu na
prethodne, pre svega zbog pandemije virusa korona, ali da je Srbija uspela da na svim poljima ostvari
značajne rezultate. Dačić je, pred početak konferencije "The Economist: Svet u 2022", kazao da se u
sledeću godinu može ući sa optimizmom, ali i da će se suočavanja sa izazovima sa kojima smo se i do
sada  suočavali  nastaviti.  Prema  njegovim  rečima,  rizici  se  odnose  na  pandemiju  virusa  korona,
energetsku krizu, klimatske promene... "Srbija ima interes da sačuva političku stabilnost, imamo interes
da se sačuva regionalni mir i da se time stvore uslovi za ubrzani ekonomski razvoj", kazao je Dačić i
poželeo dobrodošlicu na konferenciju svima u ime Narodne skupštine Srbije. Za kontinuitet politike rasta
standarda i investicija Ako smo u pandemijskim godinama uspeli da uvećamo stopu privrednog rasta i
podstaknemo strane investicije i ulaganja u infrastrukturu, onda je očigledno kako će izgledati naredna
godina, u kojoj će, verujem biti na izdisaju, poručio je Dačić. "Srbija je i tada imala, i sada ima, snažan i
najbolji mogući odgovor na krizu kovida 19 i kada je reč o zdravstvenoj zaštiti stanovništva, a naročito u
pogledu zaštite ekonomije. Ove godine je još je ubedljivija u tom domenu, a pre svega po investicijama",
rekao je Dačić otvarajući konferenciju "Svet u 2022" u organizaciji londonskog časopisa "Ekonomist". On
je naveo da će budžet, koji je parlament usvojio, obezbediti naredne godine rast standarda stanovništva,
ali i nastavak velikih investicija u infrastrukturu. "To su rezultati politike tima koji predvodi predsednik
Aleksandar Vučić i koji je interes zemlje i građana stavio na prvo mesto", rekao je Dačić. Izrazio je
očekivanje da će referendum o promeni  Ustava biti  uspešan i  uz veliku izlaznost  građana,  što će
obezbediti unapređenje pravosudnog sistema Srbije. Dodao je da je podrška za promene Ustava dobijena
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od stručne domaće javnosti i Venecijanske komisije. "Očekuju nas izbori na nekoliko nivoa, uz primenu
demokratskih standarda i svih dogovora postignutih tokom međustranačkog dijaloga. Od buduće vlade
očekujem kontinuitet politike rasta životnog standarda i ulaganja, a na inostranom planu zaštitu interesa
Srbije, pre svega u vezi sa KiM", rekao je Dačić. Mihajlović: Tražnja za energijom će rasti brže od
proizvodnje Potpredsednica Vlade Srbije i ministrarka rudarstva i energetike izjavila je danas da je Srbija
ove godine ušla u način rada koji podrazumeva zajednički rad na energetici i zaštiti životne sredine. Ona
je na godišnjoj konferenciji časopisa "Ekonomist" pod nazivom "Svet u 2022", istakla da enregetska kriza
u svetu traje mesecima i da se oseća i kod nas i navela de ja poslednja dva tri dana cena električne
energije na evropskom tržištu porasla za 70 evra po megavat satu što, kako je rekla govori da postoje
problemi sa proizvodnjom i prenosom struje. Prema njenim rečima za očekivati je da iz krize izađemo do
kraja grejne sezone i da će u narednom periodu tražnja za energijiom rasti brže od proizvodnje. "Svaka
država mora da ima svoju energetsku poliitku koja mora da bude dugoročna, da zna koji su joj ciljevi za
20, 30 godina. Mi da bismo ostvairli  cilj  da do 2050. budemo dekarbonizovani moramo neophodne
korake da preduzimamo na vreme", navela je Mihajlović. Istakla je da je Srbija ove godine donela važne
zakone u ovoj oblasti, jer je osim zakona o energetici i rudarstvu, prvi put donela i zakon o obnovljivim
izvorima energije, zatim o energetskoj efikasnosti i racionalnoj upotrebi električne energije. "Cilj nam je
da 2040. Godine 40 odsto električne energije proizvodimo iz obnovljivih izvora. To je dostižno i veoma
važno, a koliko pokazuje i sadašnja situacija kada nas iz problema vade Hidroelektrane i elektrane na
vetar a ne termoelektrane", naglasila je Zorana Mihailović. Najavila je da će se uskoro na raspravi naći i
Nacionalni plan za energetiku, da su Srbiji potrebni novi kapaciteti za proizvodnju struje, koji zahtevaju
velike investicije,  ali  da su one baza za razvoj.  Matić: Za turizam sledeća godina značajnije bolja
Ministarka trgovine, turizma i telekomunikacija Tatjana Matić ocenila je da će sledeća godina, kada se
govori o sektoru turizma, biti značajnije bolja i dodala da se u tom smislu i 2022. završava bolje od
očekivanog. Matić je kazala da je ove godine u Srbiju došlo više od 2,5 miliona turista, da je zabeleženo
10 miliona noćenja, a da devizni priliv od turizma u Srbiji zaključno sa septembrom iznosi milijardu i 150
miliona evra. "To su podaci koji nas ohrabruju, posebno imajući u vidu da se sledeće godine očekuje
izlazak iz kovida, pre svega u smislu stabilizacije u čitavom svetu. To će doneti nove izazove i zato je
važno što se Srbija pozicionirala ove godine i što je uspela i na međunarodnom tržištu da bude priznata",
kazala je Matić. Dodaje da u prilog tome govori i činjenica da je naše selo Mokra gora svrstano među
nekoliko najlepših sela u svetu od strane Svetske turističke organizacije. "Činjenica da su beogradski
restorani ušli u Mišelinov vodič je još jedna potvrda pre svega nivoa usluge i činjenice da kada govorimo
o sektoru turizma, svet nas sve više prepoznaje kao jednu destinaciju koju treba obići", kazala je. Matić
navodi  da  je  sektor  trgovine  ove  godine  imao  određene  krize  izazvane  poremećajima  na  tržištu
energentina, ali da su Vlada i resorno ministarstvo uspeli da spreče dalje poremećaje na tržištu, pre
svega kada se govori o snabdevanju osnovnim prehrambenim namirnicama. Kisić: I sledeće godine
kovid-19 jedan od glavnih izazova Ministarka za rad, zapošljavanje, socijalna i ekonomska pitanja Darija
Kisić Tepavčević ukazala je na to da će i sledeće godine jedan od glavnih izazova sa kojima ćemo se
suočavati biti virus korona i u tom smislu navela da se virus promenio te je sada potrebno za kolektivni
imunitet više od 80 odsto. Kisić Tepavčević je pre konferencije "The Economist: Svet u 2022" pozvala
građane da se vakcinišu navodeći da je Srbija među prvima nabavila vakcinu 24. decembra, ali da još
nismo dostigli ni 60 odsto vakcinisanih građana. "Još uvek nije dovoljan broj naših građana vakcinisan da
bismo zaustavili širenje ovog virusa, nismo dostigli 60 odsto, a sada se virus toliko promenio da su
procene da je potrebno da više od 80 odsto nas bude vakcinisano", ukazala je Kisić Tepavčević. Kada su
u pitanju pokazatelji na tržištu rada, prema rečima Kisić Tepavčević, oni su značajno poboljšani u toku
pandemijske godine. Nezaposlenost je gotovo svakog meseca bila niža nego prethodnog meseca tako da
je u novembru 1.000 ljudi više zaposleno u odnosu na oktobar, kazala je ministarka i dodala da, ako
gledamo od januara zaključno sa novembrom, 207.000 ljudi sa evidencije nezaposlenih je zaposleno, što
je 7,2 odsto više nego što je bilo prethodne godine. "Ponosni smo i na program Moja prva plata", kazala
je i dodala da je otvoren i drugi ciklus tog programa te da će još više od 10.000 mladih imati priliku da
dobije svoju prvu platu. Ministarstvo za rad, zapošljavanje, socijalna i boračka pitanja radi i na jačanju
zakonskog okvira i  kada je u pitanju polje socijalne zaštite, polje rada, bezbednosti na radu, kaže
ministarka i dodaje da je početkom godine u februaru usvojen zakon o socijalnoj karti, koji će sledeće
godine profunkcionisati. "Zajedno gradimo i Srbiju bez barijera. Kada je reč o osobama sa invaliditetom,
imali smo stotinu zajedničkih aktivnosti koje su doprinele da polako rušimo jednu po jednu barijeru i to
je jedan od sigurnih pokazatelja da naša zemlja sigurno korača putem napretka i boljeg života svih naših
građana", navela je Kisić Tepavčević. Gojković: Naredne godine još veća ulaganja u kulturu Uprkos
teškoj godini, ostvarili smo značajne rezultata u oblasti kulture i bili jedna od pet zemalja koja nije
potpuno zaključala ustanove kulture i stavila umetnike na prioritetnu listu za vakcinanciju, ali smo ih
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materijalno pomogli, izjavila je ministarka kulture i informisanja Maja Gojković. "Budžet Ministarstva za
2022. uvećan je za dve milijarde dinara, odnosno za 16 odsto u odnosu na ovu godinu, čime smo prešli
konačno jedan odsto ukupnog budžeta Srbije, jer je to jedan od evropskih kiriterijuma koji nikako nismo
do sada mogli da pređemo i to u teškoj godini kada se ulagalo u zdravstvo i infrastrukturu", rekla je
Gojkovićeva. Najavila je da će godina pred nama biti prepoznatljiva po tri kulturna projekta. "Od 13.
januara pažnja će biti fokusirana na Novi Sad koji je Evropska prestonica kulture za 2022. Drugi projekat
je Prestonica kulture Srbije za koju je izabran Čačak, čime se okrećemo ka decentralizaciji kulture. Treći
projekat je Gradovi u fokusu, za šta smo izdvojili 350 miliona dinara i uspeli da završimo 44 projekata u
44 gradova i opština u kojima se obnavljaju kulturne ustanove", istakla je ministarka Gojković. Ona je
naglasila da su značajna sredstva uložena u filmsku industriju i  snimanje serija,  što bi  trebalo da
podstakle i razvoj turizma.
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Predsednik Srbije Aleksandar Vučić je danas na otvaranju konferencije "The Economist: Svet u 2022" i
poručio da Srbija u 2022. godinu ulazi sa zdravim javnim finansijama i da će biti spremna da se...
BEOGRAD - Predsednik Srbije Aleksandar Vučić je danas na otvaranju konferencije "The Economist: Svet
u 2022" i poručio da Srbija u 2022. godinu ulazi sa zdravim javnim finansijama i da će biti spremna da se
uhvati u koštac sa svim onim što nam budućnost tek donosi. Srbija, kaže Vučić, u 2022. ulazi okružena
relativno  povoljnim  globalnim  makroekonomskim  uslovima,  stabilnom valutom,  niskim  stopama
zaduživanja  i  visokim prilivom investicija,  što  omogućava  novi  fiskalni  prostor  i  kontrolu  rizika  i
neizvesnosti.  "Svakako godina pred nama zahtevaće nova prilagođavanja, kako u ličnom, tako i  u
kolektivnom smislu. Globalni trendovi koji pogađaju ceo svet odraziće se i na naše lične živote i zato
jačanjem sopstvenih resursa, naročito onih ljudskih, bićemo spremni da se hvatamo u koštac sa onim što
nam budućnost tek donosi", naglasio je Vučić. Istakao je da je Srbija jasno posvećena za rešavanje svih
izazova, od aktuelnih do onih sa kojima će se čovečanstvo tek susresti, bilo da je u pitanju neka nova
pandemija ili nestašica energenata, hrane i pijaće vode. Predsednik je podsetio da je 2. septembra 1843.
Džejms Vilson, čovek velikog talenta i burne biografije, štampao prvi broj svog dnevnog lista, jasnog i
preciznog imena The Economist". "Objašnjavajući o kakvom se dnevniku radi, sam Vilson ga je opisao
kao 'dnevni list za politiku, privredu, agrikulturu i slobodnu trgovinu'. Već 1846. Ekonomist ispod svog
logotipa donosi informaciju da se radi o dnevnom listu za ''politiku, književnost i opšte teme'. Ovo danas
ne  govorim  kako  bih  ilustrovao  promenu  kursa  Ekonomista,  jer  je  on  od  osnivanja  do  danas  u
kontinuitetu posvećen promovisanju liberalne ekonomije, baš onako kako je to i osnivač gospodin Vilson
propagirao", kazao je predsednik. Vučić kaže da je hteo tim podsećanjem da dočara kako je u doba prve
industrijske revolucije fokus na teme od interesa, menjao svoja težišta. "Danas, mi kao svedoci četvrte
industrijske revolucije ne smemo zauzimati rigidne i rezolutne stavove povodom budućnosti, jer ona u
našem vremenu nema praktično ni pravila ni konstante. Paradigme, a one su po definiciji vezane za
politiku dugog delovanja, danas nemaju svoj izvorni smisao budući da iz identičnih premisa koje smo
imali pre samo dve godine, mi ne možemo izvući iste zaključke ove godine". Predsednik ističe da brzina
kojom se razvija tehnologija, kao i fantastičan pristup informacijama, menjaju našu budućnost na način
koji je pre samo jedne decenije bio nezamisliv. Kaže da treba da se setimo Stiva Džobsa, vizionara
modernih tehnologija, koji je umro a da nije čuo za ''internet stvari", iako je umro pre samo 10 godina.
Naglasio je da se život svakog pojedinca na Zemlji promenio u protekle dve godine, kao i da se ne slaže
sa onima koji govore o "velikom resetovanju čovečanstva", pošto "reset" znači povratak na fabrička
podešavanja. "Bez obzira na činjenicu što veoma cenim naše domaćine, moram da kažem da se sistem
liberalne ekonomije, onakav kakvog ga poznajemo u proteklom periodu pokazao kao manjkav. Ne tvrdim
da postoje politički  i  ekonomski sistemi koji  su mnogo efikasniji,  humaniji  i  bolji,  ali  tvrdim da je
pandemija virusa korona empirijski dokazala da je bez državnog intervencionizma nemoguće prebroditi
humanitarne i  privredne katastrofe".  Kaže da je korona virus ugrozio osnovne slobode - kretanja,
protoka roba, kapitala i usluga, ali da je odneo i ljudske živote i radna mesta. Nažalost, čovečanstvo je
izgubilo poverenje u političku solidarnost i multilateralizam, dodao je Vučić. Kako je rekao, bitka za
pristup vakcinama postala je političko pitanje par ekselans, a borba za nabavku respiratora imala je i
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obaveštajni i kontraobaveštajni karakter. "Osvrtom na prošlu i ovu godinu možemo konstatovati da je i u
uslovima velike neizvesnosti usled zdravstvene i ekonomske krize uzrokovane pandemijom, Vlada Srbije
pokazala veliku odgovornost i sa sveobuhvatnim setom mera vrednim osam milijardi evra odnosno 17,4
odsto BDP-a pružila podršku kako privredi, tako i direktno građanima", naveo je Vučić. Naglasio je da su
sačuvana postojeća radna mesta i otvorena nova, kao i da su očuvani proizvodni kapaciteti, čime je
Srbija poslala jasan signal svetu da je politički i sistemski stabilna država koja sprovodi odgovornu
ekonomsku politiku.  Dodao je da je  Srbija,  prema relevantnim agencijama, na korak od najvišeg
investicionog rejtinga. Vučić je ocenio da korona i dalje izaziva nove ekonomske potrese koji će se
nastaviti i u godini pred nama, što će imati za posledicu nastavak poremećaja u proizvodnji i lancima
snabdevanja, stvarajući inflatorne pritiske. "Iako su prognoze da će cenovni pritisci oslabiti u 2022.
godini, u jednom broju rastućih ekonomija se očekuje da će se oni i dalje zadržati usled poskupljenja
hrane i energenata i slabljenja vrednosti domaćih valuta, što je podiglo cene roba iz uvoza". Predsednik
je ocenio da je energetika postala novo "ratno polje" za velike i regionalne sile, jer energetni nisu više
dobro koje uživaju svi po prihvatljivim cenama, već postaju moćno oružje "sa najmoćnijom municijom"
koja sve probija. "Pojačana tražnja za energentima uticaće na zadržavanje njihovih visokih cena bar u
poređenju sa onim u godinama koje prethodile pandemiji. To se posebno odnosi na članice Opeka koje će
nastojati da maksimizuju svoje prihode od nafte u narednim godinama kako bi mogle da finansiraju
svoju ekonomsku diversifikaciju i planove energetske tranzicije", kaže Vučić. Kada je reč o finansiranju
neophodne energetske tranzicije i ulaganja u obnovljive izvore energije, poručio je da bi voleo da bar u
Evropi postoji jedinstven stav po pitanju važnih tema: da li zatvaramo nuklearne elektrane ili ih i dalje
gradimo,  kako  bi  pojedinačne  zemlje  mogle  da  prave  sopstvene  scenarije  preraspodele  izvora
snabdevanja energentima. "Slično je i u borbi da obezbedimo prihvatljive cene energenata, konkretno
gasa kako ne bi delili sudbinu drugih zemalja i moguć scenario paralize cele privrede. Ono što ohrabruje
je da možemo da zakucamo na brojna vrata, a opet verujemo u sopstvenu snagu", rekao je on i dodao
da će Srbija povećati udeo obnovljivih izvora energije. Poručio je da je Srbija potpuno posvećena svojoj
Zelenoj agendi, koja treba da pruži energetsku sigurnost i ekonomsku stabilnost, uz oslanjanje na
obnovljive izvore. Takođe, rekao je da će Srbija nastaviti da prati razvoj novih alternativnih vidova
goriva, kao što je zeleni vodonik čija proizvodnja je i dalje skupa, ali da su zemlje poput Kine ili EU već
najavile ulaganja u cilju snižavanja cene dobijanja ovog goriva budućnosti. Naš ekonomski razvoj beleži
konstantan rast sa pozitivnim projekcijama za godine koje su pred nama, naglasio je predsednik. Poručio
je da će Srbija biti pouzdan partner svih merodavnih međunarodnih institucija čije delovanje ide u smeru
stvaranja  harmoničnih  odnosa  među  narodima.  "Tu  pre  svega  mislim  na  promociju  političkog  i
ekonomskog multilateralizma definisanu kroz aktuelne agende UN", zaključio je Vučić. Kako će izgledati
svetski poredak u 2022. izazovi u novoj godini, razvoj privrede posle pandemije, teme su konferencije
"The Economist: Svet u 2022", koja se održava danas u Domu Narodne skupštine, u organizaciji "Color
Media Communications". Na konferenciji će biti sumirani zaključci o političkom, poslovnom, i društvenom
ambijentu  Srbije  u  tekućoj  godini  i  otvaraju  pitanja  od  značaja  za  narednu  godinu.  Učestvuju
predstavnici Vlade Srbije, diplomatskog kora i poslovnih udruženja, vodećih privrednika iz Srbije, kao i
ličnosti iz javnog i kulturnog miljea. Dačić: U teškoj godini Srbija uspela da ostvari značajne rezultate
Predsednik Narodne skupštine Ivica Dačić ocenio je danas da je godina za nama bila teža u odnosu na
prethodne, pre svega zbog pandemije virusa korona, ali da je Srbija uspela da na svim poljima ostvari
značajne rezultate. Dačić je, pred početak konferencije "The Economist: Svet u 2022", kazao da se u
sledeću godinu može ući sa optimizmom, ali i da će se suočavanja sa izazovima sa kojima smo se i do
sada  suočavali  nastaviti.  Prema  njegovim  rečima,  rizici  se  odnose  na  pandemiju  virusa  korona,
energetsku krizu, klimatske promene... "Srbija ima interes da sačuva političku stabilnost, imamo interes
da se sačuva regionalni mir i da se time stvore uslovi za ubrzani ekonomski razvoj", kazao je Dačić i
poželeo dobrodošlicu na konferenciju svima u ime Narodne skupštine Srbije. Za kontinuitet politike rasta
standarda i investicija Ako smo u pandemijskim godinama uspeli da uvećamo stopu privrednog rasta i
podstaknemo strane investicije i ulaganja u infrastrukturu, onda je očigledno kako će izgledati naredna
godina, u kojoj će, verujem biti na izdisaju, poručio je Dačić. "Srbija je i tada imala, i sada ima, snažan i
najbolji mogući odgovor na krizu kovida 19 i kada je reč o zdravstvenoj zaštiti stanovništva, a naročito u
pogledu zaštite ekonomije. Ove godine je još je ubedljivija u tom domenu, a pre svega po investicijama",
rekao je Dačić otvarajući konferenciju "Svet u 2022" u organizaciji londonskog časopisa "Ekonomist". On
je naveo da će budžet, koji je parlament usvojio, obezbediti naredne godine rast standarda stanovništva,
ali i nastavak velikih investicija u infrastrukturu. "To su rezultati politike tima koji predvodi predsednik
Aleksandar Vučić i koji je interes zemlje i građana stavio na prvo mesto", rekao je Dačić. Izrazio je
očekivanje da će referendum o promeni  Ustava biti  uspešan i  uz veliku izlaznost  građana,  što će
obezbediti unapređenje pravosudnog sistema Srbije. Dodao je da je podrška za promene Ustava dobijena
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od stručne domaće javnosti i Venecijanske komisije. "Očekuju nas izbori na nekoliko nivoa, uz primenu
demokratskih standarda i svih dogovora postignutih tokom međustranačkog dijaloga. Od buduće vlade
očekujem kontinuitet politike rasta životnog standarda i ulaganja, a na inostranom planu zaštitu interesa
Srbije, pre svega u vezi sa KiM", rekao je Dačić. Mihajlović: Tražnja za energijom će rasti brže od
proizvodnje Potpredsednica Vlade Srbije i ministrarka rudarstva i energetike izjavila je danas da je Srbija
ove godine ušla u način rada koji podrazumeva zajednički rad na energetici i zaštiti životne sredine. Ona
je na godišnjoj konferenciji časopisa "Ekonomist" pod nazivom "Svet u 2022", istakla da enregetska kriza
u svetu traje mesecima i da se oseća i kod nas i navela de ja poslednja dva tri dana cena električne
energije na evropskom tržištu porasla za 70 evra po megavat satu što, kako je rekla govori da postoje
problemi sa proizvodnjom i prenosom struje. Prema njenim rečima za očekivati je da iz krize izađemo do
kraja grejne sezone i da će u narednom periodu tražnja za energijiom rasti brže od proizvodnje. "Svaka
država mora da ima svoju energetsku poliitku koja mora da bude dugoročna, da zna koji su joj ciljevi za
20, 30 godina. Mi da bismo ostvairli  cilj  da do 2050. budemo dekarbonizovani moramo neophodne
korake da preduzimamo na vreme", navela je Mihajlović. Istakla je da je Srbija ove godine donela važne
zakone u ovoj oblasti, jer je osim zakona o energetici i rudarstvu, prvi put donela i zakon o obnovljivim
izvorima energije, zatim o energetskoj efikasnosti i racionalnoj upotrebi električne energije. "Cilj nam je
da 2040. Godine 40 odsto električne energije proizvodimo iz obnovljivih izvora. To je dostižno i veoma
važno, a koliko pokazuje i sadašnja situacija kada nas iz problema vade Hidroelektrane i elektrane na
vetar a ne termoelektrane", naglasila je Zorana Mihailović. Najavila je da će se uskoro na raspravi naći i
Nacionalni plan za energetiku, da su Srbiji potrebni novi kapaciteti za proizvodnju struje, koji zahtevaju
velike investicije,  ali  da su one baza za razvoj.  Matić: Za turizam sledeća godina značajnije bolja
Ministarka trgovine, turizma i telekomunikacija Tatjana Matić ocenila je da će sledeća godina, kada se
govori o sektoru turizma, biti značajnije bolja i dodala da se u tom smislu i 2022. završava bolje od
očekivanog. Matić je kazala da je ove godine u Srbiju došlo više od 2,5 miliona turista, da je zabeleženo
10 miliona noćenja, a da devizni priliv od turizma u Srbiji zaključno sa septembrom iznosi milijardu i 150
miliona evra. "To su podaci koji nas ohrabruju, posebno imajući u vidu da se sledeće godine očekuje
izlazak iz kovida, pre svega u smislu stabilizacije u čitavom svetu. To će doneti nove izazove i zato je
važno što se Srbija pozicionirala ove godine i što je uspela i na međunarodnom tržištu da bude priznata",
kazala je Matić. Dodaje da u prilog tome govori i činjenica da je naše selo Mokra gora svrstano među
nekoliko najlepših sela u svetu od strane Svetske turističke organizacije. "Činjenica da su beogradski
restorani ušli u Mišelinov vodič je još jedna potvrda pre svega nivoa usluge i činjenice da kada govorimo
o sektoru turizma, svet nas sve više prepoznaje kao jednu destinaciju koju treba obići", kazala je. Matić
navodi  da  je  sektor  trgovine  ove  godine  imao  određene  krize  izazvane  poremećajima  na  tržištu
energentina, ali da su Vlada i resorno ministarstvo uspeli da spreče dalje poremećaje na tržištu, pre
svega kada se govori o snabdevanju osnovnim prehrambenim namirnicama. Kisić: I sledeće godine
kovid-19 jedan od glavnih izazova Ministarka za rad, zapošljavanje, socijalna i ekonomska pitanja Darija
Kisić Tepavčević ukazala je na to da će i sledeće godine jedan od glavnih izazova sa kojima ćemo se
suočavati biti virus korona i u tom smislu navela da se virus promenio te je sada potrebno za kolektivni
imunitet više od 80 odsto. Kisić Tepavčević je pre konferencije "The Economist: Svet u 2022" pozvala
građane da se vakcinišu navodeći da je Srbija među prvima nabavila vakcinu 24. decembra, ali da još
nismo dostigli ni 60 odsto vakcinisanih građana. "Još uvek nije dovoljan broj naših građana vakcinisan da
bismo zaustavili širenje ovog virusa, nismo dostigli 60 odsto, a sada se virus toliko promenio da su
procene da je potrebno da više od 80 odsto nas bude vakcinisano", ukazala je Kisić Tepavčević. Kada su
u pitanju pokazatelji na tržištu rada, prema rečima Kisić Tepavčević, oni su značajno poboljšani u toku
pandemijske godine. Nezaposlenost je gotovo svakog meseca bila niža nego prethodnog meseca tako da
je u novembru 1.000 ljudi više zaposleno u odnosu na oktobar, kazala je ministarka i dodala da, ako
gledamo od januara zaključno sa novembrom, 207.000 ljudi sa evidencije nezaposlenih je zaposleno, što
je 7,2 odsto više nego što je bilo prethodne godine. "Ponosni smo i na program Moja prva plata", kazala
je i dodala da je otvoren i drugi ciklus tog programa te da će još više od 10.000 mladih imati priliku da
dobije svoju prvu platu. Ministarstvo za rad, zapošljavanje, socijalna i boračka pitanja radi i na jačanju
zakonskog okvira i  kada je u pitanju polje socijalne zaštite, polje rada, bezbednosti na radu, kaže
ministarka i dodaje da je početkom godine u februaru usvojen zakon o socijalnoj karti, koji će sledeće
godine profunkcionisati. "Zajedno gradimo i Srbiju bez barijera. Kada je reč o osobama sa invaliditetom,
imali smo stotinu zajedničkih aktivnosti koje su doprinele da polako rušimo jednu po jednu barijeru i to
je jedan od sigurnih pokazatelja da naša zemlja sigurno korača putem napretka i boljeg života svih naših
građana", navela je Kisić Tepavčević. Gojković: Naredne godine još veća ulaganja u kulturu Uprkos
teškoj godini, ostvarili smo značajne rezultata u oblasti kulture i bili jedna od pet zemalja koja nije
potpuno zaključala ustanove kulture i stavila umetnike na prioritetnu listu za vakcinanciju, ali smo ih
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materijalno pomogli, izjavila je ministarka kulture i informisanja Maja Gojković. "Budžet Ministarstva za
2022. uvećan je za dve milijarde dinara, odnosno za 16 odsto u odnosu na ovu godinu, čime smo prešli
konačno jedan odsto ukupnog budžeta Srbije, jer je to jedan od evropskih kiriterijuma koji nikako nismo
do sada mogli da pređemo i to u teškoj godini kada se ulagalo u zdravstvo i infrastrukturu", rekla je
Gojkovićeva. Najavila je da će godina pred nama biti prepoznatljiva po tri kulturna projekta. "Od 13.
januara pažnja će biti fokusirana na Novi Sad koji je Evropska prestonica kulture za 2022. Drugi projekat
je Prestonica kulture Srbije za koju je izabran Čačak, čime se okrećemo ka decentralizaciji kulture. Treći
projekat je Gradovi u fokusu, za šta smo izdvojili 350 miliona dinara i uspeli da završimo 44 projekata u
44 gradova i opština u kojima se obnavljaju kulturne ustanove", istakla je ministarka Gojković. Ona je
naglasila da su značajna sredstva uložena u filmsku industriju i  snimanje serija,  što bi  trebalo da
podstakle i razvoj turizma. Izazovi i sledeće godine pandemija i klimatske promene Stalna koordinatorka
Ujedinjenih nacija (UN) Fransoaz Žakob kaže da je sledeće godine ključno pet stvari, od kojih je prva
zdravlje. Kako navodi, UN će nastaviti da podržavaju kampanju za vakcinaciju, a ono što je potrebno
jeste da se dodatno ulaže u zdravstvene sisteme, ali i inovacije u oblasti zdravstva. Kao drugu ključnu
stvar, Žakob navodi povratak nekih zanimanja, poput zemljoradnika, majstora i slično u centar pažnje
ističući da to nisu poslovi prošlosti, već budućnosti. Treća ključna stvar na koju treba obratiti pažnju
sledeće godine, kako kaže Žakob, je demografija, a zatim klimatske promene i jačanje demokratije i
vladavine  prava.  Šef  regionalnog  predstavništva  Evropske  investicione  banke  za  Zapadni  Balkan
Alesandro Bragonzi istakao je da je svet pred velikim promenama i izazovima i da su u sadašnjem
trenutku karakteristične razne nestašice, povećani troškovi, sirovina prevoza i da je pojava novog soja
virusa korona bacila senku na ekonomski oporavak i da preti da se odloži povratak u normalu. Govoreći o
ulaganjima EIB-a u Srbiju i Zapadni Balkan, Bragonzi je rekao da je ova banka nastavila da pomaže
region u opravku od krize izazvane pandemijom. "U dve godine pandemije isporučili smo pomoć od 1,7
milijardi evra za Zapadni Balkan, a u okviru toga smo uložili 1,5 u mala i srednja preduzeća", rekao je
on. Dodao je da će banka više ulagati u klimatske projekte, da će u Srbiji učestvovati u ulaganju u
privatni sektor, razvoj inovativnih tehnologija i da pozdravljaju napore srpskih vlasti na integraciji u
Evropsku uniju. Direktorka UNICEF-a Dejana Kostadinova ukazala je da je bolja budućnost za decu
garancija za boju budućnost za sve nas i u tom smisli naglasila da se mora nastaviti sa borbom za
poštovanje dečijih prava.  Ukazala je da su deca takođe pogođena pandemijom virusa korona i  to
posebno ona u osetljivim grupama. Direktorka UNHCR-a Frančeska Boneli istakla je da se broj prinudno
raseljenih ljudi povećava svake godine. Kako je navela, do sredine ove godine zabeleženo je 84 miliona
prinudno raseljenih, što je veliko povećanje u odnosu na 82 miliona registrovanih prošle godine. "Rat i
nasilje postaju sve češći. Ove brojke su uznemirujuće i pozivaju celo čovečanstvo da rešava goruća
pitanja poput prinudno raseljenih", kazala je Boneli. Ona je istakla da je glavna zabluda koju treba razbiti
da izbeglice predstavljaju ekonomski teret za zemlju u koju dolaze i ukazala da oni mogu biti samo
korist.
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Predsednik Srbije Aleksandar Vučić je danas na otvaranju konferencije "The Economist: Svet u 2022" i
poručio da Srbija u 2022. godinu ulazi sa zdravim javnim finansijama i da će biti spremna da se...
BEOGRAD - Predsednik Srbije Aleksandar Vučić je danas na otvaranju konferencije "The Economist: Svet
u 2022" i poručio da Srbija u 2022. godinu ulazi sa zdravim javnim finansijama i da će biti spremna da se
uhvati u koštac sa svim onim što nam budućnost tek donosi. Srbija, kaže Vučić, u 2022. ulazi okružena
relativno  povoljnim  globalnim  makroekonomskim  uslovima,  stabilnom valutom,  niskim  stopama
zaduživanja  i  visokim prilivom investicija,  što  omogućava  novi  fiskalni  prostor  i  kontrolu  rizika  i
neizvesnosti.  "Svakako godina pred nama zahtevaće nova prilagođavanja, kako u ličnom, tako i  u
kolektivnom smislu. Globalni trendovi koji pogađaju ceo svet odraziće se i na naše lične živote i zato
jačanjem sopstvenih resursa, naročito onih ljudskih, bićemo spremni da se hvatamo u koštac sa onim što
nam budućnost tek donosi", naglasio je Vučić. Istakao je da je Srbija jasno posvećena za rešavanje svih
izazova, od aktuelnih do onih sa kojima će se čovečanstvo tek susresti, bilo da je u pitanju neka nova
pandemija ili nestašica energenata, hrane i pijaće vode. Predsednik je podsetio da je 2. septembra 1843.
Džejms Vilson, čovek velikog talenta i burne biografije, štampao prvi broj svog dnevnog lista, jasnog i
preciznog imena The Economist". "Objašnjavajući o kakvom se dnevniku radi, sam Vilson ga je opisao
kao 'dnevni list za politiku, privredu, agrikulturu i slobodnu trgovinu'. Već 1846. Ekonomist ispod svog
logotipa donosi informaciju da se radi o dnevnom listu za ''politiku, književnost i opšte teme'. Ovo danas
ne  govorim  kako  bih  ilustrovao  promenu  kursa  Ekonomista,  jer  je  on  od  osnivanja  do  danas  u
kontinuitetu posvećen promovisanju liberalne ekonomije, baš onako kako je to i osnivač gospodin Vilson
propagirao", kazao je predsednik. Vučić kaže da je hteo tim podsećanjem da dočara kako je u doba prve
industrijske revolucije fokus na teme od interesa, menjao svoja težišta. "Danas, mi kao svedoci četvrte
industrijske revolucije ne smemo zauzimati rigidne i rezolutne stavove povodom budućnosti, jer ona u
našem vremenu nema praktično ni pravila ni konstante. Paradigme, a one su po definiciji vezane za
politiku dugog delovanja, danas nemaju svoj izvorni smisao budući da iz identičnih premisa koje smo
imali pre samo dve godine, mi ne možemo izvući iste zaključke ove godine". Predsednik ističe da brzina
kojom se razvija tehnologija, kao i fantastičan pristup informacijama, menjaju našu budućnost na način
koji je pre samo jedne decenije bio nezamisliv. Kaže da treba da se setimo Stiva Džobsa, vizionara
modernih tehnologija, koji je umro a da nije čuo za ''internet stvari", iako je umro pre samo 10 godina.
Naglasio je da se život svakog pojedinca na Zemlji promenio u protekle dve godine, kao i da se ne slaže
sa onima koji govore o "velikom resetovanju čovečanstva", pošto "reset" znači povratak na fabrička
podešavanja. "Bez obzira na činjenicu što veoma cenim naše domaćine, moram da kažem da se sistem
liberalne ekonomije, onakav kakvog ga poznajemo u proteklom periodu pokazao kao manjkav. Ne tvrdim
da postoje politički  i  ekonomski sistemi koji  su mnogo efikasniji,  humaniji  i  bolji,  ali  tvrdim da je
pandemija virusa korona empirijski dokazala da je bez državnog intervencionizma nemoguće prebroditi
humanitarne i  privredne katastrofe".  Kaže da je korona virus ugrozio osnovne slobode - kretanja,
protoka roba, kapitala i usluga, ali da je odneo i ljudske živote i radna mesta. Nažalost, čovečanstvo je
izgubilo poverenje u političku solidarnost i multilateralizam, dodao je Vučić. Kako je rekao, bitka za
pristup vakcinama postala je političko pitanje par ekselans, a borba za nabavku respiratora imala je i
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obaveštajni i kontraobaveštajni karakter. "Osvrtom na prošlu i ovu godinu možemo konstatovati da je i u
uslovima velike neizvesnosti usled zdravstvene i ekonomske krize uzrokovane pandemijom, Vlada Srbije
pokazala veliku odgovornost i sa sveobuhvatnim setom mera vrednim osam milijardi evra odnosno 17,4
odsto BDP-a pružila podršku kako privredi, tako i direktno građanima", naveo je Vučić. Naglasio je da su
sačuvana postojeća radna mesta i otvorena nova, kao i da su očuvani proizvodni kapaciteti, čime je
Srbija poslala jasan signal svetu da je politički i sistemski stabilna država koja sprovodi odgovornu
ekonomsku politiku.  Dodao je da je  Srbija,  prema relevantnim agencijama, na korak od najvišeg
investicionog rejtinga. Vučić je ocenio da korona i dalje izaziva nove ekonomske potrese koji će se
nastaviti i u godini pred nama, što će imati za posledicu nastavak poremećaja u proizvodnji i lancima
snabdevanja, stvarajući inflatorne pritiske. "Iako su prognoze da će cenovni pritisci oslabiti u 2022.
godini, u jednom broju rastućih ekonomija se očekuje da će se oni i dalje zadržati usled poskupljenja
hrane i energenata i slabljenja vrednosti domaćih valuta, što je podiglo cene roba iz uvoza". Predsednik
je ocenio da je energetika postala novo "ratno polje" za velike i regionalne sile, jer energetni nisu više
dobro koje uživaju svi po prihvatljivim cenama, već postaju moćno oružje "sa najmoćnijom municijom"
koja sve probija. "Pojačana tražnja za energentima uticaće na zadržavanje njihovih visokih cena bar u
poređenju sa onim u godinama koje prethodile pandemiji. To se posebno odnosi na članice Opeka koje će
nastojati da maksimizuju svoje prihode od nafte u narednim godinama kako bi mogle da finansiraju
svoju ekonomsku diversifikaciju i planove energetske tranzicije", kaže Vučić. Kada je reč o finansiranju
neophodne energetske tranzicije i ulaganja u obnovljive izvore energije, poručio je da bi voleo da bar u
Evropi postoji jedinstven stav po pitanju važnih tema: da li zatvaramo nuklearne elektrane ili ih i dalje
gradimo,  kako  bi  pojedinačne  zemlje  mogle  da  prave  sopstvene  scenarije  preraspodele  izvora
snabdevanja energentima. "Slično je i u borbi da obezbedimo prihvatljive cene energenata, konkretno
gasa kako ne bi delili sudbinu drugih zemalja i moguć scenario paralize cele privrede. Ono što ohrabruje
je da možemo da zakucamo na brojna vrata, a opet verujemo u sopstvenu snagu", rekao je on i dodao
da će Srbija povećati udeo obnovljivih izvora energije. Poručio je da je Srbija potpuno posvećena svojoj
Zelenoj agendi, koja treba da pruži energetsku sigurnost i ekonomsku stabilnost, uz oslanjanje na
obnovljive izvore. Takođe, rekao je da će Srbija nastaviti da prati razvoj novih alternativnih vidova
goriva, kao što je zeleni vodonik čija proizvodnja je i dalje skupa, ali da su zemlje poput Kine ili EU već
najavile ulaganja u cilju snižavanja cene dobijanja ovog goriva budućnosti. Naš ekonomski razvoj beleži
konstantan rast sa pozitivnim projekcijama za godine koje su pred nama, naglasio je predsednik. Poručio
je da će Srbija biti pouzdan partner svih merodavnih međunarodnih institucija čije delovanje ide u smeru
stvaranja  harmoničnih  odnosa  među  narodima.  "Tu  pre  svega  mislim  na  promociju  političkog  i
ekonomskog multilateralizma definisanu kroz aktuelne agende UN", zaključio je Vučić. Kako će izgledati
svetski poredak u 2022. izazovi u novoj godini, razvoj privrede posle pandemije, teme su konferencije
"The Economist: Svet u 2022", koja se održava danas u Domu Narodne skupštine, u organizaciji "Color
Media Communications". Na konferenciji će biti sumirani zaključci o političkom, poslovnom, i društvenom
ambijentu  Srbije  u  tekućoj  godini  i  otvaraju  pitanja  od  značaja  za  narednu  godinu.  Učestvuju
predstavnici Vlade Srbije, diplomatskog kora i poslovnih udruženja, vodećih privrednika iz Srbije, kao i
ličnosti iz javnog i kulturnog miljea. Dačić: U teškoj godini Srbija uspela da ostvari značajne rezultate
Predsednik Narodne skupštine Ivica Dačić ocenio je danas da je godina za nama bila teža u odnosu na
prethodne, pre svega zbog pandemije virusa korona, ali da je Srbija uspela da na svim poljima ostvari
značajne rezultate. Dačić je, pred početak konferencije "The Economist: Svet u 2022", kazao da se u
sledeću godinu može ući sa optimizmom, ali i da će se suočavanja sa izazovima sa kojima smo se i do
sada  suočavali  nastaviti.  Prema  njegovim  rečima,  rizici  se  odnose  na  pandemiju  virusa  korona,
energetsku krizu, klimatske promene... "Srbija ima interes da sačuva političku stabilnost, imamo interes
da se sačuva regionalni mir i da se time stvore uslovi za ubrzani ekonomski razvoj", kazao je Dačić i
poželeo dobrodošlicu na konferenciju svima u ime Narodne skupštine Srbije. Za kontinuitet politike rasta
standarda i investicija Ako smo u pandemijskim godinama uspeli da uvećamo stopu privrednog rasta i
podstaknemo strane investicije i ulaganja u infrastrukturu, onda je očigledno kako će izgledati naredna
godina, u kojoj će, verujem biti na izdisaju, poručio je Dačić. "Srbija je i tada imala, i sada ima, snažan i
najbolji mogući odgovor na krizu kovida 19 i kada je reč o zdravstvenoj zaštiti stanovništva, a naročito u
pogledu zaštite ekonomije. Ove godine je još je ubedljivija u tom domenu, a pre svega po investicijama",
rekao je Dačić otvarajući konferenciju "Svet u 2022" u organizaciji londonskog časopisa "Ekonomist". On
je naveo da će budžet, koji je parlament usvojio, obezbediti naredne godine rast standarda stanovništva,
ali i nastavak velikih investicija u infrastrukturu. "To su rezultati politike tima koji predvodi predsednik
Aleksandar Vučić i koji je interes zemlje i građana stavio na prvo mesto", rekao je Dačić. Izrazio je
očekivanje da će referendum o promeni  Ustava biti  uspešan i  uz veliku izlaznost  građana,  što će
obezbediti unapređenje pravosudnog sistema Srbije. Dodao je da je podrška za promene Ustava dobijena
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od stručne domaće javnosti i Venecijanske komisije. "Očekuju nas izbori na nekoliko nivoa, uz primenu
demokratskih standarda i svih dogovora postignutih tokom međustranačkog dijaloga. Od buduće vlade
očekujem kontinuitet politike rasta životnog standarda i ulaganja, a na inostranom planu zaštitu interesa
Srbije, pre svega u vezi sa KiM", rekao je Dačić. Mihajlović: Tražnja za energijom će rasti brže od
proizvodnje Potpredsednica Vlade Srbije i ministrarka rudarstva i energetike izjavila je danas da je Srbija
ove godine ušla u način rada koji podrazumeva zajednički rad na energetici i zaštiti životne sredine. Ona
je na godišnjoj konferenciji časopisa "Ekonomist" pod nazivom "Svet u 2022", istakla da enregetska kriza
u svetu traje mesecima i da se oseća i kod nas i navela de ja poslednja dva tri dana cena električne
energije na evropskom tržištu porasla za 70 evra po megavat satu što, kako je rekla govori da postoje
problemi sa proizvodnjom i prenosom struje. Prema njenim rečima za očekivati je da iz krize izađemo do
kraja grejne sezone i da će u narednom periodu tražnja za energijiom rasti brže od proizvodnje. "Svaka
država mora da ima svoju energetsku poliitku koja mora da bude dugoročna, da zna koji su joj ciljevi za
20, 30 godina. Mi da bismo ostvairli  cilj  da do 2050. budemo dekarbonizovani moramo neophodne
korake da preduzimamo na vreme", navela je Mihajlović. Istakla je da je Srbija ove godine donela važne
zakone u ovoj oblasti, jer je osim zakona o energetici i rudarstvu, prvi put donela i zakon o obnovljivim
izvorima energije, zatim o energetskoj efikasnosti i racionalnoj upotrebi električne energije. "Cilj nam je
da 2040. Godine 40 odsto električne energije proizvodimo iz obnovljivih izvora. To je dostižno i veoma
važno, a koliko pokazuje i sadašnja situacija kada nas iz problema vade Hidroelektrane i elektrane na
vetar a ne termoelektrane", naglasila je Zorana Mihailović. Najavila je da će se uskoro na raspravi naći i
Nacionalni plan za energetiku, da su Srbiji potrebni novi kapaciteti za proizvodnju struje, koji zahtevaju
velike investicije,  ali  da su one baza za razvoj.  Matić: Za turizam sledeća godina značajnije bolja
Ministarka trgovine, turizma i telekomunikacija Tatjana Matić ocenila je da će sledeća godina, kada se
govori o sektoru turizma, biti značajnije bolja i dodala da se u tom smislu i 2022. završava bolje od
očekivanog. Matić je kazala da je ove godine u Srbiju došlo više od 2,5 miliona turista, da je zabeleženo
10 miliona noćenja, a da devizni priliv od turizma u Srbiji zaključno sa septembrom iznosi milijardu i 150
miliona evra. "To su podaci koji nas ohrabruju, posebno imajući u vidu da se sledeće godine očekuje
izlazak iz kovida, pre svega u smislu stabilizacije u čitavom svetu. To će doneti nove izazove i zato je
važno što se Srbija pozicionirala ove godine i što je uspela i na međunarodnom tržištu da bude priznata",
kazala je Matić. Dodaje da u prilog tome govori i činjenica da je naše selo Mokra gora svrstano među
nekoliko najlepših sela u svetu od strane Svetske turističke organizacije. "Činjenica da su beogradski
restorani ušli u Mišelinov vodič je još jedna potvrda pre svega nivoa usluge i činjenice da kada govorimo
o sektoru turizma, svet nas sve više prepoznaje kao jednu destinaciju koju treba obići", kazala je. Matić
navodi  da  je  sektor  trgovine  ove  godine  imao  određene  krize  izazvane  poremećajima  na  tržištu
energentina, ali da su Vlada i resorno ministarstvo uspeli da spreče dalje poremećaje na tržištu, pre
svega kada se govori o snabdevanju osnovnim prehrambenim namirnicama. Kisić: I sledeće godine
kovid-19 jedan od glavnih izazova Ministarka za rad, zapošljavanje, socijalna i ekonomska pitanja Darija
Kisić Tepavčević ukazala je na to da će i sledeće godine jedan od glavnih izazova sa kojima ćemo se
suočavati biti virus korona i u tom smislu navela da se virus promenio te je sada potrebno za kolektivni
imunitet više od 80 odsto. Kisić Tepavčević je pre konferencije "The Economist: Svet u 2022" pozvala
građane da se vakcinišu navodeći da je Srbija među prvima nabavila vakcinu 24. decembra, ali da još
nismo dostigli ni 60 odsto vakcinisanih građana. "Još uvek nije dovoljan broj naših građana vakcinisan da
bismo zaustavili širenje ovog virusa, nismo dostigli 60 odsto, a sada se virus toliko promenio da su
procene da je potrebno da više od 80 odsto nas bude vakcinisano", ukazala je Kisić Tepavčević. Kada su
u pitanju pokazatelji na tržištu rada, prema rečima Kisić Tepavčević, oni su značajno poboljšani u toku
pandemijske godine. Nezaposlenost je gotovo svakog meseca bila niža nego prethodnog meseca tako da
je u novembru 1.000 ljudi više zaposleno u odnosu na oktobar, kazala je ministarka i dodala da, ako
gledamo od januara zaključno sa novembrom, 207.000 ljudi sa evidencije nezaposlenih je zaposleno, što
je 7,2 odsto više nego što je bilo prethodne godine. "Ponosni smo i na program Moja prva plata", kazala
je i dodala da je otvoren i drugi ciklus tog programa te da će još više od 10.000 mladih imati priliku da
dobije svoju prvu platu. Ministarstvo za rad, zapošljavanje, socijalna i boračka pitanja radi i na jačanju
zakonskog okvira i  kada je u pitanju polje socijalne zaštite, polje rada, bezbednosti na radu, kaže
ministarka i dodaje da je početkom godine u februaru usvojen zakon o socijalnoj karti, koji će sledeće
godine profunkcionisati. "Zajedno gradimo i Srbiju bez barijera. Kada je reč o osobama sa invaliditetom,
imali smo stotinu zajedničkih aktivnosti koje su doprinele da polako rušimo jednu po jednu barijeru i to
je jedan od sigurnih pokazatelja da naša zemlja sigurno korača putem napretka i boljeg života svih naših
građana", navela je Kisić Tepavčević. Gojković: Naredne godine još veća ulaganja u kulturu Uprkos
teškoj godini, ostvarili smo značajne rezultata u oblasti kulture i bili jedna od pet zemalja koja nije
potpuno zaključala ustanove kulture i stavila umetnike na prioritetnu listu za vakcinanciju, ali smo ih
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materijalno pomogli, izjavila je ministarka kulture i informisanja Maja Gojković. "Budžet Ministarstva za
2022. uvećan je za dve milijarde dinara, odnosno za 16 odsto u odnosu na ovu godinu, čime smo prešli
konačno jedan odsto ukupnog budžeta Srbije, jer je to jedan od evropskih kiriterijuma koji nikako nismo
do sada mogli da pređemo i to u teškoj godini kada se ulagalo u zdravstvo i infrastrukturu", rekla je
Gojkovićeva. Najavila je da će godina pred nama biti prepoznatljiva po tri kulturna projekta. "Od 13.
januara pažnja će biti fokusirana na Novi Sad koji je Evropska prestonica kulture za 2022. Drugi projekat
je Prestonica kulture Srbije za koju je izabran Čačak, čime se okrećemo ka decentralizaciji kulture. Treći
projekat je Gradovi u fokusu, za šta smo izdvojili 350 miliona dinara i uspeli da završimo 44 projekata u
44 gradova i opština u kojima se obnavljaju kulturne ustanove", istakla je ministarka Gojković. Ona je
naglasila da su značajna sredstva uložena u filmsku industriju i  snimanje serija,  što bi  trebalo da
podstakle i razvoj turizma. Izazovi i sledeće godine pandemija i klimatske promene Stalna koordinatorka
Ujedinjenih nacija (UN) Fransoaz Žakob kaže da je sledeće godine ključno pet stvari, od kojih je prva
zdravlje. Kako navodi, UN će nastaviti da podržavaju kampanju za vakcinaciju, a ono što je potrebno
jeste da se dodatno ulaže u zdravstvene sisteme, ali i inovacije u oblasti zdravstva. Kao drugu ključnu
stvar, Žakob navodi povratak nekih zanimanja, poput zemljoradnika, majstora i slično u centar pažnje
ističući da to nisu poslovi prošlosti, već budućnosti. Treća ključna stvar na koju treba obratiti pažnju
sledeće godine, kako kaže Žakob, je demografija, a zatim klimatske promene i jačanje demokratije i
vladavine  prava.  Šef  regionalnog  predstavništva  Evropske  investicione  banke  za  Zapadni  Balkan
Alesandro Bragonzi istakao je da je svet pred velikim promenama i izazovima i da su u sadašnjem
trenutku karakteristične razne nestašice, povećani troškovi, sirovina prevoza i da je pojava novog soja
virusa korona bacila senku na ekonomski oporavak i da preti da se odloži povratak u normalu. Govoreći o
ulaganjima EIB-a u Srbiju i Zapadni Balkan, Bragonzi je rekao da je ova banka nastavila da pomaže
region u opravku od krize izazvane pandemijom. "U dve godine pandemije isporučili smo pomoć od 1,7
milijardi evra za Zapadni Balkan, a u okviru toga smo uložili 1,5 u mala i srednja preduzeća", rekao je
on. Dodao je da će banka više ulagati u klimatske projekte, da će u Srbiji učestvovati u ulaganju u
privatni sektor, razvoj inovativnih tehnologija i da pozdravljaju napore srpskih vlasti na integraciji u
Evropsku uniju. Direktorka UNICEF-a Dejana Kostadinova ukazala je da je bolja budućnost za decu
garancija za boju budućnost za sve nas i u tom smisli naglasila da se mora nastaviti sa borbom za
poštovanje dečijih prava.  Ukazala je da su deca takođe pogođena pandemijom virusa korona i  to
posebno ona u osetljivim grupama. Direktorka UNHCR-a Frančeska Boneli istakla je da se broj prinudno
raseljenih ljudi povećava svake godine. Kako je navela, do sredine ove godine zabeleženo je 84 miliona
prinudno raseljenih, što je veliko povećanje u odnosu na 82 miliona registrovanih prošle godine. "Rat i
nasilje postaju sve češći. Ove brojke su uznemirujuće i pozivaju celo čovečanstvo da rešava goruća
pitanja poput prinudno raseljenih", kazala je Boneli. Ona je istakla da je glavna zabluda koju treba razbiti
da izbeglice predstavljaju ekonomski teret za zemlju u koju dolaze i ukazala da oni mogu biti samo
korist. Izazovi u svetu: Pandemija i sukobi na svim kontinentima Pandemija virusa korona, njen uticaj na
ekonomiju, ali i sukobi na svim kontinentima, izazovi su sa kojima smo se suočavali tokom prošle godine
i sa kojima će ceo svet morati da nastavi da se suočava tokom sledeće godine, rečeno je na prvom
panelu konferencije "The Economist: Svet u 2022" pod nazivom "Kako će svetski poredak izgledati u
2022?". Ambasador Nemačke u Beogradu Tomas Šib istakao je da Nemačka ima novu koalicionu vladu, a
kada je reč o spoljnoj politici da će ona biti puna kontiuniteta jer će Evropska unija ostati okosnica
nemačke spoljne politike, kao i transatlantsko partnerstvo. Šib je istakao da je klimatska zaštita jedan od
najvažnijih prioriteta za Nemačku za naredne godine i naveo da je želja Nemačke da 78 odsto njihove
potrošnje energije do 2030. godine dođe iz obnovljivih izvora energije. Dodao je da je to krupan cilj i da
obnovljivim izvorima treba da teže i druge zemlje, među kojima i Srbija. Francuski ambasador Pjer
Košar, govoreći o prioritetima Francuske u narednoj godini i predsedavanju Savetu Evrope, naveo je da
je Francuska spremna da ponudi viziju budućnosti Evrope za multilaterizam narednih godina. U tome će,
kaže,  njegova zemlja sarađivati  sa ostalim članicama i  institucijama EU kako bi  se našli  pozitivni
kompromisi kada bude neslaganja. Prema njegovim rečima Francuska će raditi na jačanju suverenosti, a
biće verna i svojoj viziji svetskog poretka zasnovanog na vladavini prava. "Štitićemo našu granicu više
nego ranije, želimo da povećamo odbranu i bezednost naših građana", rekao je Košar i naglasio da EU i
Afrika treba da sarađuju. Kada je reč o Zapadnom Balkanu naveo je da će u junu biti konferencija
posvećena ovom regionu sa kojim EU želi da sarađuje. Sledeći problem kome će se Francuska posvetiti
jeste ekonomski oporavak jer se želi zaštiti rast, izbeći bankrot i nezaposlenost u regionu. Ocenio je kao
veoma ohrabrujuće to što je Srbija kao kandidat otvorila novi klaster i da je to veoma važno na putu
integracije Srbije u EU. Ambasadorka Velike Britanije u Srbiji Šan Meklaud navela je da godina za nama
nije bila jednostavna, kao i da će se poteškoće nastaviti i sledeće godine. Naglasila je da je bilo mnogo
izazova i u tom smislu istakla tri - pandemija kovida 19, klima i sukobi. "Pandemija je još uvek na vrhu
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svih prioriteta, u smislu posledice po ljude, pritiska na zdravstvo, uticaja na ekonomiju, obrazovanje.
Pojava novih sojeva znači da moramo da prilagodimo naše mere", kazala je Meklaud. Kada je reč o klimi,
Meklaud ukazuje da se mora raditi na ublažavanju posledica klimatskih promena. Ističe da su najveći
izazov sukobi na mnogim kontinentima i dodaje kao četvrti izazov za sledeću godinu poštovanje obaveza
za poštovanje ljudskih prava i demokratiju. Navodi da su pozitivne vesti od prošle godine vakcinacija,
razvoj vakcina protiv malarije,  kao i  opredeljenje za smanjenje globalnog otopljavanja.  Pomoćnik
ministra spoljnih poslova Nebojša Košutić kazao je da su spoljnopolitički ciljevi Srbije, između ostalog,
napredak u evropskim integracijama i stabilna regionalna politika. U tom smislu, ukazao je da se danas
Srbiji i zvanično otvara Klaster 4 u procesu evrointegracija. "Smatramo da su uspesi Srbije uzeti u obzir i
da se vrednuje na pravi način ono što smo uradili", kazao je Košutić. Ističe da Srbija želi da bude partner
tokom razvoja celog regiona.
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Predsednik Skupštine Srbije Ivica Dačić rekao je da su prethodna i ova godina bile izuzetno teške zbog
pandemije, ali da je Srbija uspela da ostvari značajne rezultate i da sa puno optimizma ulazi u 2022.
godinu, uz svest da će i naredna godina biti puna izazova. "Naredna godina će biti puna izazova na planu
geopolitke i zbog mnogih rizika koje nosi pandemija, kao i energetska kriza i klimatske promene", rekao
je Dačić uoči konferencije "The Economist: Svet u 2022". Istakao je da Srbija ima interes sa sačuva
političku stabilnost, da bude sačuvan regionalni mir kako bi se stvorili uslovi za ubrzani ekonomski
razvoj. Na konferenciji koju je organizovao "Color Media Communications", biće sumirana postignuća u
politčkom, ekonomskom i društvenom ambijentu Srbije u tekućoj godini i razmatrani izazovi u narednoj
godini.  Video izjavom obratiće se i  predsednik Srbije Aleksandar Vučić.  Na otvaranju konferencije
govoriće, kako je najavljeno, ministarke Zorana Mihajlović, Maja Gojković, Tatjana Matić, Darija Kisić
Tepavčević, gradonačelnik Beograda Zoran Radojičić, stalna koordinatorka Ujedinjenih nacija Fransoaz
Žakob, direktorka UNICEF-a Dejana Kostadinova, direktorka UNHCR-a Frančeska Boneli i šef regionalnog
predstavništva EIB za Zapadni Balkan Alesandro Bragonzi. Tema prvog panela je "Brave New World:
Kako će svetski poredak izgledati u 2022" na kome će govoriti ambasador Nemačke u Srbiji Tomas Šib,
ambasadorka Velike Britanije Šan Maklaud, ambasador Kanade Džajlz Norman, ambasador Francuske
Pjer Košar i ambasador Egipta Amr Aljowaily, i pomoćnik ministra spoljnih poslova i šef Sektora za EU
Nebojša  Košutić.  Na  drugom panelu  "Privreda  pre  i  posle  pandemije:  izazovi  u  2022"  učestvuju
predstavnici bilateralnih komora i poslovnih asocijacija - AmCham, Britansko-srpske privredne komore,
Francusko-srpske privredne komore, Komore italijansko-srpskih privrednika, Japanske poslovne alijanse
u Srbiji. Biće predstavljena i studija slučaja "Digitalni ekosistemi kroz inovacije i partnerstva", kao i
studija slučaja "Lokalizacija srpske privrede". Na trećem panelu "Šta posle 2021: Globalni izazovi i
lokalna iskustva" predviđeno je obraćanje ekonomista.
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Predsednik Srbije Aleksandar Vučić je danas na otvaranju konferencije "The Economist: Svet u 2022" i
poručio da Srbija u 2022. godinu ulazi sa zdravim javnim finansijama i da će biti spremna da se...
BEOGRAD - Predsednik Srbije Aleksandar Vučić je danas na otvaranju konferencije "The Economist: Svet
u 2022" i poručio da Srbija u 2022. godinu ulazi sa zdravim javnim finansijama i da će biti spremna da se
uhvati u koštac sa svim onim što nam budućnost tek donosi. Srbija, kaže Vučić, u 2022. ulazi okružena
relativno  povoljnim  globalnim  makroekonomskim  uslovima,  stabilnom valutom,  niskim  stopama
zaduživanja  i  visokim prilivom investicija,  što  omogućava  novi  fiskalni  prostor  i  kontrolu  rizika  i
neizvesnosti.  "Svakako godina pred nama zahtevaće nova prilagođavanja, kako u ličnom, tako i  u
kolektivnom smislu. Globalni trendovi koji pogađaju ceo svet odraziće se i na naše lične živote i zato
jačanjem sopstvenih resursa, naročito onih ljudskih, bićemo spremni da se hvatamo u koštac sa onim što
nam budućnost tek donosi", naglasio je Vučić. Istakao je da je Srbija jasno posvećena za rešavanje svih
izazova, od aktuelnih do onih sa kojima će se čovečanstvo tek susresti, bilo da je u pitanju neka nova
pandemija ili nestašica energenata, hrane i pijaće vode. Predsednik je podsetio da je 2. septembra 1843.
Džejms Vilson, čovek velikog talenta i burne biografije, štampao prvi broj svog dnevnog lista, jasnog i
preciznog imena The Economist". "Objašnjavajući o kakvom se dnevniku radi, sam Vilson ga je opisao
kao 'dnevni list za politiku, privredu, agrikulturu i slobodnu trgovinu'. Već 1846. Ekonomist ispod svog
logotipa donosi informaciju da se radi o dnevnom listu za ''politiku, književnost i opšte teme'. Ovo danas
ne  govorim  kako  bih  ilustrovao  promenu  kursa  Ekonomista,  jer  je  on  od  osnivanja  do  danas  u
kontinuitetu posvećen promovisanju liberalne ekonomije, baš onako kako je to i osnivač gospodin Vilson
propagirao", kazao je predsednik. Vučić kaže da je hteo tim podsećanjem da dočara kako je u doba prve
industrijske revolucije fokus na teme od interesa, menjao svoja težišta. "Danas, mi kao svedoci četvrte
industrijske revolucije ne smemo zauzimati rigidne i rezolutne stavove povodom budućnosti, jer ona u
našem vremenu nema praktično ni pravila ni konstante. Paradigme, a one su po definiciji vezane za
politiku dugog delovanja, danas nemaju svoj izvorni smisao budući da iz identičnih premisa koje smo
imali pre samo dve godine, mi ne možemo izvući iste zaključke ove godine". Predsednik ističe da brzina
kojom se razvija tehnologija, kao i fantastičan pristup informacijama, menjaju našu budućnost na način
koji je pre samo jedne decenije bio nezamisliv. Kaže da treba da se setimo Stiva Džobsa, vizionara
modernih tehnologija, koji je umro a da nije čuo za ''internet stvari", iako je umro pre samo 10 godina.
Naglasio je da se život svakog pojedinca na Zemlji promenio u protekle dve godine, kao i da se ne slaže
sa onima koji govore o "velikom resetovanju čovečanstva", pošto "reset" znači povratak na fabrička
podešavanja. "Bez obzira na činjenicu što veoma cenim naše domaćine, moram da kažem da se sistem
liberalne ekonomije, onakav kakvog ga poznajemo u proteklom periodu pokazao kao manjkav. Ne tvrdim
da postoje politički  i  ekonomski sistemi koji  su mnogo efikasniji,  humaniji  i  bolji,  ali  tvrdim da je
pandemija virusa korona empirijski dokazala da je bez državnog intervencionizma nemoguće prebroditi
humanitarne i  privredne katastrofe".  Kaže da je korona virus ugrozio osnovne slobode - kretanja,
protoka roba, kapitala i usluga, ali da je odneo i ljudske živote i radna mesta. Nažalost, čovečanstvo je
izgubilo poverenje u političku solidarnost i multilateralizam, dodao je Vučić. Kako je rekao, bitka za
pristup vakcinama postala je političko pitanje par ekselans, a borba za nabavku respiratora imala je i
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obaveštajni i kontraobaveštajni karakter. "Osvrtom na prošlu i ovu godinu možemo konstatovati da je i u
uslovima velike neizvesnosti usled zdravstvene i ekonomske krize uzrokovane pandemijom, Vlada Srbije
pokazala veliku odgovornost i sa sveobuhvatnim setom mera vrednim osam milijardi evra odnosno 17,4
odsto BDP-a pružila podršku kako privredi, tako i direktno građanima", naveo je Vučić. Naglasio je da su
sačuvana postojeća radna mesta i otvorena nova, kao i da su očuvani proizvodni kapaciteti, čime je
Srbija poslala jasan signal svetu da je politički i sistemski stabilna država koja sprovodi odgovornu
ekonomsku politiku.  Dodao je da je  Srbija,  prema relevantnim agencijama, na korak od najvišeg
investicionog rejtinga. Vučić je ocenio da korona i dalje izaziva nove ekonomske potrese koji će se
nastaviti i u godini pred nama, što će imati za posledicu nastavak poremećaja u proizvodnji i lancima
snabdevanja, stvarajući inflatorne pritiske. "Iako su prognoze da će cenovni pritisci oslabiti u 2022.
godini, u jednom broju rastućih ekonomija se očekuje da će se oni i dalje zadržati usled poskupljenja
hrane i energenata i slabljenja vrednosti domaćih valuta, što je podiglo cene roba iz uvoza". Predsednik
je ocenio da je energetika postala novo "ratno polje" za velike i regionalne sile, jer energetni nisu više
dobro koje uživaju svi po prihvatljivim cenama, već postaju moćno oružje "sa najmoćnijom municijom"
koja sve probija. "Pojačana tražnja za energentima uticaće na zadržavanje njihovih visokih cena bar u
poređenju sa onim u godinama koje prethodile pandemiji. To se posebno odnosi na članice Opeka koje će
nastojati da maksimizuju svoje prihode od nafte u narednim godinama kako bi mogle da finansiraju
svoju ekonomsku diversifikaciju i planove energetske tranzicije", kaže Vučić. Kada je reč o finansiranju
neophodne energetske tranzicije i ulaganja u obnovljive izvore energije, poručio je da bi voleo da bar u
Evropi postoji jedinstven stav po pitanju važnih tema: da li zatvaramo nuklearne elektrane ili ih i dalje
gradimo,  kako  bi  pojedinačne  zemlje  mogle  da  prave  sopstvene  scenarije  preraspodele  izvora
snabdevanja energentima. "Slično je i u borbi da obezbedimo prihvatljive cene energenata, konkretno
gasa kako ne bi delili sudbinu drugih zemalja i moguć scenario paralize cele privrede. Ono što ohrabruje
je da možemo da zakucamo na brojna vrata, a opet verujemo u sopstvenu snagu", rekao je on i dodao
da će Srbija povećati udeo obnovljivih izvora energije. Poručio je da je Srbija potpuno posvećena svojoj
Zelenoj agendi, koja treba da pruži energetsku sigurnost i ekonomsku stabilnost, uz oslanjanje na
obnovljive izvore. Takođe, rekao je da će Srbija nastaviti da prati razvoj novih alternativnih vidova
goriva, kao što je zeleni vodonik čija proizvodnja je i dalje skupa, ali da su zemlje poput Kine ili EU već
najavile ulaganja u cilju snižavanja cene dobijanja ovog goriva budućnosti. Naš ekonomski razvoj beleži
konstantan rast sa pozitivnim projekcijama za godine koje su pred nama, naglasio je predsednik. Poručio
je da će Srbija biti pouzdan partner svih merodavnih međunarodnih institucija čije delovanje ide u smeru
stvaranja  harmoničnih  odnosa  među  narodima.  "Tu  pre  svega  mislim  na  promociju  političkog  i
ekonomskog multilateralizma definisanu kroz aktuelne agende UN", zaključio je Vučić. Kako će izgledati
svetski poredak u 2022. izazovi u novoj godini, razvoj privrede posle pandemije, teme su konferencije
"The Economist: Svet u 2022", koja se održava danas u Domu Narodne skupštine, u organizaciji "Color
Media Communications". Na konferenciji će biti sumirani zaključci o političkom, poslovnom, i društvenom
ambijentu  Srbije  u  tekućoj  godini  i  otvaraju  pitanja  od  značaja  za  narednu  godinu.  Učestvuju
predstavnici Vlade Srbije, diplomatskog kora i poslovnih udruženja, vodećih privrednika iz Srbije, kao i
ličnosti iz javnog i kulturnog miljea. Dačić: U teškoj godini Srbija uspela da ostvari značajne rezultate
Predsednik Narodne skupštine Ivica Dačić ocenio je danas da je godina za nama bila teža u odnosu na
prethodne, pre svega zbog pandemije virusa korona, ali da je Srbija uspela da na svim poljima ostvari
značajne rezultate. Dačić je, pred početak konferencije "The Economist: Svet u 2022", kazao da se u
sledeću godinu može ući sa optimizmom, ali i da će se suočavanja sa izazovima sa kojima smo se i do
sada  suočavali  nastaviti.  Prema  njegovim  rečima,  rizici  se  odnose  na  pandemiju  virusa  korona,
energetsku krizu, klimatske promene... "Srbija ima interes da sačuva političku stabilnost, imamo interes
da se sačuva regionalni mir i da se time stvore uslovi za ubrzani ekonomski razvoj", kazao je Dačić i
poželeo dobrodošlicu na konferenciju svima u ime Narodne skupštine Srbije. Za kontinuitet politike rasta
standarda i investicija Ako smo u pandemijskim godinama uspeli da uvećamo stopu privrednog rasta i
podstaknemo strane investicije i ulaganja u infrastrukturu, onda je očigledno kako će izgledati naredna
godina, u kojoj će, verujem biti na izdisaju, poručio je Dačić. "Srbija je i tada imala, i sada ima, snažan i
najbolji mogući odgovor na krizu kovida 19 i kada je reč o zdravstvenoj zaštiti stanovništva, a naročito u
pogledu zaštite ekonomije. Ove godine je još je ubedljivija u tom domenu, a pre svega po investicijama",
rekao je Dačić otvarajući konferenciju "Svet u 2022" u organizaciji londonskog časopisa "Ekonomist". On
je naveo da će budžet, koji je parlament usvojio, obezbediti naredne godine rast standarda stanovništva,
ali i nastavak velikih investicija u infrastrukturu. "To su rezultati politike tima koji predvodi predsednik
Aleksandar Vučić i koji je interes zemlje i građana stavio na prvo mesto", rekao je Dačić. Izrazio je
očekivanje da će referendum o promeni  Ustava biti  uspešan i  uz veliku izlaznost  građana,  što će
obezbediti unapređenje pravosudnog sistema Srbije. Dodao je da je podrška za promene Ustava dobijena
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od stručne domaće javnosti i Venecijanske komisije. "Očekuju nas izbori na nekoliko nivoa, uz primenu
demokratskih standarda i svih dogovora postignutih tokom međustranačkog dijaloga. Od buduće vlade
očekujem kontinuitet politike rasta životnog standarda i ulaganja, a na inostranom planu zaštitu interesa
Srbije, pre svega u vezi sa KiM", rekao je Dačić. Mihajlović: Tražnja za energijom će rasti brže od
proizvodnje Potpredsednica Vlade Srbije i ministrarka rudarstva i energetike izjavila je danas da je Srbija
ove godine ušla u način rada koji podrazumeva zajednički rad na energetici i zaštiti životne sredine. Ona
je na godišnjoj konferenciji časopisa "Ekonomist" pod nazivom "Svet u 2022", istakla da enregetska kriza
u svetu traje mesecima i da se oseća i kod nas i navela de ja poslednja dva tri dana cena električne
energije na evropskom tržištu porasla za 70 evra po megavat satu što, kako je rekla govori da postoje
problemi sa proizvodnjom i prenosom struje. Prema njenim rečima za očekivati je da iz krize izađemo do
kraja grejne sezone i da će u narednom periodu tražnja za energijiom rasti brže od proizvodnje. "Svaka
država mora da ima svoju energetsku poliitku koja mora da bude dugoročna, da zna koji su joj ciljevi za
20, 30 godina. Mi da bismo ostvairli  cilj  da do 2050. budemo dekarbonizovani moramo neophodne
korake da preduzimamo na vreme", navela je Mihajlović. Istakla je da je Srbija ove godine donela važne
zakone u ovoj oblasti, jer je osim zakona o energetici i rudarstvu, prvi put donela i zakon o obnovljivim
izvorima energije, zatim o energetskoj efikasnosti i racionalnoj upotrebi električne energije. "Cilj nam je
da 2040. Godine 40 odsto električne energije proizvodimo iz obnovljivih izvora. To je dostižno i veoma
važno, a koliko pokazuje i sadašnja situacija kada nas iz problema vade Hidroelektrane i elektrane na
vetar a ne termoelektrane", naglasila je Zorana Mihailović. Najavila je da će se uskoro na raspravi naći i
Nacionalni plan za energetiku, da su Srbiji potrebni novi kapaciteti za proizvodnju struje, koji zahtevaju
velike investicije,  ali  da su one baza za razvoj.  Matić: Za turizam sledeća godina značajnije bolja
Ministarka trgovine, turizma i telekomunikacija Tatjana Matić ocenila je da će sledeća godina, kada se
govori o sektoru turizma, biti značajnije bolja i dodala da se u tom smislu i 2022. završava bolje od
očekivanog. Matić je kazala da je ove godine u Srbiju došlo više od 2,5 miliona turista, da je zabeleženo
10 miliona noćenja, a da devizni priliv od turizma u Srbiji zaključno sa septembrom iznosi milijardu i 150
miliona evra. "To su podaci koji nas ohrabruju, posebno imajući u vidu da se sledeće godine očekuje
izlazak iz kovida, pre svega u smislu stabilizacije u čitavom svetu. To će doneti nove izazove i zato je
važno što se Srbija pozicionirala ove godine i što je uspela i na međunarodnom tržištu da bude priznata",
kazala je Matić. Dodaje da u prilog tome govori i činjenica da je naše selo Mokra gora svrstano među
nekoliko najlepših sela u svetu od strane Svetske turističke organizacije. "Činjenica da su beogradski
restorani ušli u Mišelinov vodič je još jedna potvrda pre svega nivoa usluge i činjenice da kada govorimo
o sektoru turizma, svet nas sve više prepoznaje kao jednu destinaciju koju treba obići", kazala je. Matić
navodi  da  je  sektor  trgovine  ove  godine  imao  određene  krize  izazvane  poremećajima  na  tržištu
energentina, ali da su Vlada i resorno ministarstvo uspeli da spreče dalje poremećaje na tržištu, pre
svega kada se govori o snabdevanju osnovnim prehrambenim namirnicama. Kisić: I sledeće godine
kovid-19 jedan od glavnih izazova Ministarka za rad, zapošljavanje, socijalna i ekonomska pitanja Darija
Kisić Tepavčević ukazala je na to da će i sledeće godine jedan od glavnih izazova sa kojima ćemo se
suočavati biti virus korona i u tom smislu navela da se virus promenio te je sada potrebno za kolektivni
imunitet više od 80 odsto. Kisić Tepavčević je pre konferencije "The Economist: Svet u 2022" pozvala
građane da se vakcinišu navodeći da je Srbija među prvima nabavila vakcinu 24. decembra, ali da još
nismo dostigli ni 60 odsto vakcinisanih građana. "Još uvek nije dovoljan broj naših građana vakcinisan da
bismo zaustavili širenje ovog virusa, nismo dostigli 60 odsto, a sada se virus toliko promenio da su
procene da je potrebno da više od 80 odsto nas bude vakcinisano", ukazala je Kisić Tepavčević. Kada su
u pitanju pokazatelji na tržištu rada, prema rečima Kisić Tepavčević, oni su značajno poboljšani u toku
pandemijske godine. Nezaposlenost je gotovo svakog meseca bila niža nego prethodnog meseca tako da
je u novembru 1.000 ljudi više zaposleno u odnosu na oktobar, kazala je ministarka i dodala da, ako
gledamo od januara zaključno sa novembrom, 207.000 ljudi sa evidencije nezaposlenih je zaposleno, što
je 7,2 odsto više nego što je bilo prethodne godine. "Ponosni smo i na program Moja prva plata", kazala
je i dodala da je otvoren i drugi ciklus tog programa te da će još više od 10.000 mladih imati priliku da
dobije svoju prvu platu. Ministarstvo za rad, zapošljavanje, socijalna i boračka pitanja radi i na jačanju
zakonskog okvira i  kada je u pitanju polje socijalne zaštite, polje rada, bezbednosti na radu, kaže
ministarka i dodaje da je početkom godine u februaru usvojen zakon o socijalnoj karti, koji će sledeće
godine profunkcionisati. "Zajedno gradimo i Srbiju bez barijera. Kada je reč o osobama sa invaliditetom,
imali smo stotinu zajedničkih aktivnosti koje su doprinele da polako rušimo jednu po jednu barijeru i to
je jedan od sigurnih pokazatelja da naša zemlja sigurno korača putem napretka i boljeg života svih naših
građana", navela je Kisić Tepavčević. Gojković: Naredne godine još veća ulaganja u kulturu Uprkos
teškoj godini, ostvarili smo značajne rezultata u oblasti kulture i bili jedna od pet zemalja koja nije
potpuno zaključala ustanove kulture i stavila umetnike na prioritetnu listu za vakcinanciju, ali smo ih
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materijalno pomogli, izjavila je ministarka kulture i informisanja Maja Gojković. "Budžet Ministarstva za
2022. uvećan je za dve milijarde dinara, odnosno za 16 odsto u odnosu na ovu godinu, čime smo prešli
konačno jedan odsto ukupnog budžeta Srbije, jer je to jedan od evropskih kiriterijuma koji nikako nismo
do sada mogli da pređemo i to u teškoj godini kada se ulagalo u zdravstvo i infrastrukturu", rekla je
Gojkovićeva. Najavila je da će godina pred nama biti prepoznatljiva po tri kulturna projekta. "Od 13.
januara pažnja će biti fokusirana na Novi Sad koji je Evropska prestonica kulture za 2022. Drugi projekat
je Prestonica kulture Srbije za koju je izabran Čačak, čime se okrećemo ka decentralizaciji kulture. Treći
projekat je Gradovi u fokusu, za šta smo izdvojili 350 miliona dinara i uspeli da završimo 44 projekata u
44 gradova i opština u kojima se obnavljaju kulturne ustanove", istakla je ministarka Gojković. Ona je
naglasila da su značajna sredstva uložena u filmsku industriju i  snimanje serija,  što bi  trebalo da
podstakle i razvoj turizma. Izazovi i sledeće godine pandemija i klimatske promene Stalna koordinatorka
Ujedinjenih nacija (UN) Fransoaz Žakob kaže da je sledeće godine ključno pet stvari, od kojih je prva
zdravlje. Kako navodi, UN će nastaviti da podržavaju kampanju za vakcinaciju, a ono što je potrebno
jeste da se dodatno ulaže u zdravstvene sisteme, ali i inovacije u oblasti zdravstva. Kao drugu ključnu
stvar, Žakob navodi povratak nekih zanimanja, poput zemljoradnika, majstora i slično u centar pažnje
ističući da to nisu poslovi prošlosti, već budućnosti. Treća ključna stvar na koju treba obratiti pažnju
sledeće godine, kako kaže Žakob, je demografija, a zatim klimatske promene i jačanje demokratije i
vladavine  prava.  Šef  regionalnog  predstavništva  Evropske  investicione  banke  za  Zapadni  Balkan
Alesandro Bragonzi istakao je da je svet pred velikim promenama i izazovima i da su u sadašnjem
trenutku karakteristične razne nestašice, povećani troškovi, sirovina prevoza i da je pojava novog soja
virusa korona bacila senku na ekonomski oporavak i da preti da se odloži povratak u normalu. Govoreći o
ulaganjima EIB-a u Srbiju i Zapadni Balkan, Bragonzi je rekao da je ova banka nastavila da pomaže
region u opravku od krize izazvane pandemijom. "U dve godine pandemije isporučili smo pomoć od 1,7
milijardi evra za Zapadni Balkan, a u okviru toga smo uložili 1,5 u mala i srednja preduzeća", rekao je
on. Dodao je da će banka više ulagati u klimatske projekte, da će u Srbiji učestvovati u ulaganju u
privatni sektor, razvoj inovativnih tehnologija i da pozdravljaju napore srpskih vlasti na integraciji u
Evropsku uniju. Direktorka UNICEF-a Dejana Kostadinova ukazala je da je bolja budućnost za decu
garancija za boju budućnost za sve nas i u tom smisli naglasila da se mora nastaviti sa borbom za
poštovanje dečijih prava.  Ukazala je da su deca takođe pogođena pandemijom virusa korona i  to
posebno ona u osetljivim grupama. Direktorka UNHCR-a Frančeska Boneli istakla je da se broj prinudno
raseljenih ljudi povećava svake godine. Kako je navela, do sredine ove godine zabeleženo je 84 miliona
prinudno raseljenih, što je veliko povećanje u odnosu na 82 miliona registrovanih prošle godine. "Rat i
nasilje postaju sve češći. Ove brojke su uznemirujuće i pozivaju celo čovečanstvo da rešava goruća
pitanja poput prinudno raseljenih", kazala je Boneli. Ona je istakla da je glavna zabluda koju treba razbiti
da izbeglice predstavljaju ekonomski teret za zemlju u koju dolaze i ukazala da oni mogu biti samo
korist. Izazovi u svetu: Pandemija i sukobi na svim kontinentima Pandemija virusa korona, njen uticaj na
ekonomiju, ali i sukobi na svim kontinentima, izazovi su sa kojima smo se suočavali tokom prošle godine
i sa kojima će ceo svet morati da nastavi da se suočava tokom sledeće godine, rečeno je na prvom
panelu konferencije "The Economist: Svet u 2022" pod nazivom "Kako će svetski poredak izgledati u
2022?". Ambasador Nemačke u Beogradu Tomas Šib istakao je da Nemačka ima novu koalicionu vladu, a
kada je reč o spoljnoj politici da će ona biti puna kontiuniteta jer će Evropska unija ostati okosnica
nemačke spoljne politike, kao i transatlantsko partnerstvo. Šib je istakao da je klimatska zaštita jedan od
najvažnijih prioriteta za Nemačku za naredne godine i naveo da je želja Nemačke da 78 odsto njihove
potrošnje energije do 2030. godine dođe iz obnovljivih izvora energije. Dodao je da je to krupan cilj i da
obnovljivim izvorima treba da teže i druge zemlje, među kojima i Srbija. Francuski ambasador Pjer
Košar, govoreći o prioritetima Francuske u narednoj godini i predsedavanju Savetu Evrope, naveo je da
je Francuska spremna da ponudi viziju budućnosti Evrope za multilaterizam narednih godina. U tome će,
kaže,  njegova zemlja sarađivati  sa ostalim članicama i  institucijama EU kako bi  se našli  pozitivni
kompromisi kada bude neslaganja. Prema njegovim rečima Francuska će raditi na jačanju suverenosti, a
biće verna i svojoj viziji svetskog poretka zasnovanog na vladavini prava. "Štitićemo našu granicu više
nego ranije, želimo da povećamo odbranu i bezednost naših građana", rekao je Košar i naglasio da EU i
Afrika treba da sarađuju. Kada je reč o Zapadnom Balkanu naveo je da će u junu biti konferencija
posvećena ovom regionu sa kojim EU želi da sarađuje. Sledeći problem kome će se Francuska posvetiti
jeste ekonomski oporavak jer se želi zaštiti rast, izbeći bankrot i nezaposlenost u regionu. Ocenio je kao
veoma ohrabrujuće to što je Srbija kao kandidat otvorila novi klaster i da je to veoma važno na putu
integracije Srbije u EU. Ambasadorka Velike Britanije u Srbiji Šan Meklaud navela je da godina za nama
nije bila jednostavna, kao i da će se poteškoće nastaviti i sledeće godine. Naglasila je da je bilo mnogo
izazova i u tom smislu istakla tri - pandemija kovida 19, klima i sukobi. "Pandemija je još uvek na vrhu

Color Press group kliping centar Srbije
www.ninamedia.rs

https://rtv.rs/sr_lat/ekonomija/aktuelno/konferencija-the-economist-svet-u-2022-danas-u-beogradu_1297050.html
http://www.ninamedia.rs


5/6

Medij:
Vreme:

Link:

14.12.2021 05:26

https://rtv.rs/sr_lat/ekonomija/aktuelno/konferencija-the-economist-svet-u-2022-danas-u-
Autori:
Teme:

rtv.rs

Redakcija
Color media communications

Naslov: Vučić: Srbija u 2022. ulazi sa zdravim finansijama, spremna za sve izazove

svih prioriteta, u smislu posledice po ljude, pritiska na zdravstvo, uticaja na ekonomiju, obrazovanje.
Pojava novih sojeva znači da moramo da prilagodimo naše mere", kazala je Meklaud. Kada je reč o klimi,
Meklaud ukazuje da se mora raditi na ublažavanju posledica klimatskih promena. Ističe da su najveći
izazov sukobi na mnogim kontinentima i dodaje kao četvrti izazov za sledeću godinu poštovanje obaveza
za poštovanje ljudskih prava i demokratiju. Navodi da su pozitivne vesti od prošle godine vakcinacija,
razvoj vakcina protiv malarije,  kao i  opredeljenje za smanjenje globalnog otopljavanja.  Pomoćnik
ministra spoljnih poslova Nebojša Košutić kazao je da su spoljnopolitički ciljevi Srbije, između ostalog,
napredak u evropskim integracijama i stabilna regionalna politika. U tom smislu, ukazao je da se danas
Srbiji i zvanično otvara Klaster 4 u procesu evrointegracija. "Smatramo da su uspesi Srbije uzeti u obzir i
da se vrednuje na pravi način ono što smo uradili", kazao je Košutić. Ističe da Srbija želi da bude partner
tokom razvoja celog regiona. Privrednici: Bez obzira na pandemiju 2021. dobra godina u Srbiji Privrednici
su na panelu o privredi pre i posle pandemije i izazovima u 2022. godini istakli da je bez obzira na
pandemiju ova godina u Srbiji bila dobra i ocenili da je teško predvideti kakva će biti sledeća, kako u
Srbiji  tako i  u svetu. Predsednik francusko-srpske Privredne komore Dragan Stokić je rekao da je
najbitnije da zbog pandemije nije bilo otpuštanja zaposlenih i da je za francusku poslovnu zajednicu u
Srbiji  bilo  veoma  važno  šta  se  događa  u  sektoru  saobraćaja,  najviše  zbog  koncesije  Vansija  na
Aerodromu Beograd. U tom smislu je naveo da se projekti na aerodromu odvijaju dobro, čak i oni
ekološki, da je aerodrom odmakao u dekarbonizaciji. "Najvažnije je da nije bilo otpuštanja radnika, već
je i povećana tražnja pogotovu za visoko kvalifikovanim kadrom", rekao je Stokić i ukazao da nije
pozitivno to što se povećava cena rada i troškovi rada. Stokić je kazao i da Francusko - srpska privredna
komora podržava formiranje naučno - tehnoloških parkova koji treba da budu, kako je rekao, inkubatori
za samozapošljavanje mladih. Kada je reč o digitalizaciji, Stokić je rekao da je potrebno podstaći i
digitalizaciju javnih preduzeća, ali i privatnih jer digitalizacija čini efikasnijim procese i omogućava im da
ukorače u digitalnu ekonomiju i generišu personalizovane servise. Pored digitalizacije, akcenat bi trebalo
da bude i na zelenoj agendi, rekao je on i u tom smislu ukazao da je danas otvoren Klaster 4, te da će
biti dodatnih fondova iz EU koje će Srbija moći da koristi za projekte iz te oblasti. Predsednik Komore
italijansko - srpskih privrednika Đorđo Markeđani kazao je da su italijanske kompanije uspele da pokažu
čvrstinu i izdržljivost i u Italiji i u Srbiji tokom pandemijskih godina. Kako je naveo, u Italiji je najviše
pogođen turizam, a kada je reč o izvozu bilo je je problema sa logistikom u vezi prevoza. "Uspeli smo da
imamo izdržljivost i snagu i u Italiji i u Srbiji. Dosta smo propatili, ali uspeli smo da pređemo u novu
normalnost", kazao je Markeđani. Istakao je da Srbija nije gubila vreme 2020. i 2021. godine i u tom
smislu rekao je da je gradila infrastrukturu što je prema njegovoj oceni najbolja propusnica za Srbiju kao
evropsku  zemlju  za  budući  napredak.  "Nije  bilo  dobro  vreme,  bilo  je  strašno,  ali  uspeli  smo  da
preživimo", kazao je Markeđani. Ekonomista iz EIB-a Simon Savsek, govoreći o uticaju pandemije na
kompanije u regionu, kazao je da region, u smislu zapošljavanja i BDP-a, nije bio pogođen kao što se u
početku strahovalo da će biti. Istakao je da pandemija i dalje postoji i da će biti potrebno za ceo svet
vremena da se u potpunosti oporavi. Kako je rekao, kada je virus prelazio iz Kine, postojale su procene
da će zaobići region,ali su one bile pogrešne. Naveo je da je na Zapadnom Balkanu 90 odsto kompanija
dobilo subvencije za plate, 10, 20 odsto kredite, a da se 40 odsto kompanija privremeno zatvorilo, dok
61 odsto ima manju likvidnost. Kada je reč o preprekama, Savsek je rekao da je bilo problema sa
neformalnim  sektorom,  političkom  nestabilnošću,  visokim  porezima.  U  Srbiji  je  prepreka  slabo
obrazovana radna snaga, kazao je Savsek i dodao da je u bankarstvu situacija mnogo bolja, a da su
mala i srednja preduzeća ta koja su imala probleme. Dejvid Landsman, predsednik Britansko- srpske
privredne komore koji se uključio onlajn, rekao je da kada su ga britanske kompanije pitale o Srbiji,
rekao im je da je to najveća zemlja u regionu koji raste. "Ima dosta pozitivnih stvari, kao što je ljudski
kapital,  zatim to što kompanije iz Srbije otvaraju kancelarije u Velikoj Britaniji.  Rekao sam im da
pogledaju kakva je situacija u haj teku", rekao je on. Dodao je da je bilo pozitivnih promena u odnosima
Srbije i Velike Britanije i da se u Srbiji sve više prihvataju evropski standardi i da je sve manje prepreka
za ulaganje. Ova godina je bila zaista jako dobra za 80 odsto kompanija članica Američke privredne
komore u Srbiji (AmCham), jer im pandemija nije predstavljala teškoću, nego su imale rast prihoda,
profita i investicija, izjavio je predsednik AmChema Zoran Petrović. "Situacija je znatno bolja nego prošle
godine. Već vidimo da se od maja-juna pomeraju projekcije rasta i sad je izvesno da će do kraja godine
on biti 6,5 do sedam odsto, na šta je uticali građevinarstvo, i sektor usluga, lična potrošnja i investicije",
rekao je Petrović. Ocenio je da je razlika u činiocima koji utiču na rast BDP-a između Srbije i drugih
zemalja Srednje Evrope članica Eu u tome što tamo izvoz igra značajniju ulogu. "Kompanije su se
prilagodile krizi, dosta toga je urađeno, digitalizacija je dostigla neslućene visine, a bilo je optimizma
zbog vakcina koje su stigle. Ne bi valjalo da zbog lošije vakcinacije prospemo sve što smo dobro uradili";
zaključio je Petrović. Izvršni direktor Japanske poslovne alijanse u Srbiji Oliver Lepori rekao je da u našoj
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zemlji  posluje 60 japanskih kompanija.  "Prošlu godinu su obeležile  značajne investicije  iz  Japana
kompanija Tojo i Nidek, koje traže kvalifikovanu radnu snagu, a najveći izazovi su bile kulturološke
razlike i mobilnost radne snage" rekao je Lepori. Istakao je da japanske kompanije nisu toliko primetne,
zbog poslovne politike koja podrazumeva integraciju u lokalnu zajednicu, ali da su to stabilne i dugoročne
investicije. Lepori je dodao da japanske kompanije traže visokokvalifikovanu radnu snagu različitih
struka.
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Danas je u Narodnoj skupštini Republike Srbije održana godišnja The Economist konferencija "Svet u
2022".  Pred  brojnim  članovima  diplomatskog  kora,  predstavnicima  državnih  institucija,  lokalnih
samouprava, kompanija i medija, veliki broj zvaničnika je dao svoje zaključke o godini koja se završava i
svoja predviđanja u kom pravcu će Srbija ići u narednom periodu kao i preporuke …
Danas je u Narodnoj skupštini Republike Srbije održana godišnja The Economist konferencija "Svet u
2022".  Pred  brojnim  članovima  diplomatskog  kora,  predstavnicima  državnih  institucija,  lokalnih
samouprava, kompanija i medija, veliki broj zvaničnika je dao svoje zaključke o godini koja se završava i
svoja predviđanja u kom pravcu će Srbija ići u narednom periodu kao i preporuke koji potezi bi bili dobri
za dalji  napredak i  razvoj.  Na otvaranju konferencije su govorili:  Ivica Dačić,  predsednik Narodne
skupštine R. Srbije; Aleksandar Vučić, predsednik R. Srbije koji  je i  zvanično otvorio konferenciju;
Zorana  Mihajlović,  potpredsednica  Vlade  i  ministarka  za  rudarstvo  i  energetiku;  Maja  Gojković,
potpredsednica Vlade i ministarka kulture i informisanja; Darija Kisić Tepavčević, ministrarka za rad,
zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja; Zoran Radojičić, gradonačelnik Beograda; Fransoaz Žakob,
stalna koordinatorka Ujedinjenih nacija (UN); Dejana Kostadinova, direktorka UNICEF-a; Frančeska
Boneli, šefica Predstavnistva UNHCR-a i Alessandro Bragonzi, šef regionalnog predstavništva EIB za
Zapadni Balkan. Više o njihovim izlaganjima možete pogledati na linku. U prvom panelu "Brave New
World: kako će svetski poredak izgledati u 2022"? govorili su Nj.E. Tomas Šib, ambasador Nemačke,
Nj.E. Šan Maklaud, ambasadorka Velike Britanije, Nj.E. Džajlz Norman, ambasador Kanade, Nj.E. Pjer
Košar, ambasador Francuske i Nj.E. Amr Aljowaily, ambasador Egipta u Srbiji a pridružiće im se i Nebojša
Košutić, v. d. pomoćnika ministra spoljnih poslova i šef Sektora za EU kako će izgledati svet u narednoj
godini. Kroz diskusiju ih je vodio Žikica Milošević, gl. i odg. urednik The Economist-a. Ambasadori su iz
ugla država iz kojih dolaze dali predviđanja i odgovore na ključna pitanja za dalji razvoj međunarodnih
odnosa. Pored borbe sa pandemijom kovida 19 koja i dalje dovodi u pitanje sve planove svih država
sveta, očekuju nas nove alijanse i pravljenja saveza ispred zajedničkih ekonomskih, bezbednosnih i
političkih  ciljeva,  epilog  aktuelne  energetske  krize,  nove  vlade  i  etabliranje  novih  zvezda  na
međunarodnom nebu. Ono što je sigurno da samo saradnjom možemo doći  do stabilnosti  koja je
neophodna za dalji  razvoj svih svetskih zemalja. U drugom panelu Privreda pre i posle pandemije:
izazovi u 2022. govorili  su predstavnici  bilateralnih komora i  poslovnih asocijacija, Zoran Petrović,
predsednik AmChama, Dr David Landsman, predsednik Britansko-srpske privredne komore, Dragan
Stokić, predsednik Francusko-srpske privredne komore, Giorgio A. Marchegiani, predsednik Komore
italijansko-srpskih privrednika, Oliver Lepori, izvršni direktor Japanske poslovne alijanse u Srbiji i Simon
Savsek, ekonomista iz EIB-a pkoji su probali da daju odgovore na pitanja o kretanjima srpske privrede u
narednoj godini, Marku Andrejiću, odgovornom uredniku Biznis.rs i moderatoru panela. Nakon panela,
studiju slučaja kompanije Telekom Srbija prezentovala je Natali Delić, direktor direkcije za strategiju i
digital na temu - Digitalni ekosistemi kroz inovacije i partnerstva. "Digitalno doba zahteva novi pristup
poslovanju. Građenje digitalnog ekosistema je odgovor na izazove digitalnog doba gde bi partneri putem
digitalnih platformi komunicirali i uspostavljali nove modele saradnje kroz automatizovani proces gde bi
usluge mnogo brže bile plasirane do korisnika" - navodi Delić. Telekom Srbija je u najboljoj poziciji da
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bude spona između svih aktera na tržištu i time da svoj doprinos digitalizacije Srbije. Iz kompanije
Egzakta Nenad Pešić je govorio na temu "Lokalizacija srpske privrede". "Smatramo da je Republika Srbija
trenutno na prekretnici na kojoj je neophodno doneti pametnu i ispravnu odluku. Smatramo da je pravi
put upravo lokalizacija srpske privrede. Lokalizacija je proces strateškog usmeravanja privrede ka
razvoju lokalnog poslovanja. Uspešno provođenje lokalizacije moguće je isključivo na jedan struktuiran
način i ukoliko učešće u samoj lokalizaciji budu uzele sve zainteresovane strane. Sistematičan razvoj
poslovne klime, privrede i potrošača će omogućiti Srbiji da postepeno krene u Lokalizaciju. Mi u Egzakti
smatramo da lokalizacija treba da bude razvijena u okviru Nacionalnog plana za transformaciju privrede
korak po korak, prema predloženoj metodologiji" - zaključio je Pešić. Učesnici ovog panela su povoljno
ocenili investicionu klimu u Srbiji s tim da prostora za dalji napredak i dalje ima. Srbija i dalje održava
svoju poziciju zemlje u kojoj je stepen stranih investicija na zavidnom nivou s tim da tekuća pitanja i
okretanje cirkularnoj ekonomiji ostavlja prostor da se dalje mora raditi na unapređenju i zakonodavnog
okvira i dalje jačanje finansija kako bi slika koju Srbija šalje u svet bila još snažnija. U trećem panelu Šta
posle 2021: Globalni izazovi i lokalna iskustva moderirala je Dragana Korica, izvršna direktorka, Saveta
zelene gradnje Srbije, a ovom prilikom, zajedno sa učesnicima je razgovarala na temu zelene ekonomije
i održivog razvoja. Njeni sagovornici su bili: Stylianos Tsoktouridis MSc, Managing Director of Alumil YU
Industry A.D., Dušica Gaković, Project Lead, Deka inženjering doo, Jovana Cvetković, direktorka za
razvoj, tehničke operacije I inovacije, MPC Properties, Tijana Koprivica, direktorka održivog poslovanja,
Delta Holding i Aleksandar Ranđelović, ekspert za lizing, GEFF Srbija lizing. Stylianos Tsoktouridis MSc,
Managing Director of Alumil YU Industry A.D. rekao je da Alumil Grupa ima iza sebe više od 32 godina
punih inovacija i kreativnosti jer kao multinacionalna kompanija sa više od 28 podružnica širom sveta
razvili smo zelenu kompanijsku svest i dinamičnu ekološku agendu, počevši od proizvodnih procesa do
dizajna finalnih proizvoda. "Pratimo klimatske promene i svoje aktivnosti usklađujemo sa najnovijim
zahtevima nadležnih organa. Kao članovi Saveta za zelenu gradnju Srbije pokušavamo da indirektno
utičemo na podizanje svesti društva o ovoj temi. Međutim, primenom naših sistema koji obezbeđuju
ekološku deklaraciju proizvoda može se obezbediti maksimalna energetska efikasnost i takođe dobiti
LEED zeleni sertifikat" - zaključio je Tsoktouridis. Predikcija Nebojše Katića, istaknutog ekonomskog
analitičara šta možemo da očekujemo da će se desiti naredne godine je da "centralne banke su najavile,
govorimo o najvećim evropskoj i američkoj, da će negde pri kraju prvog kvartala 2022. prekinuti sa
štampanjem novca. One štampaju novac tako što otkupljuju ogromne količine hartija od vrednosti koje
države prodaju. Ako se to dogodi kao prvi korak, doći će do porasta kamatnih stopa. To podrazumeva da
nema velikih iskakanja kad je u pitanju stopa inflacije.Ono što najviše brine kada gledamo iz ugla
domaćeg tržišta je da će kada dođe do porasta kamatnih stopa da će najviše biti pogođene države u
razvoju, da će kod njih doći do bržeg rasta nego kod zapadnih država i kad se to bude dogodilo videćemo
koliko su sistemi zaduženi i koliko je teško svoje dugove servisirati" - upozorio je Katić. Joan Hoey the
Economist u svom Pogledu iz Londona osvrnula se na aktuelnu situaciju u svetu, od energetske krize,
prvih posledica Bregzita, jačanja novih centara moći, ekonomskim previranjima i velikim promenama
koje možemo očekivati u globalnim međunarodnim odnosima i gde će Velika Britanija juriti svoju novu
značajnu ulogu. Na globalnom nivou dešavaju se vrlo intenzivne promene u čije centru se nalazi Kina.
Dolazi do stvaranja novih saveza, trenutno najaktivniji  I  najprogresivniji  su SAD- Velika Britanija-
Australija i Japan-Indija-Australija- SAD gde imamo za cilj pomeranja balansa moći u pacifičkom regionu
koji je jako dugo u disbalansu. Ovo je veliki iskorak Velike Britanije na polju međunarodnih odnosa gde
se pokušava etablirati kao relevantan faktor van granica Evropske unije. Konferencija je održana uz
podršku Ministarstva kulture i  informisanja a svoj doprinos su dali  i  Evropska Investiciona Banka,
Srbijagas, Telekom Srbija, Egzakta, Alumil i Coca-Cola. Celu konferenciju možete pogledati na YouTube
kanalu Color Media Communications. Foto: Goran Zlatković
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Deli na Facebook Deli na Twitter
Darija Kisić Tepavčević slomila ruku
Darija Kisić Tepavčević juče je hitno primljena u Urgentni centar. Zbog ove vesti mnogi su se zabrinuli,
ali ubrzo je stiglo zvanično saopštenje. Naime, ministarka za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna
pitanja slomila je ruku.
Pročitajte: Darija Kisić Tepavčević slomila ruku - Ministarka hitno primljena u Urgentni centar
Ata Images
Ministarka Tepavčević juče je polomila ruku, a već danas se pojavila u Skupštini Srbije na konferenciji
"The Economist: Svet u 2022". Ona je nastavila da obavlja svoje radne obaveze, bez obzira na povredu
koju je zadobila.
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Predsednik Srbije Aleksandar Vučić je danas na otvaranju konferencije "The Economist: Svet u 2022" i
poručio da Srbija u 2022. godinu ulazi sa zdravim javnim finansijama i da će biti spremna da se...
BEOGRAD - Predsednik Srbije Aleksandar Vučić je danas na otvaranju konferencije "The Economist: Svet
u 2022" i poručio da Srbija u 2022. godinu ulazi sa zdravim javnim finansijama i da će biti spremna da se
uhvati u koštac sa svim onim što nam budućnost tek donosi. Srbija, kaže Vučić, u 2022. ulazi okružena
relativno  povoljnim  globalnim  makroekonomskim  uslovima,  stabilnom valutom,  niskim  stopama
zaduživanja  i  visokim prilivom investicija,  što  omogućava  novi  fiskalni  prostor  i  kontrolu  rizika  i
neizvesnosti.  "Svakako godina pred nama zahtevaće nova prilagođavanja, kako u ličnom, tako i  u
kolektivnom smislu. Globalni trendovi koji pogađaju ceo svet odraziće se i na naše lične živote i zato
jačanjem sopstvenih resursa, naročito onih ljudskih, bićemo spremni da se hvatamo u koštac sa onim što
nam budućnost tek donosi", naglasio je Vučić. Istakao je da je Srbija jasno posvećena za rešavanje svih
izazova, od aktuelnih do onih sa kojima će se čovečanstvo tek susresti, bilo da je u pitanju neka nova
pandemija ili nestašica energenata, hrane i pijaće vode. Predsednik je podsetio da je 2. septembra 1843.
Džejms Vilson, čovek velikog talenta i burne biografije, štampao prvi broj svog dnevnog lista, jasnog i
preciznog imena The Economist". "Objašnjavajući o kakvom se dnevniku radi, sam Vilson ga je opisao
kao 'dnevni list za politiku, privredu, agrikulturu i slobodnu trgovinu'. Već 1846. Ekonomist ispod svog
logotipa donosi informaciju da se radi o dnevnom listu za ''politiku, književnost i opšte teme'. Ovo danas
ne  govorim  kako  bih  ilustrovao  promenu  kursa  Ekonomista,  jer  je  on  od  osnivanja  do  danas  u
kontinuitetu posvećen promovisanju liberalne ekonomije, baš onako kako je to i osnivač gospodin Vilson
propagirao", kazao je predsednik. Vučić kaže da je hteo tim podsećanjem da dočara kako je u doba prve
industrijske revolucije fokus na teme od interesa, menjao svoja težišta. "Danas, mi kao svedoci četvrte
industrijske revolucije ne smemo zauzimati rigidne i rezolutne stavove povodom budućnosti, jer ona u
našem vremenu nema praktično ni pravila ni konstante. Paradigme, a one su po definiciji vezane za
politiku dugog delovanja, danas nemaju svoj izvorni smisao budući da iz identičnih premisa koje smo
imali pre samo dve godine, mi ne možemo izvući iste zaključke ove godine". Predsednik ističe da brzina
kojom se razvija tehnologija, kao i fantastičan pristup informacijama, menjaju našu budućnost na način
koji je pre samo jedne decenije bio nezamisliv. Kaže da treba da se setimo Stiva Džobsa, vizionara
modernih tehnologija, koji je umro a da nije čuo za ''internet stvari", iako je umro pre samo 10 godina.
Naglasio je da se život svakog pojedinca na Zemlji promenio u protekle dve godine, kao i da se ne slaže
sa onima koji govore o "velikom resetovanju čovečanstva", pošto "reset" znači povratak na fabrička
podešavanja. "Bez obzira na činjenicu što veoma cenim naše domaćine, moram da kažem da se sistem
liberalne ekonomije, onakav kakvog ga poznajemo u proteklom periodu pokazao kao manjkav. Ne tvrdim
da postoje politički  i  ekonomski sistemi koji  su mnogo efikasniji,  humaniji  i  bolji,  ali  tvrdim da je
pandemija virusa korona empirijski dokazala da je bez državnog intervencionizma nemoguće prebroditi
humanitarne i  privredne katastrofe".  Kaže da je korona virus ugrozio osnovne slobode - kretanja,
protoka roba, kapitala i usluga, ali da je odneo i ljudske živote i radna mesta. Nažalost, čovečanstvo je
izgubilo poverenje u političku solidarnost i multilateralizam, dodao je Vučić. Kako je rekao, bitka za
pristup vakcinama postala je političko pitanje par ekselans, a borba za nabavku respiratora imala je i
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obaveštajni i kontraobaveštajni karakter. "Osvrtom na prošlu i ovu godinu možemo konstatovati da je i u
uslovima velike neizvesnosti usled zdravstvene i ekonomske krize uzrokovane pandemijom, Vlada Srbije
pokazala veliku odgovornost i sa sveobuhvatnim setom mera vrednim osam milijardi evra odnosno 17,4
odsto BDP-a pružila podršku kako privredi, tako i direktno građanima", naveo je Vučić. Naglasio je da su
sačuvana postojeća radna mesta i otvorena nova, kao i da su očuvani proizvodni kapaciteti, čime je
Srbija poslala jasan signal svetu da je politički i sistemski stabilna država koja sprovodi odgovornu
ekonomsku politiku.  Dodao je da je  Srbija,  prema relevantnim agencijama, na korak od najvišeg
investicionog rejtinga. Vučić je ocenio da korona i dalje izaziva nove ekonomske potrese koji će se
nastaviti i u godini pred nama, što će imati za posledicu nastavak poremećaja u proizvodnji i lancima
snabdevanja, stvarajući inflatorne pritiske. "Iako su prognoze da će cenovni pritisci oslabiti u 2022.
godini, u jednom broju rastućih ekonomija se očekuje da će se oni i dalje zadržati usled poskupljenja
hrane i energenata i slabljenja vrednosti domaćih valuta, što je podiglo cene roba iz uvoza". Predsednik
je ocenio da je energetika postala novo "ratno polje" za velike i regionalne sile, jer energetni nisu više
dobro koje uživaju svi po prihvatljivim cenama, već postaju moćno oružje "sa najmoćnijom municijom"
koja sve probija. "Pojačana tražnja za energentima uticaće na zadržavanje njihovih visokih cena bar u
poređenju sa onim u godinama koje prethodile pandemiji. To se posebno odnosi na članice Opeka koje će
nastojati da maksimizuju svoje prihode od nafte u narednim godinama kako bi mogle da finansiraju
svoju ekonomsku diversifikaciju i planove energetske tranzicije", kaže Vučić. Kada je reč o finansiranju
neophodne energetske tranzicije i ulaganja u obnovljive izvore energije, poručio je da bi voleo da bar u
Evropi postoji jedinstven stav po pitanju važnih tema: da li zatvaramo nuklearne elektrane ili ih i dalje
gradimo,  kako  bi  pojedinačne  zemlje  mogle  da  prave  sopstvene  scenarije  preraspodele  izvora
snabdevanja energentima. "Slično je i u borbi da obezbedimo prihvatljive cene energenata, konkretno
gasa kako ne bi delili sudbinu drugih zemalja i moguć scenario paralize cele privrede. Ono što ohrabruje
je da možemo da zakucamo na brojna vrata, a opet verujemo u sopstvenu snagu", rekao je on i dodao
da će Srbija povećati udeo obnovljivih izvora energije. Poručio je da je Srbija potpuno posvećena svojoj
Zelenoj agendi, koja treba da pruži energetsku sigurnost i ekonomsku stabilnost, uz oslanjanje na
obnovljive izvore. Takođe, rekao je da će Srbija nastaviti da prati razvoj novih alternativnih vidova
goriva, kao što je zeleni vodonik čija proizvodnja je i dalje skupa, ali da su zemlje poput Kine ili EU već
najavile ulaganja u cilju snižavanja cene dobijanja ovog goriva budućnosti. Naš ekonomski razvoj beleži
konstantan rast sa pozitivnim projekcijama za godine koje su pred nama, naglasio je predsednik. Poručio
je da će Srbija biti pouzdan partner svih merodavnih međunarodnih institucija čije delovanje ide u smeru
stvaranja  harmoničnih  odnosa  među  narodima.  "Tu  pre  svega  mislim  na  promociju  političkog  i
ekonomskog multilateralizma definisanu kroz aktuelne agende UN", zaključio je Vučić. Kako će izgledati
svetski poredak u 2022. izazovi u novoj godini, razvoj privrede posle pandemije, teme su konferencije
"The Economist: Svet u 2022", koja se održava danas u Domu Narodne skupštine, u organizaciji "Color
Media Communications". Na konferenciji će biti sumirani zaključci o političkom, poslovnom, i društvenom
ambijentu  Srbije  u  tekućoj  godini  i  otvaraju  pitanja  od  značaja  za  narednu  godinu.  Učestvuju
predstavnici Vlade Srbije, diplomatskog kora i poslovnih udruženja, vodećih privrednika iz Srbije, kao i
ličnosti iz javnog i kulturnog miljea. Dačić: U teškoj godini Srbija uspela da ostvari značajne rezultate
Predsednik Narodne skupštine Ivica Dačić ocenio je danas da je godina za nama bila teža u odnosu na
prethodne, pre svega zbog pandemije virusa korona, ali da je Srbija uspela da na svim poljima ostvari
značajne rezultate. Dačić je, pred početak konferencije "The Economist: Svet u 2022", kazao da se u
sledeću godinu može ući sa optimizmom, ali i da će se suočavanja sa izazovima sa kojima smo se i do
sada  suočavali  nastaviti.  Prema  njegovim  rečima,  rizici  se  odnose  na  pandemiju  virusa  korona,
energetsku krizu, klimatske promene... "Srbija ima interes da sačuva političku stabilnost, imamo interes
da se sačuva regionalni mir i da se time stvore uslovi za ubrzani ekonomski razvoj", kazao je Dačić i
poželeo dobrodošlicu na konferenciju svima u ime Narodne skupštine Srbije. Za kontinuitet politike rasta
standarda i investicija Ako smo u pandemijskim godinama uspeli da uvećamo stopu privrednog rasta i
podstaknemo strane investicije i ulaganja u infrastrukturu, onda je očigledno kako će izgledati naredna
godina, u kojoj će, verujem biti na izdisaju, poručio je Dačić. "Srbija je i tada imala, i sada ima, snažan i
najbolji mogući odgovor na krizu kovida 19 i kada je reč o zdravstvenoj zaštiti stanovništva, a naročito u
pogledu zaštite ekonomije. Ove godine je još je ubedljivija u tom domenu, a pre svega po investicijama",
rekao je Dačić otvarajući konferenciju "Svet u 2022" u organizaciji londonskog časopisa "Ekonomist". On
je naveo da će budžet, koji je parlament usvojio, obezbediti naredne godine rast standarda stanovništva,
ali i nastavak velikih investicija u infrastrukturu. "To su rezultati politike tima koji predvodi predsednik
Aleksandar Vučić i koji je interes zemlje i građana stavio na prvo mesto", rekao je Dačić. Izrazio je
očekivanje da će referendum o promeni  Ustava biti  uspešan i  uz veliku izlaznost  građana,  što će
obezbediti unapređenje pravosudnog sistema Srbije. Dodao je da je podrška za promene Ustava dobijena
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od stručne domaće javnosti i Venecijanske komisije. "Očekuju nas izbori na nekoliko nivoa, uz primenu
demokratskih standarda i svih dogovora postignutih tokom međustranačkog dijaloga. Od buduće vlade
očekujem kontinuitet politike rasta životnog standarda i ulaganja, a na inostranom planu zaštitu interesa
Srbije, pre svega u vezi sa KiM", rekao je Dačić. Mihajlović: Tražnja za energijom će rasti brže od
proizvodnje Potpredsednica Vlade Srbije i ministrarka rudarstva i energetike izjavila je danas da je Srbija
ove godine ušla u način rada koji podrazumeva zajednički rad na energetici i zaštiti životne sredine. Ona
je na godišnjoj konferenciji časopisa "Ekonomist" pod nazivom "Svet u 2022", istakla da enregetska kriza
u svetu traje mesecima i da se oseća i kod nas i navela de ja poslednja dva tri dana cena električne
energije na evropskom tržištu porasla za 70 evra po megavat satu što, kako je rekla govori da postoje
problemi sa proizvodnjom i prenosom struje. Prema njenim rečima za očekivati je da iz krize izađemo do
kraja grejne sezone i da će u narednom periodu tražnja za energijiom rasti brže od proizvodnje. "Svaka
država mora da ima svoju energetsku poliitku koja mora da bude dugoročna, da zna koji su joj ciljevi za
20, 30 godina. Mi da bismo ostvairli  cilj  da do 2050. budemo dekarbonizovani moramo neophodne
korake da preduzimamo na vreme", navela je Mihajlović. Istakla je da je Srbija ove godine donela važne
zakone u ovoj oblasti, jer je osim zakona o energetici i rudarstvu, prvi put donela i zakon o obnovljivim
izvorima energije, zatim o energetskoj efikasnosti i racionalnoj upotrebi električne energije. "Cilj nam je
da 2040. Godine 40 odsto električne energije proizvodimo iz obnovljivih izvora. To je dostižno i veoma
važno, a koliko pokazuje i sadašnja situacija kada nas iz problema vade Hidroelektrane i elektrane na
vetar a ne termoelektrane", naglasila je Zorana Mihailović. Najavila je da će se uskoro na raspravi naći i
Nacionalni plan za energetiku, da su Srbiji potrebni novi kapaciteti za proizvodnju struje, koji zahtevaju
velike investicije,  ali  da su one baza za razvoj.  Matić: Za turizam sledeća godina značajnije bolja
Ministarka trgovine, turizma i telekomunikacija Tatjana Matić ocenila je da će sledeća godina, kada se
govori o sektoru turizma, biti značajnije bolja i dodala da se u tom smislu i 2022. završava bolje od
očekivanog. Matić je kazala da je ove godine u Srbiju došlo više od 2,5 miliona turista, da je zabeleženo
10 miliona noćenja, a da devizni priliv od turizma u Srbiji zaključno sa septembrom iznosi milijardu i 150
miliona evra. "To su podaci koji nas ohrabruju, posebno imajući u vidu da se sledeće godine očekuje
izlazak iz kovida, pre svega u smislu stabilizacije u čitavom svetu. To će doneti nove izazove i zato je
važno što se Srbija pozicionirala ove godine i što je uspela i na međunarodnom tržištu da bude priznata",
kazala je Matić. Dodaje da u prilog tome govori i činjenica da je naše selo Mokra gora svrstano među
nekoliko najlepših sela u svetu od strane Svetske turističke organizacije. "Činjenica da su beogradski
restorani ušli u Mišelinov vodič je još jedna potvrda pre svega nivoa usluge i činjenice da kada govorimo
o sektoru turizma, svet nas sve više prepoznaje kao jednu destinaciju koju treba obići", kazala je. Matić
navodi  da  je  sektor  trgovine  ove  godine  imao  određene  krize  izazvane  poremećajima  na  tržištu
energentina, ali da su Vlada i resorno ministarstvo uspeli da spreče dalje poremećaje na tržištu, pre
svega kada se govori o snabdevanju osnovnim prehrambenim namirnicama. Kisić: I sledeće godine
kovid-19 jedan od glavnih izazova Ministarka za rad, zapošljavanje, socijalna i ekonomska pitanja Darija
Kisić Tepavčević ukazala je na to da će i sledeće godine jedan od glavnih izazova sa kojima ćemo se
suočavati biti virus korona i u tom smislu navela da se virus promenio te je sada potrebno za kolektivni
imunitet više od 80 odsto. Kisić Tepavčević je pre konferencije "The Economist: Svet u 2022" pozvala
građane da se vakcinišu navodeći da je Srbija među prvima nabavila vakcinu 24. decembra, ali da još
nismo dostigli ni 60 odsto vakcinisanih građana. "Još uvek nije dovoljan broj naših građana vakcinisan da
bismo zaustavili širenje ovog virusa, nismo dostigli 60 odsto, a sada se virus toliko promenio da su
procene da je potrebno da više od 80 odsto nas bude vakcinisano", ukazala je Kisić Tepavčević. Kada su
u pitanju pokazatelji na tržištu rada, prema rečima Kisić Tepavčević, oni su značajno poboljšani u toku
pandemijske godine. Nezaposlenost je gotovo svakog meseca bila niža nego prethodnog meseca tako da
je u novembru 1.000 ljudi više zaposleno u odnosu na oktobar, kazala je ministarka i dodala da, ako
gledamo od januara zaključno sa novembrom, 207.000 ljudi sa evidencije nezaposlenih je zaposleno, što
je 7,2 odsto više nego što je bilo prethodne godine. "Ponosni smo i na program Moja prva plata", kazala
je i dodala da je otvoren i drugi ciklus tog programa te da će još više od 10.000 mladih imati priliku da
dobije svoju prvu platu. Ministarstvo za rad, zapošljavanje, socijalna i boračka pitanja radi i na jačanju
zakonskog okvira i  kada je u pitanju polje socijalne zaštite, polje rada, bezbednosti na radu, kaže
ministarka i dodaje da je početkom godine u februaru usvojen zakon o socijalnoj karti, koji će sledeće
godine profunkcionisati. "Zajedno gradimo i Srbiju bez barijera. Kada je reč o osobama sa invaliditetom,
imali smo stotinu zajedničkih aktivnosti koje su doprinele da polako rušimo jednu po jednu barijeru i to
je jedan od sigurnih pokazatelja da naša zemlja sigurno korača putem napretka i boljeg života svih naših
građana", navela je Kisić Tepavčević. Gojković: Naredne godine još veća ulaganja u kulturu Uprkos
teškoj godini, ostvarili smo značajne rezultata u oblasti kulture i bili jedna od pet zemalja koja nije
potpuno zaključala ustanove kulture i stavila umetnike na prioritetnu listu za vakcinanciju, ali smo ih

Color Press group kliping centar Srbije
www.ninamedia.rs

https://www.rtv.rs/sr_lat/ekonomija/aktuelno/vucic-srbija-u-2022.-ulazi-sa-zdravim-finansijama-spremna-za-sve-izazove_1297050.html
http://www.ninamedia.rs


4/4

Medij:
Vreme:

Link:

14.12.2021 10:23

https://www.rtv.rs/sr_lat/ekonomija/aktuelno/vucic-srbija-u-2022.-ulazi-sa-zdravim-finansijama-
Autori:
Teme:

rtv.rs

Redakcija
Color media communications

Naslov: Vučić: Srbija u 2022. ulazi sa zdravim finansijama, spremna za sve izazove

materijalno pomogli, izjavila je ministarka kulture i informisanja Maja Gojković. "Budžet Ministarstva za
2022. uvećan je za dve milijarde dinara, odnosno za 16 odsto u odnosu na ovu godinu, čime smo prešli
konačno jedan odsto ukupnog budžeta Srbije, jer je to jedan od evropskih kiriterijuma koji nikako nismo
do sada mogli da pređemo i to u teškoj godini kada se ulagalo u zdravstvo i infrastrukturu", rekla je
Gojkovićeva. Najavila je da će godina pred nama biti prepoznatljiva po tri kulturna projekta. "Od 13.
januara pažnja će biti fokusirana na Novi Sad koji je Evropska prestonica kulture za 2022. Drugi projekat
je Prestonica kulture Srbije za koju je izabran Čačak, čime se okrećemo ka decentralizaciji kulture. Treći
projekat je Gradovi u fokusu, za šta smo izdvojili 350 miliona dinara i uspeli da završimo 44 projekata u
44 gradova i opština u kojima se obnavljaju kulturne ustanove", istakla je ministarka Gojković. Ona je
naglasila da su značajna sredstva uložena u filmsku industriju i  snimanje serija,  što bi  trebalo da
podstakle i razvoj turizma. Izazovi i sledeće godine pandemija i klimatske promene Stalna koordinatorka
Ujedinjenih nacija (UN) Fransoaz Žakob kaže da je sledeće godine ključno pet stvari, od kojih je prva
zdravlje. Kako navodi, UN će nastaviti da podržavaju kampanju za vakcinaciju, a ono što je potrebno
jeste da se dodatno ulaže u zdravstvene sisteme, ali i inovacije u oblasti zdravstva. Kao drugu ključnu
stvar, Žakob navodi povratak nekih zanimanja, poput zemljoradnika, majstora i slično u centar pažnje
ističući da to nisu poslovi prošlosti, već budućnosti. Treća ključna stvar na koju treba obratiti pažnju
sledeće godine, kako kaže Žakob, je demografija, a zatim klimatske promene i jačanje demokratije i
vladavine  prava.  Šef  regionalnog  predstavništva  Evropske  investicione  banke  za  Zapadni  Balkan
Alesandro Bragonzi istakao je da je svet pred velikim promenama i izazovima i da su u sadašnjem
trenutku karakteristične razne nestašice, povećani troškovi, sirovina prevoza i da je pojava novog soja
virusa korona bacila senku na ekonomski oporavak i da preti da se odloži povratak u normalu. Govoreći o
ulaganjima EIB-a u Srbiju i Zapadni Balkan, Bragonzi je rekao da je ova banka nastavila da pomaže
region u opravku od krize izazvane pandemijom. "U dve godine pandemije isporučili smo pomoć od 1,7
milijardi evra za Zapadni Balkan, a u okviru toga smo uložili 1,5 u mala i srednja preduzeća", rekao je
on. Dodao je da će banka više ulagati u klimatske projekte, da će u Srbiji učestvovati u ulaganju u
privatni sektor, razvoj inovativnih tehnologija i da pozdravljaju napore srpskih vlasti na integraciji u
Evropsku uniju. Direktorka UNICEF-a Dejana Kostadinova ukazala je da je bolja budućnost za decu
garancija za boju budućnost za sve nas i u tom smisli naglasila da se mora nastaviti sa borbom za
poštovanje dečijih prava.  Ukazala je da su deca takođe pogođena pandemijom virusa korona i  to
posebno ona u osetljivim grupama. Direktorka UNHCR-a Frančeska Boneli istakla je da se broj prinudno
raseljenih ljudi povećava svake godine. Kako je navela, do sredine ove godine zabeleženo je 84 miliona
prinudno raseljenih, što je veliko povećanje u odnosu na 82 miliona registrovanih prošle godine. "Rat i
nasilje postaju sve češći. Ove brojke su uznemirujuće i pozivaju celo čovečanstvo da rešava goruća
pitanja poput prinudno raseljenih", kazala je Boneli. Ona je istakla da je glavna zabluda koju treba razbiti
da izbeglice predstavljaju ekonomski teret za zemlju u koju dolaze i ukazala da oni mogu biti samo
korist.

Color Press group kliping centar Srbije
www.ninamedia.rs

https://www.rtv.rs/sr_lat/ekonomija/aktuelno/vucic-srbija-u-2022.-ulazi-sa-zdravim-finansijama-spremna-za-sve-izazove_1297050.html
http://www.ninamedia.rs


1/4

Medij:
Vreme:

Link:

14.12.2021 05:26

https://rtv.rs/sr_lat/ekonomija/aktuelno/konferencija-the-economist-svet-u-2022-danas-u-
Autori:
Teme:

rtv.rs

Redakcija
Color media communications

Naslov: Vučić: Srbija u 2022. ulazi sa zdravim finansijama, spremna za sve izazove

16793

Predsednik Srbije Aleksandar Vučić je danas na otvaranju konferencije "The Economist: Svet u 2022" i
poručio da Srbija u 2022. godinu ulazi sa zdravim javnim finansijama i da će biti spremna da se...
BEOGRAD - Predsednik Srbije Aleksandar Vučić je danas na otvaranju konferencije "The Economist: Svet
u 2022" i poručio da Srbija u 2022. godinu ulazi sa zdravim javnim finansijama i da će biti spremna da se
uhvati u koštac sa svim onim što nam budućnost tek donosi. Srbija, kaže Vučić, u 2022. ulazi okružena
relativno  povoljnim  globalnim  makroekonomskim  uslovima,  stabilnom valutom,  niskim  stopama
zaduživanja  i  visokim prilivom investicija,  što  omogućava  novi  fiskalni  prostor  i  kontrolu  rizika  i
neizvesnosti.  "Svakako godina pred nama zahtevaće nova prilagođavanja, kako u ličnom, tako i  u
kolektivnom smislu. Globalni trendovi koji pogađaju ceo svet odraziće se i na naše lične živote i zato
jačanjem sopstvenih resursa, naročito onih ljudskih, bićemo spremni da se hvatamo u koštac sa onim što
nam budućnost tek donosi", naglasio je Vučić. Istakao je da je Srbija jasno posvećena za rešavanje svih
izazova, od aktuelnih do onih sa kojima će se čovečanstvo tek susresti, bilo da je u pitanju neka nova
pandemija ili nestašica energenata, hrane i pijaće vode. Predsednik je podsetio da je 2. septembra 1843.
Džejms Vilson, čovek velikog talenta i burne biografije, štampao prvi broj svog dnevnog lista, jasnog i
preciznog imena The Economist". "Objašnjavajući o kakvom se dnevniku radi, sam Vilson ga je opisao
kao 'dnevni list za politiku, privredu, agrikulturu i slobodnu trgovinu'. Već 1846. Ekonomist ispod svog
logotipa donosi informaciju da se radi o dnevnom listu za ''politiku, književnost i opšte teme'. Ovo danas
ne  govorim  kako  bih  ilustrovao  promenu  kursa  Ekonomista,  jer  je  on  od  osnivanja  do  danas  u
kontinuitetu posvećen promovisanju liberalne ekonomije, baš onako kako je to i osnivač gospodin Vilson
propagirao", kazao je predsednik. Vučić kaže da je hteo tim podsećanjem da dočara kako je u doba prve
industrijske revolucije fokus na teme od interesa, menjao svoja težišta. "Danas, mi kao svedoci četvrte
industrijske revolucije ne smemo zauzimati rigidne i rezolutne stavove povodom budućnosti, jer ona u
našem vremenu nema praktično ni pravila ni konstante. Paradigme, a one su po definiciji vezane za
politiku dugog delovanja, danas nemaju svoj izvorni smisao budući da iz identičnih premisa koje smo
imali pre samo dve godine, mi ne možemo izvući iste zaključke ove godine". Predsednik ističe da brzina
kojom se razvija tehnologija, kao i fantastičan pristup informacijama, menjaju našu budućnost na način
koji je pre samo jedne decenije bio nezamisliv. Kaže da treba da se setimo Stiva Džobsa, vizionara
modernih tehnologija, koji je umro a da nije čuo za ''internet stvari", iako je umro pre samo 10 godina.
Naglasio je da se život svakog pojedinca na Zemlji promenio u protekle dve godine, kao i da se ne slaže
sa onima koji govore o "velikom resetovanju čovečanstva", pošto "reset" znači povratak na fabrička
podešavanja. "Bez obzira na činjenicu što veoma cenim naše domaćine, moram da kažem da se sistem
liberalne ekonomije, onakav kakvog ga poznajemo u proteklom periodu pokazao kao manjkav. Ne tvrdim
da postoje politički  i  ekonomski sistemi koji  su mnogo efikasniji,  humaniji  i  bolji,  ali  tvrdim da je
pandemija virusa korona empirijski dokazala da je bez državnog intervencionizma nemoguće prebroditi
humanitarne i  privredne katastrofe".  Kaže da je korona virus ugrozio osnovne slobode - kretanja,
protoka roba, kapitala i usluga, ali da je odneo i ljudske živote i radna mesta. Nažalost, čovečanstvo je
izgubilo poverenje u političku solidarnost i multilateralizam, dodao je Vučić. Kako je rekao, bitka za
pristup vakcinama postala je političko pitanje par ekselans, a borba za nabavku respiratora imala je i
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obaveštajni i kontraobaveštajni karakter. "Osvrtom na prošlu i ovu godinu možemo konstatovati da je i u
uslovima velike neizvesnosti usled zdravstvene i ekonomske krize uzrokovane pandemijom, Vlada Srbije
pokazala veliku odgovornost i sa sveobuhvatnim setom mera vrednim osam milijardi evra odnosno 17,4
odsto BDP-a pružila podršku kako privredi, tako i direktno građanima", naveo je Vučić. Naglasio je da su
sačuvana postojeća radna mesta i otvorena nova, kao i da su očuvani proizvodni kapaciteti, čime je
Srbija poslala jasan signal svetu da je politički i sistemski stabilna država koja sprovodi odgovornu
ekonomsku politiku.  Dodao je da je  Srbija,  prema relevantnim agencijama, na korak od najvišeg
investicionog rejtinga. Vučić je ocenio da korona i dalje izaziva nove ekonomske potrese koji će se
nastaviti i u godini pred nama, što će imati za posledicu nastavak poremećaja u proizvodnji i lancima
snabdevanja, stvarajući inflatorne pritiske. "Iako su prognoze da će cenovni pritisci oslabiti u 2022.
godini, u jednom broju rastućih ekonomija se očekuje da će se oni i dalje zadržati usled poskupljenja
hrane i energenata i slabljenja vrednosti domaćih valuta, što je podiglo cene roba iz uvoza". Predsednik
je ocenio da je energetika postala novo "ratno polje" za velike i regionalne sile, jer energetni nisu više
dobro koje uživaju svi po prihvatljivim cenama, već postaju moćno oružje "sa najmoćnijom municijom"
koja sve probija. "Pojačana tražnja za energentima uticaće na zadržavanje njihovih visokih cena bar u
poređenju sa onim u godinama koje prethodile pandemiji. To se posebno odnosi na članice Opeka koje će
nastojati da maksimizuju svoje prihode od nafte u narednim godinama kako bi mogle da finansiraju
svoju ekonomsku diversifikaciju i planove energetske tranzicije", kaže Vučić. Kada je reč o finansiranju
neophodne energetske tranzicije i ulaganja u obnovljive izvore energije, poručio je da bi voleo da bar u
Evropi postoji jedinstven stav po pitanju važnih tema: da li zatvaramo nuklearne elektrane ili ih i dalje
gradimo,  kako  bi  pojedinačne  zemlje  mogle  da  prave  sopstvene  scenarije  preraspodele  izvora
snabdevanja energentima. "Slično je i u borbi da obezbedimo prihvatljive cene energenata, konkretno
gasa kako ne bi delili sudbinu drugih zemalja i moguć scenario paralize cele privrede. Ono što ohrabruje
je da možemo da zakucamo na brojna vrata, a opet verujemo u sopstvenu snagu", rekao je on i dodao
da će Srbija povećati udeo obnovljivih izvora energije. Poručio je da je Srbija potpuno posvećena svojoj
Zelenoj agendi, koja treba da pruži energetsku sigurnost i ekonomsku stabilnost, uz oslanjanje na
obnovljive izvore. Takođe, rekao je da će Srbija nastaviti da prati razvoj novih alternativnih vidova
goriva, kao što je zeleni vodonik čija proizvodnja je i dalje skupa, ali da su zemlje poput Kine ili EU već
najavile ulaganja u cilju snižavanja cene dobijanja ovog goriva budućnosti. Naš ekonomski razvoj beleži
konstantan rast sa pozitivnim projekcijama za godine koje su pred nama, naglasio je predsednik. Poručio
je da će Srbija biti pouzdan partner svih merodavnih međunarodnih institucija čije delovanje ide u smeru
stvaranja  harmoničnih  odnosa  među  narodima.  "Tu  pre  svega  mislim  na  promociju  političkog  i
ekonomskog multilateralizma definisanu kroz aktuelne agende UN", zaključio je Vučić. Kako će izgledati
svetski poredak u 2022. izazovi u novoj godini, razvoj privrede posle pandemije, teme su konferencije
"The Economist: Svet u 2022", koja se održava danas u Domu Narodne skupštine, u organizaciji "Color
Media Communications". Na konferenciji će biti sumirani zaključci o političkom, poslovnom, i društvenom
ambijentu  Srbije  u  tekućoj  godini  i  otvaraju  pitanja  od  značaja  za  narednu  godinu.  Učestvuju
predstavnici Vlade Srbije, diplomatskog kora i poslovnih udruženja, vodećih privrednika iz Srbije, kao i
ličnosti iz javnog i kulturnog miljea. Dačić: U teškoj godini Srbija uspela da ostvari značajne rezultate
Predsednik Narodne skupštine Ivica Dačić ocenio je danas da je godina za nama bila teža u odnosu na
prethodne, pre svega zbog pandemije virusa korona, ali da je Srbija uspela da na svim poljima ostvari
značajne rezultate. Dačić je, pred početak konferencije "The Economist: Svet u 2022", kazao da se u
sledeću godinu može ući sa optimizmom, ali i da će se suočavanja sa izazovima sa kojima smo se i do
sada  suočavali  nastaviti.  Prema  njegovim  rečima,  rizici  se  odnose  na  pandemiju  virusa  korona,
energetsku krizu, klimatske promene... "Srbija ima interes da sačuva političku stabilnost, imamo interes
da se sačuva regionalni mir i da se time stvore uslovi za ubrzani ekonomski razvoj", kazao je Dačić i
poželeo dobrodošlicu na konferenciju svima u ime Narodne skupštine Srbije. Za kontinuitet politike rasta
standarda i investicija Ako smo u pandemijskim godinama uspeli da uvećamo stopu privrednog rasta i
podstaknemo strane investicije i ulaganja u infrastrukturu, onda je očigledno kako će izgledati naredna
godina, u kojoj će, verujem biti na izdisaju, poručio je Dačić. "Srbija je i tada imala, i sada ima, snažan i
najbolji mogući odgovor na krizu kovida 19 i kada je reč o zdravstvenoj zaštiti stanovništva, a naročito u
pogledu zaštite ekonomije. Ove godine je još je ubedljivija u tom domenu, a pre svega po investicijama",
rekao je Dačić otvarajući konferenciju "Svet u 2022" u organizaciji londonskog časopisa "Ekonomist". On
je naveo da će budžet, koji je parlament usvojio, obezbediti naredne godine rast standarda stanovništva,
ali i nastavak velikih investicija u infrastrukturu. "To su rezultati politike tima koji predvodi predsednik
Aleksandar Vučić i koji je interes zemlje i građana stavio na prvo mesto", rekao je Dačić. Izrazio je
očekivanje da će referendum o promeni  Ustava biti  uspešan i  uz veliku izlaznost  građana,  što će
obezbediti unapređenje pravosudnog sistema Srbije. Dodao je da je podrška za promene Ustava dobijena
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od stručne domaće javnosti i Venecijanske komisije. "Očekuju nas izbori na nekoliko nivoa, uz primenu
demokratskih standarda i svih dogovora postignutih tokom međustranačkog dijaloga. Od buduće vlade
očekujem kontinuitet politike rasta životnog standarda i ulaganja, a na inostranom planu zaštitu interesa
Srbije, pre svega u vezi sa KiM", rekao je Dačić. Mihajlović: Tražnja za energijom će rasti brže od
proizvodnje Potpredsednica Vlade Srbije i ministrarka rudarstva i energetike izjavila je danas da je Srbija
ove godine ušla u način rada koji podrazumeva zajednički rad na energetici i zaštiti životne sredine. Ona
je na godišnjoj konferenciji časopisa "Ekonomist" pod nazivom "Svet u 2022", istakla da enregetska kriza
u svetu traje mesecima i da se oseća i kod nas i navela de ja poslednja dva tri dana cena električne
energije na evropskom tržištu porasla za 70 evra po megavat satu što, kako je rekla govori da postoje
problemi sa proizvodnjom i prenosom struje. Prema njenim rečima za očekivati je da iz krize izađemo do
kraja grejne sezone i da će u narednom periodu tražnja za energijiom rasti brže od proizvodnje. "Svaka
država mora da ima svoju energetsku poliitku koja mora da bude dugoročna, da zna koji su joj ciljevi za
20, 30 godina. Mi da bismo ostvairli  cilj  da do 2050. budemo dekarbonizovani moramo neophodne
korake da preduzimamo na vreme", navela je Mihajlović. Istakla je da je Srbija ove godine donela važne
zakone u ovoj oblasti, jer je osim zakona o energetici i rudarstvu, prvi put donela i zakon o obnovljivim
izvorima energije, zatim o energetskoj efikasnosti i racionalnoj upotrebi električne energije. "Cilj nam je
da 2040. Godine 40 odsto električne energije proizvodimo iz obnovljivih izvora. To je dostižno i veoma
važno, a koliko pokazuje i sadašnja situacija kada nas iz problema vade Hidroelektrane i elektrane na
vetar a ne termoelektrane", naglasila je Zorana Mihailović. Najavila je da će se uskoro na raspravi naći i
Nacionalni plan za energetiku, da su Srbiji potrebni novi kapaciteti za proizvodnju struje, koji zahtevaju
velike investicije,  ali  da su one baza za razvoj.  Matić: Za turizam sledeća godina značajnije bolja
Ministarka trgovine, turizma i telekomunikacija Tatjana Matić ocenila je da će sledeća godina, kada se
govori o sektoru turizma, biti značajnije bolja i dodala da se u tom smislu i 2022. završava bolje od
očekivanog. Matić je kazala da je ove godine u Srbiju došlo više od 2,5 miliona turista, da je zabeleženo
10 miliona noćenja, a da devizni priliv od turizma u Srbiji zaključno sa septembrom iznosi milijardu i 150
miliona evra. "To su podaci koji nas ohrabruju, posebno imajući u vidu da se sledeće godine očekuje
izlazak iz kovida, pre svega u smislu stabilizacije u čitavom svetu. To će doneti nove izazove i zato je
važno što se Srbija pozicionirala ove godine i što je uspela i na međunarodnom tržištu da bude priznata",
kazala je Matić. Dodaje da u prilog tome govori i činjenica da je naše selo Mokra gora svrstano među
nekoliko najlepših sela u svetu od strane Svetske turističke organizacije. "Činjenica da su beogradski
restorani ušli u Mišelinov vodič je još jedna potvrda pre svega nivoa usluge i činjenice da kada govorimo
o sektoru turizma, svet nas sve više prepoznaje kao jednu destinaciju koju treba obići", kazala je. Matić
navodi  da  je  sektor  trgovine  ove  godine  imao  određene  krize  izazvane  poremećajima  na  tržištu
energentina, ali da su Vlada i resorno ministarstvo uspeli da spreče dalje poremećaje na tržištu, pre
svega kada se govori o snabdevanju osnovnim prehrambenim namirnicama. Kisić: I sledeće godine
kovid-19 jedan od glavnih izazova Ministarka za rad, zapošljavanje, socijalna i ekonomska pitanja Darija
Kisić Tepavčević ukazala je na to da će i sledeće godine jedan od glavnih izazova sa kojima ćemo se
suočavati biti virus korona i u tom smislu navela da se virus promenio te je sada potrebno za kolektivni
imunitet više od 80 odsto. Kisić Tepavčević je pre konferencije "The Economist: Svet u 2022" pozvala
građane da se vakcinišu navodeći da je Srbija među prvima nabavila vakcinu 24. decembra, ali da još
nismo dostigli ni 60 odsto vakcinisanih građana. "Još uvek nije dovoljan broj naših građana vakcinisan da
bismo zaustavili širenje ovog virusa, nismo dostigli 60 odsto, a sada se virus toliko promenio da su
procene da je potrebno da više od 80 odsto nas bude vakcinisano", ukazala je Kisić Tepavčević. Kada su
u pitanju pokazatelji na tržištu rada, prema rečima Kisić Tepavčević, oni su značajno poboljšani u toku
pandemijske godine. Nezaposlenost je gotovo svakog meseca bila niža nego prethodnog meseca tako da
je u novembru 1.000 ljudi više zaposleno u odnosu na oktobar, kazala je ministarka i dodala da, ako
gledamo od januara zaključno sa novembrom, 207.000 ljudi sa evidencije nezaposlenih je zaposleno, što
je 7,2 odsto više nego što je bilo prethodne godine. "Ponosni smo i na program Moja prva plata", kazala
je i dodala da je otvoren i drugi ciklus tog programa te da će još više od 10.000 mladih imati priliku da
dobije svoju prvu platu. Ministarstvo za rad, zapošljavanje, socijalna i boračka pitanja radi i na jačanju
zakonskog okvira i  kada je u pitanju polje socijalne zaštite, polje rada, bezbednosti na radu, kaže
ministarka i dodaje da je početkom godine u februaru usvojen zakon o socijalnoj karti, koji će sledeće
godine profunkcionisati. "Zajedno gradimo i Srbiju bez barijera. Kada je reč o osobama sa invaliditetom,
imali smo stotinu zajedničkih aktivnosti koje su doprinele da polako rušimo jednu po jednu barijeru i to
je jedan od sigurnih pokazatelja da naša zemlja sigurno korača putem napretka i boljeg života svih naših
građana", navela je Kisić Tepavčević. Gojković: Naredne godine još veća ulaganja u kulturu Uprkos
teškoj godini, ostvarili smo značajne rezultata u oblasti kulture i bili jedna od pet zemalja koja nije
potpuno zaključala ustanove kulture i stavila umetnike na prioritetnu listu za vakcinanciju, ali smo ih
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materijalno pomogli, izjavila je ministarka kulture i informisanja Maja Gojković. "Budžet Ministarstva za
2022. uvećan je za dve milijarde dinara, odnosno za 16 odsto u odnosu na ovu godinu, čime smo prešli
konačno jedan odsto ukupnog budžeta Srbije, jer je to jedan od evropskih kiriterijuma koji nikako nismo
do sada mogli da pređemo i to u teškoj godini kada se ulagalo u zdravstvo i infrastrukturu", rekla je
Gojkovićeva. Najavila je da će godina pred nama biti prepoznatljiva po tri kulturna projekta. "Od 13.
januara pažnja će biti fokusirana na Novi Sad koji je Evropska prestonica kulture za 2022. Drugi projekat
je Prestonica kulture Srbije za koju je izabran Čačak, čime se okrećemo ka decentralizaciji kulture. Treći
projekat je Gradovi u fokusu, za šta smo izdvojili 350 miliona dinara i uspeli da završimo 44 projekata u
44 gradova i opština u kojima se obnavljaju kulturne ustanove", istakla je ministarka Gojković. Ona je
naglasila da su značajna sredstva uložena u filmsku industriju i  snimanje serija,  što bi  trebalo da
podstakle i razvoj turizma.
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BEOGRAD:  "Ako  smo  u  pandemijskim  godinama  uspeli  da  uvećamo  stopu  privrednog  rasta  i
podstaknemo strane investicije i ulaganja u infrastrukturu, onda je očigledno kako će izgledati naredna
godina, u kojoj će, verujem biti na izdisaju", poručio je danas predsednik Skupštine Srbije Ivica Dačić.
Foto: Tanjug/Z. Žestić/Ivica Dačić "Srbija je i tada imala, i sada ima, snažan i najbolji mogući odgovor na
krizu kovida 19 i kada je reč o zdravstvenoj zaštiti stanovništva, a naročito u pogledu zaštite ekonomije.
Ove godine je još je ubedljivija u tom domenu, a pre svega po investicijama", rekao je Dačić otvarajući
konferenciju "Svet u 2022" u organizaciji londonskog časopisa "Ekonomist". On je naveo da će budžet,
koji je parlament usvojio, obezbediti naredne godine rast standarda stanovništva, ali i nastavak velikih
investicija u infrastrukturu. "To su rezultati politike tima koji predvodi predsednik Aleksandar Vučić i koji
je interes zemlje i građana stavio na prvo mesto", rekao je Dačić. Izrazio je očekivanje da će referendum
o promeni Ustava biti uspešan i uz veliku izlaznost građana, što će obezbediti unapređenje pravosudnog
sistema Srbije. Dodao je da je podrška za promene Ustava dobijena od stručne domaće javnosti  i
Venecijanske komisije. "Očekuju nas izbori na nekoliko nivoa, uz primenu demokratskih standarda i svih
dogovora postignutih tokom međustranačkog dijaloga. Od buduće vlade očekujem kontinuitet politike
rasta životnog standarda i ulaganja, a na inostranom planu zaštitu interesa Srbije, pre sbvega u vezi sa
KiM", rekao je Dačić. Kako će izgledati svetski poredak u 2022, koji će biti izazovi u novoj godini, a kako
će se razvijati privreda posle pandemije, teme su konferencije "The Economist: Svet u 2022", koja se
održava danas u srpskom parlamentu, u organizaciji "Color Media Communications". Na konferenciji će
biti sumirani zaključci o političkom, poslovnom, i društvenom ambijentu Srbije u tekućoj godini i otvaraju
pitanja od značaja za narednu godinu. Na konferenciji učestvuju predstavnici Vlade Srbije, diplomatskog
kora i poslovnih udruženja, vodećih privrednika iz Srbije, kao i ličnosti iz javnog i kulturnog miljea. Teška
godina, Srbija uspela da ostvari značajne rezultate Dačić je ocenio da je godina za nama bila teža u
odnosu na prethodne, pre svega zbog pandemije virusa korona, ali  da je Srbija uspela da na svim
poljima ostvari značajne rezultate. Dačić je kazao da se u sledeću godinu može ući sa optimizmom, ali i
da će se suočavanja sa izazovima sa kojima smo se i do sada suočavali nastaviti. Prema njegovim
rečima, rizici se odnose na pandemiju virusa korona, energetsku krizu, klimatske promene... "Srbija ima
interes da sačuva političku stabilnost, imamo interes da se sačuva regionalni mir i da se time stvore
uslovi za ubrzani ekonomski razvoj", kazao je Dačić i poželeo dobrodošlicu na konferenciju svima u ime
Narodne skupštine Srbije. "Srbija je i tada imala, i sada ima, snažan i najbolji mogući odgovor na krizu
kovida 19 i kada je reč o zdravstvenoj zaštiti stanovništva, a naročito u pogledu zaštite ekonomije. Ove
godine je još je ubedljivija u tom domenu, a pre svega po investicijama", rekao je Dačić otvarajući
konferenciju "Svet u 2022" u organizaciji londonskog časopisa "Ekonomist". On je naveo da će budžet,
koji je parlament usvojio, obezbediti naredne godine rast standarda stanovništva, ali i nastavak velikih
investicija u infrastrukturu. "To su rezultati politike tima koji predvodi predsednik Aleksandar Vučić i koji
je interes zemlje i građana stavio na prvo mesto", rekao je Dačić. Izrazio je očekivanje da će referendum
o promeni Ustava biti uspešan i uz veliku izlaznost građana, što će obezbediti unapređenje pravosudnog
sistema Srbije. Dodao je da je podrška za promene Ustava dobijena od stručne domaće javnosti  i
Venecijanske komisije. "Očekuju nas izbori na nekoliko nivoa, uz primenu demokratskih standarda i svih
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dogovora postignutih tokom međustranačkog dijaloga. Od buduće vlade očekujem kontinuitet politike
rasta životnog standarda i ulaganja, a na inostranom planu zaštitu interesa Srbije, pre sbvega u vezi sa
KiM", rekao je Dačić. Kako će izgledati svetski poredak u 2022, koji će biti izazovi u novoj godini, a kako
će se razvijati privreda posle pandemije, teme su konferencije "The Economist: Svet u 2022", koja se
održava danas u srpskom parlamentu, u organizaciji "Color Media Communications". Na konferenciji će
biti sumirani zaključci o političkom, poslovnom, i društvenom ambijentu Srbije u tekućoj godini i otvaraju
pitanja od značaja za narednu godinu. Na konferenciji učestvuju predstavnici Vlade Srbije, diplomatskog
kora i poslovnih udruženja, vodećih privrednika iz Srbije, kao i ličnosti iz javnog i kulturnog miljea. Teška
godina, Srbija uspela da ostvari značajne rezultate Dačić je ocenio da je godina za nama bila teža u
odnosu na prethodne, pre svega zbog pandemije virusa korona, ali  da je Srbija uspela da na svim
poljima ostvari značajne rezultate. Dačić je kazao da se u sledeću godinu može ući sa optimizmom, ali i
da će se suočavanja sa izazovima sa kojima smo se i do sada suočavali nastaviti. Prema njegovim
rečima, rizici se odnose na pandemiju virusa korona, energetsku krizu, klimatske promene... "Srbija ima
interes da sačuva političku stabilnost, imamo interes da se sačuva regionalni mir i da se time stvore
uslovi za ubrzani ekonomski razvoj", kazao je Dačić i poželeo dobrodošlicu na konferenciju svima u ime
Narodne skupštine Srbije. Internet portal novosadskog lista Dnevnik. © 2021 Dnevnik Vojvodina pres
doo. Sva prava zadržana.
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Mihajlović:Energetika u krizi u celom svetu, pa i kod nas

BEOGRAD, 14. decembra (Tanjug) - Ministarka rudarstva i energetike Zorana Mihajlović izjavila je danas
da je energetika u krizi u celom svetu, celoj Evropi, pa i kod nas i dodala da će i sledeća godina biti po
mnogim pitanjima godina suočavanja sa izazovima.

Mihajlović je pred početak konferencije „The Economist: Svet u 2022“ kazala da je i prošle godine na
takvoj konferenciji rečeno da će 2022. godina biti godina izazova, rada, pokretanja ekonomije nakon
pandemije, velikih klimatskih i energetskih pitanja.

„I sledeća je godina takva, ali ono što je Srbija postigla ove godine nije malo“, kazala je Mihajlović i u
tom smislu podsetila na rast BDP-a, borbu protiv kovida, svega onoga što je urađeno od infrastrukturnih
projekata.

Što se tiče energetike, Mihajlović kaže da je ta oblast u krizi u celom svetu, celoj Evropi, pa i kod nas.
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Matić: Pred turizmom i telekomunikacijama Srbije dobra godina
BEOGRAD, 14. decembra 2021. (Beta) - Ministarka trgovine, turizma i telekomunikacija Srbije Tatjana
Matić izjavila je danas da je pred sektorima turizma i telekomunikacija Srbije dobra godina, jer je država,
upros pandemiji, postavila dobru bazu donoseći odluke koje su omogućile da ove oblasti ne pretrpe
gubitke, već da ostvare i profit.
Istakla je da se domaći turizam u ovoj godini, uprkos pandemiji, oporavio i da je postavljena dobra
osnova da naredne godine rezultati budu još bolji.

"Srbija je od početka godine do sada imala 2,5 miliona turista, više od 10 miliona noćenja i devizni priliv
od 1,1 milijarde evra zaključno sa septembrom, što znači da do kraja godine može očekivati dodatni
devizni priliv i dodatni broj dolazaka stranih turista, kao i noćenja", rekla je Matić na konfrenciji "The
Economist: Svet u 2022".

Podsetila je da je u najboljoj turističkoj sezoni ikada za Srbiju, 2019. godini, registrovano više od tri
miliona turista, više od 10,1 milion noćenja i ostvaren devizni priliv od 1,4 milijarde evra.

Prema njenim rečima, na dobre rezultate je uticala brza nabavka vakcina, dobar odaziv na vakcinaciju
početkom godine,  stavljenje  Srbije  u  junu  na  zelenu  EU  listu  zemalja  sa  dobrom zdravstvenom
bezbednošću, kao i pomoć države od 5,3 milijarde dinara za subvencije turističko-ugostiteljskoj privredi.

"Domaći turizam su spasili i domaći turisti, je je Srbija u poslednjih sedam godina ulagala u turističku, ali
i saobraćajnu infrastrukturu", ocenila je ministarka.

Prema njenim rečima, uspeh Srbije  je  vidljiv  i  na medjunarodnoj  turističkoj  mapi,  jer  je,  kako je
podsetila, Svetska turistička organizacija svrstala Mokru Goru medju najlepša sela sveta, dok je američki
časopis "Conde Nast Traveler" svrstao Srbiju medju 22 destinacije koje treba posetiti u 2022. godini, a
Mišlenov vodič prvi put uvrstio i pojedine beogradske restorane na svoju listu.

Matić je kazala da je u oblasti trgovine Srbija uspela da održi kontoinuirano, blagovremeno snabdevanje
stanovništva, te da sa najavljenim porastom plata u javnom sektoru i penzija u narednoj godini očekuje
nastavak rasta prometa u maloprodaji, a time i BDP-a zemlje.

Dodala je i da se prate cenovni pritisci, koji su i globalni problem, te da će ministarstvo nastaviti da
preduzima adekvatne mere kao i do sada kako bi se očuvao standard gradjana i snabdevenost tržišta.

Podsetila je da su već donete dve uredbe koje se odnose na proizvodnju i promet hleba od brašna T-500
i ograničavanje cena osnovnih životnih namirnica.

Matić je kazala da spoljnotrgovinska robna razmena Srbije iznosi više od 40,6 milijardi evra, te da je
skoro 25 odsto veća nego u istom periodu prošle godine, kao i da je izvezena roba u vrednosti od 17,6
milijardi evra.

Srbija, kako je navela, nastavlja da radi na suzbijanju digitalnog jaza izmedju urbanih i ruralnih oblasti.

"Započeli smo prokjaket izgranje širokopojasne mreže, pa će više od 400 naselja, odnosno više od
72.000 domaćinstava dobiti pristup brzom internetu, čime će se podići digitalna umreženost društva i
dostupnost digitalnih usluga", rekla je Matić.

U toku je i izgradnja lokalne bežične računarske mreže kroz projekat "Povezane škole", koji je do sada
obuhvatio više od 1.100 škola.

"Do kraja naredne godine obuhvatiće više od 1.800 škola i stvoriti uslove za sistemsku digitalizaciju
obrazovanja u Srbiji", kazala je Matić.
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Istakla  je  da  će  do  kraja  ove  godine  svi  školski  objekti  u  Srbiji  biti  povezani  na  internet  putem
akadamske mreže.

Ostale fotografije uz tekst
Audio
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Mihajlović: Obrenovac od jutros ima grejanje

BEOGRAD, 14.  decembra (Tanjug) -  Obrenovac je  jutros dobio grejanje,  obavestila  je  ministarka
rudarstva i energetike Zorana Mihajlović dodajući da bez obzira što se stanje u elektroenergetskom
sistemu i samim tim u energetskom sistemu malo popravilo i dalje je veoma ozbiljno.

„Mi se time bavimo sve vreme. Jedan od uzroka je elementarna nepogoda. Trenutno 30.000 korisnika i
800 trafo stanica ne funkcioniše, pre dva dana to je bilo 136.000 korisnika i više od 2.000 trafo stanica“,
kazala je Mihajlović tokom izjava za medije pre konferencije „The Economist: Svet u 2022“.

Mihajlović ističe da je kriza ozbiljna i navodi da se država u potpunosti uključila u rešavanje tih problema.

„Država je uključena sa svim svojim resursima. Sva ministarstva rade u tom smislu, zajedno smo, kada
to rešimo svi drugi faktori na koje smo upozoravali će naći svoje mesto ispred Vlade Srbije i građana
Srbije“, kazala je Mihajlović.

(Kraj) cr/rma/dvk/dž
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Oporavak turizma ove godine daje dobre prognoze za 2022.g

BEOGRAD, 14. deembra (Tanjug) - Turizam se ove godine oporavio, a brojke pokazuju da naredne
godine možemo očekivati još bolje rezultate, izjavila je ministarka trgovine, turizma i telekomunikacija
Tatjana Matić na konferenciji „Svet u 2022“ koji se održava u Domu narodne skupštine Srbije.

"Do septembra ove godine imali smo 2,5 miliona turista, preko 10 miliona noćenja i zaradu od 1,16
milijari evra deviznog priliva, što znači da će do kraja godine rezultati biti još bolji", ocenila je Matićeva.

Dodale je da su na takve rezultate turizma uticali brza vakcinnacija i podsticaji Vlade Srbije turističkom
sektoru u iznosu od 5,3 milijardi dinara.

"To je doprinelo konsolidaciji sektora i postizanju rezultata koji nam daju dobre prgnoze za sledeću
godinu. Turizam su spasli domaći turisti kao i ulaganja u infrasturkturu, ali je zančajno što su Republika
Srbija i predsednik Aleksanda Vučić stavili snažan akcenat na izgradnju putne infrasturkture, bez čega
danas ne bismo mogli da gvorimo o ovakvim rezultatima", rekla je Matićeva.

Naglasila je da se ove godine možemo pohvaliti time da je Mokra Gora proglašena za jedno od najboljih
turističkih sela u svetu, da je Srbija po časopisu Traveler svrstana među 22 zemelje najbolje za posetu, i
da se 14 beogradskih restorana našlo u Mišelinovom turističckom vodiču.

"Trgovina je, uprkos izazovima uspela da održi snabdevanje stanovništva i poveća broj zaposlenih. U
narednom periodu  očkeujemo rast  prometa  u  malopodaji,  što  će  značiti  i  rast  BDP-a",  rekala  je
ministarka Matić.

Ona je istakla da je spoljnotrgovinska razmena Srbije bila

40,26 milijari evra, a izvoz dostigao 17,6 milijadri evra.

(Kraj) dvk/sn
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Srbija uspela da ojača za vreme pandemije COVID-19
Beograd
 Foto: Kancelarija za saradnju s medijima
Srpska ekonomija
Ministarka za rad,  zapošljavanje,  boračka i  socijalna pitanja  u Vladi  Republike Srbije  Darija  Kisić
Tepavčević poručila je danas da je Srbija jedna od retkih država koja je u vreme pandemije COVID-19
uspela da ojača.

Kisić Tepavčević je istakla na konferenciji „Svet u 2022“, koju je u Narodnoj skupštini Republike Srbije
organizovala Color Media Comunications, da je značajan deo aktivnosti  Vlade Republike Srbije bio
usmeren na saniranje svih posledica koje izaziva koronavirus.

Ne samo da smo nabavili vakcine, izgradili laboratorije, nekoliko hiljada puta je povećan kapacitet kada
je u pitanju testiranje, izgrađene su nove bolnice, navela je Kisić Tepavčević.

Ministarka je navela da je Srbija krajem prošle godine, među prvima u Evropi,  obezbedila svojim
građanima vakcine protiv koronavirusa, ali da još uvek nije dovoljan broj građana vakcinisan da bi se
zaustavilo širenje virusa.

Ona je pozvala sve građane da se vakcinišu, budući da će pandemija koronavirusa biti izazov i narednih
godina.

Kisić  Tepavčević  je naglasila  da su tokom pandemijske godine indikatori  na tržištu rada značajno
poboljšani i da je praktično svakog meseca ove godine stopa nezaposlenosti bila manja u odnosu na
prethodni mesec.

Ministarka je dodala da je od januara do novembra ove godine zaposleno 207.000 ljudi sa evidencije
nezaposlenih, što je za 7,2 odsto više u odnosu na prethodnu godinu.

Izuzetno  smo ponosni  na  program „Moja  prva  plata“.  Ove  godine  smo otvorili  drugi  ciklus  ovog
programa, u okviru koga će više od 10.000 ljudi dobiti  priliku da dobije svoju prvu platu, rekla je
ministarka.

Ona je podsetila da je u februaru ove godine usvojen Zakon o socijalnoj karti i da Ministarstvo za rad,
zapošljavanje,  boračka i  socijalna pitanja vredno radi  kako bi  sledeće godine bio uspostavljen taj
registar.

Kisić Tepavčević je napomenula i da nijedno pravo i nijedna isplata nije kasnila u pandemijskoj godini, da
je čak došlo i do njihovog porasta.

Zajedno gradimo i Srbiju bez barijera, imali smo do sada stotine različitih aktivnosti kada su u pitanju
osobe sa invaliditetom, koje su doprinele da polako rušimo jednu po jednu barijeru i to je jedan od
sigurnih pokazatelja da naša zemalja zaista prevazilazi sve barijere i da sigurno korača putem napretka i
boljeg života svih naših građana, istakla je Kisić Tepavčević i dodala da će Ministarstvo naredne godine
raditi na jačanju zakonskog okvira u oblasti socijalne zaštite, rada, bezbednosti i zdravlja na radu.

Kisić Tepavčević je građanima Srbije poželela da u narednoj godini koronavirus bude znak prošlosti.
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?isić Tepavčević: Uprkos koroni više zaposlenih u ovoj godini
BEOGRAD, 14. decembra 2021. (Beta) - Ministarka za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja
Srbije Darija ?isić Tepavčević izjavila je danas da su tokom ove godine, uprkos koroni, indikatori na
tržištu rada značajno poboljšani i da je praktično svakog meseca stopa nezaposlenosti bila manja u
odnosu na prethodni.
"Od januara do novembra ove godine zaposleno je 207.000 ljudi sa evidencije nezaposlenih, što je za 7,2
odsto više u odnosu na prethodnu godinu", kazala je ona na konferenciji "The Economist: Svet u 2022".

Ocenila je da je Srbija medju retkim zemljama koje su uspele da očuvaju ekonomiju u vreme pandemije i
podsetila da je jedan od projekata pomoći namenjen zapošljavanju maldih bio "Moja prva plata".

"Ove godine smo otvorili drugi ciklus ovog programa, u okviru koga će više od 10.000 ljudi dobiti priliku
da dobije svoju prvu platu", rekla je ?isić Tepavčević.

Podsetila je i da je u februaru ove godine usvojen Zakon o socijalnoj karti i da ministarstvo radi na tome
da sledeće godine bude uspostavljen taj registar.

?isić Tepavčević je istakla i da nijedno pravo i nijedna isplata nije kasnila u ovoj godini i da je čak došlo i
do njihovog porasta.
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Konferencija "The Economist: Svet u 2022" danas u Beogradu

BEOGRAD, 14. decembra (Tanjug) - Kako će izgledati svetski poredak u 2022. izazovi u novoj godini,
razvoj privrede posle pandemije, teme su predstojeće konferencije "The Economist: Svet u 2022", koja
će biti održana danas u Domu Narodne skupštine, saopštio je organizator konferencije "Color Media
Communications".

Konferenciju bi, prema najavama organizatora, trebalo da otvore predsednik Srbije Aleksandar Vučić i
predsednik parlamenta Ivica Dačić.

Na konferenciji će biti sumirani zaključci o politčkom, poslovnom, i društvenom ambijentu Srbije u
tekućoj godini i otvaraju pitanja od značaja za narednu godinu.

Kao i prethodnih godina, očekuje se učešće predstavnika Vlade Srbije, diplomatskog kora i poslovnih
udruženja, vodećih privrednika iz Srbije, kao i  ličnosti  iz javnog i  kulturnog miljea, navedeno je u
saopštenju.

Takođe,  na otvaranju  konferencije  govoriće  potpredsednica  vlade i  ministarka energetike  Zorana
Mihajlović, potpredsednica vlade i ministarka kulture Maja Gojković, ministarka trgovine Tatjana Matić,
ministarka za rad Darija Kisić Tepavčević, gradonačelnik Beograda Zoran Radojičić, stalna koordinatorka
Ujedinjenih nacija Fransoaz Žakob, direktorka UNICEF-a Dejana Kostadinova, direktorka UNHCR-a
Frančeska Boneli i šef regionalnog predstavništva EIB za Zapadni Balkan Alesandro Bragonzi.

Tema prvog panela je "Brave New World: Kako će svetski poredak izgledati u 2022?" na kome će govoriti
ambasador Nemačke Tomas Šib, ambasadorka Velike Britanije Šan Maklaud, ambasador Kanade Džajlz
Norman, ambasador Francuske Pjer Košar i ambasador Egipta Amr Aljowaily, kao i pomoćnik ministra
spoljnih poslova i šef Sektora za EU Nebojša Košutić.

Na drugom panelu "Privreda pre i posle pandemije: izazovi u 2022" učestvuju predstavnici bilateralnih
komora i  poslovnih  asocijacija,  predsednik  AmCham Zoran Petrović,  David  Landsman predsednik
Britansko-srpske privredne komore, Dragan Stokić predsednik Francusko-srpske privredne komore,
?orđo Marke?ani (Giorgio Marćegiani) predsednik Komore italijansko-srpskih privrednika, Oliver Lepori
izvršni direktor Japanske poslovne alijanse u Srbiji i Simon Savsek ekonomista iz EIB-a, koji će pokušati
da daju odgovore na pitanja o kretanjima srpske privrede u narednoj godini.

Zatim će biti  predstavljena studija slučaja "Digitalni ekosistemi kroz inovacije i  partnerstva" i  tom
prilikom govoriće direktorka Direkcije za strategiju i digital Telekoma Srbija Natali Delić, kao i studija
slučaja "Lokalizacija srpske privrede".

Na trećem panelu "Šta posle 2021: Globalni izazovi i lokalna iskustva" govoriće sa ostalim učesnicima
izvršna direktorka Saveta zelene gradnje Srbije Dragana Korica, a predviđeno je obraćanje i drugih
ekonomista.

Konferenciju su podržali Evropska investiciona banka, Srbijagas, Telekom Srbija.

(Kraj) aut/tnj/gri

Color Press group kliping centar Srbije
www.ninamedia.rs

http://www.tanjug.rs
http://www.ninamedia.rs


1/1

Medij:
Vreme:

Link:

14.12.2021 10:52

http://www.tanjug.rs
Autori:
Teme:

Tanjug

Redakcija
The Economist Svet u 2021

Naslov: Mihajlovic:Traznja za energijom ce rasti brze od proizvodnje

1839

Mihajlovic:Traznja za energijom ce rasti brze od proizvodnje

BEOGRAD, 14. decembra (Tanjug) - Potpredsednica Vlade Srbije i ministrarka rudarstva i energetike
izjavila je danas da je Srbija ove godine ušla u način rada koji podrazumeva zajednički rad na energetici i
zaštiti životne sredine.

Ona je na godišnjoj konferenciji časopisa "Ekonomist" pod nazivom "Svet u 2022", istakla da enregetska
kriza u svetu traje mesecima i da se oseća i kod nas i navela de ja poslednja dva tri dana cena električne
energije na evropskom tržištu porasla za 70 evra po megavat satu što, kako je rekla govori da postoje
problemi sa proizvodnjom i prenosom struje.

Prema njenim rečima za očekivati je da iz krize izađemo do kraja grejne sezone i da će u narednom
periodu tražnja za energijiom rasti brže od proizvodnje.

"Svaka država mora da ima svoju energetsku poliitku koja mora da bude dugoročna, da zna koji su joj
ciljevi  za  20,30  godina.  Mi  da  bismo ostvairli  cilj  da  do  2050.  Budemo dekarbonizovani  moramo
neophodne korake da preduzimamo na vreme", navela je Mihajlović.

Istakla je da je Srbija ove godine donela važne zakone u ovoj oblasti, jer je osim zakona o energetici i
rudarstvu, prvi put donela i zakon o obnovljivim izvorima energije, zatim o energetskoj efikasnosti i
racionalnoj upotrebi električne energije.

"Cilj  nam je da 2040. Godine 40 odsto električne energije proizvodimo iz obnovljivih izvora. To je
dostižno i veoma važno, a koliko pokazuje i sadašnja situacija kada nas iz problema vade Hidroelektrane
i elektrane na vetar a ne termoelektrane", naglasila je Zorana Mihailović.

Najavila je da će se uskoro na raspravi naći i Nacionalni plan za energetiku, da su Srbiji potrebni novi
kapaciteti za proizvodnju struje, koji zahtevaju velike investicije, ali da su one baza za razvoj.

(Kraj) rma/cr/dvk/sn
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Mihajlović: Stanje u elrktroenergetskom sistemu se popravilo, ali i dalje teško

Ministarka rudarstva i energetike Srbije Zorana Mihajlović izjavila je danas da se popravila teška situacija
u elektroenergetskom sistemu zemlje, čiji su uzrok obilne snežne padavine, ali je dodala da je i dalje je
stanje i dalje veoma ozbiljno.

"Trenutno 30.000 korisnika i 800 trafo stanica ne funkcioniše, pre dva dana to je bilo 136.000 korisnika i
više od 2.000 trafo stanica", kazala je Mihajlović uoči konferencije "The Economist: Svet u 2022".

Mihajlović je istakla da je kriza ozbiljna, ali da se država u potpunosti uključila u rešavanje tih problema,
čiji je jedan od uzroka elementarna nepogoda.

Kazala je da sva ministarstva rade na rešavanju problema, kao i  da su gradjani  Obrenovca dobili
grejanje.
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Oporavak srpskog turizma daje dobre prognoze za 2022. godinu
Beograd
 Foto: mtt.gov.rs
Srpska ekonomija
Ministarka trgovine, turizma i telekomunikacija u Vladi Republike Srbije Tatjana Matić ocenila je danas,
na konferenciji „Svet u 2022“, koja se održava u Domu Narodne skupštine, da se srpski turizam ove
godine oporavio, a da brojke pokazuju da naredne godine možemo očekivati još bolje rezultate.

Matić je navela da smo do septembra ove godine imali 2,5 miliona turista, preko 10 miliona noćenja i
1,16 milijari evra deviznog priliva, što znači da će do kraja godine rezultati biti još bolji.

Ministarka je dodala da su na takve rezultate turizma uticali brza vakcinacija i podsticaji Vlade Srbije
turističkom sektoru u iznosu od 5,3 milijarde dinara.

To je doprinelo konsolidaciji sektora i postizanju rezultata koji nam daju dobre prognoze za sledeću
godinu. Turizam su spasli  domaći turisti,  kao i  ulaganja u infrasturkturu, ali  je značajno to što su
Republika Srbija i predsednik Aleksandar Vučić stavili snažan akcenat na izgradnju putne infrasturkture,
bez čega danas ne bismo mogli da govorimo o ovakvim rezultatima, rekla je ministarka.

Ona je naglasila da se ove godine možemo pohvaliti time da je Mokra Gora proglašena za jedno od
najboljih turističkih sela u svetu, da je Srbija po časopisu “Traveller” svrstana među 22 zemlje najbolje
za posetu, kao i da se 14 beogradskih restorana našlo u Mišlenovom turističkom vodiču.

Trgovina je, uprkos izazovima uspela da održi snabdevanje stanovništva i poveća broj zaposlenih. U
narednom periodu očekujemo rast prometa u maloprodaji, što će značiti i rast BDP-a, istakla je ona.

Matić je napomenula i da je spoljnotrgovinska razmena Srbije bila 40,26 milijardi evra, a izvoz dostigao
iznos od 17,6 milijardi evra.
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Radojičić: Gradovi moraju da se prilagode novim izazovima

BEOGRAD, 14. decembra (Tanjug) - Gradonačelnik Beograda Zoran Radojičić ocenio je da je glavni
zaključak prethodne dve godine da društva i gradovi moraju da budu fleksibilni i u stanju da se prilagode
novim izazovima, što su pokazale pandemija i klimatske promene.

Radojičić je pre konferencije "The Economist: Svet u 2022", kazao da je vizija razvoja Beograda pre
svega regionalno povezivanje sa velikim gradovima, s obzirom da je ovo, kako kaže, vek velikih gradova.

"Sve više stanovnika će živeti u velikim gradovima i lokalne samouprave dobijaju sve veći značaj. Razvoj
demokratije u lokalnim samoupravama, pravičnost i pitanje digitalne demokratije je nešto što su novi
pojmovi u svetu i Beograd se treba i tome prilagoditi", kazao je Radojičić.

Što se tiče lično njegove vizije u kom pravcu treba razvijati  Beograd, Radojičić kaže da je pitanje
ekologije jedno od ključnih pitanja i navodi da je u narednom periodu potrebno uložiti 5,6 milijardi da bi
ekologija išla u pravcu u kojem treba.

Takođe, kaže gradonačelnik, Beograd se mora razvijati u pravcu koji će biti prilagođen deci i da ljudi žele
da žive i ostanu u Beogradu.

Naglasio je da je Beograd i prethodnih godina bio jedan od ključnih investicionih centara u ovom delu
Evrope i naveo da veruje da će se i narednih godina nastaviti taj trend.

(Kraj) cr/rma/dvk/sn
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Mihajlović: Budućnost je u energetskoj i ekološkoj bezbednosti
BEOGRAD, 14. decembra 2021. (Beta) - Ministarka rudarstva i energetike Srbije Zorana Mihajlović
izjavila je danas da su u narednim decenijama potrebne ogromne investicije u energetski sektor, pre
svega u zelenu energiju, kako bi Srbija bila i energetski bezbedna i imala zdravu životnu sredinu.
"U Srbiji 30 godina nije izgradjen nijedan novi elektroenergetski kapacitet, što znači da su potrebne
ogromne investicije. Te investicije nisu prepreka, one su baza za dalji privredni razvoj", kazala je ona na
konferenciji "The Economist: Svet u 2022".

Kako je ukazakla, "ako možemo da ulažemo milijarde evra u saobraćajnu infrastrukturu, a trenutna
vrednost  investicija  u  ovoj  oblasti  iznosi  više  od 16 milijardi  evra,  tolika,  pa čak i  veća vrednost
investicija mora da bude i u energetskom sektoru ako želimo da budemo energetski i ekološki bezbedni,
samim tim i politički i ekonomski bezbedni".

Prema njenim rečima, Srbija hoće da dostigne dekarbonizaciju do 2050. godine, a za to je potrebno da
ima dovoljno kapaciteta, dovoljno energije, a da ta energija bude čista, zelena energija.

"U 2021. godini Srbija je napravila bazu da možemo da krenemo u energetsku tranziciju. Doneli smo
novi  zakonodavni  okvir,  sa  novim Zakonom o korišćenju obnovljivih  izvora energije  i  Zakonom o
energetskoj efikasnosti i racionalnoj upotrebi energije. Cilj je da 2040. godine Srbija ima minimum 40
odsto proizvedene električne i toplotne energije iz OIE", rekla je ministarka.

Ona  smatra  da  je  to  dostižno,  uprkos  trenutnoj  energetskoj  krizi,  jer  i  sada  važnu  ulogu  imaju
hidroelektrane.

"Takodje, predložićemo uskoro i stavićemo na uvid javnosti nacionalni plan za energetiku i klimu, u
kojem ćemo postaviti odredjene ciljeve kako da imamo energiju, a da ona bude čista, zelena energija",
rekla je Mihajlović.

Ona je dodala da postoje problemi i u drugim državama u proizvodnji i distribuciji električne energije, ali
da se očekuje da će se iz aktuelne energetske krize ipak izaći do kraja grejne sezone.

"Teško je da će cene biti mnogo niže, budući da tražnja za energijom brzo raste u odnosu na proizvodnju
te energije. S jedne strane imamo izlazak iz krize izazvane pandemijom i potrebu da se brže razvijamo, a
sa druge strane nedovoljna ulaganja svuda u svetu u energetske kapacitete, što dovodi do rasta cena",
navela je Mihajlović.
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Gojković: Naredne godine veća ulaganja u kulturu Srbije
BEOGRAD, 14. decembra 2021. (Beta) - Ministarka kulture i informisanja Srbije Maja Gojković najavila je
danas da će naredne godine biti više novca za kulturu, ističući da su sredstva namenjena kulturi prešla
jedan odsto ukupne vrednosti budžeta Srbije.
"Budžet Ministarstva za 2022. uvećan je za dve milijarde dinara, odnsno za 16 odsto u odnosu na ovu
godinu, čime smo prešli konačno jedan odsto ukupnog budžeta Srbije, jer je to jedan od evropskih
kiriterijuma koji se vrednuje i koji nikako nismo do sada mogli da predjemo i to u teškoj godini kada se
ulagalo u zdravstvo i infrastrukturu", rekla je Gojković na konferenciji "The Economist: Svet u 2022".

Istakla je i da je Srbija, uprkos teškoj godini, bila medju pet zemlja koja u vreme pandemije nije u
potpunosti zaključala ustanove kulture, dok je istovremeno umetnike stavila na prioritetnu lisitu za
vakcinanciju, ali ih i materijalno pomogla.

Ona je kazala da će da naredna godina u oblasti  kulture biti  prepoznatljiva po projektu "Novi Sad
evropska prestonica kulture 2022. godine", početku kulturne decentralizacije pripremom Čačka za prvu
prestonicu kulture Srbije, kao i projektu unapredjenja kulture i umetnosti u lokalnim sredinama "Gradovi
u fokusu".

"Od 13. januara naredne godine pažnja će biti fukusrana na Novi Sad koji je Evropska prestonica kutre
za 2022. Novi projekat ministarstva je Prestonica kulture Srbije za koju je izabran Čačak, čime se
okrećemo ka decentralizaciji kulture i za koji je iz budžeta republike izdvojeno 300 miliona dinara, a
dogovoreno je i da loklana samouprava izdvoji gotovo istu sumu, čime će se obogatiti kulturna ponuda
zemlje", istakla je Gojković.

Kako je dodala, još jedan projekat decentralizacije kulture je i projekt Gradovi u fokusu.

"Za to smo izdvojili 350 miliona dinara, a do sada smo uspeli da završimo 44 projekta u 44 grada i
opštine u kojima se obnavljaju kulturne ustanove", navela je ona.

Podsetila je i  na velike podsticaje koje je država omogućila filmskoj industriji  i  domaćim i stranim
produkcijama, što bi trebalo da podstaklne i razvoj turizma.

Prema njenim rečima,  u  narednoj  godini  planirana  su  sredstva  za  završetak  obnove donjeg  dela
Petrovaradinske tvrdjave, potom Smederevske tvrdjave i Kraljeve crkve u manastiru Studenica, kao i
revitalizacija Sremskih Karlovaca.

Dodala je i da mnogo očekuje od započetog projekta obnove značajnih dvoraca, vila i letnjikovaca u
Srbiji čiji potencijali nisu korišćeni i koji su u veoma lošem stanju, za šta su zainteresovani i partneri u
inostranstvu, poput Ministarstva kulture Francuske.

"Počinje rad na renoviranju Arhiva Jugoslavije, a izdvojena su sredstva za obnovu centralne kule u okviru
Memorijalnog centra Staro sajmište, a započinje i renoviranje i premeštaj Istorijskog muzeja Srbije u
objekat stare železničke stanice u Beogradu, kao i izdvajanje sredstava za projektnu dokumentaciju
idejnog rešenja novog muzeja Nikole Tesle", rekla je Gojković.
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Rad na stabilizaciji elektroenergetskog sistema
Beograd
 Foto: Kancelarija za saradnju s medijima
Srpska ekonomija
Potpredsednica Vlade Republike Srbije i ministarka rudarstva i energetike Zorana Mihajlović izjavila je
danas da se situacija u elektroenergetskom sistemu malo popravila u odnosu na jučerašnji dan, ali da je i
dalje veoma ozbiljna.

Mihajlović je u Domu Narodne skupštine, na početku Ekonomist godišnje konferencije „Svet u 2022“
ponovila da je prioritet da se reši aktuelna kriza i održi stabilnost sistema.

Dobra vest je da Obrenovac dobija grejanje i stanje se popravlja, ali je i dalje veoma ozbiljno i time se
bavimo sve vreme. Jedan od uzroka krize jesu elementarne nepogodne, koje su naročito uticale na
distributivni sistem. Od jutros je oko 30.000 korisnika bez napajanja električnom energijom, a 800
trafostanica  ne  funkcioniše.  Pre  dva  dana  je  bilo  više  od  136.000  korisnika  i  preko  dve  hiljade
trafostanica je bilo van sistema, ukazala je Mihajlović.

Ona je ponovila da su prioriteti prevazilaženje krize i stabilizacija elektroenergetskog sistema.

Stvari  se  popravljaju,  ali  ima i  drugih  uzroka i  faktora,  ne  samo nevreme,  i  bez  obzira  na razne
komentare, i dalje stojim iza toga da je prvo potrebno da prevaziđemo krizu. Kriza je ozbiljna, uključila
se cela država, sva ministarstva, ne samo Ministarstvo rudarstva i energetike, i zajedno radimo da sve
probleme otklonimo. Kada to rešimo, svi drugi faktori na koje smo i ranije upozoravali naći će svoje
mesto i pred Vladom i pred građanima, poručila je ona.
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Dačić: I naredna godina puna izazova
BEOGRAD,  14.  decembra  2021.  (Beta)  -  Predsednik  Skupštine  Srbije  Ivica  Dačić  rekao  je  da  su
prethodna i ova godina bile izuzetno teške zbog pandemije, ali da je Srbija uspela da ostvari značajne
rezultate i da sa puno optimizma ulazi u 2022. godinu, uz svest da će i naredna godina biti puna izazova.

"Naredna godina će biti puna izazova na planu geopolitke i zbog mnogih rizika koje nosi pandemija, kao i
energetska kriza i klimatske promene", rekao je Dačić uoči konferencije "The Economist: Svet u 2022".

Istakao je da Srbija ima interes sa sačuva političku stabilnost, da bude sačuvan regionalni mir kako bi se
stvorili uslovi za ubrzani ekonomski razvoj.

Na  konferenciji  koju  je  organizovao  "Color  Media  Communications",  biće  sumirana  postignuća  u
politčkom, ekonomskom i društvenom ambijentu Srbije u tekućoj godini i razmatrani izazovi u narednoj
godini. Video izjavom obratiće se i predsednik Srbije Aleksandar Vučić.

Na otvaranju konferencije govoriće, kako je najavljeno, ministarke Zorana Mihajlović, Maja Gojković,
Tatjana Matić, Darija Kisić Tepavčević, gradonačelnik Beograda Zoran Radojičić, stalna koordinatorka
Ujedinjenih nacija Fransoaz Žakob, direktorka UNICEF-a Dejana Kostadinova, direktorka UNHCR-a
Frančeska Boneli i šef regionalnog predstavništva EIB za Zapadni Balkan Alesandro Bragonzi.

Tema prvog panela je "Brave New World: Kako će svetski poredak izgledati u 2022" na kome će govoriti
ambasador Nemačke u Srbiji Tomas Šib, ambasadorka Velike Britanije Šan Maklaud, ambasador Kanade
Džajlz Norman, ambasador Francuske Pjer Košar i ambasador Egipta Amr Aljowaily, i pomoćnik ministra
spoljnih poslova i šef Sektora za EU Nebojša Košutić.

Na drugom panelu "Privreda pre i posle pandemije: izazovi u 2022" učestvuju predstavnici bilateralnih
komora i  poslovnih  asocijacija  -  AmCham, Britansko-srpske privredne komore,  Francusko-srpske
privredne komore, Komore italijansko-srpskih privrednika, Japanske poslovne alijanse u Srbiji.

Biće predstavljena i studija slučaja "Digitalni ekosistemi kroz inovacije i partnerstva", kao i studija
slučaja "Lokalizacija srpske privrede".

Na trećem panelu  "Šta  posle  2021:  Globalni  izazovi  i  lokalna  iskustva"  predvidjeno je  obraćanje
ekonomista.
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Konferencija "The Economist: Svet u 2022" danas u Beogradu
Na konferenciji će biti sumirani zaključci o politčkom, poslovnom, i društvenom ambijentu Srbije u
tekućoj godini i otvaraju pitanja od značaja za narednu godinu.

14 Decembar 2021 06:32
Share to FacebookShare to TwitterPrintSend mail
BEOGRAD - Kako će izgledati svetski poredak u 2022. izazovi u novoj godini, razvoj privrede posle
pandemije, teme su predstojeće konferencije "The Economist: Svet u 2022", koja će biti održana danas u
Domu Narodne skupštine, saopštio je organizator konferencije "Color Media Communications".

Konferenciju bi, prema najavama organizatora, trebalo da otvore predsednik Srbije Aleksandar Vučić i
predsednik parlamenta Ivica Dačić.
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Tatjana Matić: "Za turizam sledeća godina značajnije bolja"
"To su podaci koji nas ohrabruju, posebno imajući u vidu da se sledeće godine očekuje izlazak iz kovida,
pre svega u smislu stabilizacije u čitavom svetu. To će doneti nove izazove i zato je važno što se Srbija
pozicionirala ove godine i što je uspela i na međunarodnom tržištu da bude priznata", rekla je Matić.

14 Decembar 2021 10:04
Share to FacebookShare to TwitterPrintSend mail
BEOGRAD - Ministarka trgovine, turizma i telekomunikacija Tatjana Matić ocenila je da će sledeća godina,
kada se govori o sektoru turizma, biti značajnije bolja i dodala da se u tom smislu i 2022. završava bolje
od očekivanog.

Matić je na konferenciji "The Economist: Svet u 2022" kazala da je ove godine u Srbiju došlo više od 2,5
miliona turista, da je zabeleženo 10 miliona noćenja, a da devizni priliv od turizma u Srbiji zaključno sa
septembrom iznosi milijardu i 150 miliona evra.
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Zorana Mihajlović: "Energetika u krizi u celom svetu, pa i kod nas"
Što se tiče energetike, Mihajlović kaže da je ta oblast u krizi u celom svetu, celoj Evropi, pa i kod nas.

14 Decembar 2021 10:45
Share to FacebookShare to TwitterPrintSend mail
BEOGRAD - Ministarka rudarstva i energetike Zorana Mihajlović izjavila je danas da je energetika u krizi
u celom svetu, celoj Evropi, pa i kod nas i dodala da će i sledeća godina biti po mnogim pitanjima godina
suočavanja sa izazovima.

Mihajlović je pred početak konferencije „The Economist: Svet u 2022“ kazala da je i prošle godine na
takvoj konferenciji rečeno da će 2022. godina biti godina izazova, rada, pokretanja ekonomije nakon
pandemije, velikih klimatskih i energetskih pitanja.

Tražnja za energijom će rasti brže od proizvodnje

Potpredsednica Vlade Srbije i ministrarka rudarstva i energetike izjavila je danas da je Srbija ove godine
ušla u način rada koji podrazumeva zajednički rad na energetici i zaštiti životne sredine.

Ona je na godišnjoj konferenciji časopisa "Ekonomist" pod nazivom "Svet u 2022", istakla da enregetska
kriza u svetu traje mesecima i da se oseća i kod nas i navela de ja poslednja dva tri dana cena električne
energije na evropskom tržištu porasla za 70 evra po megavat satu što, kako je rekla govori da postoje
problemi sa proizvodnjom i prenosom struje.
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Privrednici: Bez obzira na pandemiju 2021. dobra godina u Srbiji
"Najvažnije  je  da  nije  bilo  otpuštanja  radnika,  već  je  i  povećana  tražnja  pogotovu  za  visoko
kvalifikovanim kadrom“, rekao je Stokić i  ukazao da nije pozitivno to što se povećava cena rada i
troškovi rada.

14 Decembar 2021 13:38
Share to FacebookShare to TwitterPrintSend mail
BEOGRAD - Privrednici su na panelu o privredi pre i posle pandemije i izazovima u 2022. godini, u okviru
konferencije "The Ekonomist: Svet u 2022", istakli da je bez obzira na pandemiju ova godina u Srbiji bila
dobra i ocenili da je teško predvideti kakva će biti sledeća, kako u Srbiji tako i u svetu.

Predsednik  francusko-srpske  Privredne  komore  Dragan  Stokić  je  rekao  da  je  najbitnije  da  zbog
pandemije nije bilo otpuštanja zaposlenih i da je za francusku poslovnu zajednicu u Srbiji bilo veoma
važno šta se događa u sektoru saobraćaja, najviše zbog koncesije Vansija na Aerodromu Beograd.
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Zoran Radojičić: "Gradovi moraju da se prilagode novim izazovima"
"Sve više stanovnika će živeti u velikim gradovima i lokalne samouprave dobijaju sve veći značaj. Razvoj
demokratije u lokalnim samoupravama, pravičnost i pitanje digitalne demokratije je nešto što su novi
pojmovi u svetu i Beograd se treba i tome prilagoditi", kazao je Radojičić.

14 Decembar 2021 11:42
Share to FacebookShare to TwitterPrintSend mail
BEOGRAD - Gradonačelnik Beograda Zoran Radojičić ocenio je da je glavni zaključak prethodne dve
godine da društva i gradovi moraju da budu fleksibilni i u stanju da se prilagode novim izazovima, što su
pokazale pandemija i klimatske promene.

Radojičić je pre konferencije "The Economist: Svet u 2022", kazao da je vizija razvoja Beograda pre
svega regionalno povezivanje sa velikim gradovima, s obzirom da je ovo, kako kaže, vek velikih gradova.

"Beograd da ostane investicioni centar"

Beograd i sledeće godine treba da ostane jedan od najvažnijih investicionih centara u ovom delu sveta,
izjavio  je  gradonačelnik  Beograda  Zoran  Radojičić  obraćajući  se  na  otvaranju  konferencije  „The
Economist: Svet u 2022“.

Radojičić navodi da se mora nastaviti sa razvijanjem turizma u prestonici Srbije onom dinamikom kao i
pre pandemije, ali i sa digitalizacijom i razvojem IT sektora i zadržavanjem mladih.
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Fransoaz Žakob: I sledeće godine glavni izazovi biće pandemija i klimatske promene
UN će nastaviti da podržavaju kampanju za vakcinaciju, a ono što je potrebno jeste da se dodatno ulaže
u zdravstvene sisteme, ali i inovacije u oblasti zdravstva.

14 Decembar 2021 12:06
Share to FacebookShare to TwitterPrintSend mail
Konferencija "The Economist: Svet u 2022"
 Kako će izgledati svetski poredak u 2022. izazovi u novoj godini, razvoj privrede posle pandemije, teme
su predstojeće konferencije "The Economist: Svet u 2022", koja će biti održana danas u Domu Narodne
skupštine, saopštio je organizator konferencije "Color Media Communications".
BEOGRAD - Izazovi sa kojima će se ceo svet suočavati i sledeće godine su broba protiv virusa korona i
klimatske promene, poručeno je na otvaranju konferencije "The Economist: Svet u 2022".

Stalna koordinatorka Ujedinjenih nacija (UN) Fransoaz Žakob kaže da je sledeće godine ključno pet
stvari, od kojih je prva zdravlje.

Color Press group kliping centar Srbije
www.ninamedia.rs

http://www.tanjug.rs/full-view.aspx?izb=704507
http://www.ninamedia.rs


1/1

Medij:
Vreme:

Link:

14.12.2021 10:59

http://www.tanjug.rs/full-view.aspx?izb=704476
Autori:
Teme:

tanjug.rs

Redakcija
The Economist Svet u 2021

Naslov: Zoran Radojičić: "Gradovi moraju da se prilagode novim izazovima"

879

Zoran Radojičić: "Gradovi moraju da se prilagode novim izazovima"
"Sve više stanovnika će živeti u velikim gradovima i lokalne samouprave dobijaju sve veći značaj. Razvoj
demokratije u lokalnim samoupravama, pravičnost i pitanje digitalne demokratije je nešto što su novi
pojmovi u svetu i Beograd se treba i tome prilagoditi", kazao je Radojičić.
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BEOGRAD - Gradonačelnik Beograda Zoran Radojičić ocenio je da je glavni zaključak prethodne dve
godine da društva i gradovi moraju da budu fleksibilni i u stanju da se prilagode novim izazovima, što su
pokazale pandemija i klimatske promene.

Radojičić je pre konferencije "The Economist: Svet u 2022", kazao da je vizija razvoja Beograda pre
svega regionalno povezivanje sa velikim gradovima, s obzirom da je ovo, kako kaže, vek velikih gradova.
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Darija Kisić Tepavčević: "I sledeće godine kovid-19 jedan od glavnih izazova"
"Još uvek nije dovoljan broj naših građana vakcinisan da bismo zaustavili širenje ovog virusa, nismo
dostigli 60 odsto, a sada se virus toliko promenio da su procene da je potrebno da više od 80 odsto nas
bude vakcinisano", ukazala je Kisić Tepavčević.

14 Decembar 2021 10:24
Share to FacebookShare to TwitterPrintSend mail
BEOGRAD - Ministarka za rad, zapošljavanje, socijalna i ekonomska pitanja Darija Kisić Tepavčević
ukazala je na to da će i sledeće godine jedan od glavnih izazova sa kojima ćemo se suočavati biti virus
korona i u tom smislu navela da se virus promenio te je sada potrebno za kolektivni imunitet više od 80
odsto.

Kisić Tepavčević je pre konferencije "The Economist: Svet u 2022" pozvala građane da se vakcinišu
navodeći da je Srbija među prvima nabavila vakcinu 24. decembra, ali da još nismo dostigli ni 60 odsto
vakcinisanih građana.
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Ivica Dačić: "Teška godina, Srbija uspela da ostvari značajne rezultate"
„Srbija ima interes da sačuva političku stabilnost, imamo interes da se sačuva regionalni mir i da se time
stvore uslovi za ubrzani ekonomski razvoj“, kazao je Dačić i poželeo dobrodošlicu na konferenciju svima
u ime Narodne skupštine Srbije.
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BEOGRAD - Predsednik Narodne skupštine Ivica Dačić ocenio je danas da je godina za nama bila teža u
odnosu na prethodne, pre svega zbog pandemije virusa korona, ali  da je Srbija uspela da na svim
poljima ostvari značajne rezultate.

Dačić je, pred početak konferencije „The Economist: Svet u 2022“, kazao da se u sledeću godinu može
ući sa optimizmom, ali i da će se suočavanja sa izazovima sa kojima smo se i do sada suočavali nastaviti.

Za kontinuitet politike rasta standarda i investicija

Ako smo u pandemijskim godinama uspeli da uvećamo stopu privrednog rasta i podstaknemo strane
investicije i ulaganja u infatsrukturu, onda je očigledno kako će izgledati naredna godina, u kojoj će,
verujem biti na izdisaju, poručio je danas predsednik Skupštine Srbije Ivica Dačić.

"Srbija je i tada imala, i sada ima, snažann i najbolji mogući odgovor na krizu kovida 19 i kada je reč o
zdarvstvenoj zaštiti stanovništva, a naročito u pogledu zaštit ekonomije. Ove godine je još je ubedljivija
u tom domenu, a pre svega po investicijama", rekao je Dačić otvarajući konferneciju "Svet u 2022" u
organizaciji londonskog časopisa "Ekonomist".
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Vučić: "Srbija u 2022. ulazi sa zdravim finansijama, spremna za sve izazove"
"Svakako godina pred nama zahtevaće nova prilgađavanja, kako u ličnom, tako i u kolektivnom smislu.
Globalni trendovi koji pogađaju ceo svet odraziće se i na naše lične živote i zato jačanjem sopstvenih
resursa, naročito onih ljudskih, bićemo spremni da se hvatamo u koštac sa onim što nam budućnost tek
donosi", naglasio je Vučić.
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Vučić: Naše je da znamo, nuklearke da ili ne
 Predsednik Srbije Aleksandar Vučić je danas na otvaranju konferencij "The Economist: Svet u 2022" i
poručio da Srbija u 2022. godinu ulazi sa zdravim javnim finansijama i da će biti spremna da se uhvati u
koštac sa svim onim što nam budućnost tek donosi.
BEOGRAD - Predsednik Srbije Aleksandar Vučić je danas na otvaranju konferencij "The Economist: Svet
u 2022" i poručio da Srbija u 2022. godinu ulazi sa zdravim javnim finansijama i da će biti spremna da se
uhvati u koštac sa svim onim što nam budućnost tek donosi.

Srbija, kaže Vučić, u 2022. ulazi okružena relativno povoljnim globalnim makroekonomskim uslovima,
stabilnom valutom, niskim stopama zaduživanja i visokim prilivom investiicja, što omogućava novi
fisklani prostor i kontrolu rizika i neizvesnosti.
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Voditeljka:
U nastavku vam otkrivamo i neke od tema i naslova iz dnevne štampe. Srbima ne daju da glasaju na
referendumu. Predsednik na sednici Vlade osim sa energetskom situacijom upoznao ministre i sa novim
pretnjama Prištine.  Mnogi  će  se  smrzavati,  ali  ne  i  naš  narod.  Snabdevanje  strujom stabilno  od
ponedeljka. Na Kosovu i Metohiji mamo se više problema. Doneli su odluku i obavestili nas neformalnim
kanalima da na teritoriji Kosova i Metohije neće dozvoliti održavanje referenduma o ustavni promenama
16. januara. Pokušaćemo da razgovaramo sa Briselom da se omogući građanima srpske nacionalnosti da
glasaju. Odbijaju svaku vrstu dijaloga, svaku pomisao da primene Briselski sporazum, posebno deo koji
se odnosi na Zajednicu srpskih opština, pa čak ni dogovore o nestalim osobama. Zabrinut sam zbog
onoga što  bi  mogli  da  budu sledeći  potezi  Prištine,  to  je  između ostalog rekao predsednik  Srbije
Aleksandar Vučić. Vučić je takođe rekao - Srbija spremna za sve izazove u 2022. godini. Energenti nisu
više  dobro  koje  uživaju  svi  po  prihvatljivim  cenama,  već  postaju  moćno  oružje  sa  najmoćnijom
municijom koja sve probija. To je kazao predsednik na konferenciji "Svet u 2022." u Narodnoj skupštini.
Srbija u 2022. godinu ulazi sa zdravim javnim finansijama, spremna da se uhvati u koštac sa svim
izazovima i onim što nam budućnost donosi, to je rekao juče predsednik Aleksandar Vučić na otvaranju
konferencije  "The  Economist:  Svet  u  2022"  koji  je  organizovao  Color  Media  Communications,  a
prisustvovali su i ministri, i predstavnici diplomatskog kora. Vučić je kazao da Srbija u 2022. godinu ulazi
okružena  relativno  povoljnim globalnim makroekonomskim uslovima,  stabilnom valutom,  niskim
stopalima zaduživanja i visokim prilivom investicija, što omogućava novi fiskalni prostor i kontrolu rizika i
neizvesnosti. Nemačka traži kažnjavanja člana Predsedništva BiH, Evropska unija podeljena. Dodikov
politički rulet. Zapad preti  sankcijama. Sarajevo zvecka oružjem. Nakon posebne sednice Narodne
skupštine Republike Srpske prošlog petka počeo je da teče šestomesečni rok koji su poslanici vladajuće
većine dali Vladi da pripremi zakone koji bi obezbedili vraćanje nadležnosti Srpskoj, prenesenih ranije na
nivou BiH. A ako bude onako kako glase usvojeni zaključci, Republika Srpska bi najbolje za šest meseci
trebalo da ima svoje zakone o odbrani, PDV i VSTS Republike Srpske, mada je Milorad Dodik najavio da
će neke stvari biti rešene ranije, poput zakona kojim će se definisati da sva državna imovina koja se
nalazi na prostoru Srpske pripada Republici Srpskoj. To je suprotno ranijim odlukama Ustavnog suda
BiH, koji smatra da je država BiH titular imovine. Inače, Banjaluka smatra da su upravo odluke Ustavnog
suda suda BiH, kao i ranije odluke visokih predstavnika postale ključno političko sredstvo u rukama
bošnjačke politike za oblikovanje BiH po njihovim željama, mimo onoga što je dogovoreno u Dejtonu '95.
godine. Godina katastrofe, to je sledeći naslov. Tenzije među velesilama. Novi smrtonosni soj korone,
divljanja cena energenata i hrane samo su neke od razloga zašto se od 2022. godine ne može očekivati
ništa spektakularno dobro, već suprotno. Krize i katastrofa su ključne reči koje će obeležiti narednu
godinu, to procenjuju srpski mediji. Većina država je pretrpela veliku ekonomsku štetu zbog zatvaranja,
kao vida borbe protiv  širenja  kovida-19.  Ta mera je  bila  neophodna,  ali  je  dovela  do toga da se
ekonomski rast uspori. Mask kaže radimo na razvoju rakete koja će koristiti ugljen-dioksid kao gorivo.
Najbogatiji čovek na svetu ima rešenje za višak štetnih gasova u atmosferi, koji izazivaju globalno
zagrevanje. Najbogatiji čovek na svetu Ilon Mask je rešio da se upusti u izazov borbe protiv globalnog
zagrevanja i klimatskih promena koje poslednjih godina odnosi sve više života širom planete. Mask, čija
se vrednost imovine procenjuje na 255 milijardi dolara, najavio je da će njegova kompanija SpaceX
započeti rad na proizvodnji rakete, koja će kao gorivo koristiti ugljen-dioksid. Američke vladike dobile rok
od dva meseca. Sveti arhijerejski Sinod Srpske pravoslavne crkve dao je srpskim vladikama čije su
eparhije  u  SAD roku od dva meseca da crkvenu imovinu u SAD koja  je  2017.  godine preneta na
novoformirane korporacije, vrate u redovni crkveno-pravni status. One će biti isključivo i neotuđivo
imovina Srpske pravoslavne crkve na prostoru SAD-a i njom će se ubuduće upravljati bez individualnog
prava na otuđenje ili opterećenje bilo koje vrste, isključivo u skladu sa sveštenim kanonima Pravoslavne
crkve i Ustavom Srpske pravoslavne crkve, a pod neposrednim nadzorom Sinoda. To je saopštila juče
crkvena Vlada. Dva znaka da imate omikron, to je sledeća tema. Ako vas boli celo telo i jako se znojite
noću, sva je prilika da ste dobili ovu varijantu kovida-19. Stižu ledeni dani, to kaže između ostalog
vremenska prognoza u dnevnoj štampi. Od Nikoljdana Sibir u Srbiji. Posle Svetog Nikole u Srbiju stiže
ledeni talas. Dakle, posle 19. decembra čekaju nas veoma niske temperature i ledeni dani, a živa u
termometru danima će biti daleko ispod nule. I toliko u ovom prvom prelistavanju štampe. Detaljnije
naravno i posle...
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Budućnost u energetskoj i ekološkoj bezbednosti
Beograd
 Foto: Kancelarija za saradnju s medijima
Srpska ekonomija
Potpredsednica Vlade Republike Srbije i ministarka rudarstva i energetike Zorana Mihajlović poručila je
danas da su u narednim decenijama potrebne ogromne investicije u energetski sektor, pre svega u
zelenu energiju, kako bi Srbija bila i energetski bezbedna i imala zdravu životnu sredinu.

Mihajlović je, na godišnjoj Ekonomist konferenciji “Svet u 2022”, rekla da energetika nije nešto što može
da se rešava u jednom danu ili godini, već da se ekonomska i ekološka politika prave tako što znamo šta
želimo da postignemo za 10, 20 ili 30 godina.

U Srbiji 30 godina nije izgrađen nijedan novi elektroenergetski kapacitet, što znači da su potrebne
ogromne investicije. Te investicije nisu prepreka, one su baza za dalji privredni razvoj. Ako možemo da
ulažemo milijarde evra u saobraćajnu infrastrukturu, a trenutna vrednost investicija u ovoj oblasti iznosi
više od 16 milijardi evra, tolika, pa čak i veća vrednost investicija mora da bude i u energetskom sektoru
ako želimo da budemo energetski i  ekološki bezbedni, samim tim i politički i  ekonomski, navela je
Mihajlović.

Prema njenim rečima, Srbija hoće da dostigne dekarbonizaciju do 2050. godine, a za to je potrebno da
ima dovoljno kapaciteta, dovoljno energije, a da ta energija bude čista, zelena energija.

U 2021. godini Srbija je napravila bazu da možemo da krenemo u energetsku tranziciju. Doneli smo novi
zakonodavni okvir. Cilj je da 2040. godine imamo minimum 40 odsto proizvedene električne i toplotne
energije iz obnovljivih izvora energije, naglasila je potpredsednica Vlade.

Možda se to nekom čini nedostižnim sad kad imamo trenutnu energetsku krizu, ali to jeste dostižno, jer i
sada važnu ulogu imaju hidroelektrane. Takođe, predložićemo uskoro i  stavićemo na uvid javnosti
nacionalni plan za energetiku i klimu, u kojem ćemo postaviti određene ciljeve kako da imamo energiju,
a da ona bude čista, zelena energija, istakla je Mihajlović.

Ona je ukazala na to da postoje problemi i u drugim državama u proizvodnji i distribuciji električne
energije, ali da se očekuje da će se iz aktuelne energetske krize ipak izaći do kraja grejne sezone.

Teško da će cene biti  mnogo niže,  budući  da tražnja za energijom brzo raste u odnosu na njenu
proizvodnju. S jedne strane imamo izlazak iz krize izazvane pandemijom i potrebu da se brže razvijamo,
a sa druge nedovoljna ulaganja svuda u svetu u energetske kapacitete, što dovodi do rasta cena, navela
je potpredsednica Vlade.
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Beograd ponosan na ostvarene rezultate u ovoj godini
Beograd
 Foto: Beoinfo
Srpska ekonomija
Gradonačelnik Beograda prof. dr Zoran Radojičić učestvovao je danas na konferenciji „The Economist –
Svet u 2022. godini”. Tema konferencije su bili izazovi i projekti koji su obeležili prethodnu godinu, kao i
vizije i planovi za narednu godinu.

– Godina iza nas pokazala je da moramo neprestano da se prilagođavamo izazovima koji se pojavljuju
pred nama, ali moramo biti i ponosni na rezultate koje su Srbija i Grad Beograd ostvarili u prethodnom
periodu. Svi projekti koje realizuje Grad Beograd pokazuju da mislimo o budućnosti naših građana, o
tome kako da poboljšamo njihovo zdravlje i kvalitet života – rekao je Radojičić.

Gradonačelnik je istakao da je Beograd i pored svih izazova započeo u ovoj godini realizaciju velikih
projekata  poput  izgradnje  beogradskog metroa,  sanacije  deponije  u  Vinči,  nastavlja  se  izgradnja
Beograda na vodi, Tiršove 2, a u planu je i izgradnja fabrike za preradu otpadnih voda, saopštio je
Beoinfo.

– Grad Beograd je za vreme pandemije, u periodu punom izazova znatno napredovao u nekim oblastima
– jedan primer je svakako proces digitalizacije. Beograđani sve više koriste digitalne usluge, razumeju
njihove prednosti  i  korist  koju imaju od njih,  a  jedan od pravaca razvoja  koje  Beograd planira  u
narednom periodu jeste strategija razvoja koncepta „Pametnog grada”. U zajedničkoj analizi sa EBRD-om
došli smo do zaključka da je potrebno uložiti 5,6 milijardi evra kako bi se naša prestonica razvijala u
ekološkom i održivom pravcu kojem težimo – istakao je gradonačelnik Radojičić.

Gradonačelnik  je  naglasio  da je  budućnost  velikih  gradova u regionalnom povezivanju sa ostalim
metropolama, razvoju digitalne demokratije, IT sektora, inovacijama i ulaganjima u obrazovanje.

– Moja vizija Beograda jeste grad koji će se razvijati po meri dece, sa najboljim uslovima za njihov rast i
razvoj, a nastavićemo da radimo i na razvoju urbane mobilnosti i održivog razvoja sa ciljem da Beograd
ostane investicioni centar ovog dela Evrope – zaključio je gradonačelnik Beograda.
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